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Leto L, št. 520, 27. november 2023

Izhaja za občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova - Polhov Gradec in Log - Dragomer

Naslednja številka bo izšla v 
ponedeljek, 18. decembra. 

Gradivo bomo zbirali do 4. decembra.
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Log - Dragomer

Plakete za lepše 
okolje
Sedem kategorij

V želji po ohranjanju lepote in urejenosti 
okolice domov, vrtov, javnih površin in dru-
gih objektov v Občini Log - Dragomer so v 
Kulturno-umetniškem društvu Kosec dru-
gič zapored podelili plakete in priznanja za 
lepo urejeno okolje. Tako kot lani so laskave 
nazive podelili v sedmih kategorijah. Kdo so 
prejemniki priznanj, si poglejte na 
straneh Loga - Dragomerja. 

Horjul

Veseli december
Pestro dogajanja na Občinskem 
trgu
Občina Horjul je v sodelovanju z zunanjimi 
partnerji pripravila pester program veselega 
decembra. Prvič vas vabimo na čarobni do-
godek v soboto, 2. decembra, ko bomo ob 
18. uri  ob toplih napitkih, hrani in ognju, 
skupaj pričakali prižig lučk in odprtje pra-
znične hiške Zimska pravljica. Zabaval nas 
bo ansambel Škof. Teden dni kasneje sledi 
smučarski sejem in Ansambel Škof, tre-
tjo decembrsko soboto pa nastop 
MePZ Prosvetnega društva Horjul.

Vrhnika, Horjul

Kolesarska povezava Vrhnika–Horjul
Velika pridobitev 

S kolesarsko povezavo se bosta izboljšali prometna infrastruktura in varnost za vse uporabnike, 
tako kolesarje kot pešce, ki bodo lahko normalno hodili po pločniku. Ob ureditvi kolesarke steze 
je predvidena tudi konstrukcija državne ceste. Od Vrhnike do Ligojne je Vrhnika uspela prido-
biti evropska sredstva. Cesta do Ligojne bo končana do konca leta, se pa že nadaljuje 
gradnja od Ligojne do Razpotja – dela proti Horjulu, ki je najzahtevnejši. 

Izgradnja kolesarske povezave Borovnica–Breg z 
rekonstrukcijo pripadajočega dela regionalne ce-
ste bo kmalu končana. Izvajalec je že položil vrh-
njo plast asfalta na cesti in kolesarski stezi v delu 
od križišča z Ulico bratov Debevec do odcepa za 

cesto Pod goro. Končana je tudi priprava terena 
za asfaltiranje odseka od tam naprej do odcepa 
za gasilski dom na Bregu pri Borovnici. Med tem 
časom so v Borovnici že lepo sprejeli novo ko-
lesarsko stezo ob Borovniščici (na fotografiji), ki 

je v prvi vrsti namenjena kolesarjem, a so jo po 
pričakovanjih za svojo vzeli tudi številni spreha-
jalci, rolkarji in kotalkarji. Podrobnosti o novih in 
obnovljenih prometnih povezavah si 
preberite na borovniških straneh. --> 26

--> 52

--> 5

Spoštovani bralke in bralci, prihajamo v del 
leta, ko se zaradi vse daljše noči zdi, da bo 
tema premagala svetlobo. Naravni cikel 
menjavanja letnih časov, ki ga kroji dolžina 
dneva, vpliva na človeka in na naravo. Da 
bi človek pomagal naravi premagati temo, 
si je umislil različne obrede in običaje, ki 
se dandanes marketinško prodajajo pod 
blagovno znamko »veseli december«. Tako 
nas skozi ta del leta vedno hitreje popeljejo 
praznične razsvetljave, okrasitve, prireditve 
... Da se razumemo, nič nimam proti lučem 
in vsemu okrasju, se mi pa včasih zdi, 
da prav zaradi bleščečih luči in drugega 
okrasja ne vidim stvari, ki so pomembne, 
in ljudi, ki so mi dragoceni. Da luč dobi 
pravi smisel, je pogosto treba ustvariti 
temo, tako kot glasba prav zaživi šele v 
tišini. Ta čas nam je dan, da se umirimo, 
pogledamo vase in se zavemo, da naš 
pogled seže najdlje takrat, ko je tema. 
Pomislimo samo na razdalje, ki nam jih 
pričara nočno nebo, posejano s planeti, 
zvezdami, oddaljenimi galaksijami. V 
tokratni temi meseca pišemo, kdo so ljudje, 
ki so se znašli v temi, in kdo skozi vse leto, 
vsaj za silo, skrbi za njihovo dostojanstvo. 
Po vzoru prvega od treh dobrih mož, 
svetega Miklavža, ki bo v teh dneh hodil 
po naših krajih, smo tudi mi povabljeni, 
da imamo odprto srce za ljudi v stiski. 
Ker so dolgi jesenski večeri več kot primerni, 
da vzamete v roke tudi Naš časopis, le 
še povabilo, da se sprehodite po naših 
občinah in preberete 
novice o opravljenem 
delu, o načrtih in bogatem 
družbenem dogajanju.

Cankarjev verz: 

Lastno trpljenje je kakor zrcalo, 
v katerem spozna človek trpljenje drugih. 

Kdor ni trpel do krvi, 
ostane otrok in ni videl življenja. 

Ivan Cankar, Za križem – Kovač Damjan

Več luči

Končujejo projekte
Borovnica – Dolgo pričakovana izgradnja kolesarske povezave Borovnica–Breg se bliža koncu.

--> 42

Foto: Jože Pristavec – Joc

Peter Perše, urednik
Dobrova - Polhov Gradec

Kdaj bo sanacija?
Poplave
Na Občino Dobrova - Polhov Gradec se obračajo 
številni občani z različnimi vprašanji: kdaj se bo 
začela sanacija poplav, kako se bodo lotili plazov, 
urejanja hudournikov, kam se lahko obrnejo za 
pomoč, kdaj bo izplačana škoda ... Marsikatero 
vprašanje je še odprto. Zakonodaja, ki bo urejala 
način sanacije, je še v pripravi, zato tudi občine 
še nimajo vseh jasnih odgovorov.  Kljub temu na 
Občini zagotavljajo, da se trudijo, da se sanacija v 
danih pogojih izvede v največji mo-
žni meri. Več na dobrovsko-polho-
grajskih straneh.
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Avtohiša Sever
Sinja Gorica 112, 1360 Vrhnika
Tel.: 01 750 6 330
www.opel-sever.com

Kombinirana poraba goriva (po WLTP-ciklu): 4,4–6,0 l/100 km, poraba električne energije: 15,8–6,2 kWh/100 km ter izpusti CO2: 0–135 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. Specifične 
emisije dušikovih oksidov (NOX): 0–0,0460 g/km. Trdi delci: 0,00052 g/km in število delcev: 0,0900 *1011/km pri dizelskih motorjih. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši 
toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal iz prometa prispevajo k poslabšanju zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam 
ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Več informacij je na voljo na www.opel-sever.com. Pridržujemo si pravico do spremembe ponudbe. Slika je simbolna.

NOVA

OPEL ASTRA
NAJBOLJŠA OD VSEH

 Značilni Vizor® z najnovejšimi IntelliLux® LED matričnimi žarometi
 Pure Panel® digitalna armaturna plošča
 Ergonomski aktivni sedeži s certifikatom AGR1

Zapeljite jo na testno vožnjo v Avtohiši Sever.

NOVA

OPEL ASTRA
NAJBOLJŠA OD VSEH

 Značilni Vizor® z najnovejšimi IntelliLux® LED matričnimi žarometi
 Pure Panel® digitalna armaturna plošča
 Ergonomski aktivni sedeži s certifikatom AGR1

Zapeljite jo na testno vožnjo v Avtohiši Sever.

NOVA

OPEL ASTRA RADA IMAM SVOJ AVTO,
ZATO DOBRO SKRBIM ZANJ

NOVANOVA RADA IMAM SVOJ AVTO,NOVANOVANOVA

VARNOST NAJ BO VEDNO NA PRVEM MESTU. 
ZATO NE SKLEPAJTE KOMPROMISOV IN 
OBIŠČITE POOBLAŠČENI OPEL SERVIS.

 Avtohiša SEVER, pooblaščeni serviser in prodajalec vozil Opel.

 Pogodbeni partner zavarovalnic: Triglav, Sava, Generali, Allianz.

 Nudimo cenitve škod in kleparska ter ličarska popravila vseh vrst vozil.

- 50 % 
Tečaj CPP
4. 12. 2023 ob 15h. 
Možnost tudi ONLINE tečaj.

KONTAKT
T.: 01 425 42 04  
G.: 031 876 147  
E.: avtosola@3-d.si
www.3-d.si

Z vami že od 1990!
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Prve novice
Začeli so prenavljati park
Občina Vrhnika je začela s prenovo parka med Tržaško cesto in Osnovo šolo Ivana 
Cankarja, ki bo omogočal sprehode skozi park in posedanje med krošnjami bogatih 
dreves. Da bo to mogoče, je za krajinsko arhitekturo poskrbel Arboretum Volčji Potok. 
Ureditev bo obsegala oblikovno in funkcionalno ureditev poti, ureditev travnatih površin 
in smiselne zasaditve z grmovnicami ter umestitev urbane opreme in javne razsvetljave.  

Videonadzor v Borovnici
Nepravilno odlaganje odpadkov in odlaganje odpadkov na ekoloških otokih ter 
poplava vandalizma (požig zabojnikov na ekoloških otokih, množično uničevanje 
prometne signalizacije in uličnega pohištva, z grafiti popisane fasade ter celo požig 
nezasedenih stanovanjskih objektov) so borovniško občino stale že več kot petnajst tisoč 
evrov. Ker opozarjanje ni učinkovito, se je občina odločila za videonadzor več lokacij. 

Kongres NSi v Horjulu
V soboto, 18. novembra, je v športni dvorani poleg Osnovne šole Horjul potekal 17. 
Kongres stranke NSi, ki se ga je udeležilo nekaj več kot 350 članov in članic. Vodstvo 
stranke je izrazilo veselje ob lepem sprejemu v naši idilični Horjulski dolini ter poudarilo 
zavzetost za ohranjanje podeželja in krščanskih vrednot. Župan Janko Prebil je odločitev, 
da kongres izpeljejo prav v Horjulu, pozdravil in dejal, da je to lepa priložnost, da naše 
kraje spoznajo obiskovalci iz vse Slovenije. Po uradnem delu in programu, ki ga je 
pripravilo vodstvo stranke, je sledilo sproščeno druženje ter številni neformalni pogovori. 

Zaživela Digi infotočka v Podsmreki
Ministrstvo za digitalno preobrazbo je v sodelovanju z Obrtno-podjetniško zbornico 
Slovenije poskrbelo za odprtje t. i. Digi infotočk, na katerih bodo državljani lahko prejeli 
brezplačno  individualno svetovanje pri uporabi digitalnih javnih storitev. V Občini 
Dobrova - Polhov Gradec je Digi infotočka odprta od 13. novembra 2023 v pisarni na 
lokaciji trgovskega centra EUROGARDEN, Podsmreka 7B, Dobrova. Točka bo odprta ob 
ponedeljkih in sredah od 13. do 16. ure in ob torkih, četrtkih in petkih od 8. do 12. ure. 
Vabljeni, da jo obiščete in pridobite ključna znanja za uporabo vsakodnevnih digitalnih 
storitev.

Pri priključku Dragomer začetek postavitve protihrupnih 
ograj
Gradnja novega avtocestnega priključka na primorski avtocesti poteka kot po maslu. 
Konzorcij podjetij Trgograd in GP Krk dela izvaja po terminskem načrtu in v skladu z 
dogovorjenimi roki. Gradnja naj bi potekala do konca prihodnjega leta. Kot smo izvedeli, 
izvajalec tudi v novembru nadaljuje z deli na priključnih krakih A in B, ki so lokacijsko v 
Občini Log - Dragomer ob avtocesti v skupni dolžini 490 m in na priključnih krakih C 
in D v skupni dolžini 408 m. Na območju Občine Log -Dragomer so že začeli z deli za 
ureditev Dolinarjevega jarka, izvajalec pa je novembra začel postavljati tudi  protihrupno 
zaščito. 

70 let od odprtja prve samostojne razstave v TMS
Tehniški muzej Slovenije je z odprtjem nove začasne razstave Dobrodošli v Tehniškem 
muzeju Slovenije obeležil 70. obletnico prve samostojne razstave v muzeju. Tokrat v 
ospredje ne postavljajo muzejskih predmetov, ampak obiskovalke in obiskovalce muzeja. 
Ob odprtju si je razstavo ogledal tudi soprog predsednice Republike Slovenije dr. Aleš 
Musar, ki je muzej prvič obiskal pred 48 leti, takrat kot desetletni deček. Tehniški muzej 
v Bistri je v sedmih desetletjih gostil več kot tristo razstav (lastnih občasnih in stalnih, 
gostujočih doma in na tujem, obsežnih in butičnih). 
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Praznična idila

FRIZERKA
META

·ličenje za vse priložnosti

·urejanje pričesk za posebne priložnosti

·klasična in modna barvanja

·otroško striženje
·moško striženje

·žensko striženje

NAROČILA NA
031 219 541

Meta Bizjan s.p.
Cankarjev trg 3,
Vrhnika@frizerkameta

Cankarjev trg 3,Vrhnika

041/706-359

Sečnja in spravilo lesa
Čiščenje zaraščenih površin
ODKUP LESA NA PANJU – PLAČILO TAKOJ

Prodaja drv

MM GOZDARSTVO, d.o.o. 

Velika Ligojna 74, 1360 Vrhnika mm.gozdarstvo@gmail.com www.gozdarske-storitve.si
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Županova beseda 

Tihožitje novembra 
in prižig prazničnih 
luči
November je čas, ko 
večina severne poloble 
prav nenavadno 
prestavi uro svetlobe 
z večera na jutro. Zato 
je svet, ko zvečer 
pridemo iz službe, že 
zavit v temo, v počitek.

Vrhnika, 9. 
november – 

Občinski svet se 
je tokrat najprej 

sestal na žalni seji 
za preminulim 

svetniškim 
kolegom 

Marjanom 
Geohellijem. 

Poklonili so se mu z minu-
to molka in vpisom v žalno 
knjigo, župan Daniel Cukjati 
pa je krajši govor, v katerem 
se je sprehodil po Geohelli-
jevi življenjski poti, zaključil z 
besedami: »Marjan Geohelli 
nam bo ostal v spominu kot 
sodelavec, ki mu pravičnost in 
razvoj nista bili le besedi, ter kot 
preprost človek, krajan, občan, 
ki je znal navezati pristen stik 
s svojimi sodelavci. S svojim 
odnosom do dela, predvsem 
pa do okolja in ljudi, je ves čas 
izkazoval, da je služba zanj več 
kot delo, je poslanstvo. 

Po žalni seji je občinski svet 
nadaljeval z redno – sedmo 
– občinsko sejo, ki je tokrat 
imela samo šest točk dnevnega 
reda. Takoj po sprejemu zapis-
nika prejšnje seje so svetniki 
in svetnice potrdili nova svet-
nika Valerijo Marinč (Vesna 
– zelena stranka) in Anžeta 
Grampovčana (1890). Omen-
jena sta nadomestila Ožbeta 
Šteblaja (1890) in Janka 
Skodlarja (Vesna – zelena 
stranka), ki sta jeseni odstopila 
s svetniških mest. Marinčevi je 
občinski svet potrdil tudi mesto 
v odboru za ekologijo in infra-
strukturo, ki ga je pred tem 
zasedal Skodlar.

V nadaljevanju je sledila ob-
ravnava osnutka proračuna za 
leti 2024 in 2025, ki je bil potem 
dan tudi v desetdnevno javno 
obravnavo. Sprejet naj bi bil na 
občinski seji 14. decembra. Vsi 
podani predlogi morajo biti 

uravnoteženi na prihodkovni 
in odhodkovni strani. Raz-
pravljala sta samo dva svetnika, 
Irena Oblak (Levica) in dr. 
Benjamin Leskovec (1890). 
Oblakova je imela pripombo 
na pripravljeno gradivo in na 
višino sredstev pri nekaterih 
kulturnih ter stanovskih orga-
nizacijah. Leskovec pa je med 
drugim izpostavil po njegov-
em mnenju neenakopravno 
razdelitev sredstev krajevnim 
skupnostim. Glede slednjih 
je tudi predlagal, da bi imeli 
člani sveta KS plačane sejnine. 
Med drugim je še predlagal, 
naj občina zagotovi sredstva 
za opolnomočenje občinskih 
društev z znanjem za prido-
bitev sredstev EU.

Seja se je zaključila s pobu-
dami in vprašanji. Ano Skledar 
(NSi) je med drugim zanimalo, 
kako je s čiščenjem potoka Črna 
mlaka in če občina razmišlja o 
ukinitvi prometa na Stari cesti. 
Podžupan Mirko Antolovič 
(SDS), ki je prevzel skrb nad 
čiščenjem vodotokov, je dejal, 
da bo potok v kratkem očiščen. 
Župan Cukjati pa je o prome-
tu na Stari cesti dejal, da je 
predvidena obnova omenjene 
ceste v treh fazah. Prva naj bi 
bila leta 2025, obsegala pa bo 
obnovo od cerkve sv. Lenarta 
do nekdanje Mlečne. Ali bo s 

tem tudi drugačna prometna 
ureditev, še ni dorečeno. Pe-
tra Pikla (Gibanje Svoboda) 
je med drugim zanimalo, kako 
je z realizacijo protipoplavne 
študije in ureditvijo pločnika 
na Notranjski proti Gabrčam. 
Prosil je tudi, da bi Občina 
pripravila sestanek z občani 
zaradi načrtovanih pozidav 
na območju KS Vrhnika Vas. 
Doman Blagojević (Zeleni 
Slovenije) je izrazil pomisleke 
nad dogajanjem v KS Verd, kjer 
je odstopila večina svetnikov 
krajevne skupnosti. Predlagal 
je tudi, da bi odstranili gume s 
parkirišča P + R v Sinji Gorici. 
Župan je odgovoril, da doga-
janja v KS Verd ne želi komenti-
rati, so pa decembra predvidene 
volitve. Glede gum pa je dejal, 
da jih bodo odstranili. Aljo 
Stanko (Gibanje Svoboda) je 
zanimalo, zakaj so še vedno 
stroški z DRL-jem (»muzejem«) 
in predlagala, da bi Občina v 
okviru sredstev za mednarod-
no sodelovanje razmislila tudi 
o mednarodnem sodelovanju 
na področju izobraževanja, us-
posabljanja, mladih in športa. 
Župan je dejal, da je ideja o 
predlaganem mednarodnem 
sodelovanju zanimiva in vred-
na razmisleka, glede stroškov z 
muzejem pa je pojasnil, da pro-
stor zaradi aktivnosti knjižnice 

v njem terja določene stroške. 
Blanka Gašpirc (Gibanje Svo-
boda) je med drugim prosila 
za čimprejšnjo novelacijo 
obračuna gradnje kanalizacije 
na Drenovem Griču oziroma 
Lesnem Brdu, Edin Behrić 
(Gibanje Svoboda) pa dal pobu-
do za časovno omejitev tovorne-
ga prometa skozi Sinjo Gorico, 
popravilo robnikov pri nadvozu 
čez avtocesto v Sinji Gorici in 
izgradnjo novih parkiriščih za 
motocikle na Vrhniki. Župan je 
dejal, da bo odgovor na omen-
jeno prometno problematiko 
pripravil občinski odbor SPVC. 
Anže Grampovčan, 1890, je 
podal pobudo, da bi Stara cesta 
imela predstavnika v občin-
skem projektu njene prenove 
in da je večina proti njenemu 
zaprtju, poleg tega je predlagal 
še strateški pristop do ureja-
nja protipoplavnih ukrepov na 
območju KS Vrhnika Vas. Dr. 
Benjamin Leskovec je med 
drugim podal pobudo za zago-
tovitev več sredstev za strateški 
pristop do protipoplavnih 
ukrepov, povečanje koncesnine 
kamnoloma v Verdu iz sedanjih 
100 na 500 tisoč, za odkup nek-
danje Blagajane pri Cankarjevi 
knjižnici in za uvedbo avto-
busne linije na Zaplano.

Gašper Tominc

Občinska seja

Slovo od Geohellija in menjave v 
svetniških vrstah

Župan Daniel Cukjati se je prvi vpisal v žalno knjigo ob smrti Marjana Geohellija.   

Rekonstrukcija Tankovske ceste 
prehaja v zaključno pripravo cestne 
konstrukcije pred izvedbo asfalta. 

Vreme je bilo izvajalcu zadnje čase dokaj na-
klonjeno, tako ja glavnina zahtevnejših del za-
ključena. Vsekakor pa še vedno potrebujemo 

nekaj sreče z vremenom, da bo asfalt položen in 
bomo v mesecu decembru lahko sprostili pro-
met. Nova tankovska cesta od Štirne do Stare 
Vrhnike bo pomembno prispevala k razbreme-
nitvi prometa v mestnem središču Vrhnike, kaj-
ti gre za izboljšanje stanja cestne infrastrukture.

Občina Vrhnika

Tako nas navdahne, da se 
umirimo, sprejmemo in obja-
memo to obdobje počitka od 
začetka novembra pa tja do 
solsticija, ko se bo začela vra-
čati svetloba. Noči bodo zdaj 
daljše, jutra hladnejša, nebo 
bolj jasno. Po domovih in na 
ulicah pa že prižigamo pra-
znične luči in začenjamo na-
črtovati dogodke ter pogosti-
tve. Torej, osredotočimo se na 
toplo tihožitnost novembra in 
počasi se ozrimo na prehojene 
poti, zastavimo si nove izzive 
in cilje. Na Občini Vrhnika 
smo v tem letu premaknili 
marsikatero oviro, zaključili in 
zastavili nove projekte, ustva-
rili okolje, kjer je in bo prijetno 
bivati, kjer svoj prostor najdejo 
otroci, starostniki, podjetniki, 
športniki, kulturniki … skrat-
ka, kjer se vsak sleherni občan 
lahko počuti nadvse udobno 
in dobro.

Premiki so vidni. V zaključ-
ni fazi je gradnja garderobne-
ga objekta, ki je le kamenček 
v mozaiku širše obnove in 
dograditve športnega oz. me-
stnega parka, saj smo prvotno 
obnovili teniška igrišča, asfal-
tno ploščad, zdaj garderob-
ni objekt, v naslednjem letu 
načrtujemo izgradnjo skate 
parka in tribun. Hkrati se bo 
uredil prostor za dnevne obi-
skovalce, rekreativce, spreha-
jalce, ki bodo želeli preživeti 
prosti čas na prostem. To bo 
tako rekoč zelena oaza sre-
di mesta z otroškimi igrišči, 
odbojko na mivki, zunanjim 
fitnesom, skratka, prostorom 
za druženje.

Uspešno smo tudi zaključili 
projekt idejne zasnove vaške-
ga trga v Podlipi. Po energet-
ski sanaciji osnovne šole Ivana 
Cankarja smo začeli z obno-
vo parka pred samo osnovno 
šolo. Pripravili izhodišča za 

pripravo Odloka o urejenosti 
naselij in krajine za področje 
oglaševanja in označevanja, 
saj smo na območju mestnega 
središča Vrhnike zaznali večji 
obseg oglasnih objektov, kot 
so panoji, plakati, table in dru-
gi napisi na fasadah in strehah 
objektov, ki negativno vplivajo 
na izgled in podobo mesta ter 
vplivajo na kulturno dedišči-
no.

Velika pridobitev za občane 
bo tudi rekonstrukcija ceste 
in nova kolesarska povezava 
Vrhnika-Horjul, saj se bosta 
izboljšala prometna infra-
struktura in varnost za vse 
uporabnike, tako za motorni 
promet kot kolesarje in pešce. 
Za prometno varnost, ki jo 
še posebej naslavljamo tretjo 
nedeljo v novembru in se spo-
mnimo žrtev prometnih ne-
sreč, smo na Občini leta 2023 
izboljšali prometno varnost z 
ureditvijo prvega in drugega 
sklopa južnega dela obvoznice 
Vrhnika. Pristopili bomo k iz-
vedbi zelenic ob Tržaški cesti, 
ki bodo izboljšale preglednost 
priključkov in s tem izboljšale 
prometno varnost Tržaške ce-
ste. Po celotni Občini posta-
vljamo oznake BUSko, ki opo-
zarjajo na prisotnost otrok, ki 
čakajo na šolski avtobus. Ter 
tudi skupaj z Javno agencijo 
za varnost v prometu sode-
lujemo v akcijah »Alkohol« 
in »Mobilni telefon«, ki opo-
zarjata na nevarnosti, ki jih v 
prometu prinaša uporaba al-
kohola in mobilnega telefona 
med vožnjo.

In ne nazadnje ob praznič-
nem veselju in prižigu luči se 
veselimo skupnega druženja 
in

novoletnega programa, ki 
ga, kot vsako leto do zdaj, pri-
pravlja Zavod Ivana Cankarja.

Daniel Cukjati, župan

Prenova Tankovske 
prehaja v zaključno fazo
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Občina Vrhnika prejela sklep Eko 
sklada o sofinanciranju investicije 
garderobnega objekta v športnem 
parku na Vrhniki. Gradnja poteka 
v skladu z zastavljenim načrtom. 
Objekt bo skoraj ničenergijska stavba, 
z ustrezno izolacijo in prezračevalno 
napravo z vračanjem toplote 
odpadnega zraka. Športni park pa ni 
izključno športni park, je dejansko 
dvorišče Vrhničanov in je namenjen 
vsem občanom.

Garderobni objekt je kamenček v mozaiku 
širše obnove in dograditve športnega parka. 
»Najprej smo obnovili teniška igrišča, asfaltno 
ploščad, zdaj garderobni objekt, v naslednjem 
letu načrtujemo izgradnjo skate parka in tribun. 
Hkrati se bo uredil prostor za dnevne obiskoval-
ce, rekreativce, sprehajalce, ki bodo želeli preži-
veti prosti čas na prostem. To bo tako rekoč zele-
na oaza sredi mesta z otroškimi igrišči, odbojko 

na mivki, zunanjim fitnesom, skratka, prostorom 
za druženje,« je poudaril župan Daniel Cukjati.

Garderobni objekt ne bo namenjen samo 
uporabnikom mestnega stadiona, prostori bodo 
namenjeni tudi Zavodu Ivana Cankarja, za delav-
nice, skladiščne prostore in različne aktivnosti, 
tudi javne sanitarije bodo dostopne. Vzposta-
vljen bo tudi manjši gostinski objekt, ki bo služil 
vsem obiskovalcem.  

Občina Vrhnika je tako lansko leto oddala vlo-
go na Eko sklad za sofinanciranje gradnje garde-
robnega objekta v športnem parku na Vrhniki, 
zdaj pa so prejeli odločbo o dodelitvi 210.893 
evrov nepovratne finančne spodbude. Z gradnjo 
se je sicer začelo že maja letos in poteka v skladu 
z zastavljenim načrtom. V skladu s pogoji javne-
ga poziva za sofinanciranje bo garderobni objekt 
skoraj ničenergijska stavba, z ustrezno izolacijo 
in prezračevalno napravo z vračanjem toplote 
odpadnega zraka. Za gradnjo so sicer uspeli pri-
dobiti tudi sredstva Fundacije za šport v znesku 
55.157 evrov. Rok za zaključek gradnje je marca 
prihodnje leto. 

Občina Vrhnika

Javna 
predstavitev in 
javna obravnava
Izhodišča za pripravo Odloka o ure-
jenosti naselij in krajine za področje 
oglaševanja in označevanja 

Na območju mestnega središča Vrhni-
ke je zaznan večji obseg oglasnih objek-
tov, kot so panoji, plakati, table in drugi 
napisi na fasadah in strehah objektov, 
ki negativno vplivajo na izgled in po-
dobo mesta ter vplivajo na kulturno 
dediščino. Z namenom ureditve ome-
njene problematike je Občina Vrhnika 
pristopila k pripravi Odloka urejenosti 
naselij in krajine za področje oglaševa-
nja in označevanja mestnega središča 
Vrhnike (v nadaljevanju: OUNK). 

Namen OUNK bo določitev prostorskih 
izvedbenih pogojev glede umeščanja, veli-
kosti in oblikovanja posegov v prostor, da se 
ti izvajajo in vzdržujejo z namenom ustvar-
janja, ohranjanja in krepitve kakovostne 
prepoznave značilnosti prostora in njegove 
identitete.
Prostorsko izvedbeni pogoji se določijo za 

objekte in premične elemente za obveščanje 
in oglaševanje (označevalne in obveščeval-
ne table, table in izveski na fasadah, A table, 
izložbe ipd.) vključno z obveščanjem in ogla-
ševanjem na tendah in senčnikih.
Poleg tega se z OUNK določi tudi obveznost 
priglasitve posega v prostor ter kazenske in 
prekrškovne določbe.
Predmetno območje OUNK za oglaševanje 
in označevanje mestnega središča Vrhnike
obsega območje mestnega jedra Vrhnike ob 
Tržaški cesti (do opuščenega objekta
»Blagajane«) ter deloma ob Ljubljanski cesti 
na SZ delu, območje Stare ceste, Ceste 6. 
maja
ter povezovalnih ulic med Tržaško cesto in 
Staro cesto, Voljčevo cesto in del Gradišča.
Za namen izdelave OUNK je bil že izdelan 
Elaborat označevanja in oglaševanja me-
stnega
središča Vrhnike (Vrhnika – oglaševanje in 
označevanje mesta, izdelal Delavnica, d. o. 
o.), ki je objavljen na spletni strani občine 
Vrhnika.

Na objavljeno gradivo bo v času od 4. 
12. 2023 do 8. 1. 2024 mogoče podati 
predloge in pripombe v pisni obliki na 
naslov Občina Vrhnika, Tržaška cesta 
1, 1360 Vrhnika, na elektronski naslov 
obcina.vrhnika@vrhnika.si ali v spre-
jemni pisarni Občine Vrhnika. Javna 
obravnava gradiva pa bo v Cankarje-
vem domu 13. decembra ob 17. uri.

Eko sklad odobril 
sofinanciranje gradnje 
garderobnega objekta

Župan Daniel Cukjati se je udeležil pred-
stavitve podjetja in organiziranega vodene-
ga ogleda oddelkov Silika, ki letos obeležuje 
30. obletnico poslovanja, 20. obletnico pri-
sotnosti v Sevnici in 10. obletnico prisotno-
sti na Vrhniki. 

Siliko deluje na dveh lokacijah, na Vrh-
niki in v Sevnici ter tako nudi razvoj in 
delovna mesta prebivalcem obeh krajev. 
Vrhniški župan Daniel Cukjati je ob obi-
sku poudaril: »Siliko je uspešno podjetje, 
ki se močno zaveda pomena investiranja v 
razvoj, v zaposlene in vse bolj tudi v zeleni 
prehod. Čestitam g. Janezu Koprivcu in ce-
lotnemu kolektivu ter želim veliko uspeha 
na njihovi nadaljnji poti.« Družba Siliko je 
razvojni dobavitelj in proizvajalec tehnič-
nih izdelkov iz elastomerov in termopla-
stov. Vgrajujejo komponente v večino av-
tomobilov nemške avtomobilske industrije. 
Je tudi pomemben dobavitelj industriji bele 
tehnike na evropskem trgu, sodeluje tudi s 
partnerji na področju elektroindustrije, sa-
nitarne industrije in gradbene industrije. V 
tem obdobju se je proizvodni program raz-
širil in danes obsega dejavnosti, s katerimi 
lahko kupec dobi celovito storitev od idejne 
zasnove, konstrukcije in izdelave orodja do 
velikoserijske proizvodnje.

Dan odprtih vrat podjetja Siliko
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Občina Vrhnika začela 
prenovo parka med 
Tržaško cesto in Osnovo 
šolo Ivana Cankarja. 

Omogočal bo sprehode skozi 
park in posedanje med krošnja-
mi bogatih dreves. 

Da bo to mogoče, je za kra-
jinsko arhitekturno poskrbel 
Arboretum Volčji Potok. Ob-
močje parka bo v času grad-
benih del zagrajeno, zato vas 
prosimo za razumevanje.

Krajinskoarhitekturna ure-
ditev parka ob Tržaški zajema 
oblikovno in funkcionalno ure-
ditev poti, ureditev travnatih 
površin in smiselne zasaditve 
z grmovnicami ter umestitev 
urbane opreme in javne raz-
svetljave. »Ob novo zasnovanih 
peščenih poteh se bodo umesti-
le klopi, ki bodo obiskovalcem 
omogočale posedeti v parku 
pod zelenimi krošnjami viso-
kih dreves. Poti v parku pa bodo 
smiselno nakazovale vhod v 
park in tudi povezovale južni 
in severni del parka ter stranski 
vhod v osnovno šolo na vzho-
dnem delu parka,« je poudaril 
župan Daniel Cukjati.

Za krajinsko arhitekturno 
je poskrbel Arboretum Volčji 
Potok, ki je na podlagi smernic 
veljavnega odloka OPPN za pre-
novo mestnega jedra Vrhnike, 
konservatorskega načrta za pre-
novo mestnega jedra Vrhnike, 
smernic in priporočil ZVKDS 
za urejanje vrtno arhitekturne 
dediščine parkovnih površin ob 
Tržaški cesti v občini Vrhnika, 
pripravil načrtovano ureditev.

Občina Vrhnika

Občina Vrhnika je 
uspešno zaključila 

projekt idejne zasnove 
vaškega trga v Podlipi. 

Vaški trg je zasnovan v sre-
dišču vasi Podlipa v Občini 
Vrhnika, tik pod gričem z žu-
pnijsko cerkvijo sv. Brikcija in 
pokopališčem. Ob tlakovani 
površini trga bosta daljša klop 
in pitnik, ki skupaj s krožno 
klopjo ob lipi ustvarjajo prije-
tno okolje za druženje in pose-
danje. Izvedba vaškega trga je 
predvidena v naslednjem letu.

Idejna zasnova je izhajala 
iz prostorskih lastnosti loka-
cije in ob upoštevanju potreb 
skupnosti vzpostavlja novo 
javno odprto površino, novo 
središče vasi Podlipa, ki ga bo 
krasila novo zasajena lipa, pod 
katero bo možno tudi posede-
ti, tla pa bodo odprta in travna-
ta. Severni del trga bo tlakovan 
in omogočal postavitev stojnic 
ali organizacijo različnih do-
godkov. Prijetno vzdušje ob 
tlakovani površini ob hribu pa 
bodo vdihnili poljski javori, ki 
so manjša drevesna vrsta in ki 
bodo poskrbeli za prijetno sen-
co na trgu ter odkrit pogled na 
cerkev. Omogočena bo tudi 
površina za kolesa ter nova pot 
za dostop na cerkveni hrib. 
Celotni južni del območja bo 
pokrivala travna površina. V 
skrajnem jugovzhodnem kotu 
se bo postavila nova kapelica. 
Ob tlakovani površini trga 
bosta daljša klop in pitnik, ki 
skupaj s krožno klopjo ob lipi 
ustvarjajo prijetno okolje za 

druženje in posedanje. V ob-
močje zelene površine ob glav-
ni cesti pa bo postavljeno novo 
avtobusno postajališče, tako 

bo novo središče vasi dosto-
pno vsem oblikam prevozov in 
generacijam.

Občina Vrhnika

Občina Vrhnika 
se je pridružila akciji 
»Posadimo rožnato 

drevo« in zasadila 
japonsko okrasno 

češnjo “Kanzan” 
(Prunus serrulata 

“Kanzan”) v parku za 
Občino, za namen 

obeležitve zaključka 
rožnatega oktobra, 

mednarodnega 
meseca boja proti 

raku dojk in začetka 
meseca novembra 

oz. »movembra«,  ko 
si moški množično 

puščajo brke.

Predstavnice iz Europa Don-
na Slovenija so se pridružile žu-
panu Danielu Cukjatiju v znak 
podpore ter ozaveščanja o za-
hrbtni bolezni, ki ne izbira let. 
Kot veste je “Rožnati oktober” 
mednarodni mesec osveščanja 
o raku dojk, ki je najpogostejša 
oblika raka pri ženskah. Zato so 
ključni in pomembni preventi-
va, zgodnje odkrivanje in učin-
kovito zdravljenje.

Tako imenovani »Movem-
ber« pa je je mednarodno giba-

nje, katerega cilj je osveščanje 
javnosti o zdravju in boleznih, 
ki prizadenejo moško populaci-
jo. Člani svojo podporo gibanju 
izražajo z nošenjem brk v me-
secu novembru, od koder izvira 
tudi ime movember. Gibanje se 
je leta 2003 začelo v Avstraliji in 
preraslo v globalno gibanje, ki 
po celem svetu, tudi v Sloveniji, 

združuje več kot pet milijonov 
ljudi.

Tako brkati moški meseca 
novembra oz. »movembra« 
opozarjajo na tri glavna podro-
čja moškega zdravja: preventiva 
na področju duševnega zdravja 
in samomorov, raka prostate ter 
raka mod.

Občina Vrhnika

Leto 2023 je razglašeno kot 
mednarodno leto prosa. Zato je 

letošnji Tradicionalni slovenski zajtrk 
potekal pod sloganom “Kruh za 

zajtrk, super dan.” 

Tako je ob tej priložnosti župan Daniel Cukja-
ti obiskal otroke v Vrtcu Vrhnika, enoti Želvica 
in jim zaželel prijeten zajtrk ter dan. Otrokom 
v vrtcih, šolah ter drugih javnih zavodih je bil 
ob dnevu Tradicionalnega slovenskega zajtrka, 
17. novembra, postrežen zajtrk s tradicionalni-
mi sestavinami – kruh, maslo, med, mleko in 

jabolko. Najmlajše v vrtcu Vrhnika, enoti Želvi-
ca, je obiskal župan Daniel Cukjati in ob tem 
poudaril: »Pomembno je spoštovanje slovenske 
hrane, bogate tradicije in čim večje uporabe lo-
kalno pridelane hrane. Pomembno je, da o tem 
ozaveščamo že najmlajše, ki nato svoje navade 
ohranijo tudi v kasnejših letih.« Projekt Tradici-
onalni slovenski zajtrk je bil na pobudo Čebelar-
ske zveze Slovenije prvič organiziran leta 2011 
z namenom ozaveščanja najmlajših o pomenu 
kmetijstva, živilske industrije, čebelarstva in 
varovanja okolja. Občina bo še naprej aktivno 
ozaveščala o bogati slovenski tradiciji.  

Občina Vrhnika, foto: GT

Občina obeležila zaključek rožnatega oktobra 

Občina začela prenovo parka Uspešno zaključen projekt idejne 
zasnove vaškega trga v Podlipi

Župan ob 
Slovenskem tradicionalnem zajtrku
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Upravna enota Vrhnika 
je prejela zlato priznanje 

za kakovost – uspešen 
uporabnik CAF. Model 

CAF je na evropski ravni 
prepoznan kot orodje 

uvajanja izboljšav v 
javni upravi.

Upravna enota Vrhnika v 
skupnem ocenjevalnem mode-
lu za javni sektor CAF sodeluje 
že od leta 2004. Na podlagi iz-
delanih samoocen in po uspe-
šno realiziranem akcijskem 
načrtu izboljšav je v letih 2017 
in 2022 že prejela srebrni pri-
znanji uporabnik CAF. Ker je 
tako izpolnila vse pogoje za zu-
nanjo povratno informacijo, je v 
letu 2023 sodelovala v projektu 
CAF EPI – zunanji oceni, kjer 
so strokovnjaki presodili o izva-

janju procesa samoocenjevanja 
po modelu CAF oz. o kakovo-
stnih storitvah in uspešnem 
delovanju organizacije. 

Svečana podelitev priznanj je 
potekala v četrtek, 26. 10. 2023, 
v prostorih Hotela Four Points 
by Sheraton Ljubljana Mons na 

Brdu pri Ljubljani. Priznanja je 
podelil državni sekretar Mini-
strstva za javno upravo, gospod 
Jure Trbič.           UE Vrhnika

Direkcija RS za 
infrastrukturo je v 

oktobru 2023 začela 
z gradnjo prvih 

podhodov za dvoživke 
na regionalni cesti 

Podpeč–Ig. 

Na projektnem odseku Pod-
kraj je vgradnja elementov za 
zagotovitev varnega prehoda 
dvoživk čez cesto v zaključni 
fazi. Dela pospešeno nadaljujejo 
tudi na cesti Vrhnika–Podpeč 
na projektnem odseku Bistra. S 
trajnimi ukrepi za varstvo dvo-
živk bomo opremili tudi krajši 
cestni odsek Pako–Goričica.

Krajinski park Ljubljansko 
barje je posebno območje za 
dvoživke, saj je prepredeno z 
jarki in kanali, ki tvorijo mrežo 
vodnih okolij za njihovo raz-
množevanje, na južnem robu 
pa se razprostira gozd, kjer dvo-

živke prezimujejo. Po meji med 
dvema, za dvoživke ključnima 
življenjskima prostoroma pote-
ka regionalna cesta. 

Selitve dvoživk potekajo po 
ustaljenih poteh, ki na več me-
stih prečkajo cesto, zato so tam 
pogosti povozi. Le-ti se sicer 
dogajajo vse leto, a so najšte-
vilčnejši in najbolj opazni v zgo-
dnjih spomladanskih deževnih 
nočeh. 

V letu 2020 so bili na cestnih 
odsekih pri Bistri, Pako–Go-
ričica in Podkraju opravljeni 
intenzivni nočni pregledi cest 
med spomladansko in jesensko 
selitvijo. S pomočjo raziskave so 
bile opredeljene najprimernejše 
lokacije za umestitev trajnih 

ograj in podhodov na proble-
matičnih cestnih odsekih. 

Po vgradnji elementov se bo-
sta začeli ureditev vozišča in 
postavitev usmerjevalnih ograj 
za dvoživke. Slednje živalim 
preprečujejo dostop na cestišče 
in zagotavljajo, da cesto prečka-
jo skozi podhode. Sočasno bodo 
urejeni dovozi na zemljišča in 
nameščene rešetke za dvoživke. 
Ko bodo opravljena vsa dela in 
bo urejena vozna površina ter 
bodo primerne temperature, 
bo na vrsti asfaltiranje. 

Na projektnem odseku Pod-
kraj bo sočasno z gradnjo pod-
hodov in rekonstrukcijo ceste 
urejena tudi kolesarska steza. 
Dela na tamkajšnjem odseku 

bodo predvidoma končana v 
pomladnih mesecih. Na za-
ključek del na preostalih dveh 
odsekih bo treba še nekoliko 
počakati.

Ukrepi za varstvo dvoživk na 
cestah potekajo v okviru pro-
jekta Ohranjanje dvoživk in ob-
nova njihovih habitatov – LIFE 
AMPHICON, ki ga sofinan-
cirajo Evropska unija v okviru 
programa LIFE, Ministrstvo za 
naravne vire in prostor RS, Ob-
čina Bistrica ob Sotli in projek-
tni partnerji.

Barbara Pezdir (Direkcija 
RS za infrastrukturo) in 

Jasna Tarman (Krajinski 
park Ljubljansko barje)

Vrhnika, 26. oktober 
– Krajevna skupnost 
Vrhnika Vas je v 
sodelovanju z Občino 
Vrhnika, Domom 
upokojencev Vrhnika 
in lokalnim podjetjem 
Dvig, d. o. o., poskrbela 
za ohranitev gnezda 
na dimniku doma 
upokojencev. 

Par štorkelj je gnezdo po-
stavil lani, a v njem ni gnez-
dil. Neurje je nato odpihnilo 
gnezdo, a par se je letos vrnil. 
Kot vedo povedati v domu, 
ki so na dolgonoga pernata 
obiskovalca zelo ponosni, je 
par letos imel dva mladička. 
Toda kurilna sezona, akti-
ven dimnik in gnezdo pač 
ne gredo skupaj, zato so pri 
strokovnjakih poiskali nasvet, 
kako obvarovati gnezdo. Zanj 
so pripravili novo posebno 
kovinsko ogrodje, dvignjeno 
približno meter od odprtine 
dimnika, ki naj bi zadostovalo 
za normalno “sobivanje” di-
mnika in štorkljinega gnezda. 
Prestavitev gnezda in name-
stitev kovinskega ogrodja je 
privabila kar nekaj naključnih 

mimoidočih, dogajanje pa so 
si ogledali tudi številni stano-
valci doma.

Bele štorklje se pozimi se-
lijo v Afriko. Selitvena pot jih 
vodi prek Balkanskega polo-
toka, Bosporja in Turčije do 
severne Afrike, le izjemoma 
kam drugam. Pot je energet-
sko optimalna, saj velike vo-
dne površine, kot so morja, 
ptice prečkajo po najkrajši 
razdalji. Bela štorklja namreč 
spretno izkorišča dviganje to-
plega zraka oziroma termične 
vzgornike za dviganje in jadra-
nje, tako da leti večinoma brez 
aktivnega zamahovanja s pe-
rutmi. Toda selitev še zdaleč 
ni preprosta, saj je energetsko 
zelo potratna in med potjo so 
štorklje izpostavljene števil-
nim nevarnostim. Kar 75 % 
mladih belih štorkelj umre že 
v prvem letu starosti, velik del 
smrti pa se zgodi ravno med 
selitvijo. Zadnja leta jim gre 
globalno segrevanje na roke, 
saj jim mile zime omogočajo, 
da tudi pozimi najdejo dovolj 
hrane za preživetje. Zato ve-
dno več štorkelj opušča na-
porno selitev in populacija se 
posledično veča.

Gašper Tominc

Mnogi so jo pogrešali, zato 
se je Franc Gorenc, pobudnik 
postavitve tamkajšnjega droga 
z zastavo, povezal z nekateri-
mi vrhniškimi in okoliškimi 
domoljubi, zbral donator-
ska sredstva in s pomočjo 
vrhniških gasilcev z avtolest-
vijo na 24-metrski drog znova 
namestil 4 x 8 metrov veliko 
zastavo. Naj spomnimo: za-
stava je prvič zaplapolala 23. 
junija 2021 ob 30. obletnici 
naše države. Tudi tokratni da-
tum ponovnega dviga zastave 
ni naključen, saj se 25. oktobra 
spominjamo odhoda zadnjega 
vojaka JLA iz Slovenije. 

Gašper Tominc

Poskrbeli za gnezdo 
štorkelj

Na Sveti Trojici znova 
plapola zastava

Gradnja podhodov za dvoživke v polnem teku

Preglednica prikazuje rezultate pregleda cestnih odsekov za določitev najprimernejših lokacij za iz-
vedbo trajnih ukrepov za dvoživke na Ljubljanskem barju.

Bistra Pako– Goričica Podkraj
pomlad jesen pomlad jesen pomlad jesen

Cestni odsek
R3–642/1146

Vrhnika–Borovnica–Podpeč
R3–642/1146

Vrhnika–Borovnica–Podpeč
R3–642/1147

Podpeč–Ig
Obdobje izvajanja 
raziskave

1. 2.–2. 5. 2020 22.–28. 9. 2020 1. 2.–2. 5. 2020 22.–28. 9. 2020 1. 2.–2. 5. 2020 22.–28. 9. 2020

Št. terenski dnih 23 5 22 5 27 5
Skupno število 
zabeleženih 
dvoživk

1.276 507 392 171 8.625 513

Dolžina 
problematičnega 
odseka

1340 m 270 m 2190 m

Upravna enota Vrhnika 
je prejela priznanje za kakovost

Vgradnja podhodov pri Podkraju je v zaključni fazi.  

Vrhnika, 25. oktober 
– Na dan suverenosti 
je na Sveti Trojici 
ponovno zaplapolala 
slovenska zastava, 
ki jo je odneslo ob 
julijskem neurju. 



Občina Vrhnika

NAS CASOPIS 520 /27. 11. 2023 C M Y K 8

27. november 2023 8
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si

8

V času intenzivnih 
padavin so bili 
prebivalci zgornjega 
dela Betajnove v zadnjih 
letih večkrat deležni 
poplav in poplavljanja 
stanovanjskih objektov. 

S tem namenom smo pri-
sluhnili krajanom 16. novembra 
2023 in poskusili najti ustrezne 
dolgotrajne rešitve ter tako po-
vabili doc. dr. Primoža Banovca 
iz Inštituta za vodarstvo, d. o. o, 
ki je za območje celotne obči-
ne Vrhnika izdelal nove karte 
poplavne nevarnosti in karte 
razredov poplavne nevarnosti. 

Trenutno je edina možna 
rešitev, za zmanjšanje poplav-
ne ogroženosti stanovanjskih 
objektov iz območja vrtač na 
Betajnovi, kontroliran izpust 
poplavne vode preko nižje le-
žečih vrtač na Dolge njive, s ce-
vovodom z vgrajeno regulacijo 
pretoka. Skladno z zakonodajo 
je potrebno preprečiti, da bi 
izboljšanje poplavne varnosti 
nekega območja, povzročilo 
poslabšanje poplavne varnosti 
dolvodno. 

Ker gre za močno zakraselo 
območje, z izrazito vrtačastim 
terenom, ki je neposredno nad 
ravninskim delom Vrhnike, se 
v času intenzivnih padavin na 
območju Betajnove, Dolgih njiv 
in spodnjega dela Koševih dolin, 
aktivirajo številni kraški izvi-
ri. Voda iz kraškega podzemlja 
bruha na površje na številnih 
mestih, predvsem pa v samih 
vrtačah. Posamezne vrtače se 
tako napolnijo z vodo in pov-
zročajo poplavljanje stanovanj-
skih objektov, ki so bili pred leti 
zgrajeni na neustreznih lokaci-

jah. Do zdaj je bila edina rešitev 
dolgotrajno črpanje vode s šte-
vilnimi črpalkami, kar so izva-
jale gasilske enote in enota civil-
ne zaščite, kar je ublažilo naglo 
dviganje poplavne vode na ob-
močju stanovanjskih objektov. 

Na sestanek, ki je potekal v 
prostorih Občine Vrhnika in 
kjer so bili prisotni občani iz 
Betajnove ter predstavniki ga-
silcev in civilne zaščite, je Ob-
činska uprava povabila doc. dr. 
Primoža Banovca iz Inštituta 
za vodarstvo, d. o. o, ki je za 
območje celotne občine Vrhni-
ka, izdelal nove karte poplavne 
nevarnosti in karte razredov 
poplavne nevarnosti. 

Poplavna voda se iz obmo-
čja Betajnove in Koševih dolin 
preko Dolgih njiv izliva v potok 
Belo, zato je doc. dr. Primož Ba-
novec predstavil možne rešitve 
za zmanjšanje poplavne ogro-
ženosti na poplavnem območju 
potoka Bele in Hribskega poto-
ka. S proučevanjem pogojev te-
meljenja in predvsem težavnega 
tesnjenja na močno zakraselem 
območju se je izkazalo, da je za-
drževalnik na Beli neustrezna 
rešitev.

 Zato se je bilo treba usmeriti 
v iskanje alternativnih ukrepov, 
in sicer v načrtovanje razbreme-
nilnika, s katerim bi bilo mogo-
če doseči ciljno stanje poplavne 
varnosti urbaniziranega zaho-
dnega dela Vrhnike – na preto-
ke s povratno dobo najmanj 100 
let, z ustrezno opredeljenimi 
varnostnimi ukrepi za obvlado-
vanje negotovosti in v primeru 
pretokov z višjo povratno dobo. 
Izvedba razbremenilnika z glo-
bokim podvrtavanjem preko 
katerega se bodo visoke vode 
iz vodotokov Bela in Hribskega 
potoka razbremenile v Malo 

Ljubljanico, se kaže kot edina 
ekonomično upravičena in iz-
vedljiva rešitev.  Občina Vrh-
nika je v začetni fazi priprave 
projektne dokumentacije, na 
podlagi katere bomo kandi-
dirali za pridobitev finančnih 
sredstev iz Načrta za okrevanje 
in odpornost.

Do izvedbe razbremenilnika 
je bi bil neposreden odvod po-
plavnih vod iz območja Dolgih 
njiv, Betajnove in Koševih dolin 
v Belo, neustrezna rešitev, ker bi 
s tem dodatno poplavno ogro-
zili stanovanjske objekte ob po-
toku Bela. Tako je za zdaj edina 
možna rešitev, za zmanjšanje 
poplavne ogroženosti stano-
vanjskih objektov iz območja 
vrtač na Betajnovi, kontroliran 
izpust poplavne vode, preko 
nižje ležečih vrtač na Dolge 
njive, s cevovodom z vgrajeno 
regulacijo pretoka. S tem  bo 
olajšano naporno delo gasilcev, 
ki za črpanje vode porabijo zelo 
veliko dragocenega časa in fi-
nančnih sredstev. 

Glede na to, da so nove karte 
poplavne nevarnosti in karte 
razredov poplavne nevarnosti v 
zaključni fazi revizije, bo Obči-
na Vrhnika v mesecu novembru 
pripravila strokovno rešitev, za 
katero bo treba najprej pridobi-
ti odobritev oziroma pozitivno 
mnenje Direkcije za vode.

V nadaljevanju sestanka je 
g. Mirko Antolović, podžupan 
Občine Vrhnika, predstavni-
kom gasilcev in civilne zaščite, 
predstavil lokacije očiščenih 
vodotokov in razbremenilnih 
kanalov, ki so bili očiščeni v le-
tošnji jeseni. Poudaril je, da se 
bo čiščenje nadaljevalo tudi do 
konca meseca novembra.

Občina Vrhnika

Protipoplavni 
ukrepi na območju 
vrtač na Betajnovi

Jarek v Sinji Gorici - prej in potem.

Potok Bela, »Ob potoku« - prej in potem.

Na povabilo gasilskih 
veteranov in veterank 
prostovoljnih gasilskih 
društev Gasilske zveze 
Vrhnika se je rednega 
letnega srečanja, v 
petek 17. 11. 2023, v 
prostorih PGD Velika 
Ligojna, udeležil 
podžupan občine 
Mirko Antolović. 

V pozdravnem nagovoru je 
poudaril njihovo preteklo po-
žrtvovalnost, prostovoljstvo, 
pogum in izobraževalno vlogo, 
da se gasilstvo še naprej razvija 
in sloni na mlajših generacijah. 
Lahko so ponosni na to, da 
Slovenci najbolj zaupamo ga-
silcem in reševalcem, ker so ob 
nesrečah prvi, ki priskočijo na 
pomoč. Podžupan Antolović 
je v nagovoru poudaril: »Ne-
malokrat so na klic na pomoč 

odhiteli od polne mize, svojih 
opravkov in od družine, zato, 
da lahko pomagajo drugim. 
Vsi prisotni ste in še mnogi 
pred vami ste zaslužni za to, da 
naša gasilska društva upraviče-
no praznujejo častitljive jubile-
je. Iskrene čestitke!« Področje 
gasilstva je uspešno tudi za to, 

ker še vedno temelji na pro-
stovoljstvu. Občina Vrhnika 
in vsi občani smo ponosni na 
naša društva v Gasilski zvezi, 
Občina bo še naprej podpirala 
gasilce pri njihovem razvoju 
in pomagala v okviru lastnih 
zmožnosti. 

Občina Vrhnika

Srečanje gasilskih veteranov 

Ob izdelavi kolesarke steze se 
rekonstruira tudi državna cesta 

Vrhnika – Horjul, ki je na odseku 
od Vrhnike do Ligojne večinoma že 

izvedena. 

Trenutno se z deli na državi cesti nadaljuje v 
reliefno in geološko najzahtevnejšem odseku dr-
žavne ceste od konca vasi Velika Ligojna preko 
Razpotja do meje z občino Horjul. V tem delu 
se bo z izdelavo opornih in podpornih zidov 
razširilo vozišče ceste, nekoliko se bo izravnal 
tudi tlorisni potek same ceste (ravnanje ovin-

kov).  Zaradi zahtevnosti gradnje je predviden 
zaključek del v poletju 2024. Večji delež projekta 
financira, vodi razpis in gradnjo država. Projekt 
je ocenjen na približno deset milijonov, država 
je zagotovila slabih osem milijonov, 1,6 mio je 
bilo pridobljenih iz evropskih sredstev, preosta-
nek je prispevala Občina Vrhnika. Rekonstruk-
cija ceste od občinske meje z občino Horjul do 
kraja Horjul se izvaja po drugem projektu, ki ga 
krije država in je bil ocenjen na več milijonov 
evrov ter je tudi v zaključni fazi izgradnje. Ob 
koncu obeh gradenj bo skupaj rekonstruiranih 
skoraj osem kilometrov ceste. 

Občina Vrhnika

Ob kolesarski stezi tudi 
rekonstrukcija državne ceste
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Obvestilo volivcem o načinu 
glasovanja

V nedeljo, 17. 12. 2023, bodo potekale nadomestne volitve 
v Krajevno skupnost Verd.

Člani sveta Krajevne skupnosti Verd

Pri krajevni skupnostih glasujete za največ 5 (pet) kandi-
datov. Za kandidate glasujete tako, da obkrožite zapore-
dno številko (številke) pred njegovim (njihovim) imenom.

Vse občane Krajevne skupnosti Verd vabimo, da se volitev 
udeležite in volite.

Občinska volilna komisija

Obvestila 
Občinske volilne komisije 
Občine Vrhnika
 
Predčasno glasovanje

Predčasno glasovanje za vse volivce, ki bodo v nedeljo, 17. 
12. 2023, odsotni iz kraja stalnega prebivališča (kjer so si-
cer vpisani v volilni imenik), bo potekalo v  ČETRTEK, 14. 
12. 2023  med 7.00 in 19.00  uro v Gasilskem domu Verd, 
Verd 100, Vrhnika.
 
Glasovanje po pošti

Volivci, ki si so v priporu, zavodu za prestajanje kazni, v 
bolnišnici ali v socialnovarstvenem zavodu za instituci-
onalno varstvu in želijo glasovati po pošti na območju 
Republike Slovenije, to sporočijo občinski volilni komisiji, 
najpozneje 10 (deset) dni pred dnem glasovanja, to je do 
vključno srede, 6. 12. 2023. Na enak način lahko glasujejo 
tudi invalidi, če predložijo odločbo pristojnega organa o 
priznanju statusa invalida.
Volivci, ki jim je bila nepredvideno odvzeta prostost oziro-
ma so nepredvideno sprejeti na zdravljenje v bolnišnico ali 
pa v institucionalno varstvo socialnovarstvenega zavoda 
ali so prejeli odločbo o invalidnosti po roku iz prejšnjega 
odstavka, lahko glasujejo po pošti, če to sporočijo občinski 
volilni komisiji, najkasneje 5 (pet) dni pred dnem glaso-
vanja, to je do vključno ponedeljka, 11. 12. 2023 in o tem 
priložijo ustrezno dokazilo (npr. potrdilo ali odločbo).
V zahtevku mora navesti svoje osebne podatke ter naslov, 
na katerega naj mu volilna komisija pošlje volilno gradivo.
 
Glasovanje na domu

Na podlagi 83. člena Zakona o volitvah v Državni zbor 
(glasovanje na domu) lahko volivci, ki se zaradi bolezni ne 
morejo osebno zglasiti na volišču, v  katerem so vpisani v 
volilni imenik, glasujejo pred volilnim odborom na svo-
jem domu, pod pogojem, da obvestilu priložijo ustrezno 
zdravniško potrdilo (sklep DVK,  št. 041-5/2022-2 z dne 3. 
2. 2022). Za zdravniško potrdilo šteje vsaka pisna potrdi-
tev zdravnika (tudi npr. elektronska pošta), iz katere izhaja, 
da se volivec zaradi bolezni ne more osebno zglasiti na 
volišču. Potrdilo o bolezni lahko izda katerikoli zdravnik, 
ki izpolnjuje pogoje za opravljanje zdravniške službe (ne 
le osebni zdravnik). 
Na domu lahko glasujejo pod pogojem, da o tem obvesti-
jo Občinsko volilno komisijo najpozneje 3 (tri) dni pred 
dnem glasovanja, to je vključno do  srede, 13. 12. 2023 in 
da obvestilu (vlogi) Občinski volilni komisiji o tem prilo-
žijo ustrezno dokazilo. 

Občinska volilna komisija

RAZGLAS

Na podlagi 74. člena Zakona o lokalnih volitvah (Uradni list RS, 
št. 94/07-ZLV-UPB3, 45/08, 83/12 in 68/17) Občinska volilna 

komisija Občine Vrhnika objavlja naslednji

SEZNAM
ZA NADOMESTNE VOLITVE ČLANOV SVETA 

KRAJEVNE SKUPNOSTI VERD
dne 17. 12. 2023

(obsega območje Krajevne skupnosti Verd)

Voli se 5 (pet) članov sveta krajevne skupnosti. 

V seznam so vpisani naslednji kandidati:

1. Tadej ŠVIGELJ, roj. 20. 02. 1996, Kotnikova cesta 19
poklic: mizar, delo: mizarske storitve
predlagatelj: Lista za Verd 3
2. Jan MIŠIČ, roj. 27. 10. 1990, Verd 204
poklic: avtoserviser, delo: avtoserviser
predlagatelj: Lista za Verd 3
3. Tanja BREZNIK, roj. 08. 05. 1989, Verd 47
poklic: univ. dipl. medjezikovni posrednik (UN), delo: preva-
jalka, nepremičninska posrednica
predlagatelj: Lista za Verd 3
4. Blaž OGRIN, roj. 28. 02. 1984, Verd 159
poklic: živilec, delo: komercialist
predlagatelj: Lista za Verd 1
5. Martin ČEPLAK, roj. 25. 06. 1983, Sternenova cesta 1
poklic: elektrotehnik, delo: samostojni podjetnik
predlagatelj: Lista za Verd 2

Datum: 22. 11. 2023
PREDSEDNIK

OBČINSKE VOLILNE KOMISIJE
Andrej Jurjevčič l.r.

Patronažna 
služba ZD 
Vrhnika 
vabi na 
posvetovalnice
V jesenskem času vas zopet vabimo, da se nam 
pridružite pri skrbi za svoje zdravje. 

Pričele so se Posvetovalnice v lokalni skupnosti, na 
katerih se lahko udeležite brezplačnih merjenj krvnega pri-
tiska in krvnega sladkorja ter nasvetov o zdravem načinu 
življenja. Udeležite se jih lahko vsi s kroničnimi boleznimi, 
starejši, … namenjene pa so vsem prebivalcem terenskega 
območja in se izvajajo enkrat mesečno. Vabljeni tudi, če 
nimate urejenega osnovnega zdravstvenega zavarovanja.  
Dosegljive smo po telefonu 01/8106652 in 01/8106653, kamor 
nas lahko pokličete od ponedeljka do petka med 7.00 - 8.30 
ter 13.00 - 14.30 (vmes smo na terenu), na elektronskem na-
slovu patronaza@zd-vrhnika.si  oz. preko spletne strani ZD 
Vrhnika https://zd-vrhnika.si/ ostale dejavnosti / patronaža 
in nega na domu. Na terenskem območju ZD Vrhnika – del 
Borovnice z okolico, deluje tudi patronažna sestra Marija Ža-
kelj, ki je dosegljiva na telefonski številki 031/880-745.

Lokalne posvetovalnice 

KS Stara Vrhnika
Krajevna skupnost Stara Vrhnika – Lopa 
(patronažna sestra Biljana Petković 051/390-921) 
vsak 3. torek v mesecu:  21.11., 19.12. 2023 od 9.00-10.00.

KS Podlipa – Smrečje 
Gasilski dom Podlipa 
(patronažna sestra Biljana Petković 051/390-921) 
vsaka 3. sreda v mesecu: 22.11., 20.12. 2023 od 9.00-10.00.

Dragomer
Dom krajanov, Društvo upokojencev Dragomer - Lukovica 
(patronažna sestra Petra Šest Pleško 051/390-922) vsak 2. 
torek v mesecu: 14.11., 12.12. 2023 od 9.00- 9.30.

Log
Upravni center Občine Log - Dragomer 
(patronažna sestra Anita Novak 051/390-923) 
vsaka 1. sreda v mesecu: 8.11., 6.12. 2023 od 9.00-10.00.

KS Drenov Grič – Lesno Brdo
Gasilski dom Drenov Grič 
(patronažna sestra Jelena Despić 051/390-925) 
vsak 3. četrtek v mesecu: 16.11., 21.12. 2023  od 9.00-10.00.

KS Sinja Gorica
Gasilski dom Sinja Gorica 
(patronažna sestra Suzana Stupar 051/390-926) 
vsak 2. torek v mesecu: 14.11., 12.12. 2023 od 9.00-10.00.

KS Verd
Gasilski dom Verd 
(patronažna sestra Anita Malagić 051/390-927) 
vsak 2. torek v mesecu: 14.11., 12.12. 2023  od 9.00-10.00.

KS Ligojna
V stari šoli v Ligojni 
(patronažna sestra Monika Trček 051/652-811) 
vsak 1. torek v mesecu:  7.11., 5.12. 2023 od 9.00-10.00.

KS Blatna Brezovica
V prostorih krajevne skupnosti 
(patronažna sestra Monika Trček 051/652-811) 
vsaka 2. sreda v mesecu: 08.11., 13.12. 2023 od 9.00-10.00.

KS Breg – Pako
Gasilski dom Breg- Pako 
(patronažna sestra Špela Dolenc 051/390-924) 
vsaka 2. sreda v mesecu: 08.11., 13.12. 2023 od 9.00-10.00.

Vljudno vabljeni vsi – starejši in mlajši!

Vabilo 

Vabilo in poziv za oddajo 
predlogov za športnika 
Vrhnike 2023
Vabilo in poziv za oddajo predlogov za podelitev priznanj za 
športne dosežke v letu 2023 – 
Športnik Vrhnike za leto 2023
Športna zveza Vrhnika poziva vsa društva, klube, organizaci-
je in posameznike, da posredujejo predloge za podelitev pri-
znanj športnikom in športnim delavcem za osvojene športne 
dosežke v letu 2023.

Predloge je potrebno posredovati na obrazcih, ki jih lahko 
dobite v prostorih Športne zveze Vrhnika na podlagi pred-
hodnega dogovora po telefonu 041 820 764 ali po e-pošti, če 
zanje zaprosite na e-naslov: 
sportnazvezavrhnika@gmail.com. 

Obrazci so dostopni tudi na spletni strani: 
www.sportnazveza-vrhnika.si. 
Poleg tega je potrebno k predlogu priložiti tudi kopije doka-
zil o doseženih rezultatih (listine, priznanja, časopisni članki 
ipd).

Prosimo, da vsi zainteresirani predloge pošljete na naslov: 
Športna zveza Vrhnika, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika, 
p.p. 88 ali jih osebno dostavite na sedež zveze najpozneje 
do 31. januarja 2023. Upoštevajo se športni rezultati do-
seženi v letu 2021.

Posebej opozarjamo predlagatelje in zainteresirane, da Ko-
misija za podelitev priznanj ne bo upoštevala vlog, ki bodo 
prispele po tem roku.

Športna zveza Vrhnika, 
Komisija za podelitev priznanj
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Verd, 11. november – 
Na Martinovo soboto 
je bil v gasilskem domu 
v Verdu zbor občanov, 
ki je potekal v senci 
bližajočih se volitev 
nadomestnih članov 
omenjene krajevne 
skupnosti. 

Od sedemčlanskega sveta 
krajevne skupnosti sta po od-
stopu petih članov ostala samo 
še dva – Dejan Novak in Matic 
Mesojedec, zato svet krajevne 
skupnosti ni več legitimen, saj 
nima potrebne večine za odlo-
čanje. V luči tega se je na zboru 
pojavilo tudi vprašanje o legi-
timnosti sklica zbora. Predse-
dnik krajevne skupnosti Dejan 
Novak je dejal, da se zaveda, da 
je sklic zbora “hoja po robu”, 
utemeljitev sklica pa je našel v 
sklepu četrte seje sveta krajev-
ne skupnosti, ko je svet sklenil, 
da se ga organizira jeseni.

Novak je predstavil opra-
vljeno delo (ureditev oklice 
mrliške vežice in plezališča v 
Retovju, pridobitev zemljišč, 
novo urbano infrastrukturo, 
čistilne akcije, postavitev sple-
tne strani …), ki ga po njegovih 
besedah ni bilo malo. Veliko 
je bilo tudi sestankov, klicev 

in dopisov z različnimi dele-
žniki v kraju, kjer je rezultat 
težko meriti, saj ga ni mogoče 
pričakovati čez noč. Kot je še 
dejal, ima veliko ljudi predloge, 
kako izboljšati in narediti kraj 
prijaznejši krajanom, pa tudi 
kritike. “Oboje vabim, da kan-
didirajo na volitvah, in skupaj 
naredimo nekaj v korist kraja.”

V nadaljevanju se je zbor 
razpravljal o prometni proble-
matiki. Med drugim so izpo-
stavili staro razpadajočo hišo 
na ostrem ovinku pred kroži-
ščem pri avtocesti, ki zelo ovi-
ra promet. Trenutno je v lasti 
države, kdaj jo bo podrla, pa 
ni znano. Po njeni rušitvi bi na 
tamkajšnjem prostoru razširi-
li cesto, svoje mesto pa naj bi 
dobila tudi avtobusna postaja, 
kar je pri nekaterih na zboru 
povzročilo nejevoljo, češ da 
njena umestitev na ovinek ni 
najboljša odločitev. Še več pri-
pomb je letelo na gost tovorni 
promet iz verdskega kamnolo-
ma: da imajo tovornjaki preve-
like hitrosti in da ne spoštujejo 
dogovorjenega časovnega pro-
metnega režima. Slišati je bilo, 
da se je del ceste začel posedati, 
in to ravno na najbolj strmem 
delu, kar bi lahko pripeljalo do 
katastrofalne nesreče. Dejan 
Novak je pojasnil, da bi del 

naselja razbremenila obvoz-
nica čez dvorišče nekdanjega 
Lika (med Silexom in novim 
krožiščem pri avtocesti), po 
zagotovilih predstavnikov ka-
mnoloma pa naj bi le-ta imel 
tudi pripravljena sredstva za 
sofinanciranje omenjene obvo-
znice. Nejevolja ljudi na zboru 
je bila kljub temu kar velika, 
slišati je bilo celo, da bi lahko 
posegli po skrajnem ukrepu, to 
je zaprtju ceste, če se stanje ne 
bo izboljšalo. A vsakršen sklep 
na to temo na zboru, katerega 
legitimnost sklica je pod vpra-
šajem, bi bil vprašljiv. Prevla-
dalo je mnenje, da bi počakali 
na decembrske volitve in nato 
zavzeli stališče do tovornega 
prometa iz kamnoloma.

Kandidati za volitve lahko 
oddajo kandidature do 16. 
novembra, volitve za nadome-
stne člane pa bodo v nedeljo, 
17. decembra. Novak, ki so ga 
nekateri na zboru videli kot 
glavnega krivca za razpad sve-
ta krajevne skupnosti, je dejal, 
da bo kot predsednik odstopil 
takoj po sklicu prve seje nove-
ga sveta krajevne skupnosti. 
Predsednika, novega ali stare-
ga, pa bodo nato iz svoje sredi-
ne izvolili člani sveta.

Gašper Tominc

Prvi november je čas, 
ko obujamo spomine na 
naše najbližje, svojce in 
prijatelje. 

Člani ZŠAM Vrhnika se vsa-
ko leto spomnimo pokojnih 
članov našega združenja in jih 
obiščemo na grobovih. To je 
dan obujanja spominov na naše 
člane in na dogodke, ki so se 
nam vtisnili v spomin ter pu-
stili globok pečat v naši organi-
zaciji z dolgoletnim stažem. 

V četrtek, 26. oktobra 2023, 
smo jih obiskali na njihovih 
grobovih, se jih spominjali in 
jim poklonili nagelj v zname-
nje spoštovanja. Tako kot vsako 

leto smo obiskali pokopališče 
na Vrhniki, Verdu, v Borovnici, 
Sinji Gorici, na Logu, v Blatni 
Brezovici, na Stari Vrhniki in v 
Šentjoštu. Poklonili smo se tudi 
vrhniškim kulturnikom.

Pokojnim članom so se po-
klonili: g. Karol Jurjevčič, g. 
Dušan Rodošek, g. Nace Jerina, 
g. Tone Tomšič, ga. Marija Šraj 
in g. Slavko Jereb.  

Na dan mrtvih smo z dru-
štvenim praporom, praporšča-
kom g. Tonetom Tomšičem ter 
s člani sodelovali na komemo-
raciji  pri spomeniku padlim 
borcem na Drči in se poklonili 
tudi njim. 

Mesec november je vremen-
sko zelo neugoden, toliko bolj 
za udeležence v prometu. Krat-

ki dnevi, ki se hitro prevesijo v 
noč, deževje in slabo vidno ce-
stišče, vse to ogroža  udeležence 
v prometu.  S takim namenom 
smo člani ZŠAM Vrhnika iz-
peljali nekaj akcij ozaveščanja 
udeležencev v prometu. Najbolj 
ranljive skupine še vedno osta-
jajo pešci in kolesarji, nemalo-
krat so v prometu udeleženi kot 
povzročitelji nesreč.

V sodelovanju s PP Vrhnika 
smo  sodelovali v nacionalni  
akciji  ALKOHOL, ki je poteka-
la od 6. do 12. novembra 2023. 
Obiskali smo šolske avtobuse 
in ozaveščali učence o pravilni 
ter varni vožnji na avtobusih, 
policisti pa so preverjali psiho-
fizičnih sposobnosti voznikov 
avtobusov. Lahko zapišem, da 

so otroci v varnih rokah voz-
nikov. Novembra smo obeležili 
tudi svetovni dan spomina na 
žrtve prometnih nesreč. Tra-
dicionalno smo se članice in 
člani ZŠAM Vrhnika zbrali v 
petek, 17. 11. 2023, ob 17. uri pri 
spomeniku našega rojaka Ivana 
Cankarja in se s prižigom sveč-
ke poklonili vsem žrtvam pro-
metnih nesreč. 

Na tem mestu se iskreno 
zahvaljujem za izkazano sode-
lovanje in zaupanje vsem zapo-
slenim na PP Vrhnika ter ekipi 
operativk in operativcev ZŠAM 
Vrhnika. 

Srečno na cesti!
Predsednik ZŠAM Vrhnika, 

Franjo Čretnik

Zbor krajanov v Verdu
v luči prihajajočih 
nadomestnih volitev 

ZŠAM Vrhnika 
se je poklonil 
pokojnim 
članom

Z otroki iz Vijolične sobe in dijakinjo 
na praksi smo v sklopu projekta 
Pasavček in sloganom Red je vedno 
pas pripet obiskali policijsko postajo 
na Vrhniki. 

Pred postajo nas je prijazno sprejela policistka, 
se z nami fotografirala in nas pospremila v pro-
store postaje. S policistom sta se z nami pogo-
varjala o pravilih obnašanja ter varni udeležbi 
v prometu. Pokazala sta, razložila in praktično 

predstavila pripomočke, ki jih za varnost upora-
bljajo pri svojem delu in imeli smo možnost obleči 
neprebojni jopič ter si nadeti lisice. V spomin je 
policistka vsem dala štampiljko »policijskega 
medvedka«. Ogledali smo si sprejemno pisarno, 
bili kratek čas v zaporni celici, si ogledali pisarne 
in na dvorišču policijsko vozilo, policist pa je vk-
lopil lučke in sireno. 

Nad obiskom smo bili navdušeni in hvaležni za 
lep, prijazen in topel sprejem.

Slavica Bjelobrk, Vrtec Vrhnika, enota 
Žabica

Obisk policijske postaje
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Projekt Naše gore, naš 
zaklad. Isti učenci, iste 
učiteljice, isti prijatelji 
kot spomladi 2023, ko 
smo sprejeli španske 
učence v naše domove. 

Vse je bilo videti isto. Toda 
ne; tokrat smo slovenski osmo- 
in devetošolci čakali na veliki 
dan: 5. oktober 2023. Ta dan je 
bil nekaj posebnega, ta dan smo 
se odpravili na enotedensko pu-
stolovščino v mestecu Ronda na 
jugu Španije.

Ravno tistega velikega dne 
smo se morali s težavo zbuditi 
ob štirih zjutraj ali pa še prej in 
se ob 4.45 dobiti pred našo šolo 
na Lošci 1. Dva kombija sta nas 
odpeljala do letališča v Trevisu 
v Italiji. Nekateri od nas so bili 
na letalu prvič, vsi pa smo se 
veselili pristanka v Sevilli, od 
koder smo se z mini avtobu-
som odpeljali do naše končne 
lokacije, v Rondo! Tam so nas 
sprejeli naši gostitelji za teden 
od 5. do 12. oktobra. Po manj-

šem sprejemu smo se nastanili 
v hiše vrstnikov iz Španije. Dan 
smo preživeli s spoznavanjem 
okolja in družine.

V sedmih dneh smo obiskali 
veliko zanimivosti Andaluzi-
je, kjer je Ronda. Med drugim 
smo obiskali palačo Alhambro 
v Granadi, mesto, vgrajeno v 
skalo, imenovano Setenil, in se-
veda smo si podrobno ogledali 
tudi mesto Ronda. Uživali smo 
v vseh aktivnostih, zato smo se 
naslednji četrtek od španskih 
prijateljev še težje poslovili.

Da spomini ne bodo šli v po-
zabo, je tu opis enega nam naj-
ljubših izletov, in sicer v mesto 
Málaga ter v sotesko Caminito 
del Rey. Bil je naš zadnji dan 
pred odhodom in želeli smo ga 
čim bolje izkoristiti. Dopoldne 
smo se z avtobusom, našim 
stalnim spremljevalcem, odpe-
ljali do Caminita del Rey, kar 
v slovenskem prevodu pomeni 

Kraljev sprehod. No, ta sprehod 
je dolg skoraj osem kilometrov 
in vodi po lesenih potkah, ki vi-
sijo kakšen kilometer nad dnom 
soteske. Na koncu poti smo se 
sprehodili tudi po visečem 

mostu. Na cilju nas je  pričakal 
prevoz in zapeljali smo se do 
Málage, si privoščili vsak svojo 
pico ali testenine in se odpravili 
na najbolj želeno lokacijo dne-
va, morda pa tudi tedna: plažo 

Malagueto. Malo nas je že pri-
ganjal čas, hitro smo se vrgli v 
vodo in se ohladili zaradi vroče-
ga vremena. Dan smo končali z 
mokrimi lasmi in poslavljanjem 
pred zadnjo nočjo, preživeto v 

Rondi.
Vtisi? Nepozabni. Prijatelj-

stva? Doživljenjska. Pustolo-
vščina? Neverjetna. Predlogi? 
Obiščite Rondo!

Sara Mišič, 8.a

Učenci OŠ Ivana 
Cankarja smo se v času 

od 13. aprila do 12. 
oktobra 2023 povezali z 

vrstniki iz španske šole 
IES Gonzalo Huesa iz 

Ronde. 

V tistem času smo izpeljali 
tudi izmenjavo obeh skupin v 
Španiji in Sloveniji ter spoznali 
veliko novega. Ker pa nas je 
po koncu vseh aktivnosti za-
nimalo še marsikaj, smo eni od 
španskih deklet postavili še ne-
kaj vprašanj.

Opiši svoje mesto (Rondo). 
Kaj ti je všeč in česa ne maraš 
v njej?
Ronda je majhno mesto, v njej 
se najde veliko zelenih kotičkov, 
pa tudi trgovin in gostiln. Všeč 
mi je razgled, ki ga vidiš s 
pečine Tajo del Ronda, ter hra-
na, ki jo najdemo tukaj. Najbolj 
pa ni priročno, da je to mesto 
na pečini in so tako poti do 
večjih mest (Málaga, Marbella) 
otežene.

Kaj si misliš o razlikah v slov-
enskem in španskem pod-
nebju? Kdaj je v Andaluziji 
(pokrajina, v kateri leži Ron-
da) nazadnje snežilo? Kakšne 
so zime v Rondi? Kolikšna je 
bila najvišja temperatura, ki si 
jo doživela v Španiji?
Mislim, da je v Sloveniji vreme 
mnogo hladnejše kot tukaj. V 
Andaluziji sneži vsako leto, v 
Rondi pa se je to nazadnje zgo-
dilo leta 2015. Zime so tukaj 

hladne, namesto snega dežuje. 
Najvišja temperatura, ki sem jo 
doživela, je bila 44 stopinj Cel-
zija.

Kaj meniš o razlikah med 
slovenskim in španskim 
šolskim sistemom?
Menim, da mi je bilo v Sloveniji 
glede tega veliko bolj všeč. Naše 
šolske ure trajajo dlje, saj trajajo 
60 minut, končamo okoli 14.30. 
Treba je poudariti tudi, da smo 
učenci najine starosti v Španiji 
že v srednji šoli. Kljub temu pa 
mislim, da so naše šole lepše 
urejene.

Ali si v Sloveniji videla kaj, 
česar v Španiji ne moreš? Kaj 
bi si o Sloveniji želela dodatno 
raziskati? Ti karkoli o moji 
državi ni bilo všeč?
Opazila sem, da so v Sloveniji 
knjižnice, v katerih so namesto 
knjižničarjev računalniki. V 
Španiji tega še nisem videla. 
Rada bi videla še kakšno sloven-
sko zanimivost, ki je med mo-

jim obiskom nisem. Pravzaprav 
mi je bilo v tvoji državi všeč vse, 
kar sem videla.

Si opazila razlike med prebiv-
alci Slovenije in Španije?
Razen videza in jezika mislim, 
da si nismo res različni.

Kaj pa projekt Erasmus+? Kaj 
smo z njim dosegli po tvojem 
mnenju?
Mislim, da je to moj najljubši 
projekt do zdaj. Dosegli smo 
veliko novih prijateljstev in spo-
minov.

Bi rada še kaj delila z mano ali 
slovenskimi bralci?
Nekoč bom zagotovo prišla 
nazaj! Hvala, ker sem lahko 
obiskala tako lepo državo!

V zadnjem vprašanju se vsi 
udeleženci strinjamo z njo. Bilo 
je lepo, a to še zdaleč ni konec! 
Pripnite pasove in se pripravite 
na pravi začetek!

Sara Mišič, 8.a

Jesen je okolico našega 
vrtca pobarvala v 
čudovite barve, vse od 
živo rumene do temno 
škrlatne. 

Otroci iz Pravljične sobe (4 
do 5 let) so v gozdu našli toliko 
različnih barv in njihovih od-
tenkov, da jih vseh sploh niso 
mogli poimenovati. Zato smo 
se v oktobru lotili tematskega 
sklopa o barvah. Spoznali smo 

osnovne barve, iz katerih so 
sestavljene vse druge, razisko-
vali, v kaj se spremenijo, ko jih 
zmešamo med seboj, in kaj jim 
moramo dodati, da odkrijemo 
prav vse njihove odtenke. 

Na naši raziskovalni poti so 
nas vodili knjižni junaki: ka-
meleon, ki ni našel svoje bar-
ve, mali modri in mali zeleni, 
ki sta barve mešala z objemi, 
tri miške, ki so padle v lončke z 
barvo in komaj ubežale mački, 

ter maček Peter, ki je na spre-
hodu umazal svoje nove bele 
superge. 

V vrtcu namreč pravljice 
pogosto uporabimo kot moti-
vacijo, da razvijamo vsa druga 
področja razvoja. Da pa smo 
si nove informacije res dobro 
zapomnili, so nam pomagale 
aktivne gibalne metode, s ka-
terimi smo usvajali vsebino 
zgodb, telovadili in celo likov-
no ustvarjali. Gre za celostne 
oblike učenja v gibanju, ki jih 
lahko uporabljamo za usvaja-
nje novega znanja, utrjevanje 
in preverjanje. V telovadnici 
smo z aktivnimi metodami 
rešili miši in našli pot iz barv-
nega labirinta, v igralnici pa 
smo ustvarili vrsto umetnij, ki 
že krasijo našo garderobo. Po 
motivih zgodbe Mali modri in 
mali rumeni (L. Lionni) smo 
celo ustvarili vsak svojo knjigo. 
Seveda pa smo si pustili dovolj 
časa, da smo barve doživeli z 
vsemi svojimi čutili. 

Mešali smo različne obar-
vane snovi (brivsko peno, sodo 
bikarbono, kis, vodo, škrobno 
maso, plastelin), delali pre-
proste poskuse, barve mešali 
z dlanmi in stopali, prosto 
ustvarjali in jih podoživljali 
prek gibalnih zgodb. Tako je 
tudi naša igralnica odeta v naj-
različnejše odtenke barve, na 
katere bi bila gotovo ponosna 
tudi botra jesen.

Anja Petelin, Pravljična 
soba, Vrtec Vrhnika

Kameleon, maček in
tri miši, barve so v naši hiši

Intervju s špansko učenko

Projekt Erasmus+: 
izmenjava 
Vrhnika – Ronda
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V tem tednu smo namreč 
imeli jesenijado, kar pome-
ni, da smo se skupine Sončki, 
Zvezdice, Lune in Kapljice v 
ponedeljek zbrale v Beli dvora-
ni in zapele pesem Jaz gradim 
prijateljstvo. Nato so vzgojite-
ljice vsakemu od nas na roko 
»pritisnile« različne štampilj-
ke – ježka, miško, medveda ali 
veverico. Tudi vzgojiteljice so 
imele na roki štampiljko, potem 
pa so visoko v zrak dvignile 
roko in smo se razdelili v sku-
pine. Vsak od nas je odšel k tisti 
vzgojiteljici, ki je imela enako 
štampiljko kot mi. Preizkusili 
smo se v različnih dejavnostih. 
Otroci, ki smo bili v skupini Ve-
veričke, smo prvi dan odšli v te-
lovadnico. Tam nas je pričakal 

super poligon. Veliko ovir smo 
morali preplezati, se spuščati 
po toboganu, skakati v vreči 
ter prenašati žoge. Res smo se 
imeli lepo. Ko smo končali s 
poligonom, smo bili celo malo 
utrujeni. Ampak nič zato, saj 
smo potem odšli na malico in 
se okrepčali. Naslednji dan smo 
se prav tako dobile vse skupine 
in poiskali smo vzgojiteljice, pri 
katerih smo bili prejšnji dan. 
Malo smo se lovili, saj so se nam 
štampiljke izbrisale. Ko smo se 
našli, smo se otroci iz skupine 
Veveričke zopet odpravili na 
novo dogodivščino. Tokrat smo 
odšli na igrišče, kjer nas je zopet 
pričakal poligon, vendar druga-
čen. Vsak od nas je dobil samo-
kolnico, v katero je dal poleno, 

ki ga je moral uspešno pripeljati 
nazaj na start. Vendar, ali ve-
ste, da so nas pričakale različ-
ne ovire? Vse od stožcev pa do 
predora. Res je bilo zanimivo. V 
sredo smo bili že pravi strokov-
njaki. Takoj ko smo prišli v Belo 
dvorano, smo zapeli pesem in 
poiskali vzgojiteljice naše sku-
pine Veveričke. Skupaj smo se 
odpravili v igralnico, kjer so 
nas čakale različne igre. V po-
sodo smo metali kostanj, po-
dirali stolp s pomočjo frnikol, 
sestavljali stolpe z lego kockami 
in se pri tem učili o številih in 
barvah. Kotalili smo tudi majh-
ne žogice v lončke; zelo smo se 
zabavali. Zadnji dan jesenijade, 
pa smo se skupina Veveričk za-
bavali kar na hodniku, kjer smo 
imeli čutno pot in druge naloge. 

Na začetku tedna smo bili 
otroci malce slabe volje, saj smo 
pogrešali svoje vzgojiteljice in 
prijatelje iz svojih skupin. Ven-
dar smo na koncu tedna sple-
tli nova prijateljstva z otroki iz 
drugih skupin in drugimi vzgo-
jiteljicami. Res smo uživali in se 
zabavali! 

Maja Rok

V Vrtcu Vrhnika, v enoti 
Barjanček,  smo  v sobi Miška 

Tipa spoznavali jabolko, ki smo 
ga imeli velikokrat za malico. 

Otroci so jabolko že poznali, tako da smo 
skupaj ugotovili njegove značilnosti in si prek 
ppt še ogledali potek rasti. Pri usvajanju znanj 
in novih spretnosti smo si pomagali z aktivni-
mi metodami fit, prek katerih so otroci utrdili 
matematična znanja razvrščanja in prirejanja 1 
: 1. Otroci so pridobili znanja o jabolku tudi iz 
pripovedovanja in pogovora ob pripravi jabolč-
nega zavitka, pri katerem so sodelovali med ri-
banjem jabolk. Pokazali so kar nekaj vztrajnosti 
pri poslušanju zgodbic in deklamacije, ki smo 

jo tudi gibalno ponazorili in so si jo tako lažje 
zapomnili. Nekateri od njih so zraven povedali 
vsaj eno besedo ali dve in jo tudi pokazali. Prek 
gnetenja plastelina so si razvijali fino motoriko 
in urili tipno zaznavanje. Spoznali smo poklic 
kuhar, ki jim je najbliže tudi od doma, saj starši 
tudi doma kuhajo, zato je ta igra vlog prisotna 
in priljubljena tudi v našem oddelku. Tako se je 
petkov dan spremenil v kuhinjo s predpasniki 
in čepicami, otroci so za igro uporabili odpa-
dni material in kar nekaj časa veselo vztrajali 
pri igri. 

Zdaj pa kot pravi deklamacija: » Jabolko rdeče 
hej, kje si zraslo mi povej. Tam na jablani košati 
me je božal sonček zlati. Zdaj pa nič več me ne 
glej, hitro umij me in pojej!«

Polona U. Jerebic, enota Barjanček

Zbralo se je kar 87 članic ga-
silk iz teh štirih regij. 

Program je bil zelo bogat. Po 
uvodnih nagovorih in pozdra-

vih posameznih gostov je sledi-
lo predavanje poveljnika GZV, 
tovariša Benjamina Svenška. 
Tema predavanja je bilo sode-

lovanje GZ Vrhnika na večjih 
intervencijah. Predstavil nam 
je intervencijo žledolom 2014, 
požar v Kemisu, eksplozijo v 
Hamexu in letošnje poplave. 
Predavanje je bilo zelo poučno 
in zanimivo. V nadaljevanju 
smo poslušali predavanje go-
spe Margite Vehar, zeliščarice, 

ki nam je predstavila in opisa-
la posamezna zelišča ter nas 
podučila, kako si lahko z njimi 
pri določenih zdravstvenih te-
žavah veliko pomagamo tudi 
sami. Po odmoru je sledilo 
predavanje o poskusih Nikole 
Tesle. Jurij, študent strojništva, 
nam je na zelo zanimiv način 

predstavil najpomembnejše Te-
sline izume in dosežke. Pripra-
vil nam je tudi nekaj poskusov, 
pri katerih smo članice tudi 
aktivno sodelovale. Kasneje 
smo si v TMS ogledali še zbirko 
protokolarnih vozil in motorjev 
ter oddelek gozdarstva. Iskreno 
se zahvaljujemo GZV, TMS, ter 

vsem gostom, predavateljem in 
članicam posameznih gasilkih 
zvez, ki so se udeležili tega po-
sveta. Dogodek je v celoti uspel.

Z gasilskim pozdravom: Na 
pomoč!

Za GZV zapisala: Barbara 
Friškovec, predsednica 

Komisije za članice

Gasilski posvet članic notranjske regije

Jesenijada
v župnijskem vrtcu

Jabolko 
v sobi Miška Tipa

V soboto, 14. oktobra je v organizaciji Gasilske 
zveze Vrhnika v Bistri potekal gasilski posvet 
članic notranjske regije (GZ Vrhnika, GZ Logatec, 
GZ Cerknica in GZ Loška dolina). 

V prvem tednu novembra smo se otroci iz 
Župnijskega vrtca Vrhnika zelo zabavali. 
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Športni park Vrhnika

VESELI

24. 11. 2023 - 7. 1. 2024

MAMBO KINGS

Odprtje drsališča
Otvoritev Veselega decembra, prižig lučk in       
ledeni sejem kulinarike, umetnosti in obrti
INFINITY BAND CROATIA
Zimski STAND UP - Lucija Ćirović s prijatelji
Smučarski sejem SD Vrhnika

Izdelovanje adventnega venčka (VGC Skupna točka Vrhnika)

Smučarski sejem SD Vrhnika

Sv. Miklavž in pohod z baklami na Sv. Trojico
Božična tržnica OŠ Antona Martina Slomška
Zimska južna
Nastop praznične Plesne šole 5ka
Dan odprtih vrat Cankarjeve spominske hiše
Božična tržnica OŠ Ivana Cankarja
Izdelovanje voščilnic in okraskov (VGC Skupna točka Vrhnika)

Kulinarično popoldne ob drsališču
Nastop Vrhniških mažoretk in twirleric
Slovenski dan ob drsališču
Sladko popoldne ob drsališču
Nočni pohod na Planino nad Vrhniko (zbor pri Štirni)

Dan Dobrodelnosti in božična predstava (Lions in Leo klub)

Pohod Po poti Cankarjeve matere Vrzdenec-Vrhnika

Novoletna predstava Jelkin čudež
Pohod v Star maln z lanternami (zbor pri Štirni)

Predstava Snežna vila in obisk dedka mraza

PET 11. 1500

17 00
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17 00
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Silvestrovanje s SKUPINO CALYPSO
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OBČINA VRHNIKA

VRHNIKA

Več infromacij o programu:

visitvrhnika.si
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Narava nas letos kar naprej opozarja, 
da je veliko močnejša od nas in da 

smo ljudje le njeni začasni gostje, ne 
pa gospodarji. 

Avgustovske poplave se za nekatere zdijo že 
preteklost, a za prizadete v poplavah so spomini 
in sanacije še vedno stvar vsakdanjika. Odloče-
ni smo, da jih v takšni nesreči ne bomo pustili 
same.

V podjetju Barjans smo ob poplavah vedeli, 
da moramo nekako pomagati. Že v prvih dneh 
smo se takoj odzvali, saj so naši poslovni par-
tnerji, ki so bili prizadeti v poplavah, računali 
na našo pomoč. Njim smo stali ob strani in jim 
že takoj v dneh po poplavah pomagali s paketi 
pomoči, potiskači vode, krpami, čistili, rokavi-
cami … Pomagali smo jim tudi pri obnovitvi 
zalog in dostavi naših izdelkov, ki jim jih je prav 
tako zmočilo.

Dostave pri Zidanem Mostu, Dravogradu in 
v  Logarski dolini so bile precej otežene. Veliko-
krat smo vozili na alternativne lokacije in iskali 
druge poti za dostavo. Na dan poplav so se naši 
dostavniki in serviserji vračali prek Hrvaške, saj 

je bila avtocesta pri Celju zaprta. Sedeži podjetij 
so bili nedostopni zaradi poplavljenih poti ali pa 
so bila sama podjetja še vedno poplavljena. 

Ko smo se vozili po Sloveniji in videli razse-
žnosti t.i. stoletnih poplav, smo vedeli, da mora-
mo še nekako pomagati. Vzpostavili smo stik s 
svojimi dobavitelji, ki so se takoj odzvali. Druž-
ba Essity nam je priskočila na pomoč in skupaj 
smo se dogovorili za večjo donacijo. Odločili 
smo se za doniranje devetih palet toaletnega 
papirja Tork v rolicah, za katerega so nam sve-
tovali, da bo potreben v prihodnjih dneh. Ker 
gre za volumensko veliko donacijo, smo vedeli, 
da ne bo lahek zalogaj. Po nasvetih iz Civilne 
zaščite smo se obrnili na Rdeči križ Slovenije. 

Donacijo 1215 paketov toaletnega papirja v 
vrednosti 13.000 evrov smo tako v obrokih z 
našimi dostavnimi vozili odpeljali v centralno 
skladišče Rdečega križa v Ljubljani. Tam so lah-
ko najustrezneje poskrbeli, da so paketi prišli 
v roke tistim, ki jih najbolj potrebujejo. Veseli 
smo, da smo ob uničujoči naravni nesreči Slo-
venci dokazali, da smo srčni ljudje. Nismo poza-
bili in ne bomo jih pustili same.

Ana Basić Dremelj

Ko shodi otrok, je čutiti 
neke vrste posebno 
veselje v hiši. 

Kaj veselje. Vriskanje, navdu-
šenje, nasmeh do ušes ter oči, ki 
žarijo od ponosa, da je malček 
naredil prve korake v svet. Kaj 
pa, ko prvič shodi Sprehod za 
dober namen? 

V soboto, 30. 9. 2023, je bil 
na Vrhniki posebne vrste do-
brodelni dogodek. Avgustovske 
poplave jih niso pustile ravno-
dušnih. Inkluzivni park 1890 in 
PreprostoMontessori so spletli 
zamisel, k temu pa povabili še 
Leo klub Vrhnika in druge or-
ganizacije v kraju, da bi poma-
gali pomoči potrebnim. Kako 
torej uglasiti dobrodelnost, 
družabnost, povezovanje in 
izobraževanje? Ali povedano 
drugače: kako uloviti dve muhi 

na en mah?  Na pragu jeseni 
predstaviti aktivnosti vrhniških 
društev, se ob tem povezovati, 
izobraževati in se za nameček 
ob tem imeti lepo. 

Kot se za Vrhniko spodobi, je 
program začel in usmeril »Ivan 
Cankar«. Od točke do točke 
okrog Svete Trojice so nas po-
peljali: Muzejsko društvo Vrh-
nika, vrhniški taborniki, Depo 
Komunalnega podjetja Vrhni-
ka, Turistično društvo Blagaja-
na, Modelarski klub Vrhnika, 
vrhniški skavti, društvo Kne-
ipp Vrhnika, društvo Naupor-
tus Viva, KvaKvačkaš, Zavod 
Škrateljc, Kulturno društvo 
Stara Vrhnika, Plezalni center 
Verd, ŠD VLR Vilijem, planin-
sko društvo Vrhnika, Preprosto 
Montessori, Leo klub Vrhnika 
in Poniji s Klanca. 

Ali vas žgečka radovednost? 
Da, na marsikateri točki so 

morali obiskovalci pokazati 
svoje znanje, različne spretno-
sti, ponekod tudi moč. Pletli 
so prave skavtske in taborniške 
vozle, ciljali tarčo z lokom, se 
spraševali, kako se pripraviti za 
na pot v gore ali pa raziskovati 
uganko ustanovitelja društva. 
Eni so se preizkusili v dolžini 
leta letalskih modelov, drugi 
so poskusili s kvačkanjem ali s 
klekljanjem. Lahko ste pokukali 
v skrivnostno spodnjo nišo ka-
pelice sv. 

Antona Puščavnika in vsto-
pili v cerkev Sv. Trojice, kjer je 
potekala razstava slik, ali pa ste 
se bosi sprehodili po različnih 
podlagah in spoznavali različne 
sprostitvene tehnike. Ob tem 
se človeku porodi marsikatero 
zgodovinsko vprašanje. Tudi o 
tem so izvedeli, da so različni 
odpadki lahko še kako ponovno 
uporabni in da jim prave skriv-

nosti gozda lahko prišepnejo 
tudi škrati in vile. 

Le-te imajo še posebno radi 
otroci, ki prav dobro vedo, kate-
ri material ob navdihu srkajoče-
ga uma in telesa prijeti v roke in 
tako položiti majhen kamenček 
mladostnega vtisnjenja v moza-
ik življenja. 

Za res doživet dan so zaja-
hali še ponija. Za nagrade so 
poskrbeli Hotel Mantova, Pizza 
S Hriba, Poniji s Klanca in TIC 
Vrhnika. Zahvala velja tudi dru-
žini gostilne Pri Kranjcu, ki so 
poskrbeli za odličen »šmorn«, 
PGD Vrhnika, za komplete miz 
in klopi, družina Molek je po-
skrbela za printe, najstniki iz 

Inkluzivnega parka so pripravili 
dobrodelno tržnico, starši vrh-
niške Hiše otrok so poskrbeli 
za glasbo in nas naučili pesem o 
miru, ki smo jo v en glas zapeli 
ob zaključku sprehoda. 

Vsi sodelujoči, v pripravi in 
izvedbi, so svoje delo opravil 
zelo skrbno, srčno in predano. 
Vsi smo ustvarjali za isti na-
men: povezati se, narediti nekaj 
dobrega za ljudi, ki potrebujejo 
našo pomoč.

Zgled pripravljenosti, sočutja, 
odrekanja, darovanja in pozitiv-
ne energije je zelo pomemben. 
Vsi skupaj smo zbrali 1307,60 
evra. V prihodnjih dneh jih 
bomo izročili mladi družini, ki 

je utrpela škodo v avgustovskih 
poplavah. 

Sprehoda se je s svojo dru-
žino udeležil tudi podžupan 
občine Vrhnika, g. Mirko An-
tolović, ki je dogajanje povzel z 
besedami, da tovrstni dogodki 
povezujejo kraj, pa čeprav pod 
imenom preprosto in inkluziv-
no to še zdaleč ni preprosto, je 
pa zagotovo inkluzivno.

Res je. Ko shodi otrok, je v 
hiši čutiti pravo veselje. In ko bo 
morda tudi naslednjo jesen ste-
kel Sprehod za dober namen, bo 
za marsikoga na Vrhniki pravo 
veselje. SREČNO. 

Zbral in zapisal: 
Marko Gabrovšek

Kmetje iz Ligojne in 
z Drenovega Griča so 
prostovoljcem Karitas 
Vrhnika obljubili,  bodo 
darovali trideset bal 
krme za prizadete v 
avgustovskih poplavah. 

Podjetje Dvig, d. o. o., iz Si-
nje Gorice se je  velikodušno 
odzvalo in odobrilo brezplačen 
prevoz. V petek, 3. novembra 

2023, smo bale naložili na to-
vornjak  in voznik podjetja Dvig 
jih je odpeljal v vas Selovec, 
Šentjanž pri Dravogradu, kjer 
so jih razdelili najbolj potreb-
nim kmetom. Bale so darovali 
Olga in Albin Cimprič, Aleš 
Oblak, Janez Novak in Pavel 
Oblak. Nakladanje smo začeli 
v Ligojni, kjer jih je naložil Aleš 
Oblak, na Drenovem Griču 
je preostale bale naložil Janez 
Novak. Organizatorji se lepo 

zahvaljujemo vsem, ki so kakor 
koli pomagali pri izvedbi. 

Največja zahvala velja vsem 
kmetom darovalcem bal, Ale-
šu in Janezu za nakladanje na 
tovornjak,  prevozniku Dvig, d. 
o. o., Sinja Gorica za brezplačen 
prevoz, pa tudi  Kmetijsko-goz-
darski zbornici Slovenije  in 
KGZ Celje za pomoč za posre-
dovanje podatkov o kmetih, ki 
so bili krme najbolj potrebni.  
(JR)

Kmetje iz Ligojne in z 
Drenovega Griča darovali 

trideset bal krme

Matevž Barbo, direktor podjetja Barjans, ob devetih paletah toaletnega papirja, 
ki so romale v skladišče Rdečega križa Slovenije. 

Barjans doniral izdelke v vrednosti več kot 13.000 evrov

Nismo pozabili in ne 
bomo jih pustili samih

Sprehod za dober namen 2023
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V zadnjih letih na 
območju Občine 

Vrhnika beležimo 
zmanjšanje registrirane 
brezposelnosti do ravni 
slovenskega povprečja. 

Vendar pa draginja vedno bolj 
trka na naša vrata, pri nekate-
rih je ključavnica že popustila. 
Tedaj jim kot ena od možnosti 
ostane le še socialna denarna 
pomoč. Naši sogovorniki ugota-
vljajo povečano povpraševanje 
po pomoči pri plačilu stroškov 
kurjave, saj vemo, da so se v za-
dnjem letu energenti izjemno 
podražili. Ni pa zgolj denarna 
stiska tista, ki povzroča tesno-
bo. Ljudje so tudi osamljeni in 
včasih si bolj kot denarja želijo 
le sogovornika.

V občini se stopnja registri-
rane brezposelnosti zmanjšuje. 
Če je bilo decembra 2019 brez-
poselnih oseb 499 in se je leto 
za tem povzpelo na število 636, 
se je decembra 2022 brezposel-
nost zmanjšala na 350 oseb. Po 
zadnjih oktobrskih podatkih 
jih je bilo 290. Zadnja leta se de-
lež brezposelnih moških veča 
(iz 49,5% leta 2019 na 52,4 leta 
2023), žensk pa zmanjšuje (iz 
50,5 leta 2019 na 47,6 leta 2023). 
Povpečna starost brezposelnih 
je okoli 43 let. Stopnja registri-
rane brezposelnosti v Občini 
Vrhnika je tako letos 3,6 %, kar 
je skladno s slovenskim pov-
prečjem oziroma celo manj od 
povprečja v Osrednjeslovenski 
regiji, ki znaša 4,4 %, so še spo-
ročili iz Zavoda RS za zapo-
slovanje. 

Povečuje se povpraševanje po 
sredstvih za kurjavo

Kot vemo, brezposelnost 

ustvarja ugodne razmere za is-
kanje redne ali izredne denarne 
pomoči Centra za socialno delo 
(CSD). Na vrhniškem CSD-ju 
so nam povedali, da je do redne 
denarne socialne pomoči upra-
vičena (seveda ob določenih po-
gojih) oseba, ki je prijavljena na 
zavodu za zaposlovanje ali pa je 
začasno nezaposljiva oseba. Iz-
redna denarna socialna pomoč 
je namenjena lajšanju trenutne 
prosilčeve stiske. »Predvsem 
v letošnjem letu posamezniki 
ali družine zaprošajo za kritje 
sredstev kurjave. Kurjava je 
opredeljena kot plačilo položnic 
za plin, kurilnega olja ali za na-
kup drv. Izredna denarna soci-
alna pomoč je tako namenjena 
predvsem za kritje osnovnih 
življenjskih potrebščin in stano-
vanjskih stroškov, kot je plačilo 
položnic električne energije, ko-
munale, kurjave, potrebščin za 
otroke, nakup hrane in higien-
skih potrebščin, šolskih potreb-
ščin ter nakup obutve. Z njo žal 
ne pokrivamo stroškov kredita, 
je pa lahko plačevanje stano-
vanjskega kredita olajševalna 
okoliščina pri dodeljevanju te 
pravice,« je pojasnila Klavdija 
Nagode Celarc iz CSD Lju-
bljana, Enota Vrhnika.  

Vsako leto se veča potreba po 
denarni pomoči 

Zadnja leta nas draginja spre-
mlja na vsakem koraku, zato 
se potreba po redni in izredni 
denarni pomoči veča je dejala 
Nagode Celarčeva. »Z izredno 
denarno socialno pomočjo tako 
družinam pomagamo tudi pri 
kritju nastalih stroškov izvršb 
pri plačilu vrtca, malice ali ko-
sila v OŠ, ipd. Žal, včasih tudi 
naša pomoč ne zadostuje zato 
jih usmerimo na Zvezo prija-

teljev mladine Slovenije, na ob-
činsko pomoč Občine Vrhnika, 
Karitas, Rdeči križ.« 

Karitas: najtežje je januarja
Marica Štirn, tajnica župnij-

ske Karitas Vrhnika je potrdila 
besede vrhniškega CSD-ja. »Ve-
dno več je prosilcev za denarno 
pomoč. 

Največ povpraševanja je po 
kritju položnic za ogrevanje, 
stanovanjske komunalne stro-
ške, vrtec in šolske potrebščine. 
Najbolj me žalosti, da zadnje 
čase za pomoč zaprošajo tudi 
zaposleni, ne samo brezposelni. 

Da se razumemo – ne, da 
ne bi smeli, pač pa to govori o 
socialno-ekonomskem stanju 
družbe.« Sogovornica je dejala, 
da je največ povpraševanja po 
denarni pomoči januarja. Ne-
mara zaradi stroškov ogrevanja 
in »veselega decembra«. 

Kolikor zmorejo, poravna žu-
pnijska Karitas, če pa presega 
njihove zmožnosti, zaprosijo 
Škofijsko Karitas. 

Vrhniška Župnijska Karitas 
sredstva pridobi na občinskem 
razpisu, s pomočjo lastnih akcij 
(dobrodelni koncert, cerkvene 
nabirke, postna akcija …) in do-
brotnikov.

Pomoč v obliki hrane ostaja 
enaka

Na vrhniškem Rdečem križu 
so pojasnili, da denarne pomo-
či ne ponujajo, razen v izjemnih 
primerih, ko se namensko zbira 
denar, kot se je na primer ob le-
tošnjih neurjih. 

Seveda pa ponujajo pomoč v 
obliki hrane, ki pa po besedah 
Iztoka T. Kužnika iz Območ-
nega združenja Rdečega križa 
Vrhnika zadnja leta ne beležijo 
povečanih potreb.

Na občini zneski od 80 do 250 
evrov

Ljudje v stiski se na pomoč 
obračajo tudi na občino, ki ima 
v ta namen tako imenovano 
»enkratno denarno pomoč«. 
Zanjo je v letošnjem proračunu 
namenjenih 25 tisoč evrov. Kot 
so sporočili z Občine Vrhnika, 
je bilo lani zanjo oddanih 125 
vlog, letos zaenkrat 88. »Lan-
sko leto po številu vlog izstopa. 
Leto pred tem je bilo na primer 
105 vlog.« Razlog za tako velik 
odmik velja verjetno iskati v 
visokih zneskih plinskega ogre-
vanja. »Višina prejetih sredstev 
se giblje od 80 do 250 evrov. V 
primeru, da ima vlagatelj stalno 
prebivališče na istem naslovu 
kot starši, se šteje, da ima po-
moč pri preživljanju in znaša 
višina pomoči 80,00 EUR. Sicer 
pa znaša 150,00 EUR za sam-
sko osebo, 200,00 EUR za dru-
žino (mož in žena; starš-a in en 
otrok) ali 250,00 EUR za druži-
no (starš-a in dva ali več otrok).« 
Pomoč se namenja za nakup 
šolskih potrebščin, osnovnih 
življenjskih potrebščin  (hrana, 
obleka, obutev, stanovanjski 
stroški ...), za kurjavo oziro-
ma druge stroške in izdatke za 
premostitev trenutne materi-
alne ogroženosti. Do enkratne 
denarne pomoči so upravičeni 
občani, ki imajo stalno prebiva-

lišče v Občini Vrhnika,  trenu-
tno nimajo zadostnih sredstev 
za preživljanje in so izčrpali vse 
možnosti za pridobitev sredstev 
za preživljanje z delom, so bili v 
zadnjih treh mesecih upraviče-
ni do denarne socialne pomoči 
po Zakonu o socialnovarstve-
nih prejemkih in ne presegajo 
višine minimalnega dohodka, 
določenega v Zakonu o social-
novarstvenih prejemkih.

Tisoč obiskov – pomoč je lahko 
tudi samo beseda

Več kot polovica upokojencev 
živi s pokojnino, ki je nižja od 
praga tveganja revščine, so za-
dnjič zapisali v Inštitutu 8. ma-
rec. Ob ekonomski stiski pogo-
sto pridejo na dan tudi čustvene 
stiske.

Socialna izolacija, oddaljenost 
od družine ali težave pri mobil-
nosti lahko vodijo v potrebo po 
družbeni in čustveni podpori. 
Društvo upokojencev Vrhnika 
že od leta 2007 sodeluje v pro-
jektu Zveze društev upokojen-
cev Slovenije Starejši za starej-
še, v okviru katerega na terenu 
obiskujejo občane, starejše od 
69 let (tudi če niso člani vrhni-
škega društva). Kot je dejala Ve-
sna Stare, koordinatorka pro-
jekta v društvu, približno osem 
prostovoljk na leto opravi okoli 
tisoč obiskov. »Povprašamo jih, 

kako živijo, s čim se ukvarjajo 
in kakšne težave jih pestijo. Na 
tak način zaznamo potrebe, 
hkrati pa izpolnijo tudi anke-
to, ki jo posredujemo ZDUS-
-u.« Kot je povedala, večina v 
prvem trenutku ne izraža želje 
po materialni pomoči, jo pa 
večkrat razberejo iz pogovorov 
in potem poskušajo skladno s 
tem tudi pomagati. »Naša Soci-
alna komisija, ki deluje v okviru 
društva, je tako letos že razde-
lila približno 150 paketov, ki jih 
pripravimo s pomočjo Karitasa, 
občine in Lions kluba Vrhnika. 
Decembra pripravimo tudi od 
430 do 450 darilnih vrečk, ki jih 
nato razdelimo med te občane.« 
A kot pravi sogovornica, bolj kot 
materialno pomoč, večina po-
trebuje pogovor. »Z nekaterimi 
se srečamo vsak mesec, z dru-
gimi redkeje – kakor izrazijo že-
ljo. Pogovarjamo se o marsičem. 
Včasih je prisoten smeh, včasih 
pa tudi solze.« Dejala je, da je 
osamljenost resna težava med 
starejšimi, ki lahko vodi do ne-
gativnih posledic za duševno in 
fizično zdravje. Socialna in člo-
veška povezava sta zato ključ-
nega pomena za dobro počutje 
vseh ljudi, še posebno pa za sta-
rejše odrasle. 

Gašper Tominc, 
foto: freepik in GT

T E M A  M E S E C A

Zadnja možnost –
socialna pomoč

Marica Štirn, župnijska Karitas Vrhnika
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Se nam lahko na kratko predstavite in zaupate, zakaj 
ste se odločili za podvig z motorjem in povsem sami?

Z motorji sem na tak ali drugačen način poveza-
na že dolgo. Od malega so mi bili všeč, predvsem 
zato, ker mi predstavljajo svobodo (na primer en 
navdih je tudi film Goli v sedlu). Močno se me je 
dotaknil tudi film  Motoristov dnevnik, posnet 
po resnični zgodbi. Tudi v tistem filmu sta dva 
prijatelja potovala z motorjem in se trudila za 
dobro. 
Je pa tako vse skupaj malo nenavadno. Na primer: 
eno leto, preden sem naredila izpit za motor, mi 
je sosed prodal čelado, torej še preden sem zares 
vozila. To je bilo pred osmimi leti, ko sem pri 
svojih devetinštiridesetih letih naredila izpit, pa 
sem odločno krenila na mojo motoristično pot. 
Prekinila sem varčevanje za penzijo in s privar-
čevanim denarjem naredila izpit, kupila rabljen 
motor (kasneje pri mehaniku izvedela, da je bil 
sestavljen iz dveh motorjev) in najnujnejšo moto-
ristično opremo.
”Ideja za projekt, ki sem ga ravno izpeljala, pa je 
nastala pred štirimi leti, ko sem razmišljala, da bi 
po prevoženem moto Maroku s svetovnim po-
potnikom Zvonetom Šerugo, nadaljevala pot in 
z motorjem prevozila tudi Kirgizistan, Tadžiki-
stan, Uzbekistan, Turkmenistan, Iran, Turčijo, 
Bolgarijo in seveda nam bližnje Srbijo, Hrvaško 
in Slovenijo. Nekako me je vleklo na vzhod. Tako 
sem najprej iskala nekoliko bolj organizirane sku-
pine, a na koncu, kot vidite, na pot zapeljala kar 
sama.  Poljska agencija naj bi mi motor odpeljala 
v Biškek v Kirgizijo, mene pa letalo in od tam naj 
bi štartala 11.000 km dolgo pot do doma za do-
ber namen. Cilj poti je bil prevoziti svilno cesto 
v Tadžikistanu. Zaradi vseh zapletov in vojne v 
Ukrajini žal tega ni bilo mogoče izpeljati. A vse-
eno nisem odnehala in sem iskala druge rešitve. 
Sama ideja, tista iskra, da se odpravim na vzhod 
po poteh, kjer so pred stoletji tovorili dobrine iz 
Daljnega vzhoda, pa je nastala, ko sem slučajno 
srečala starejšega motorista iz Skandinavije in se 
zapletla v pogovor in me je navdušil nad Pamir-
jem. Omenjena cesta je vedno povezovala vzhod 
in zahod in zgodba me je tako navdihnila, da je 
želja v meni gorela kot ogenj. Sem se pa odločila, 
da z mojim podvigom skušam nabrati tudi nekaj 

finančnih sredstev za Gozdno šolo Hosta. Vedno 
imamo možnost izbire, ali bomo delali dobro ali 
slabo. Jaz sem se odločila za dobro. 

Koliko časa so trajale priprave, kaj je bilo najbolj 
zahtevno?

Intenzivne priprave so trajale eno leto. Poda-
la sem se namreč v popolnoma nove vode. Že 
samo izbrati motor in minimalno opremo, ki je 
potrebna za na tako pot, ni bilo lahko. Glede na 
vse različne zadeve, ki jih ponujajo motoristič-
ne trgovine, je res izziv. A to je vseeno skorajda 
najlažji del. Zares zahtevna je organizacija poti 
oziroma načrtovanje. Dogovarjanje s poljsko 
agencijo za prevoz motorja do Biškega v Kirgiziji, 
letalska vozovnica, informacije, kako s trajektom 
prek Kaspijskega morja, zavarovanje za ‘’Stan’’ dr-
žave, vize, vse to je terjalo veliko energije in časa. 
Poleg tega sem bila zasedena še z zagonom do-
brodelne akcije Hektar obilja. Torej od  kreacije 
logotipa, nastavitve spletne strani, promocijskega 
videa, pogodbe s telekomunikacijskimi operater-
ji, montažo kratkih filmčkov, fotografij in zapisov 
na strani Facebook akcije Hektar Obilja.

Katere države ste obiskali in kaj je bilo tisto, ki je na vas 
pustilo najmočnejši vtis?

Glede na svetovno situacijo in vojna žarišča se je 
načrt poti kar precej spremenil. Vse je bilo prila-
gojeno temu, kdaj dobim rusko vizo, ki sem jo na 
koncu čakala več kot dober mesec. Tako sem 20. 
avgusta končno štartala od doma. Že kar malo 
prepozno za Tadžikistan. Cilj je bil še vedno enak, 
prevoziti pamirsko svilno cesto v Tadžikistanu, 
čez najvišji prelaz Ak-Baital, visok 4.655 m.
Pot me je na motorju na koncu vodila skozi Hrva-
ško, Srbijo, Bolgarijo, Turčijo, Gruzijo, Rusijo, Ka-
zahstan, Uzbekistan, Tadžikistan in Kirgizistan.
Najmočnejši vtis, tisto, kar si bom res za zmeraj 
zapomnila, kar se je vame vtisnilo kot pečat, pa 
je to, da so povsod prijazni in gostoljubni ljudje. 
Se čudijo, si želijo fotografirati s tabo, so radove-
dni. In večina jih ve, kje je Slovenija. Redko, da so 
jo zamenjali s Slovaško. Zelo pogosto sem imela 
občutek nekega spoštovanja in poguma v očeh 
in besedah ljudi, ko te vidijo samega na motorju 
tako daleč od doma. Kot da bi me hoteli vzeti pod 

Intervju Gordana Zalar

Z motorjem na svilno 
pot za dober namen

Ženska sama, pa z motorjem na dolgo pot skoraj do Kitajske?! Slišati je 
noro, kajne? Podvig, ki se ga je lotila Gordana Zalar, ki sicer živi na Zaplani, 

je res nenavaden in vse prej kot običajen. A tisto, kar je res pomembno, 
je, da je je ves čas verjela, da ji lahko uspe kljub vsem preprekam, ki jih že 

pred odhodom ni bilo malo. Kar se ji je dogajalo na poti, je pa tako ali tako 
epska zgodba. Upamo, da boste vsaj delček zgodbe doživeli z branjem tega 

intervjuja. 
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svoje okrilje.
A tako v nekaj besedah po posameznih državah 
in najbolj zanimivih krajih lahko takole strnem 
vtise: Turčija: Istanbul in Kapadokija, druženje, 
raziskovanje, užitek in odprtost ljudi. Gruzija: 
najbolje sem se počutila v mestu Batumi, kjer 
je prijetna ‘’vibra’’, ki te kliče k počitku. Rusija: 
Astrahan, kjer se Volga izliva v Kaspijsko morje 
zaradi lepote in mogočnosti reke. Kazahstan: 
majhno mesto Aralsk, kjer sem obiskala šolo 
sredi puščave, sicer mrzel in vetroven del poti. 
Bočni veter je tako močan, da sem bila z motor-
jem dostikrat kar nagnjena, ko sem se peljala po 
cesti. Velik del poti sem peljala skozi Uzbekistan, 
kjer je bilo zelo prijetno v mestih Khiva, Buhara, 
Samarkand. Ti kraji imajo enostavno prijetnost 
in lepoto starodavne Perzije. Tadžikistan: Mur-
ghab, mesto, kjer sem doživela gostoljubje sredi 
ničesar. Nepozabno lepa je bila modrina jezera 
Karakul, kjer se ne moreš nagledati modrine in 
ostrih vrhov okoliških hribov, pokritih s sne-
gom. Kirgizistan: Bokonbayevo, to je kraj, kjer bi 
lahko živela, jezero Issyk Kul je veliko kot morje 
in obdano z visokimi gorami. Vasica pa umir-
jena, ljudje so prijazni, si med seboj pomagajo, 
nekako tisti pravi turizem še ni prišel do njih in 
je pristnost ljudi in kraja res tista prava. 

Kako je bilo s tehniko, je motor dobro deloval, ste 
potrebovali pomoč na cesti, kako je bilo z vremenom 
in zahtevnostjo vožnje?

Motor, moj dragi jekleni konjiček Suzuki V-
-Strom 650, letnik 2017, je odlično deloval. 
Verjamem, da če bi bila boljša motoristka, tudi 
manjše težave s puščanjem olja na sprednjih 
vilicah ne bi bilo, saj bi se lažje izognila kakšni 
jami na cesti. Glede na to, da sva prevozila pri-
bližno 900 kilometrov po resnično slabih cestah 
od skupnih slabih 18.000 kilometrov, se je izka-
zal fantastično. Moram pa priznati, da sem ime-
la z vremenom veliko srečo, ni bilo dežja, ki bi 
me močil in povzročal težave na poti. Čeprav je 
bilo zahtevno, mi bo za vedno ostala v spominu 
vožnja po pamirski cesti v mesečini v hladnem 
vremenu pri skoraj ničli. Najzahtevnejši del poti 
pa je bila vožnja približno 150 km čez Talvida-
ro v Tadžikistanu. No, vso opremo in rezervne 
gume sem seveda morala voziti s sabo. 

Peljali ste skozi območja, ki so na seznamu nevarnih 
lokacij zaradi različnih konflikto. Kako tam živijo 
ljudje, kakšno izkušnjo imate?

Nekako najbolj nevaren del poti naj bi bil v Rusiji 
v pokrajinah Degastan in Čečeniji. Skozi Dega-
stan sem imela le tranzit, na kontrolnih točkah 
so bili policisti in vojaki in moram priznati, da 
so bili zelo prijazni. Nisem imela slabe izkušnje.
V Čečeniji sem dvakrat prespala v istem kraju, 
65 km od glavnega mesta Grozni. V Čečeniji je 
vse urejeno in lepo, veliko pa je kontrolnih točk. 
V mestu ni bilo kaj posebnega, vendar zunaj 
glavnega mesta pa res nisem imela prijetnega 
občutka. Ljudje so sicer prijazni, a bolj zadržani. 
Neprijetne so tudi kontrole, kjer oboroženi mo-

ški v uniformah nadzirajo ceste.
Meja med Ak-Bajtalom v Tadžikistanu in me-
stom Sary-Tash v Kirgiziji se je med potjo zapr-
la. Priznam, da me je stisnilo v želodcu, ko sem 
pomislila, da bo treba po isti težki poti nazaj, a 
smo kasneje izvedeli, da se je meja zaprla samo 
za domačine. Ni prijeten občutek, ko vidiš, da 
sta državi v sporu. Ljudje pa prijazni in gosto-
ljubni v obeh državah. Za turiste je bila meja 
odprta, vendar si moral pridobiti dovoljenje s 
kirgizijske strani, kjer si na njihovi meji moral 
biti na seznamu, sicer te niso spustili čez mejo.

Kaj sedaj? Kako se po tako epskem potovanju sploh 
lahko navadite na naš vsakdan? Ali človeka takšna 
pot spremeni?

Težko opišem. Na poti sem se enostavno počuti-
la bolj odprto, sproščeno, radovedno, umirjeno 
in lahkotno. Vsak dan sem doživljala kot dogo-
divščino. Nove izkušnje, težave oz. izzive pa sem 
sproti reševala brez pritiskov in nekih napetosti. 
Vse se je nekako sproti urejalo. 
Vmes  je oživel občutek, da bi lahko pot nada-
ljevala še vse leto. Nekako padeš v neki naravni 
lahkotni ritem.
Ko sem prišla domov, sem imela občutek kot, da 
sem strmoglavila iz nekega drugega sveta nazaj 
k nam. Dva dni sem imela res hud glavobol, ker 
težko preklopiš na okolje, ki ga sicer poznaš. 
Všeč mi je, da je v meni še vedno neka lahko-
tna ustvarjalna energija. Včasih se mi zdijo celo 
neke malenkosti smešne, za katere zapravljamo 
čisto preveč energije in časa.

Bomo lahko kje poslušali potopisna predavanja?

Zagotovo, že sedaj ste vabljeni, da spremljate ob-
jave in najave na strani Facebook Hektar obilja. 
Potopisna predavanja bom pripravila od janu-
arja prihodnje leto naprej, tudi to je zame novo 
področje in se veselim, da bom lahko delila iz-
kušnjo srečanj z ljudmi. Bi pa ob tej priložnosti 
pozvala vse, ki želijo prispevati za sodelovanje v 
akciji HEKTAR OBILJA, kjer bodo zbirali denar 
za nakup parcele v velikosti vsaj enega hektarja 
s poslopjem za Gozdno šolo Hosta, ki s pozitiv-
nim pogledom na svet ozavešča otroke, mlade 
in odrasle, da bi obudili prvotno bit človeka, se 
notranje spoznali ter se povezali z naravo in se 
naučili živeti obilje. Pomagate lahko tako, da na 
SMS pošljete 1919hektar5 in boste darovali pet 
evrov. Vsak prispevek šteje.

Za konec še zelo osebno vprašanje. Kaj je glavno 
sporočilo, ki ga črpate iz tega potovanja?

Moč in lepota življenja je ravno v spoštovanju, 
povezovanju, sodelovanju in delovanju v sku-
pno dobro. Ko skupaj prispevamo k ustvarjanju 
nečesa veličastnejšega, se počutimo koristni in 
prispevamo lepši celoti. Takrat resnično lahko 
gradimo mostove. To je tisto, kar je bistvo vsega. 

Peter Kavčič, 
foto: osebni arhiv Gordana Zalar

Star maln je v soboto, 
4. novembra 2023, 
odprl jesensko-zimsko 
kopanje v svojem jezeru. 

Temperatura zraka je bila 
9,5 °C , samo jezero pa je imelo 
10 °C. Vse to je izmeril Andrej 
Kos in se pogumno potopil v 
mrzlo vodo. Pridružil se mu je 
še en kopalec, tako sta družno 
plavala po jezeru in se veselo 
pogovarjala. To je trajalo pribli-
žno 15 minut, na kar sta skupno 
končala plavanje. Seveda brez 
fotografiranja ni šlo in oba sta 
dovolila, da odprtje mrzle se-
zone kopanja lahko objavimo 
v Našem časopisu. Andrej se 
nam je pridružil v topli koči Sta-
rega malna in kar nekaj časa se 
je tresel od mraza. Vendar je bil 
dobre volje in veselje do kopanja 

bo nadaljeval še naprej. Ob tem 
je treba še dodati, da je koča v 
Starem malnu odprta vse petke, 
sobote in nedelje. V soboto in 
nedeljo postrežejo tudi z dobro 

hrano in toplimi pijačami. Zato 
vabljeni v Star maln na ogled 
morebitnaga kopalca in seveda 
na dobro postrežbo.

Simon Seljak

Začetek sezone kopanja

V Krajevni skupnosti Verd bomo že drugič 
letos odšli na volitve

V KS Verd bomo 17. 12. 2023 ponovno volili sve-
tnike KS Verd. Vzrok temu je bil odstop kar petih 
svetnikov od sedmih. Vzrok te nenavadne situaci-
je je opisan v zadnji številki Našega časopisa na 
strani 11. Volitve bodo stale kar 11.000 €. Obljube 
odstopljene sestave sveta KS Verd o transparen-
tnem delovanju so se zaradi neustreznega vode-
nja povsem izničile. Kot bivši predsednik sveta KS 
Verd moram zaradi pojava dezinformacij o našem 
bojda netransparentnem delovanju sveta KS Verd 
podati pojasnilo o naših projektih tekom treh pre-
teklih mandatov. V 12 letih tudi nismo bili dele-
žni inšpekcijskega obiska, kar pa je aktualnemu 
svetu KS Verd v vsega pol leta »transparentnega« 
delovanja in vodenja že uspelo. Svojih aktivno-
stih tudi nismo na polno izpostavljali v medijih 
in družabnih omrežjih. Naši uspešno zaključeni 
projekti so naslednji: na Stari žagi smo popravili 
obstoječi objekt in dogradili nov del. Objekt ima 
novo kritino in stene. 430 m2 tal pod objektom je 
asfaltiranih. V vaški park smo umestili spomenik 
najstarejšemu kolesu na svetu z ustrezno infor-
mativno tablo. Popravljena je stara kamnita miza, 
nova sta večji odtok meteorne vode in klop okoli 
ginkota, položen je nov asfalt na pločniku skozi 
park. Gasilski dom v Verdu služi kot objekt širšega 
družbenega pomena in je središče vasi. KS Verd je 
v sodelovanju z PGD Verd veliko vložila v gasilski 
dom. PGD Verd je tudi edino aktivno društvo v 
KS Verd z delovanjem v dobrobit širše družbene 

skupnosti. Mladinsko športno kulturno društvo 
Verd je žal zaradi neprimernega vodenja šlo v ste-
čaj. V gasilskem domu so tako nova vrata na vseh 
garažah, 30 kompletov gasilskih miz in klopi, kotel 
za ogrevanje z opremo, nova so okna na objektu, 
priklop na javno kanalizacijo, IR ogrevalni paneli 
v večini prostorov, pohištvo v pisarnah, sejni sobi 
in klubskem prostoru, televizor z igralno konzolo, 
nova je kuhinja. Pomagali smo pri nakupu novih 
gasilskih tovornjakov, montirali spominsko ploščo 
s portretoma Frana Kotnika in Urbana Žirovnika. 
V Retovju je nov je most čez Ljubljanico, ograje ob 
poti, klopce, smetnjaki ter javna razsvetljava ob 
poti skozi Retovje, asfaltirano je košarkaško igrišče 
v Matjaževki, novo je košarkaško igrišče na Mir-
kah, nova je oprema za nogometno igrišče v Jane-
zovi vasi. Nov je idejni projekt za širitev pokopali-
šča, zato smo odkupili 3 okoliške parcele s površino 
705 m2, nove so kamnite stopnice, novi so temelji 
večje grobnice, kritina na cerkvi in ozvočenje v cer-
kvi in izven, novo je ozvočenje, ostrešje, kritina ter 
žlebovi na poslovilni vežici, nov je betonski lijak. 
Obnovljena je kapelica na Pritiskah. Na novo je 
urejenih, asfaltiranih in osvetljenih 16 cestnih od-
sekov v skupni dolžini 3810 m.  Za vse utrditve in 
nasipe je Kamnolom Verd doniral 1300 m3 ma-
teriala. Vzdrževali smo barjanske jarke v dolžini 
5360 m in poljske poti v dolžini 4180 m. To so naši 
večji zaključeni projekti. Na prihajajočih volitvah 
želim novo izvoljenim članom sveta KS Verd vse 
dobro in čim več uspešno zaključenih smiselnih 
projektov.

Tomaž Gorišek

P R E J E L I  S M O

Vabimo vas, da se pridružite 
ekipi voznikov prostovoljcev.
Pomagati ljudem je naše poslanstvo: 
»Če rad pomagaš, se nam pridruži.«

Pogoja sta dobra volja in izpit B-kategorije. 
Info: 041 639 972, Franjo.
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Malo pred Ligojno, iz vrhniške 
strani, stoji spomenik devetim 
ustreljenim partizanskim tal-
cem, med njimi je bil tudi pesnik 
Ivan Rob. 

Spomenik je leta 1959 postavi-
la ZB za vrednote NOB Vrhnika, 
na katerem so vklesane njegove 
zadnje besede, ki jih je vrgel v 
obraz italijanskim okupatorjem: 
»Kdor za domovino umre, je ži-
vel dovolj!« Na tamkajšnjem me-
stu so Italijani 12. februarja 1943 
ustrelili devet talcev, med njimi 
tudi Ivana Roba. To pomeni, da 
je bila letos 80. obletnica stre-
ljanja talcev. Zato so 17. oktobra 
spomenik obiskali člani ZB za 

vrednote NOB Šempeter - Vr-
tojba, katerih rojak je bil Ivan 
Rob. Skupaj z vrhniškimi člani 
ZB za vrednote NOB Vrhnika 
so položili venec pri spomeniku 
ustreljenih partizanov.

Ivan Rob je bil sokrajan pre-
bivalcev Šempeter - Vrtojba, saj 
se po njem imenujeta osnov-
na šola v Šempetru in glavni 
trg v mestu. Sicer pa se je Rob 
rodil v Trstu slovenskim star-
šem. V Šempetru so kupili 
hišo in tam živeli do leta 1915. 

Zaradi bojev na soški fronti 
so morali oditi v begunstvo, ki 
se je končalo blizu Kranja. Tam 
je hodil v osnovno šolo in v prvi 
letnik gimnazije. Domotožje pa 

je družino vrnilo nazaj na 
kobariško območje. V Lju-
bljani je nato končal klasič-
no gimnazijo in slavistiko. 

Kot študent je živel dokaj 
boemsko življenje in se pre-
življal s pisanjem člankov 
za tedanje časopise. Hitro je 
postal tudi pesnik, pisatelj, 
prevajalec, satirik in publicist. 

V partizane je odšel pole-
ti 1942, kjer je v Cankarjevi 
brigadi deloval kot kultur-
ni organizator. V januarju 
leta 1943 pa so ga s skupino 
partizanov ujeli Italijani in 
jih 12. februarja ustrelili v 
Ligojni. Naj počiva v miru.          

Simon Seljak

Delegacija ZB za vrednote NOB Vrhnika je 
26. oktobra 2023 položila spominski venec pri 
spominski plošči umorjenega partizana Fran-
ceta Rodeta. Minilo je točno 80 let, ko so ga do-
mobranci 26. oktobra 1943 umorili v gozdu nad 

Verdom. Preden pa so ga ubili, so ga skoraj dva 
dni pustili čakati privezanega na snegu (podat-
ki iz knjige Silva Grgiča: Zločini okupatorjevih 
sodelavcev).

Simon Seljak

Tradicionalna 
spominska slovesnost 

ob dnevu mrtvih, 
posvečena padlim 

slovenskim partizanskim 
borcem in drugim 

žrtvam nacifašističnega 
okupatorja, je bila 1. 

novembra 2023 pri 
spomeniku na Drči. 

Tudi letos je bila organizatori-
ca komemoracije ZB za vredno-
te NOB Vrhnika v sodelovanju 
z Območnim združenjem vete-
ranov vojne za Slovenijo Vrhni-
ka – Borovnica in Policijskim 
veteranskim društvom Sever, 
odbor Vrhnika – Logatec. Po-
kroviteljica pa je bila kot vedno 
Občina Vrhnika. 

Spomenik je bil uradno od-
krit na Drči 1. 11. 1949, kjer je 
bila prva spominska slovesnost 
in je bila tradicionalno do da-
našnjih dni. Idejni oče je bil 
arhitekt Boris Kobe, partizana, 
ki gleda z vrha spomenika na 
Vrhniko in proti Ljubljani, pa je 
izdelal znani kipar Boris Kalin. 

Tod je pokopano 63 parti-
zanov predvsem iz vrhniške 
okolice. Na spominski grobnici 
pa je vpisanih 127 padlih parti-
zanskih borcev in drugih žrtev 
nacifašizma. Po vojni so umrli 
še trije Vrhničani, nosilci par-
tizanske spomenice 1941, in so 
tudi pokopani v grobnici: Vik-
tor Klobučar - Kragulj (1976), 
Jaka Leskovec - Ambrož (1978) 

in Karel Grabeljšek - Gaber 
(1985). Na letošnji slovesnosti 
se je zbralo kar veliko Vrhni-
čanov in ljudi iz bližnjih krajev. 
Venec k spomeniku padlim 
borcem NOB so položili pod-
župan Vrhnike Mirko Antolo-
vić, predsednik ZB za vrednote 
NOB Vrhnika Miran Štupica in 
predsednik P

olicijskega veteranskega dru-
štva Sever – odbor Vrhnika 
– Logatec Rajko Pirc. Nato je 
zbrane nagovorila Katja Klobu-
čar, hčerka Viktorja Klobučarja 
- Kragulja, nosilca partizanske 
spomenice, ki je pokopan v 
grobnici. Sledila je recitacija pe-
snitve Janeza Menarta Kmečka 
zveza, v kateri je pesnik v verze 

tkal zgodovino slovenskega na-
roda. Pesnitev so izvedli učenci 
OŠ Antona Martina Slomška: 
Neva Bradaškja, Alen Čović, 
Sara Jurca in Oskar Radivojević 
pod vodstvom učiteljice sloven-
ščine Ranke Kesser. 

Na slovesnosti vsako leto so-
delujejo pevci in pevke MePZ 
Mavrica pod vodstvom Darin-
ke Fabiani in Pihalni orkester 
Vrhnika pod vodstvom Matica 
Titovška. Vezno besedo in ver-
ze Karla Destovnika - Kajuha in 
Janeza Menarta pa je tkala Mir-
jam Suhadolnik. Za konec so 
pevci in glasbeniki slovesnost 
zaključili z znano partizansko 
Hej, brigade.

Simon Seljak

Polaganje venca na Drči

Obe delegaciji sta položili venec devetim ustreljenim partizanom.

Zbrani na komemoraciji

Pesnik Ivan Rob ustreljen v Ligojni

Spominski venec
partizanu Francetu Rodetu

Slovesnost na Drči



Občina Vrhnika

NAS CASOPIS 520 /27. 11. 2023 C M Y K 19

27. november 2023 19
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si

19

Evropsko srečanje mladih 
pripravlja taizéjska skupnost v 
sodelovanju z lokalnimi Cer-
kvami in s podporo mesta 
Ljubljana. Namen srečanja je 
mlade spodbuditi, da poživijo 
svoje duhovno življenje in po-
stanejo nosilci miru, sprave ter 
solidarnosti. Tudi v naši Župniji 
Vrhnika bomo gostili romarje, 
zato iščemo gostitelje oziroma 
gostiteljske družine! Da bodo 
toplo sprejeti in nas bodo lahko 
res spoznali, je pomembno, da 
jim odpremo ne le vrata v naš 
dom, temveč tudi v naše srce.

Romarje, stare od 18 do 35 
let, bomo na Vrhniki spreje-
li 28. 12. S seboj bodo prinesli 

spalne vreče in podloge, zato ne 
zahtevajo več kot dva kvadratna 
metra za štiri nočitve, štiri zaj-
trke in skupno kosilo na prvi 
novoletni dan. Zjutraj bo po-
tekal program v župniji, popol-
dne pa v Ljubljani, tako da bodo 
romarji gostitelje zapustili okoli 
8. ure zjutraj in se vračali med 
21. in 22. uro zvečer. Seveda 
pa ste tudi gostitelji in mladi iz 
župnije vabljeni, da se udeležite 
programa in molitev.

Če ste pripravljeni spre-
jeti dva ali več mladih ude-
ležencev v svoj dom, do 3. 
12. v župnišču na Vrhniki 
oddajte prijavni obrazec, ki 
ga najdete v župnijski cerkvi 

sv. Pavla na Vrhniki ali na 
spletu https://taizeljublja-
na.si/, kjer je mogoča tudi 
spletna prijava. Na spletni 
strani najdete tudi več infor-
macij, kaj Taize sploh je, kako 
bo potekalo srečanje in kaj se 
pričakuje od gostiteljev oziro-
ma gostiteljskih družin. 

Veseli bomo tudi vsakega, ki 
bi rad pomagal pri organizaciji 
programa, petja in pri molitvi 
v naši župniji ter bi pomagal 
ustvariti to srečanje. Za sodelo-
vanje ali kakršnekoli informa-
cije lahko vzpostavite stik: na 
e-naslov: taizevrhnika@gmail.
com.
Veselimo se srečanja z vami!

Luč miru nas spodbuja, da lahko 
drug drugemu v še tako hudi preiz-
kušnji prinašamo luč upanja.  Posta-
vimo most, kjer ga ni. Prižgimo luč, 
kjer še ne gori.

Sprejem luči miru iz Betlehema bo v 
cerkvi svetega Pavla na Vrhniki v so-
boto, 16. 12. 2023, ob 18. uri. Sveče 
bodo na voljo v cerkvi na Vrhniki do 

24. 12. 2023. Prav tako boste lahko 
plamen dobili v Ligojni, na Zaplani, v 
Borovnici, Podlipi in Šentjoštu.

Prostovoljni prispevki za sveče bodo 
namenjeni za otroke in mlade z obmo-
čij, ki so jih v letošnjem poletju zelo pri-
zadele ujme in poplave, v sklad sv. Lu-
cije in za delovanje vrhniških skavtov.

Vrhniški skavti

46. EVROPSKO SREČANJE MLADIH BO POTEKALO
OD 28. 12. 2023 DO 1. 1. 2024 V LJUBLJANI IN OKOLICI.

@ TAIZELJUBLJANA

TAIZELJUBLJANA. SI

Postani gostitelj! 2x 2 m2 prostora na tleh sta dovolj za mlada udeleženca.

Gostiteljstvo je enkratna izkušnja, tako za goste kot gostitelje. Kaj je potrebno?

Zelo malo! Srčnost je pomembnejša kot dobro opremljena soba za goste.
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Pošljite SMS sporočilo
s ključno besedo LUC5 
ali LUC10 na 1919 in 
prispevali boste 5 ali 10 
EUR v dobrodelne 
namene.

Prispevajo lahko uporabniki mobilnih storitev 
Telekoma Slovenije, Telemacha, A1 in T-2. Splošne 
pogoje SMS donacij najdete na lmb.skavt.net.

Več o dobrodelni akciji in namenu 
na lmb.skavt.net

V družini so bili štirje otroci. Franc 
je imel brata Štefana in Stanislava ter 
sestro Terezijo. Zaposlil se je kot fizič-
ni delavec v vrhniškem mlinu, kasnje 
pa je z delom in vztrajnostjo nare-
dil uspešno kariero v Žitu Vrhnika. 
Franc Nagode je izumitelj recepta za 

Jelenov hlebec, iz katerega je pozne-
je nastala»širša družina« Jelenovih 
hlebcev. »Jelen« je pionir med ročno 
izdelanimi vrstami kruha, ki je preki-
nil tradicijo ponudbe izključno pre-
prostih »socialnih kruhov«, pretežno 
štruc. Leta 1992, ko so ga prvič zame-

sili v pekarni Jelen na Jelenovem klan-
cu v Kranju (po njem je kruh dobil 
ime), je hlebec z luknjičasto sredico, 
zapečeno skorjo in podaljšano sveži-
no v hipu postal prodajna uspešnica 
in je še vedno eden najbolje proda-
janih vrst kruha v Sloveniji. Gospo-
darska zbornica Slovenije je Jelenov 
hlebec nagradila z več kot dvajsetimi 
zlatimi odličji za najvišjo kakovost. 

Franc Nagode se je že dve leti po 
upokojitvi na prošnjo takratnega di-
rektorja Žita odločil, da bo šel za kra-
tek čas, zaradi pomanjkanja delovne-
ga osebja, pomagat v na novoodprto 
pekarno v Kranj, kjer je delal še deset 
let, skupno 50 let dela v Žitu – 25 let 
v vrhniškem mlinu, preostalih 25 pa 
v pekarni. Vsak dan je po službi vozil 
kruh na ljubljansko tržnico v Žitovi 
potujoči prodajalni, kjer so ga kupci 
nagovarjali k nekemu posebnemu, čr-
nemu kruhu, ki bi ostal svež več dni. 
Takrat je bil na policah našel pretežno 
bel kruh. 

Zato se je odločil, da bo želji kup-
cev skušal ustreči in nastal je Jelenov 
kruh, ki je narejen iz temne pšenične 
moke z dodatkom ržene. S posebnim 
postopkom proizvodnje, s povsem 
ročno obdelavo testa in s pečenjem 
v parni peči dosežejo, da ima kruh 
hrustljavo skorjo in nežno sredico 
odličnega okusa. Edinstveno kako-
vost »Jelenu« priznava tudi Sekcija za 
pekarstvo Združenja živilske indu-
strije pri Gospodarski zbornici Slo-
venije, ki je Jelenov hlebec nagradila 
z več kot dvajsetimi zlatimi odličji za 
najvišjo kakovost. Nagode je s svojimi 
pekovskimi dobrotami (polži, jaslica-
mi, parklji, poticami …) razveseljeval 
tudi ljudi v domačem kraju na različ-
nih kulturnih, športnih in vaških pri-
reditvah. Leta 2007 je dobil posebno 
vaško priznanje za svoje delovanje. 

Joži Krvina in Ema Goričan, 
fotografije Joži Krvina

in družinski arhiv

Starovrhniški mojstri 

Franc Nagode - Španov, oče Jelenovega hlebca

Petnajstkilogramski hlebec ob petnajstletnici Jelenovega hlebca, 2007.

Mojster pri peki

46. Evropsko srečanje mladih – 
postani gostitelj tudi ti!

Luč miru iz Betlehema 2023 – 
premostimo in razsvetlimo

Konec letošnjega leta, od 28. 12. do 1. 1., se bo več tisoč mladih iz 
različnih držav in krščanskih denominacij zbralo v Ljubljani z okolico, da 

bi spoznali drugo kulturo in drugačen način življenja, da bi srečali mlade 
z različnih delov Evrope in onkraj nje, da bi prek molitve, tišine, pesmi, 
premišljevanja in deljenja zgodb iskali smisel življenja ter da bi skupaj 

vstopili v novo leto 2024.

Letos skavti pripravljamo sprejem Luči miru 
iz Betlehema pod geslom Premostimo in 
razsvetlimo. 

Franc Nagode se je kot drugi otrok rodil 5. 9. 1929 
kmetu Frančišku Nagodetu (1894-1981) in Tereziji 
(1899-1979), rojeni Lenarčič, iz Vnanjih Goric pri 
Španovih na Stari Vrhniki 42. 
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Cankarjeva knjižnica 
je z letošnjim 
septembrom 
vstopila v deseto 
leto delovanja v 
preurejeni šivalnici 
Industrije usnja 
Vrhnika (IUV). 

V domoznanskem oddelku 
namenjamo posebno pozor-
nost zbiranju in raziskovanju 
tako snovne kot nesnovne de-
diščine IUV ter usnjarstva na-
sploh. S tem želimo v spominu 
Vrhničanov ohraniti to dejav-
nost kot eno pomembnejših 
gospodarskih panog v kraju. Za 
ilustracijo: v drugi polovici 19. 
stoletja je bilo na Vrhniki kar 
šestnajst zasebnih strojarn. 

Usnjarji so bili združeni v 
bratovščino, na katero nas spo-
minja njihovo bandero, ki ga 
hranimo v knjižnici. Število 
obratov se je skozi čas spre-
minjalo; menjali so se lastniki, 
nekateri so povečali svoje zmo-
gljivosti, drugi so v obdobjih 
kriz in vojn propadli. Po letu 
1945 se je vsa usnjarska dejav-
nost na Vrhniškem združila v 
IUV. Po več kot petdesetih letih 

uspešnega delovanja je podjetje 
konec leta 2008 objavilo stečaj. 

Ideja, da v knjižnici predsta-
vimo mojstra Ignaca Jeršino-
viča, zadnjega delujočega vrh-
niškega usnjarja, je zorela kar 
nekaj časa. Letošnja tema Dne-
vov evropske kulturne dedi-
ščine: Redka in dragocena 
znanja, spretnosti in poklici 
pa je bila dodatna spodbuda za 
uresničitev dogodka. In tako je 
v četrtek, 28. septembra 2023, v 
prostorih vrhniške knjižnice za-
vel konkreten vonj po usnju, saj 
smo v čitalnici razstavili stroje-
ne kože in različne usnjene iz-
delke iz Jeršinovičeve delavnice. 

Predstavitev z naslovom 
Usnjarstvo iz roda v rod, 
Jeršinoviči z Vrhnike, smo 
pripravili skupaj z Zavodom 
Ivana Cankarja, Muzejskim 
društvom Vrhnika, Tehniškim 
muzejem Slovenije in Muzejem 
usnjarstva na Slovenskem iz Šo-
štanja. 

Za uvod smo si ogledali 
dokumentarni film Izdelava 
krzna, ki ga je v Jeršinovičevi 
delavnici letos poleti posnela 
kustosinja Pina Špegel iz Mu-
zeja usnjarstva na Slovenskem. 
Prisotne je v Grabeljškovi dvo-

rani CKV pozdravil dr. Miran 
Aplinc, vodja muzeja. 

V nadaljevanju je Ignac Jer-
šinovič (rojen leta 1958) pred-
stavil življenje in delo štirih 
generacij usnjarjev iz njegove 
družine, ki so kot napredni 
predstavniki časa, v katerem so 
živeli in delovali, vsak po svoje 
prispevali tudi k razvoju družbe 

širše. Konec 19. stoletja je imel 
ob Hribskem potoku delavnico, 
v kateri je strojil kože že njegov 
praded Friderik, rojen leta 1856. 
Usnjarska tradicija v družini je 
potem prehajala iz roda v rod. 
Tako je bil Ignac Jeršinovič v 
stiku z usnjarstvom od malega, 
saj sta se s to dejavnostjo ukvar-
jala tako ded Ignac (letnik 1890) 
kot oče Otmar (letnik 1927). Po 
končanem šolanju na Visoki 
šoli za šport in pred tem srednji 
kemijski šoli je po spletu naklju-
čij tudi sam pristal v usnjarski 
panogi. Leta 1982 se je zaposlil 
v vrhniški usnjarni in tam delal 
do leta 1995. Takrat je na svo-
jem domu na Opekarski cesti 
ustanovil lastno podjetje za 

strojenje kož. Po izredno zani-
mivi predstavitvi svojega dela 
in tudi življenja ter dela svojih 
prednikov smo si ogledali še 
serijo krajših filmov, ki so jih 
posneli v Tehniškem muzeju 
Slovenije (TMS) v Bistri leta 
2015 in v katerih Ignac Jeršino-
vič prikazuje posamezne faze 
obdelovanja – strojenja kož na 
star, vegetabilen način. 

Redko in zato še toliko bolj 
dragoceno usnjarsko znanje, ki 
ga obvlada mojster Jeršinovič, 
je zanimivo tudi za strokov-
njake, ki se ukvarjajo z razisko-
vanjem, dokumentiranjem in 
varovanjem kulturne-tehnične 
dediščine. Idejna vodja in ko-
ordinatorica projekta je bila 

kustosinja Milojka Čepon, ki 
je pred ogledom posnetkov na 
kratko predstavila stalno raz-
stavo TMS Bohinjci in usnje, ki 
je na ogled v Godčevi hiši v Bo-
hinjski Bistrici in pri postavitvi 
katere jim je pomagal tudi Ignac 
Jeršinovič. 

Na osnovi zapisanih spomi-
nov in različnih dokumentov, 
ki jih hrani Ignac Jeršinovič, 
pripravljamo o tej zanimivi 
družini, zapisani usnjarstvu, 
prispevek za eno od naslednjih 
številk Vrhniških razgledov. 

Nataša Oblak Japelj, 
Cankarjeva knjižnica 

Vrhnika 

Vabilo 

Predbožična 
petkova pumpa z 
DJ Boštjanom
PGD Ligojna vas vabi 
v petek, 22. 12. 2023, od 20. ure naprej
na predbožično petkovo pumpo z DJ Boštjanom 
v ogrevano dvorano gasilskega doma v Ligojni.

Vabljeni!

Ignac Jeršinovič,
zadnji vrhniški usnjar

Razstava usnjenih izdelkov v čitalnici knjižnice (foto: Nives Godnjavec)

Udeleženci dogodka v Grabeljškovi dvorani CKV (Foto: Jelena Cvetkovič)

Nekdanja sodelavca iz IUV, Ignac Jeršinovič in Tone Rožmanc (foto: Jelena Cvetkovič)

Prireditev je pripravila in 
povezovala Nataša Oblak Japelj 
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Jutranji zbor udeležencev se 
je zbral na Vrhniki in se odpra-
vil na pot, saj je bila le-ta dolga. 

Namenjeni smo bili proti vi-
norodni deželi Posavje, natanč-
neje v vinorodni okoliš Bizeljsko 
– Sremič, ki je eden izmed treh 
vinorodnih okolišev vinorodne 
dežele Posavje, kjer pridelujejo 
grozdje na okoli 1300 hektarjih. 
Pot nas je pripeljala v Staro vas – 
Bizeljsko, natančneje na kmetijo 
Istenič, kjer pridelujejo grozdje 
na petih hektarjih vinogradov. 

Družina že 50 let prideluje 
penine po klasični metodi. To je 
metoda, pri kateri vinu dodajo 
kvasovke in sladkor. Kvasovke v 
vinu začnejo fermentacijo slad-
korja, kar povzroča nastanek 
ogljikovega dioksida. Vino tako 
postane peneče po naravni poti. 
Na kmetiji so nam povedali vse 
o zgodovini kmetije in nastan-
ku penečih vin, ki je v zdajšnjem 
času poglavitni vir dohodka iz 
kmetijstva. 

Ogledali smo si proizvodni 
obrat, kjer so nam pokazali 
začetno pot nastanka vina vse 
od pobiranja grozdja pa do ste-
kleničenja in zorenja. Na koncu 
smo degustirali štiri različna 
peneča vina po imenih Barba-
ra, Desiree, Rose in Miha. Poleg 

okušanja vin smo ob prigrizku 
poskusili domač balzamičen 
kis. 

Nato nas je pot vodila na 
kmetijo Mošet, Polje pri Bistri-
ci. Tam nas je sprejela družina 
Mošet in nam razkazala kme-
tijsko gospodarstvo. Na kmetiji 
se ukvarjajo s prašičerejo in go-
vedorejo. Hleva, kjer pitajo pra-
šiče pitance, si žal nismo smeli 
ogledati zaradi varnosti pred 
okužbami prašičev z afriško 
prašičjo kugo. 

Smo si pa ogledali hleve, kjer 
pitajo goveje pitance. Kmetija 
obdeluje slabih 34 ha obdelo-
valnih površin. Polovica sveta 
spada v trajni travnik. Na nji-
vah pridelujejo koruzo za zrnje, 
silažo, mešanice TDM in DTM 
ter žita (pšenica, ječmen). Poleg 
neposrednih plačil so vključeni 
v ukrep dobrobit živali, podin-
tervencija prašiči. Člani kmetije 
so predvsem izpostavili težavo 
pri prodaji goveda na lokalnem 
trgu ter doseganju cen na trži-
šču. Večino goveda prodajo v 
Italijo zaradi višjih cen. Prašičje 
pitance prodajo na kmetijskem 
gospodarstvu, kjer si stranke 
svojega prašiča tudi izberejo 
(zaradi biovarnosti trenutno 
to ni mogoče). Na kmetiji smo 

imeli še degustacijo vin, tudi 
mladega vina ob prigrizku me-
snih dobrot. Ker smo se na obeh 
lokacijah že najedli, smo se od-
pravili še na kosilo na turistično 
kmetijo Škorc, kjer so nas po-
stregli z domačimi pripravljeni-
mi jedi in še z domačim vinom. 
Za kosilo so nam ponudili do-
mačo govejo juho, ocvrtega pi-
ščanca, pečenko iz krušne peči, 
poleg tega pa krompir, pečen v 
krušni peči, in domače sirove 
štruklje, ki so že več let tradici-
onalno na njihovi mizi, ter do-
mačo solato. 

Na kmetiji obdelujejo dobrih 
deset hektarjev površin. Prevla-
duje travniški svet, kateremu 
sledijo vinogradi. Ukvarjajo 
se tudi z živinorejo in prašiče-
rejo. Domače meso je tudi del 
menija.  Kmetija je vključena 

v različne kmetijske ukrepe: v 
intervencijo Kmetijska okoljska 
podnebna plačila – naravni viri 
(KOPOP – NV), podintervenci-
ja integrirana pridelava grozdja 
(IPG) ter v shemo za okolje in 
podnebje (SOPO) Ekstenzivno 
travinje (EKST),  Uporaba le or-
ganskih gnojil za zagotavljanje 
dušika v trajnih nasadih (OGN-
TN) ter Ohranjanje biotske ra-

znovrstnosti v trajnih nasadih 
(BIORAZTN). Po kosilu smo se 
odpravili še na naš zadnji posta-
nek v zidanico Janeza Drašler-
ja. Tam nas je sedaj upokojeni 
kmetijski terenski svetovalec 
nagovoril in nam razkazal svojo 
zidanico ter njegove trte. 

Tam je tudi potekala predaja 
kipca Pastirček, najboljšemu 
pastirju goveda v letošnjem 

letu. Predsednik društva je ki-
pec predal Petru Gabrovšku 
iz Podlipe. Podelitev lesenega 
kipca Pastirček je tradicionalna 
na območju Vrhnike že od leta 
2008, in sicer leseni kipec za 
eno leto prejme najboljši pastir, 
ki pase živali na tak način, da je 
travinje čim bolje popaseno in 
da travna ruša ni poškodovana. 
(GDJV)

Strokovna ekskurzija

Tokrat 
na območje 
Bizeljskega

Predaja kipca Pastirček, levo upokojeni terenski kmetijski svetovalec Janez Drašler, na sredini kmetovalec Peter 
Gabrovšek, desno predsednik govedorejskega društva Simon Stržinar

Ogled kmetije Mošet. Predstavitev kmetije gospodarja Primoža (foto: Matej Vidrih).

V soboto, 28. 10. 2023, smo se z 
Govedorejskim društvom dr. Janez Verbič 
odpravili na strokovno ekskurzijo, kjer smo si 
ogledali različne tipe kmetij. 
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V najem jo je vzela mlada 
in zagnana Rosana Klančar, 
ki je iz sosednjega Logatca 
na Vrhniko prinesla sveže 
ideje in dišečo kavo. 

Če iščete miren in prijeten lokal, 
kjer lahko v lepem in sodobnem am-
bientu pokramljate s svojimi prijatelji, 
ga morate zagotovo obiskati. 

Kako te je pot pripeljala do Kavarne Lev?
Med celotno gostinsko kariero sem 
vedno stremela k novim izzivom, 
znanju in izkušnjam. Vse to je pripe-
ljalo do točke, ko je naslednji logični 
korak postal korak k samostojnosti, 
torej k odprtju lastnega lokala. »Na 
silo« kavarn ali lokalov sicer nisem 
nikoli iskala. Da se Kavarna Lev od-
daja v najem, sem izvedela čisto po 
naključju. Stvari so se po tem odvile 
zelo enostavno in naravno. Tu sem 
ugledala svojo vizijo in začutila velik 
potencial za uresničitev vseh idej, ki 
sem jih med leti pridobila. Hkrati sem 
zelo hvaležna za priložnost in prostor, 
ki je res kot nalašč zame. 

Kako se je začela tvoja zgodba v 
gostinstvu?
Na pot gostinstva sem stopila pri pet-
najstih letih. Že med srednjo šolo sem 
začela z delom v lokalih in s tem na-
daljevala tudi med študijem, kasneje 
sem se v gostinstvu tudi zaposlila. Že 
v tistih zgodnjih začetnih fazah sem 
vzljubila delo z ljudmi in to resnično 
začela razumevati kot svoje poslan-
stvo. Navsezadnje je prav to imelo 
»glavno besedo« pri moji odločitev 
za študij psihoterapije. 
Pri delu sem sodelovala s številnimi 
uspešnimi gostinci, od katerih sem 
se veliko naučila, med drugim tudi, 
kako skuhati odlično skodelico kave. 
Udeležila sem se tudi izobraževanj in 
tečajev prav na tem področju. Prišla 
sem do zaključka, da je gostinstvo ena 
sama ustvarjalnost. S to mislijo delu-
jemo tudi v Kavarni Lev.

Kakšno kavo piješ sama? 
Načeloma pravijo, da je espresso za 
disciplinirane ljudi. No, če se malo 
pošalimo, mogoče nisem najbolj ide-
alen primer tega reka, ampak vseeno 
velja, da imam najraje prav espresso (z 
enim natrenom). 

Kakšen je tvoj recept za dobro kavo?
Sem srčna ljubiteljica kave, zato se s to 
strastjo se lotim tudi njene priprave. 
Menim, da moraš prav v vsako skode-

lico kave izliti dušo in srce, ker gre v 
resnici za mnogo več. Gre za neko po-
zornost, s kavo stranki predaš toplino, 
ki poživi in razveseli. Pri nas se tako 
vsaka kava dobi z nasmehom. 
Če na vprašanje odgovorim še iz teh-
ničnega vidika, lahko začnem s tem, 
da na dobro kavo vpliva velik nabor 
dejavnikov. V sami osnovi je zelo po-
membna vsakodnevna skrb za kavni 
aparat in mlinček ter njune nastavi-
tve. Pri sami pripravi kave moramo 
biti v glavnem pozorni na čistočo 
kavnih ročk in sit, ustrezen potisk in 
porazdelitev kave v ročki ter pravilno 
segrevanje in vlivanje mleka.

Na čem temeljijo tvoje vrednote v tem 
poslu?
Pri strežbi so mi najpomembnejše 
povsem preproste stvari ali malenko-
sti, ki pa so v resnici mnogo več kot 
le to. Če povzamem: gre za pristnost, 
prijaznost in prijetnost, zraven pa za-
gotovo sodita še pozitivna energija 
in lepa beseda. To so stvari, ki dajo 
gostinstvu največjo vrednost, takoj 
zatem pa se zvrstita še lep ambient in 
dobra ponudba.
V veliko zadovoljstvo mi je, da sem 
kavarno odprla z mladim kolektivom, 
ker znanje rada predajam naprej. Stre-
mim k temu, da bi mladim vrnila ve-
selje do dela v tem poslu.

Vaša ponudba nekoliko izstopa iz običajne; 
pistacijini rogljički so v zadnjih tednih 
pravi hit. Kaj posebnega še ponujate?
Navdušenje za rogljičke s pistacijo iz 

Italije prihaja v Slovenijo, zato smo 
se jih odločili dodati v ponudbo. 
Lahko bi trdila, da se pri značaju 
lokala zgledujem po Italiji in si že-
lim k nam vpeljati prav njihov pri-
dih. Glede na to, da se aperol spritzi 
že od odprtja v avgustu tukaj pre-
takajo »kot v potokih«, pa lahko 
rečemo, da je vizija zaenkrat več 
kot uspešna. Ob pijačah strankam 
ponujamo še prigrizke, kot so sir, 
olive, krekerji, čips in arašidi.
Pri nas goste čaka nabor vrhunskih 
vin in številnih vrst piv, pohvalimo 
pa se lahko tudi s pestro izbiro 
koktejlov, ki bodo ustregli vsake-
mu okusu – od tistih bolj grenkih, 
pa do bolj osvežilnih in sladkih. 
Ponudbo radi prilagajamo letnim 
časom. V zimskih mesecih boste 
k nam lahko prišli tudi na vrhun-

sko vročo čokolado. Vse leto pa ostaja 
najbolj priljubljena (in vedno prava 
izbira) naša dobra kava. 

Imaš za bralce še kašno sporočilo?
Vse bralce vljudno vabim, da obišče-
jo našo kavarno in nas spoznajo ter 
v družbi svojih najdražjih uživajo v 
našem sproščenem vzdušju. Lahko 
bi rekli, da je Kavarna Lev v pravem 
in prenesenem pomenu malo »za vo-
galom«. Nekateri bi to razumeli kot 
nekaj slabega, sama pa menim, da je 
prav to naš največji adut. Od središča 
Vrhnike je sicer oddaljena le nekaj sto 
metrov, vseeno pa lahko tako gostom 
nudimo bolj intimno vzdušje, ki je 
odmaknjeno od vsakodnevnega vr-
veža.

Zavedanje o pomenu lepe besede in 
prijaznosti ter hkrati kakovostne ponudbe 
se odraža v vsakem kotičku Kavarne Lev. Je 
prostor, ki ga ustvarjajo ljudje s srcem in 
dušo.
Vabljeni ste torej, da na Ljubljanski 
cesti 16 obiščete lokal, kjer se dobra 
kava prepleta s prijetnim vzdušjem, 
kjer se srečujejo sveže ideje in topli 
odnosi. Vrata kavarne so odprta od 
ponedeljka do sobote od 7. do 22. ure. 
Za sprotne novosti in objave lahko 
spremljate tudi njihove družbene 
medije, na Instagramu pod imenom 
@kavarnalev in na strani Facebook 
Kavarna Lev.

Neža Kavčič

Dejavnosti bodo sofinancirane tudi s strani RS, Ministrstvo za delo, družino, socialne 
zadeve in enake možnosti, Direktorat za družino; EU, Evropski socialni sklad, Naložba v vašo 
prihodnost in Občine Vrhnika.

PROGRAM DECEMBER 2023

V decembru vam nudimo kar nekaj zanimivih delavnic oz. predavanj, 
sicer pa smo za obisk in izvedbo različnih aktivnosti dostopni vsak dan v 
delavniku, izjemoma tudi ob koncu tedna. Prav tako nudimo vsakodnev-
no učno pomoč in bralni kotiček, uporabo računalnika sedaj izvajamo  v 
naših prostorih, veseli pa smo tudi vsakršnega dodatnega vašega predloga 
oz. ideje. Vse naše delavnice so BREZPLAČNE, vabljeni pa ste vsi – od 
najmlajših do najbolj zrelih. 

VGC Skupna točka  Vrhnika PON – PET 8.00–16.00  na Cankar-
jevem trgu 4 (prvo nadstropje)
Oseba za stik: koordinatorica aktivnosti Eva Ličof, e-naslov: eva.
licof@zpmmoste.net in  tel: 064 259 033.

* Čas za osnovnošolce:  ob pomoči prostovoljcev pisanje domačih  na-
log  in druženje – od PONEDELJKA do PETKA ob 12.00 do 16.00.
* Skupna kvačkarija  – PONEDELJEK, 4., 11., 18. DECEMBRA, ob 9.00 
do 12.00 – ustvarjalna delavnica za vse nove in stare udeležence, ki radi 
kvačkate, pletete ali kako drugače ustvarjate.
* Rastemo skupaj: igralnica in druženje za mamice in malčke – 
NEFORMALNO DRUŽENJE  – od PONEDELJKA do PETKA ob 9.00 
do 12.00. Naš novi prostor je prilagojen za igro, dojenje in previjanje, ma-
mica pa ob tem lahko spije kavico.
* Začetni tečaj računalništva in uporaba pametnega telefona – 
SREDA, 6., 13., 20.  DECEMBER, ob 9.00 do 10.30. 
* Zvočna gong kopel – PONEDELJEK, 18. DECEMBER, ob 17.00. Ob-
vezne prijave  na: eva.licof@zpmmoste.net ali pa na št. 064 259 033.
*Nadaljevalni tečaj kitare – SREDA, 6. IN 20. DECEMBER, ob 18.00. 
Obvezne prijave  na: eva.licof@zpmmoste.net ali pa na 064 259 033.
* Igralne urice s starši za otroke od 0 do 6 let  – ČETRTEK, 7., 14., 
21. DECEMBE,R od 16.00  do 17.30.
*NOVO! Vaje za KREPITEV in SPROSTITEV – ČETRTEK, 7., 14., 
21. DECEMBER, od 9.00 do 10.00  (vodila nas bo Katja Krvina in primer-
no je prav za vse starosti). Prijave so OBVEZNE na: eva.licof@zpmmoste.
net ali pa na št. 064 259 033.
*NOVO! Izdelava adventnega venčka – PETEK, 1. DECEMBER, ob 
16.30.
Izdelava voščilnic in okraskov – SREDA, 13. DECEMBER, ob 16.30.
Prijave so OBVEZNE na: eva.licof@zpmmoste.net ali pa na št. 064 259 
033.

Program dodatnih aktivnosti lahko spremljate na strani Facebook: VGC 
Skupna točka Vrhnika.

• Brezplačne
  delavnice, tečaji
   in predavanja
     Večgeneracijski center

     Skupna točka

Kavarna Lev je v poznem
poletju znova odprla svoja vrata 

V petek, 10. 11. 2023, je 
bilo v Cankarjevi knjižnici 
na Vrhniki ponovno novo 
zanimivo srečanje Odkriti 

pogovori. 

Tokrat je bila gostja Lucija Čev-
nik, ki je razkrila lasten odnos med 
njo, svojo mamo in svojo hčerko. 
Čeprav se je leta profesionalno 
ukvarjala s takšnimi in podobnimi 
odnosi, pa ji je “lockdown”, v kate-
rem je preživela čas s svojo hčerjo, 
pokazal ogledalo. 

V polni dvorani Cankarjeve 
knjižnice nam je zaupala svojo 
zgodbo in tudi kot profesionalna 

predavateljica nevsiljivo podala 
nekaj dejstev ter analiz družbenih 
odnosov. Kakšno odgovornost ču-
timo kot družba do tega odnosa, 
je bilo videti na srečanju, ki je na-
polnil obe dvorani CKV. Ne glede 
na večinsko žensko občinstvo je 
aktivno sodeloval tudi moški del. 
Hvala vsem, ki ste se z zanima-
njem udeležili dogodka.
Zagovarjamo Odkrite pogovore 
saj:

–  odstranijo strah, ki nas paralizi-
ra, nam pokaže potencial, ki ga 
imamo, daje smisel življenju in 
povezuje; 

–  spodbuja: znati odgovoriti, pove-
dati in zagovarjati svoja stališča, 

pa tudi znati in si upati vprašati. 
Biti na eni ali drugi strani (vpra-
šanec ali spraševalec) – oboje 
nosi svojo težo. Tudi to so od-
kriti pogovori; 

–  odkrit pogovor o najtežjih ži-
vljenjskih stvareh vam lahko 
podaljša življenje in ga občutno 
izboljša.
Odkriti pogovori so lahko vseh 

vrst: lažji ali težji. Naučimo se jih. 
Vadimo jih. 

Vabljeni na Odkrite pogovore, ki 
že drugo leto potekajo vsak drug 
petek z različnimi in vedno aktu-
alnimi temami. 

Marjeta Herksel, 
Monumentu

Novo srečanje Odkriti pogovori

Dr. Lucija Čevnik odkrito o odnosu mama – hči
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Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

POVSOD JE LUČ 2023

Niko Nikolčič: RANINA
Predstavitev knjige z dramskimi besedili 
Režija: Matija Milčinski
Nastopajo: Ana Špik, Nataša Keser, Matevž 
Sluga in Dejan Mesec
PONEDELJEK, 11. december 2023, ob 19.18 

V drugi polovici sedemdesetih let prejšnjega 
stoletja je na Vrhniki živelo intenzivno ama-
tersko gledališko dogajanje. Med navdušenci 
je bil aktiven odrski soustvarjalec tudi Niko 
Nikolčič. Do takrat se je sicer poskušal samo 
v pisanju poezije, ustvarjalno okolje odrskih 
desk pa ga je spodbudilo, da se je lotil tudi 
dramskih tekstov. 
Takole piše Matija Milčinski v spremni be-
sedi v knjigi:
… Njegovo delo izpred mnogih let je zdaj 
pred nami v tiskani obliki. Avtor jih je pi-
sal za uprizarjanje v gledališču, na televiziji 
in na radiu, vendar nobena drama z izjemo 
ene - Jantarpravljice, ki so jo v okviru štu-
dijske obveznosti pod vodstvom režiserja (in 
Nikolčičevega dobrega prijatelja) Jožeta Va-
lentiča za radio posneli študentje ljubljanske 
AGRFT, ni bila uprizorjena.

Pregled dram, ki bi mu lahko rekli tudi zbra-
no dramsko delo, obsega Nikolčičevo pisa-
nje za gledališče, radio in televizijo med leti 
1977 in 1984, se še danes bere kot izrazito 
sodobna dramatika. 
Nekatera dela delujejo celo malce preroško, 
na primer vizija palestinsko – izraelskega 
spopada v znanstveno fantastični satirič-
ni parodiji Exitus letalis ali potegavščina 
z vojno (Ukrajina?) v besedilu Disco Jama. 
Zbirko je avtor, pač glede na zgodnja leta 
nastanka – poimenoval Ranina, znano pa 
je, da ob pravilnem staranju iz ranine lahko 
nastane penina …
Založba Hedera in Zavod Ivana Cankar-
ja Vrhnika vas vabimo na literarni večer s 
predstavitvijo knjige v ponedeljek, 11. 12 ob 
19.18 v Malo dvorano Cankarjevega doma 
Vrhnika. 

Vstop je prost, vljudno vabljeni!

Povsod je luč 2023
Ob obletnici smrti velikega 
rojaka Ivana Cankarja vas vljudno 
vabimo na niz kulturnih dogodkov, 
poimenovanih: 

Povsod je luč  …
… Ne maram senc, ne trohnobe, ne molka, 
ne žalosti, ne vzdihovanja! Kaj ni najlepše, z 
očmi, z ustmi, z vsem telesom sesati vase luč, 
ki je je toliko na tem svetu, da je človek nikoli 
ne popije, ne more popiti? Povsod je luč, povsod 
samo živo življenje, kamor se ozrem; ali pa so 
moje oči tako ustvarjene …

Ivan Cankar, Lepa Vida, 1912

TOREK, 5. 12. 2023, ob 19.18.
Vstop prost.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

Mateja Pivk: 
PREFINJENOST PRVINSKOSTI
Razstava ilustracij
bo na ogled do 4. februarja 2024. Avla Cankarje-
vega doma na Vrhniki

ČETRTEK, 7. 12. 2023, ob 19.18.
Vstop je prost.
KULTURNO DRUŠTVO MAH TEATER, JAVNI SKLAD ZA KULTURNE DEJAVNOSTI, 
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

Tone Partljič: MOJ ATA, SOCIALISTIČNI 
KULAK
Žalostna komedija
Režija: Matija Milčinski
Igrajo: Aleš Kozjan, Barbara Majcen, Nives Ker-
mavnar, Karla Brejc, Miran Setnikar, Sašo Brejc, 
Nevena Kralj, Drago Leskovar, Damjana Rožič, 
Ivica Rajković, Silvester Pontelli, Breda Mušič
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

PETEK, 8. 12. 2023, ob 19.18.
Vstop prost.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

SALAMANDER V SKODELICI KAVE
Koncert skupine Salamander
Nastopajo: Bogdana Herman (vokal), Milan De-
kleva (avtor lirike in glasbe, klavir), Jerko Novak 
(klasična kitara, aranžma), Božo Ogorevc (violi-
na) in Lado Jakša (saksofon, klarinet, flavta, tol-
kala). 
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhnika

SOBOTA, 9. 12. 2023, ob 17.uri.
Vstop prost.
KLAVIRSKI TRIO RUPNIK, GLASBENA ŠOLA VRHNIKA

KONCERT KLAVIRSKEGA TRIA 
RUPNIK Z GOSTI
Anže Rupnik, klavir
Manca Rupnik, violina
Nejc Rupnik, violončelo
Gostje: violončelisti Zala Vidic, Ema Krečič in 
Izak Hudnik
Glasbena šola Vrhnika

SOBOTA, 9. 12. 2023, ob 19.18.
Vstop prost.
PEVSKO DRUŠTVO IVANA CANKARJA VRHNIKA
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

PRAZNIČNI KONCERT OB 35. 
LETNICI
Zborovodja: Lovro Grom
Gostje: Otroški pevski zbor Kuštrovci OŠ Ivana 
Cankarja Vrhnika
Zborovodkinja: Ljubica Jelovšek
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

PONEDELJEK, 11. 12. 2023, ob 11. 12.
OSNOVNA ŠOLA IVANA CANKARJA VRHNIKA

BRALCI CANKARJEVIH DEL
Pred spomenikom Ivana Cankarja pri OŠ Ivana 
Cankarja Vrhnika

PONEDELJEK, 11. 12. 2023, ob 11.12.
TURISTIČNO DRUŠTVO BLAGAJANA
Recitatorska skupina MAVRICA VRHNIKA, CANKARJEVA KNJIŽNICA VRHNIKA

BRANJE CANKARJEVIH DEL pred spo-
menikom Ivana Cankarja na Cankarjevem trgu

PONEDELJEK, 11. 12. 2023, od 11.12. do 19.18.
Vstop je prost.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

DAN ODPRTIH VRAT
Cankarjeva spominska hiša na Klancu

PONEDELJEK, 11. 12. 2023, ob 19.18.
Vstop prost. 
ZALOŽBA HEDERA VRHNIKA, ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA, 
CANKARJEVA KNJIŽNICA VRHNIKA

Niko Nikolčič: RANINA
Predstavitev knjige z dramskimi besedili
Režija: Matija Milčinski
Nastopajo: Ana Špik, Nataša Keser. 
Mala dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

TOREK, 12. 12. 2023, ob 19.18.
Vstop prost.
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

Klavdija Jeršinovec: MAROST
Slikarska razstava bo na ogled do 14. januarja 
2024.
Galerija Cankarjevega doma na Vrhniki

ČETRTEK, 14. 12. 2023, ob 17. uri.
Vstop prost.
CANKARJEVA KNJIŽNICA VRHNIKA

Robert Kužnik
MAKSIM GASPARI: IZ NARODA ZA 
NAROD
Predstavitev knjige
Grabeljškova dvorana Cankarjeve knjižnice Vrh-
nika

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

POVSOD JE LUČ 2023

SALAMANDER V SKODELICI 
KAVE
Koncert skupine Salamander
PETEK, 8. december 2023, ob 19.18 
Nastopajo: 
Bogdana Herman (vokal), Milan Dekleva 
(avtor lirike in glasbe, klavir), Jerko Novak 
(klasična kitara, aranžma), Božo Ogorevc 
(violina) in Lado Jakša (saksofon, klarinet, 
flavta, tolkala)

Prvotno skupina Salamander sta sredi se-
demdesetih let ustanovila pesnik in glas-
benik Tomaž Pengov ter pesnik, pisatelj in 
glasbenik Milan Dekleva. V njej je stalno 
ali občasno sodelovalo okoli deset članov. 
Izvajali so skladbe Tomaža Pengova, imeli 
več koncertov, najbolj odmeven pa je bil tisti 
v Narodni galeriji aprila 1976. Albuma žal 
niso izdali. Glasbena skupina Salamander je 

v sedanji sestavi, v kateri sodeluje 5 članov 
prvotne zasedbe Salamander, pričela z de-
lovanjem januarja 2019. Oktobra istega leta 
je imela prvi krajši javni nastop na Ljubljan-
skem gradu na koncertu ob 70-letnici (pre-
minulega) Tomaža Pengova, nato pa je njeno 
delovanje zavrla koronska kriza vse do jeseni 
2021, ko je ponovno pričela z angažiranim in 
sistematičnim delom. 
Leta 2022 je skupina imela več nastopov v 
Kranju, Velenju in Ljubljani. Tudi v letu 2023 
nadaljuje s koncertno dejavnostjo. Skupina 
Salamander izvaja skladbe, v katerih se pre-
pletajo peta poezija, komponirana glasba in 
skupinske ter individualne instrumentalne 
improvizacije. 
V njej sodelujejo naslednji umetniki, vsak s 
svojo bogato zgodovino delovanja doma in 
po svetu: Bogdana Herman: glas, Milan De-
kleva: klavir/klaviature, avtor lirike in glas-
be, Jerko Novak: klasična kitara, aranžmaji, 
Božo Ogorevc: violina Lado Jakša: klarinet, 
saksofon, tolkala.

Vstop je prost, vljudno vabljeni!

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

POVSOD JE LUČ 2023

Tone Partljič: 

MOJ ATA, SOCIALISTIČNI 
KULAK
Žalostna komedija
ČETRTEK, 7. december 2023, ob 19.18

Režija: Matija Milčinski
Igrajo: Aleš Kozjan, Barbara Majcen, Nives 
Kermavnar, Karla Brejc, Miran Setnikar, 
Sašo Brejc, Nevena Kralj, Drago Leskovar, 
Damjana Rožič, Ivica Rajković, Silvester 
Pontelli, Breda Mušič
Scenografija in kostumografija: Nevena 
Kralj
Asistentka režije in šepetalka: Majda Mi-
klavčič

Na videz nepomembna replika, ki jo eden od 
junakov Partljičevega dela navrže skorajda 
mimogrede, nakazuje bistvo Socialističnega 

kulaka, “žalostne komedije o agrarnem”, kot 
jo označuje avtor. 
Glavni junak besedila se skupaj z ostalimi 
znajde v vrtincu “svobode”. V svoji naivnosti 
in poštenosti te in takšne svobode ne razu-
me najbolje. 
Enkrat “Živel Stalin” in “Živela SSSR”, potem 
“Stalin je kurba” in “Nič več SSSR, samo še 
FLRJ”, enkrat “Zemljo tistemu, ki jo obdelu-
je”, drugič “Kolektivizacija je najvišja stopnja 
socialistične zavesti”. In še: podobica device 
Marije rešuje življenja na fronti, pa “Religija 
je opij za ljudstvo”. 
Prehod v svobodo premetava Partljičeve do 
potankosti izrisane junake sem in tja, enkrat 
v komično in drugič v tragično situacijo.

Po štiridesetih letih od prve uprizoritve 
lahko rečemo, da spada Moj ata, socialistič-
ni kulak med klasiko slovenske dramatike, 
zato ni naključje, da smo se besedila lotili na 
Cankarjevi Vrhniki.

Vljudno vabljeni, vstop je prost!
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Kristina Skubic, Blatna Brezovica (1928)
Leopold Nadlišek, Prisojna pot (1929)

Olga Zalar, Ob Progi (1929)
Slavka Dolinar - Nučič, Dom upokojencev Vrhnika (1930)

Lucija Kogovšek, Tičnica (1931)
Marija Novak, Gradišče (1933)
Tončka Žužek, Vas (1933)
Stanislava Podlipec, Mala Ligojna (1938)
Ela Verbič, Lošca (1943)
Anica Jesenovec, Cesta gradenj (1943)
Ambrož Koderman, Velika Ligojna (1943)

Naše člane obveščamo, da objavljamo imena članov, ki praznujejo 80, 85, 90 
in več kot 90 let. Vsem jubilantom iskreno čestitamo za visoki jubilej. 
Čestitke tudi vsem, ki novembra praznujejo rojstni dan.

Okrogli
jubileji v

novembru

Spoštovane upokojenke 
in cenjeni upokojenci

Jesen se počasi preveša v zimo. Krajši dnevi, 
predvsem deževni in turobni, v nas budijo spo-
mine ter občasno tudi melanholijo. Vendar le-to 
vedno preženejo sicer šibko sonce, medsebojno 
druženje ter praznično vzdušje pred prihajajoči-
mi prazniki. 

Tudi v tem obdobju so bili naši pohodniki zelo 
dejavni in jih tudi malo slabše vreme ni oviralo 
pri njihovih načrtovanih pohodih. V okviru de-
javnosti društva so bili naši člani 9. novembra va-
bljeni na martinovanje, ki smo ga zaradi premalo 
prijav odpovedali. V četrtek, 21. decembra, za 
člane društva organiziramo prednovoletno 
srečanje. 

V okviru društva so potekale tudi druge aktiv-
nosti:  sestanki posameznih komisij, redna vadba 
pevskega zbora, splošna telovadba,  različne teh-
nike  izdelovanja in pisanja voščilnic, klekljanje, 
treningi igralcev in igralk pikada, treningi šahi-
stov in balinarjev ... 

Naše prostovoljke v okviru projekta Starejši za 
starejše izvajajo prve in ponovne obiske pri sta-
rejših od 69 let (tudi, če niso člani DU Vrhnika). 
Skupaj s socialno komisijo bodo v tem obdobju 
pripravile in razdelile 430 humanitarnih paketov. 
V ponedeljek, 11. decembra, načrtujemo 
skupaj z Dedkom Mrazom prednovoletni 
obisk v Domu upokojencev Vrhnika. 

V oktobru je bilo predavanje o nudenju prve po-
moči, ki ga je izvedla predstavnica Zdravstvene-
ga doma Vrhnika, Centra zdravja. V četrtek, 30. 
11., ob 12. uri bodo na sedežu društva pred-
stavniki Centra zdravja izvedli predavanje 
o holesterolu (zvišanje maščobe v krvi).   

V novembru smo začeli z individualnim uspo-
sabljanjem za uporabo pametnih telefonov, ki ga 
bomo na željo članov društva ponovili.

V četrtek, 9. novembra, je bila v prostorih 
društva odprta razstava fotografij članov 
Foto kluba Diana. Vabim vas na ogled raz-
stave v času uradnih ur društva. Razstava 
bo na ogled do 31. 1. 2024.

Pod okriljem Cankarjeve knjižnice Vrhnika 
deluje tudi Bralni klub z Društvom upokojencev 
Vrhnika, katerega članice se srečujemo vsak prvi 
(ali drugi) torek v mesecu ob 17. uri (še vedno se 
nam lahko pridružite, četudi če niste upokojeni 
oz. niste člani društva).

Dragi upokojenci, ponovno vas vabim, da se 
nam pridružite (če še niste naši člani) ter izberete 
katero od naših aktivnosti. Lahko nam tudi pišete 
prek elektronske pošte duvrhnika@gmail.com in 
tako sodelujete pri oblikovanju naših prihodnjih 
aktivnosti ali  nas obiščete v času uradnih ur v 
društveni pisarni, ki so ob sredah in petkih od 
9.00 do 12.00. Več informacij o delovanju društva 
ter o aktivnostih v tem obdobju najdete v Našem 
časopisu ter na spletnih straneh (na naši spletni 
strani www.upokojenci-vrhnika.si ali na spletni 
strani MojaObcina.si).

Lep novembrski pozdrav
Predsednica DU Vrhnika Fani Al-Mansour

Barjani od Škofje Loke 
prek Križne Gore do 
Crngroba

Tik pred jesenskimi počitnicami je vodnik Jože 
Školc enaintrideset Barjanov popeljal po hribih 
okoli Škofje Loke. Območje je znano po slikoviti 
naravi in bogati kulturni dediščini. Dr. Ivan Tav-
čar (1851–1923) je bil slovenski pisatelj, politik, 
ljubljanski župan, časnikar in odvetnik, ki se je 
rodil v Poljanah nad Škofjo Loko. Velja za enega 
pomembnejših literarnih ustvarjalcev realizma 

na Slovenskem.  Letos obeležujemo stoletnico 
njegove smrti, zato je slovenska vlada leto 2023 
razglasila za Tavčarjevo leto. Pot smo začeli v Ško-
fji Loki, ki leži na nadmorski višini 351 metrov ob 
sotočju Poljanske in Selške Sore, ter se vzpeli do 
vasi Križna Gora. Južno od naselja, na slemenu, 
stoji cerkev sv. Križa. Pot smo nadaljevali proti 
Planici  in po poti občudovali pokrajino, ki nas 
je spominjala na film Cvetje v jeseni. Malo pred 
vrhom Planice smo se začeli spuščati proti vasi 

Crngrob. Nenavadno ime ni slovenskega izvora 
in izhaja iz nemškega imena Ehrengruben. V vasi 
je najpomembnejši objekt romarska cerkev Ma-
rijinega oznanjenja, postavljena v 13. stoletju. Ka-
sneje so jo večkrat prezidali in povečali. Osnovni 
volumen cerkve je gotski. Cerkev je arhitekturno 
in likovno ena najzanimivejših cerkva na Gorenj-
skem.

Vanda

Sončki v Soteski Vintgar
Ko se je na nebu počasi poslavljal mrak noči, 

smo se v zelenem valu vozili mimo Ljubljane in 
s seboj nosili meglice z Barja, da so se ob Savi Do-
linki razpotegnile vse do kovinsko modre silhu-
ete Kamniških na severovzhodu ter v vilinskem 
plesu ovijale Storžič. Čez čas smo v enem samem 
dolgem trenutku zagledali ožarjeni Triglav nad 
ošiljenim zvonikom podtaborske cerkve, nato pa 
je svetloba jutra obarvala celotne Julijce in gorenj-
sko pokrajino. 

Po vožnji proti Bledu in Spodnjim Gorjam smo 
okoli osme izstopili v Podhomu na praznem par-
kirišču pred Sotesko Vintgar. Pod skalnimi stena-
mi, ki jih je oblikovala reka Radovna, smo stali in 
hodili po lesenih podestih, galerijah in mostovih 
med bučanjem in hrumenjem skrivnostne reke 
pod nami, zaznali tišino in 130-letno zgodovi-
no soteske. Zazrli smo se v sončno svetlobo, ki 
je pronicala skozi drevje pod kamnitim obokom 
železniškega mostu visoko nad reko. Svetlikala se 
je na obrazih in v pršenju reke, ki se je v slapu 
Šumu izgubljala pod nami.

Po poti čez sv. Katarino smo se skozi mešani 
gozd bukev in smrek v pobočju Homa povzpeli 
do roba in cerkve z zvonikom iz skodel, se greli 
in sušili na soncu ter občudovali Pokljuko in Je-
lovico v daljavi ter vasi pod nami. Hodili smo po 
Podhomskem robu čez pašnike živine in konj, ki 
so našli senco na stezi pod visokim drevesi in se 
niso menili za mimoidoče, ki smo iskali prehod 
pod njimi in nad njimi.

Vrnili smo se pred Sotesko Vintgar, kjer je mr-
golelo turistov. Umaknili smo se levo navzgor v 
pobočje Boršta.  Med lahnim vzponom nam je 
prijala senca gozda, globoko pod robom pa nas je 
še dolgo spremljalo šumenje Radovne. 

Ustavili smo se na robu gozda pred Blejsko 
Dobravo in s pogledi iskali vrhove Vajneža, Stola, 
Ajdne  ter v strmine risali smeri čudovitih, skupaj 
prehojenih poti. 

Ja, spomini in poti preteklosti ter sedanjosti. Z 
leti mi ni več pomembno, koliko kilometrov pre-
hodim in kako visok je osvojeni vrh, pomembno 
je, da hodim, gledam, opazim, občutim in doži-
vim naravo od blizu in daleč.

Marija Dolinar, 
fotografija Tatjana Rodošek

Sončki prehodili 
Lintvernov krog

Marsikdo bo pomislil na našega, vrhniškega 
Lintverna.  Nimamo samo mi to mitično bitje, 
zmajevega mladiča Lintverna poznajo tudi pre-
bivalci Rodika, vasice na obronkih Brkinov. Na 
osnovi lokalnih mitskih zgodb so zasnovali te-
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Ali poznate Belo krajino, 
njene značilnosti in 
običaje?

Slušatelji U3ŽO smo jih spoznavali v okviru 
programa Spoznavaj svet in domovino. In ne le 
to. Predavatelj Marko Mrzlikar je za nas konec 
oktobra organiziral izlet v nam tako blizu, a ven-
dar (vsaj nekaterim) malo znan košček Slovenije.

Zbrali smo se ob 7. uri zjutraj in se z mini 
avtobusom še v meglenem jutru odpeljali do 
Žužemberka, kjer smo se ustavili za ogled gradu 
in za večino prvo jutranjo kavico. Nato nas je pot 
nekaj časa vodila po dolini Krke, katere izvir je 
blizu Muljave in kasneje zavije proti Dolenjski.

Naša pot pa nas je vodila v Črnomelj, ki nas 
je pričakal obsijan s soncem. Pričakala pa nas 
je tudi prijazna in hudomušna vodička Tatjana 
Zupančič.

V črnomaljski Zakladnici smo se seznanili z 
znamenitostmi Bele krajine in Črnomlja z okoli-
co, njihovim živalstvom (znan je njihov črni pro-

teus) in mokriščem z nam manj znanim rastlin-
stvom. Seznanili smo se z naravno mejo na jugu 
in vzhodu, ki jo riše reka Kolpa. 

Po ogledu cerkve s čudovitim mozaikom in 
starega mestnega jedra smo se odpeljali v vas 
Roženec, kjer je v gozdu skrit eden najlepših 
antičnih spomenikov – oltar bogu Mitri.

Vse ogledovanje in spoznavanje zgodovine ter 
znamenitosti nas je dodobra »zlakotnilo«, zato 
je bila naša naslednja postojanka njihova gos-
tilna Samarin, kjer sta nas že čakala odojek in 

jagenjček, ob katerem ni smela manjkati metliška 
črnina. Za posladek pa jabolčni štrudelj.

Po kosilu smo si ogledali izdelke domače obrti 
Cvitkovič v Adlešičih. Spoznali smo način kra-
sitve (pisanje) belokranjskih pisanic in predelavo 
lanu ter običaje, ki so s tem povezani.

Čudovit dan se je kar prehitro končal. Ob za-
tonu sonca smo bili tudi mi že doma, polni vti-
sov, novih znanj in spoznanj ter stkanih prvih 
prijateljskih vezi.

Besedilo in fotografije: Fani Al-Mansour

Na podlagi 119. in 129. člena Zakona o 
urejanju prostora – ZUreP-3 (Ur. l. RS, 
št. 199/21, 18/23 – ZDU-1O, 78/23 – 
ZUNPEOVE in 95/23 – ZIUOPZP) ter 

35. člena Statuta Občine Vrhnika (Naš 
časopis, št. 430/15) sprejme župan 

Občine Vrhnika

S K L E P
o pripravi Občinskega podrobnega 
prostorskega načrta za kamnolom 

Verd

1. člen
(območje in predmet načrtovanja)

1) Obstoječi kamnolom Verd se na-
haja južno od naselja Verd, med 
pobočjema Javorča in Tisovca, na 
vzhodni strani avtoceste Maribor 
- Ljubljana - Koper ter na vzhodni 
strani in neposredno ob glavni že-
lezniški progi Ljubljana - Divača - 
Koper, ob železniški postaji Verd. 
Območje je dostopno po lokalni 
cesti Verd - Pokojišče in javni poti 
proti železniški postaji ter po že-
leznici.

2) Območje Občinskega podrobnega 
prostorskega načrta za kamnolom 
Verd (v nadaljevanju: OPPN) zaje-
ma enote urejanja prostora: 

- območje kamnoloma: VE_293 
(PŽ), VE_294 (LN), VE_296 (LN), 
VE_298 (LN), VE_1995 (LN), 
VE_1996 (LN), VE_2004 (LN), 
VE_2005 (LN), VE_2142 (LN), 
VE_2283 (LN), VE_2303 (LN) in 
VE_297 (IP),

- območje dostopne ceste ob pri-
ključka na južno obvozno cesto 
do kamnoloma (novogradnja 
in rekonstrukcija): VR_2119 
(PC), VR_1283 (IG), VR_2118 
(IG), VR_1284 (VC), VR_2117 
(PC), VR_2120 (SSea), VR_1629 
(SK), VR_2377 (G), VR_2354 
(G), VR_1473 (ZS), VE_2483 (G), 
VR_1314 (PC), VE_1232 (PC), 
VE_1884 (PC) in VE_293 (PŽ).

3) Predmet načrtovanja je širitev ka-
mnoloma Verd za namen pridobiva-
nja in predelave mineralne surovine 
z vsemi spremljajočimi objekti in na-
pravami ter sončno elektrarno, ure-
ditev črpališča oz. umestitev vodne 
vrtine za tehnološko vodo za potrebe 
tehnoloških procesov v kamnolomu. 
Predmet načrtovanja je tudi izvedba 
ustrezne prometne povezave od vrh-
niške južne obvoznice do kamnolo-
ma Verd.

2. člen
(način pridobitve strokovnih rešitev)

Strokovne rešitve se pripravijo na 
podlagi:
- usmeritev iz Občinskega prostor-

skega načrta Občine Vrhnika,
- usmeritev, smernic in mnenj nosil-

cev urejanja prostora,
- strokovnih podlag:
- geodetski načrt območja urejanja 

OPPN,
- elaborat ekonomike,
- prikaz stanja prostora,
- IDZ Kamnolom Verd, idejna za-

snova, Adkrajine d.o.o., Ljubljana, 
št. 02-03/2020, marec 2020,

- Idejna zasnova za širitev prido-
bivalnega prostora kamnoloma 
Verd, Sempre d.o.o., Ljubljana, št. 
2018/011, maj 2018,

- hidrogeološko poročilo;
- strokovna podlaga za izvedbo 

ustrezne prometne povezave od 
vrhniške južne obvoznice do ka-
mnoloma Verd,  

- Mnenje o vplivu širitve tehnolo-
škega dela Kamnoloma Verd na 
kraško podtalnico in izvire Ljublja-
nice (Gabrovšek, F. Inštitut za raz-
iskovanje krasa ZRC SAZU, avgust 
2021),

- drugih strokovnih podlag, izhaja-
joč iz 60. člena predpisa o urejanju 
prostora (ZUReP-2).

3. člen
(vrsta postopka)

Na podlagi 129. člena ZUreP-3 se 
za pripravo OPPN smiselno upora-
bljajo določbe, ki veljajo za postopek 
priprave in sprejetja občinskega pro-
storskega načrta (119. – 124. člen). 

4. člen
(roki za pripravo OPPN in posame-

znih faz postopka)

Ob upoštevanju minimalnih okvir-
nih rokov je sprejem OPPN predvi-
den v 19 mesecih od uveljavitve tega 
sklepa. (glej preglednico)

5. člen
(državni in lokalni nosilci urejanja 

prostora)

Državni nosilci urejanja prostora, ki 
podajo smernice in mnenja za načr-
tovanje prostorske ureditve iz njiho-
ve pristojnosti, so:
1. Ministrstvo za naravne vire in 

prostor (za področje prostorskega 
razvoja, ohranjanja narave, voda 
in rudarstva)

2. Ministrstvo za okolje, podnebje 
in energijo (za področje okolja, 
podnebnih sprememb, energetike, 
trajnostne mobilnosti)

3. Ministrstvo za infrastrukturo (za 
področje cest in železnic)

4. Ministrstvo za kmetijstvo, goz-
darstvo in prehrano (za področje 
gozdarstva in lovstva)

5. Ministrstvo za kulturo (za podro-
čje kulturne dediščine)

6. Ministrstvo za obrambo (za po-
dročje obrambe, varstva pred na-
ravnimi in drugimi nesrečami ter 
varstva pred požarom)

7. Ministrstvo za zdravje (za podro-
čje javnega zdravja)

8. Ministrstvo za digitalno preo-
brazbo (za področje javnih komu-
nikacijskih omrežij)

Lokalni nosilci urejanja prostora, ki 
podajo smernice in mnenja za načr-
tovanje prostorske ureditve iz njiho-
ve pristojnosti, so:
1. JP Komunalno podjetje Vrhnika 

d.o.o. 
2. Občina Vrhnika, Oddelek za oko-

lje in komunalo 
3. Občina Vrhnika, Oddelek za 

družbene dejavnosti in gospodar-
stvo 

4. Občina Vrhnika, Civilna zaščita.

Državni nosilci urejanja prostora, 
ki podajo mnenja o verjetnosti po-
membnejših vplivov na okolje, so:
1. Ministrstvo za naravne vire in 

prostor, Direktorat za vode 
2. Ministrstvo za kmetijstvo, goz-

darstvo in prehrano, Direktorat za 
gozdarstvo 

3. Ministrstvo za kulturo 
4. Ministrstvo za zdravje.

6. člen
(način vključevanja javnosti)

1) Javnost bo vključena v postopek 
priprave OPPN v fazi priprave 
osnutka OPPN. Občina o pripravi 
OPPN obvesti širšo javnost z jav-
nim naznanilom v Našem časopi-
su in na spletni strani Občine Vrh-
nika, pisno z dopisi pa tudi vse la-
stnike zemljišč v območju OPPN 
ter krajevno skupnost Verd.

2) Javnost je vključena v postopek 
priprave OPPN z javno razgrnitvi-
jo in javno obravnavo. Javna raz-
grnitev bo trajala najmanj 30 dni. 
V tem času ima javnost možnost 
ogleda dopolnjenega osnutka 
OPPN ter podaje pripomb in pre-
dlogov nanj. V času javne razgrni-
tve se izvede tudi javna obravna-
va, na kateri je dopolnjen osnutek 
OPPN javno predstavljen. Javnost 
bo o kraju in času javne razgrnitve 
in obravnave obveščena z javnim 
naznanilom v Našem časopisu in 
na spletni strani Občine Vrhnika.

7. člen
(seznam podatkov in strokovnih 

podlag ter obveznosti udeležencev 
pri 

urejanju prostora glede njihovega 
zagotavljanja)

1) Potrebni podatki za izdelavo 
OPPN so zbrani v GIS Sistemu 
Občine Vrhnika, iObcina oz. jih 
zagotovijo nosilci urejanja prosto-
ra.

2) Pripravljene strokovne podlage za 
pripravo OPPN so:

- IDZ Kamnolom Verd, idejna za-
snova, Adkrajine d.o.o., Ljubljana, 
št. 02-03/2020, marec 2020,

- Idejna zasnova za širitev prido-
bivalnega prostora kamnoloma 
Verd, Sempre d.o.o., Ljubljana, št. 

2018/011, maj 2018,
- Mnenje o vplivu širitve tehnolo-

škega dela Kamnoloma Verd na 
kraško podtalnico in izvire Ljublja-
nice (Gabrovšek, F. Inštitut za raz-
iskovanje krasa ZRC SAZU, avgust 
2021).

8. člen
(celovita presoja vplivov na okolje)

1) Ministrstvo za okolje, podnebje 
in energijo je dne 6. 3. 2023 iz-
dalo mnenje št. 35409-50/2023, 
iz katerega izhaja, da je za OPPN 
potrebna izvedba celovite presoje 
vplivov na okolje zaradi spremem-
be namenske rabe na delu obmo-
čja OPPN. 

2) Zavod RS za varstvo narave je dne 
3. 3. 2023 izdal mnenje št. 3563-
0077/2023-2, iz katerega izhaja, 
da presoje sprejemljivosti vplivov 
izvedbe plana v naravo na varova-
na območja ni treba izvesti.

9. člen
(objava)

Ta sklep se objavi v Uradnem listu RS 
in začne veljati naslednji dan po ob-
javi. Objavi se tudi v Našem časopisu 
in na spletni strani Občine Vrhnika 
ter v državnem prostorskem infor-
macijskem sistemu.

Številka: 3505-9/2020 (5-08) 
Vrhnika, 23. 10. 2023 

Župan
 Občine Vrhnika

Daniel Cukjati, l. r.

FAZA ROK
Pridobitev smernic in potreb nosilcev urejanja prostora (v nadaljevanju: NUP), priprava 
strokovnih podlag

tri mesece po uveljavitvi tega sklepa

Priprava osnutka OPPN in okoljskega poročila, pridobitev mnenj NUP k osnutku OPPN in 
mnenj o ustreznosti okoljskega poročila

tri mesece po pridobitvi smernic NUP

Priprava dopolnjenega osnutka OPPN in okoljskega poročila štiri mesece po pridobitvi mnenj NUP k osnutku OPPN
Javna razgrnitev in javna obravnava, priprava stališč do pripomb dva meseca po pripravi dopolnjenega osnutka OPPN
Priprava predloga OPPN in okoljskega poročila, pridobitev mnenj NUP k predlogu OPPN in 
mnenj o sprejemljivosti vplivov na okolje

štiri mesece po končani javni razgrnitvi dopolnjenega 
osnutka OPPN

Obravnava in sprejem usklajenega predloga OPPN na občinskem svetu, objava in uveljavitev 
OPPN

tri mesece po pridobitvi mnenj NUP k predlogu OPPN

matsko pohodniško pot Mitski park Rodik, ki 
obiskovalce popelje od točke do točke, vsaka je 
povezana z neko mitsko zgodbo in je obeležena s 
kamnito umetniško stvaritvijo. 

Mi smo se odločili za Lintverjev krog, ki pote-
ka po flišu in se dvigne na greben do nadmorske 
višine 804 metre.  Pohod se je začel s težavo – za 
50-sedežni avtobus je bil železniški podvoz pre-
nizek in prav hitro smo se odločili, da gremo od 
Kačičev do Rodika peš. Potem je začelo še deže-
vati, vendar nam to ni pokvarilo razpoloženja. V 
Rodiku smo že zložili dežnike in v nadaljevanju 
se je sivina mešala z modrino neba. 

Zakorakali smo v pobočje nad Rodikom in 

kmalu prišli do jezerca na slemenu, Lintvernove-
ga domovanja. Druga točka je hkrati tudi najviš-
ja na poti, imenovana Ajdovščina, po velikanih 
Ajdih, ki so tam zgradili veliko naselje. Lokacija 
Ajdovščine velja za najbolje ohranjeno arheolo-
ško najdišče v Sloveniji, vidni so ostanki temeljev 
stavb in obzidja. Naslednji dve točki, Njivice in 
Kobilja, glava sta povezani s kar srhljivimi zgod-
bami. Na točki Robida pa kamnita bela kača čuva 
razvaline. Polni vtisov o dogodkih v preteklosti 
smo se vrnili v Rodik.

Besedilo: Sonja Zalar Bizjak, 
fotografija: Tatjana Rodošek
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Občina Borovnica 
Kontaktni podatki
Stacionarni telefon: 01 75 07 460
Elektronska pošta: obcina@borovnica.si

Poslovni čas
Ponedeljek: od 8.00 do 15.00
Torek: od 8.00 do 15.00
Sreda: od 8.00 do 17.00
Četrtek: od 8.00 do 15.00
Petek: od 8.00 do 13.00

Uradne ure
Ponedeljek: od 8.00 do 10.00 in od 11.00 do 14.30
Sreda: od 8.00 do 12.00 in od 13.00 do 16.30
Petek: od 8.00 do 12.00

Županova beseda

Spoštovane občanke 
in občani
Uvodoma običajno 
omenim, kako je s 
stanjem občinskih 
projektov, ki jih izvajamo 
z namenom izboljšati 
kakovost življenja v 
našem kraju. Tokrat 
pa moram začeti z 
vandalizmom, ki se 
je v zadnjih mesecih 
stopnjeval. Priča 
smo bili že tretjemu 
podtaknjenemu požaru 
v komunalnih zabojnikih, 
poleg ostalih kršitev. 
Sprašujem se, kaj 
vandale žene k njihovim 
dejanjem. 

V drugi polovici oktobra 
se je začela druga faza 
prenove Športnega 
parka Borovnica, za 
katero je občina 
preko Ministrstva za 
gospodarstvo in šport 
pridobila 43.220 evrov. 

V celoti bodo zamenjane 
dotrajane mrežne ograje ob 
igriščih, postavljeni bodo novi 
goli in koši, na novo bo ureje-
no igrišče za odbojko. Sanirane 
bodo razpoke v asfaltni prevleki 
igrišč. V naslednji, za prihodnje 
leto načrtovani fazi, pa naj bi bil 
prenovili obstoječo razsvetljavo 

na igrišču in jo dogradili na ko-
šarkaškem igrišču, postavili gu-

mjasto podlago na košarkaškem 
igrišču in izvedli še druge poso-

dobitve. Pri prenovi s predlogi 
sodeluje Športni aktiv šole. (OB)

Kolesarske povezave, video 
nadzor, rebalans proračuna in 

priprava novega, so bile glavne 
teme 6. redne seje občinskega 

sveta.
 

Nove kolesarske povezave 
Pri eni izmed prvih točk je Andrej Kle-

menc predstavil priprave projektov kolesar-
ske turistične infrastrukture v naši občini. 
Pripravlja dva projekta in sicer kolesarsko 
povezavo Borovnica – Bistra – Kamin – 
Bevke in kolesarsko povezavo do Goriškega 
mahu po opuščeni trasi Južne obvoznice 
med Borovnico in Goričico. Pri prvem pro-
jektu je tako predvidena tudi brv. Ker ne 
gre za državno kolesarsko omrežje, niti za 
povezave, namenjene vsakdanjim migraci-
jam s kolesi do regionalnih središč, črpanje 
sredstev iz Evropskega sklada za razvoj 
ne bo mogoča. Kot trenutni edini možni 
vir financiranja je tako program LEADER, 
namenjen razvoju podeželja, katerega sred-
stva se črpajo preko Lokalnih akcijskih sku-
pin. Ker je območje zavarovano v sklopu 
Krajinskega parka Ljubljansko barje, sta se 
župana Borovnice in Vrhnike Peter Črnilo-
gar in Danijel Cukjati že sestala z direktor-
jem parka Janezom Kastelicem, s katerim 
so reševali vprašanja glede pridobivanja 
soglasij zemljišč in pozitivnih mnenj pri 
umeščanju v prostor. Dogovorjeno je bilo, 
da se brv in nanjo navezujoča kolesarska 
povezava opredelijo kot obiskovalska infra-
struktura parka. Podobno sodelovanje je 
že vzpostavljeno tudi z občino Brezovica, s 
katero bo Borovnica skupaj pripravila pro-
jekt za vzpostavitev rekreacijsko-turistične 
kolesarske povezave, z možnostjo pridobi-
vanja sredstev LAS. Povezava je predvidena 
do Goriškega mahu po opuščeni trasi Južne 
železnice med Borovnico in Goričico. S tem 
bo po zagotovilih Klemenca vzpostavljena 
možnost za privlačno krožno povezavo, ki 
bo združevala naravno in kulturno dedi-
ščino.

Rekonstrukcija mosta čez Bistro 
Svetniki so se seznanili tudi z rekon-

strukcijo mostu čez Bistro v Bistri. Zaradi 
stopnje dotrajanosti mostu obnova ni smi-
selna, zato na občini predlagajo nadome-
stno gradnjo v višini 142.618,00€. Projekt 
je pripravila občina Vrhnika in je k sodelo-
vanju povabila našo občina, ker ga upora-
bljajo lastniki parcel iz Borovnice. Delitev 
stroškov obnove še ni dorečena. 

Video nadzor zaradi vedno večjega 
vandalizma 

Borovnica že nekaj časa beleži povečan 
obseg primerov vandalizma, predvsem 
ekoloških zbiralnikov odpadkov in druge-
ga občinskega premoženja. Kljub dosledni 
uporabi milejših ukrepov, kot so opozorila 
in obvestila, pa to žal nima bistvenega učin-
ka. Zato občinska uprava, tudi na pobudo 
občanov in svetnikov, predlaga vzpostavi-
tev video nadzora na trinajstih lokacijah, 
kjer bo postavljena tudi opozorilna tabla. 
»Ključni namen je varovanje premoženja in 
zagotavljanje splošne varnosti uporabnikov 
ekoloških otokov,« zagotavljajo na občini. 
Svetniki so namero pozdravili, hkrati pa 
predlagali še večjo pozitivno spodbujanje 
in promocijo odlaganja smeti in ločevanja 
odpadkov.

Tretja sprememba proračuna
Na mizi so svetniki imeli tudi tretjo 

spremembo proračuna, saj se prihodki 
povečujejo za več kot 77.000€, odhodki pa 
znižujejo za skoraj 20.000€. Nekaj dodatnih 
sredstev so namenili za oskrbo zapuščenih 
živali, vzdrževanje lokalnih cest, pripravo 
dokumentacije za obvozno cesto Borovnica 
in ureditev referenčne ambulante v Zdra-
vstveni postaji.

Proračun 2024
Pripravljen je tudi osnutek proračuna za 

prihodnje leto. Ena večjih sprememb na 
prihodkovni strani je povišanje povpreč-
nine, kar bo po besedah Črnilogarja zneslo 
115.000€, a zaradi spremembe starostne 
strukture bo imela občina za približno 
40.000€ plusa. Na odhodkovni strani bo 
največja investicija izgradnje vodovoda v 
Kotih ki ga bo občina izvajala v letih 2024 in 
2025 Vrednost investicije je nekaj milijonov, 
vrednost bo znana po izvedbi javnega naro-
čila. Brv čez Borovniščico (11.000€), obno-
va mostu v Bistri – priprava dokumentacije 
(16.000€), ureditev poti med Bistro in Lju-
bljanico pri Kaminu (1.000€), brv za kole-
sarje in pešce čez Ljubljanico pri Kaminu 
(5.000€), javno polnilno mesto za električna 
vozila (3.986 €), ureditev Zalarjeve ulice is-
točasno z izvedbo protipoplavnih ukrepov 
na Malencah (160.000€), ureditev križišča 
in prehoda za pešce pri TVD (119.464€), so-
financiranje nabave gasilskih vozil ter gasil-
ske zaščitne in reševalne opreme (12.000€), 
ureditev cestišča od križišča Ohonica proti 
Kotom – priprava dokumentacije (18.300€), 
investicije v javno razsvetljavo na Obrtniški 

ulici in drugih manjših odsekih (60.000€), 
sanacija črnih odlagališč (18.000€), uredi-
tev ekoloških otokov (30.000€), izgradnja 
meteorna kanalizacije na Ljubljanski ulici 
(pri tenis igrišču) in asfaltiranju cestišča 
(72.000€), projektna dokumentacija razbre-
menilni kanal Malence (23.180€), priprava 
dokumentacije za umestitev obvozne ceste 
Borovnica zaradi DPN železniške poveza-
ve Borovnica – Logatec (10.000 €), investi-
cijsko vzdrževanje vodovodnega omrežja 
(25.500€), primarni vodovod Prušnica – 
vodohran Borovnica, sekundarno vodovo-
dno omrežje Koti (1.320.193€), vodovodno 
omrežje Vršaj- Fenolit (146.705€), ureditev 
parka in sadovnjaka pred transformatorjem 
na Gradišnikovi (20.000€), nakup stavbnih 
zemljišč (65.113€), investicije v Zdravstve-
no postajo Borovnica (50.000 €), projektna 
dokumentacija za obnovo stebra – odstra-
nitev opečnih delov in konzervacija ste-
bra (5.000€), sanacija objekta “Stara pošta” 
(20.000€), ureditev starega vaškega jedra 
- nakup objekta z zgodovinsko vrednostjo 
(40.000€) ter ureditev objektov in zelenih 
površin (30.000€), ureditev športnega par-
ka – razsvetljava, ureditev košarkarskega 
igrišča (95.200€), priprava idejne zasnove 
širitve objekta osnovne šole – zaradi za-
konskih predpisov o brezplačnem obroku 
za vse učence bo potrebno širiti kuhinjo in 
večnamenski prostor (20.000€), sofinanci-
ranje prevoza starejših občanov – uvedba 
Prostoferja z uporabo občinskega vozila 
(3.220€). Zneski niso končni, točno bodo 
znani, ko bo končana javna obravnava. 

O šolski kuhinji in stebru viadukta 
Večjih pripomb ob predstavitvi proraču-

na 2024 ni bilo, so pa svetniki pozdravili 
uvedbo Prostoferja in nov predlog sofinan-
ciranja gasilskega vozila za PGD Borovnica, 
ki bi se razdelilo na štiri leta. Strinjali so 
se, da so pogoji v šolski kuhinji neprimerni 
in da kuharice »delajo čudež, da v takšnih 
pogojih prehranijo našo mladino«. Kar ne-
kaj razprave je bilo na temo vzdrževanja 
stebra viadukta, ki da je »finančno brezno 
za občino« in da bi moral biti razglašen za 
spomenik državnega pomena, saj bi s tem 
stroški vzdrževanja prešli na državo. Sve-
tniki so opozorili še na obljubo asfalta na 
Pirčev grič, sofinanciranje gasilske dejavno-
sti podjetja Fenolit ter na spremembe meril 
razpisov za kulturo in šport. Nekaj dvomov 
je bilo na račun funkcionalnosti nove kole-
sarske steze, kar nekaj razprave pa tudi na 
račun zagotavljanja parkirnih prostorov za 
zaposlene v osnovni šoli.           Rok Mihevc

Nove kolesarske povezave, video 
nadzor in proračun 2024

Začetek druge faze prenove športnega parka

Gre za pomanjkanje pozor-
nosti, objestnost, dokazovanje 
pred sovrstniki ali kaj druge-
ga?

Verjetno se lahko strinjamo, 
da taka dejanja ne sodijo v no-
beno civilizirano okolje. Zato 
vandale pozivam, naj takoj 
prenehajo z uničevanjem jav-
nega premoženja, saj se bodo 
prej ali slej morali soočiti s 
tem, da bo povzročena škoda 
morala biti povrnjena. Prav 
tako prosim vse občanke in 
občane, ki lahko pomagate z 
informacijami, da jih posre-
dujete pristojnim službam, da 
bodo lahko temu primerno 
postopale in ukrepale.

V preteklih dveh mesecih 
smo opravili zbor občanov 
v vseh vaških skupnostih z 
namenom, da bi v njihovem 
imenu imenovali svoje pred-
stavnike, ki bodo zastopali 

interese vaških skupnosti v 
dialogu z občinskimi svetniki 
in občinsko upravo. Občinski 
svet bo predlagane člane pred-
vidoma potrdil na decembrski 
redni seji občinskega sveta. 
Naj omenim, da so bili vaški 
odbori nazadnje imenovani v 
letih 2014/2015 za štiriletno 
mandatno obdobje.

Začenja se veseli decem-
ber. Kmalu bodo prišli dobri 
možje, med njimi bo prvi sveti 
Miklavž, ki naj vam prinese 
obilo zasluženih darov. Lahko 
rečem, da bomo tudi občani 
prejeli kar nekaj darov v smi-
slu zaključenih projektov, pre-
gled teh pa bomo pripravili v 
naslednji številki. 

Želim vam lep začetek pra-
zničnega decembra in veliko 
dobrega do zadnje letošnje 
številke Našega časopisa.

Peter Črnilogar, župan
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V času ko to pišemo, je iz-
vajalec že položil vrhnjo plast 
asfalta na cesti in kolesarski 
stezi v delu od križišča z Ulico 
bratov Debevec do odcepa za 
cesto Pod goro. Končana je tudi 
priprava terena za asfaltiranje 
odseka od tam dalje do odcepa 
za gasilski dom na Bregu pri Bo-
rovnici. 

Kot smo občane večkrat ob-
vestili je do zamika pri izvedbi 
prišlo predvsem zaradi sočasne 
rekonstrukcije odseka železni-
ške proge Ljubljana - Divača 
med postajama Preserje in Bo-
rovnica, ki se prav tako bliža 
koncu. Svoje so dodala tudi 

odstopanja med pričakovano 
in dejansko strukturo sestave 
terena na ovinku med priključ-
kom ceste Pod goro in vhodom 
v tovarno Fenolit. 

Rekonstrukcija regionalne 
ceste z izgradnjo kolesarske 
povezave ter hodnika za pešce 
od odcepa za cesto, ki vodi do 
območja OPPN Breg do vhoda 
v tovarno Fenolit, bo po predvi-
doma končana do 28. 11. 2023, 
ko bo izveden tudi tehnični 
pregled. 

Že v prvem tednu novembra 
je bila končana izgradnja kole-
sarske steze ob desnem bregu 
Borovniščice med mostovoma 

na Mejačevi ulic in Ljubljanski 
cesti, kjer je potrebno samo še 
postaviti ovire, ki bodo pre-
prečevala promet z osebnimi 
avtomobili, do katerega je sicer 
takoj po zaključku asfaltiranja 
že prišlo, kljub postavljenim 
prometnim znakom, da gre za 
kolesarsko stezo. 

Na FB strani občine je ob ob-
javi, ki opominja, da kolesarska 
steza ob Borovniščici ni name-
njana vožnji z motornimi vozili, 
prišlo do številnih komentarjev. 
Lastniki zemljišč se sprašujejo 
kako bodo po tem, ko bodo na 
začetku in koncu kolesarske ste-
ze postavljene ovire, lahko do-
stopali do svojih zemljišč. Neka-
teri drugi občani opozarjajo, da 
bodo pogosti uporabniki steze 
tudi sprehajalci z otroškimi vo-
zički in/ali psi ter otroci, ki se 
bodo po njej rolkali in kotalkali, 
zato jih skrbi, kako bo z varno- stjo. Spet drugi se sprašujejo ali 

bodo imeli prednost ob prečka-
nju kolesarske povezave preko 
Ulice bratov Debevec avtomo-
bili, ki zavijajo z oz. na to ulico 
ali kolesarji, ki jo prečkajo. 

Občinska uprava jemlje vsa 
ta vprašanja dobronamerno 
in resno. Zagotavljamo, da bo 
lastnikom, kot je bilo obljublje-

no, omogočen dostop do parcel 
tudi z osebnimi vozili in kmetij-
sko mehanizacijo. Trenutno še 
tehtamo prednosti in slabosti 
obeh možnih rešitev, vendar bo 
izbrana implementirana pred 
postavitvijo ovir. Tudi pomisle-
ke glede varnosti na kolesarski 
stezi, ki je sicer v prvi vrsti na-
menjena kolesarjem, a jo bodo 

po pričakovanjih uporabljali 
tudi številni sprehajalci, rolkar-
ji in kotalkarji, jemljemo resno. 
Prav tako tudi vprašanja glede 
pretočnosti avtomobilskega 
prometa in varnosti kolesarjev 
ob prečkanju Ulice bratov De-
bevec. 

Vsa ta vprašanja, kot tudi 
vprašanja prometne varnosti na 
rekonstruiranem delu regional-
ne ceste, bo obravnaval Svet za 
preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu Občine Borovnica, 
njegova priporočila pa bomo 
implementirali pred sami ura-
dnim slovesnim odprtjem nove 
kolesarske povezave. 

Seveda varnosti ni mogoče 
zagotoviti le s tehničnimi ukre-
pi, zato bodo na spletni in FB 
strani občine ter v prihodnji 
številki Našega časopisa obja-
vljena tudi priporočila kolesar-
jem, pešcem in voznikom mo-
tornih vozil glede zagotavljanja 
prometne varnosti na novih in 
prenovljenih prometnih povr-
šinah. V sodelovanju z OŠ dr. 
Ivana Korošca Borovnica in 
SPVCP Borovnica pa pripra-
vljamo tudi spletni video na to 
temo. 
Občina Borovnica, foto: Jože 

Pristavec - Joc

Operacijo »Izgradnja barjan-
skega kolesarskega omrežja v 
občini Borovnica – odsek Bo-
rovnica – Breg« sofinancira 
Evropski sklad za regionalni 
razvoj.

Pred rušitvijo so bili z objekta odstranjeni oz. 
na ustrezno deponijo odpeljani nevarni odpad-
ki, ki so se več kot desetletje in pol skladiščili v 

objektu. S tem se je bilo ne le sanirano območje 
nelegalnega skladiščenja nevarnih odpadkov, 
temveč tudi odstranjena stavba, ki je s svojim iz-
gledom negativno vplivala na podobo tako obr-
tno-poslovne cone kot tudi pokopališča. 

Občina bo v nadaljevanju območje uredila 
območje tako, kot določata Ureditveni načrt Po-
kopališče in Občinski podrobni prostorski načrt 
Struge (Liko). 

Odstranjeno odsluženo poslopje 
v območju Struge

Kolesarska povezava 
in rekonstrukcija 
regionalne ceste
bosta vsak čas končani

V Slovenije se že 
vrsto uspešno 

širi storitev 
prevozov na klic, 
ki jih opravljajo 

usposobljeni 
prostovoljci. 

Storitev je  načelom brez-
plačna za vse, ki nimajo oseb-
nega avtomobila in/ali mo-
žnosti, da ga vozijo. Tovrstno 
zagotavljanje prevoza starejših 
občanov oz. tistih, ki nima-
jo možnosti prevoza z oseb-
nim avtomobilom po nujnih 
opravkih, smo v sodelovanju 
z Društvom upokojencev Bo-
rovnica predstavili v okviru 

Evropskih tednov mobilnosti 
že v letih 2017 in 2018, vendar 
do implementacije tovrstne 
storitve v naši občini še ni 
prišlo. Občina Borovnica po-
seduje službeno vozilo Dacia 
Duster, katerega zasedenost s 
službenimi prevozi za potre-
be občinske uprave omogoča, 
da bi bilo v veliki meri lahko 
na razpolago tudi za prevoze 
občanov na klic. Zahtevno 
nalogo koordinacije in na-
črtovanja prevozov na klic 
zagotovi neprofitni Zavod 
Zlata mreža, pogoj pa je, da 
se v mrežo za prevoze na 
klic usposobljenih vozni-
kov vključi dovolj prosto-
voljcev iz naše občine. Za 

njihovo usposabljanje, ki poleg 
usposabljanja za varno vožnjo 
z vozilo, za prevoze na klic 
vključuje tudi pridobivanje ko-
munikacijskih sposobnosti za 
opravljanje tovrstnih prevozov, 
lahko prav tako poskrbi Zavod 
Zlata mreža.  

Po prijavi vas bomo povabili 
na spoznavno srečanje, na ka-
terem boste izpolnili in podpi-
sali pristopni obrazec in na ka-
terem vam bodo predstavniki 
Zavoda Zlata mreža vso stvar 
bolj podrobno predstavili. V 
začetku prihodnjega leta bo 
nato organizirano usposablja-
nje za izvajanje storitve, ki bi 
se predvidoma začela izvajati 
v drugi polovici februarja 2024.   

Poziv vsem voznikom, 
ki bi želeli pomagati 
sokrajanom

Poziv 

Pozivamo vse, ki razpolagate z veljavnim vozniškim izpitom kategorije B, tudi ob de-
lavnikih v dopoldanskem in/ali zgodnje popoldanskem času razpolagate z nekaj urami 
časa ter ste pripravljeni brez plačila opravljati prevoze do nujnih storitev za vse tiste, 
ki so jim te le s težavo ali pa celo sploh ne dostopne, da se prijavite za sodelovanje 
pri izvajanju prevozov na klic za občane naše občine. To lahko storite zelo enostavno 
tako, da do 15. 12. 2023, po običajni ali  e-poštni  na naslov občine Občina Borovnica, 
Paplerjeva ulica 22, 1353 Borovnica oz. obcina@borovnica.si posredujete sporočilo z 
naslovom oz. vsebino ŽELIM SODELOVATI V MREŽI PREVOZOV NA KLIC ter na-
vedete svoje ime in priimek, naslov, starost, leto opravljenega vozniškega izpita kategorije 
B ter telefonsko številko.  Svojo pripravljenost lahko sporočite tudi v tajništvo Občine 
Borovnica na tel. št. 01 750 7460.

Dolgo pričakovana izgradnja kolesarske 
povezave Borovnica – Breg z rekonstrukcijo 
pripadajočega dela regionalne ceste, ki bo 
bistveno izboljšala kakovost in varnost prometa 
v tem delu občine, se bliža koncu. 

Konec oktobra je bilo ob meji z 
borovniškim pokopališčem, v obrtno-
poslovni coni Struge odstranjeno 
nekdanje skladišče nevarnih surovin 
kombinata LIKO. 
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Dihanje je najbolj 
temeljni fizični proces 

človeškega telesa. 
Vendar pa zrak, ki 

ga dihamo, vsebuje 
onesnaževala, ki so 

lahko izjemno škodljiva 
tako za ljudi kot za 

okolje. 

Po zadnjih podatkih Evrop-
ske agencije za okolje je bilo leta 
2021 97 % mestnega prebi-
valstva EU izpostavljenih 
koncentracijam finih trdnih 
delcev (PM2,5, najbolj smr-
tonosno onesnaževalo zraka) 
nad zadnjimi smernicami 
Svetovne zdravstvene orga-
nizacije (WHO).

Onesnaževala zraka so snovi, 
ki škodljivo vplivajo na človeka 
ali okolje. Mednje sodijo plini, 
kot so na primer dušikovi in 
žveplovi oksidi, hlapni ogljiko-
vodiki, amoniak ter prizemni 
ozon. Med onesnaževala zraka 
uvrščamo tudi delce, ki lebdijo 
v zraku in so različne velikosti, 
sestave ter agregatnega stanja. 
Nekatera onesnaževala v zrak 
neposredno sproščajo viri one-
snaževanja. Druga, tako imeno-
vana sekundarna onesnaževala, 
kot na primer prizemni ozon ali 
sekundarni delci, pa nastajajo v 
ozračju kot produkt zapletenih 
kemičnih procesov.

Onesnaženost zraka vsako 
leto v Evropi povzroči več sto 
tisoč prezgodnjih smrti. 
Samo izpostavljenost drob-
nim trdnim delcem je bila 
odgovorna za 238 000 prezgo-
dnjih smrti leta 2020. To je več 
kot 12-krat več od števila 
smrtnih žrtev v prometnih 
nesrečah (18 800 leta 2020).

Kljub padajočemu trendu v 
EU v zadnjih letih ostajajo ravni 
emisij precej nad priporočeni-
mi standardi. 

Tudi v Sloveniji se je kako-
vost zunanjega zraka v za-
dnjih desetletjih bistveno 
izboljšala, vendar je koncen-
tracija nekaterih onesna-
ževal v zunanjem zraku še 
vedno previsoka. Pozimi še 
posebej v slabo prezračenih 
kotlinah in dolinah, poleti pa v 
velikih urbanih konglomeraci-
jah in na njihovem obrobju ter 
zaradi vpliva onesnaženja iz so-
sednje Italije oz. Padske nižine 
na Primorskem. Zrak je v Slove-
niji onesnažen predvsem z delci 
PM10 in benzo(a)pirenom (BaP) 
pozimi ter prizemnim ozonom 
poleti.

Glavni izvori onesnaženja 
zunanjega zraka v zimskem 
času v borovniški dolini 

Borovniška dolina je pozi-
mi slabo prevetrena, zato se, 
predvsem ob toplotnem obra-
tu, ki je pogost, onesnaževala 
zraka zadržujejo in kopičijo pri 
tleh, tako da smo izpostavlje-
ni velikim koncentracijam 
zdravju zelo škodljivih del-
cev PM10 in PM 2,5, katerih 

vdihavanje poveča umrljivost za 
boleznimi dihal, srca in ožilja. 
Predvsem so ogroženi starejši 
in bolniki z obstoječimi bole-
znimi dihal. Če delci vsebujejo 
težke kovine, je njihova strupe-
nost še večja. 

Izvor delcev PM10 so pred-
vsem zastarela individualna 
kurišča na lesno biomaso 
oz. stare peči in kotli na drva. 
Če so slednja vlažna, je proces 
izgorevanja še slabši in posle-
dično emisije omenjenih delcev 
še večje. Dimniki s slabo vleko 
pa to še dodano poslabšajo. Če 
pa kurimo, kar je sicer prepove-
dano, ostanke kemično obde-
lanega lesa in/ali embalažo ali 
različne plastične mase, pa se 
v zrak sproščajo še rakotvorni 
dioksini, furani in policiklični 
aromatski ogljikovodiki. 

Delci PM 2,5 so zdravju 
še bolj škodljivi, saj prodira-
jo neposredno v celice in poleg 
poškodb dihal ter srca in ožilja 
povzročajo tudi rakava obole-
nja. V ozračju ostanejo več 
tednov in jih navadno »spere-
jo« šele padavine. Njihov glavni 
izvor je promet. 

Ob sežiganju lesa in travinja 
se v ozračje prav tako sprošča-
jo zdravju škodljivi delci, poli 
aromatski ogljikovodiki in di-
oksini. Ob sežiganju embalaže, 
gum, plastičnih odpadkov pa 
se količine v ozračje sproščenih 
škodljivih snovi še povečajo. 

Kaj lahko sami storimo za 
boljšo kakovost zraka v našem 
kraju

1. Ne kurimo »v naravi.
2. V nobenem primeru ne 

sežigamo ali kurimo emba-
laže, gum, kemično obdela-
nih lesnih in drugih odpad-
kov.

3. Kurimo le dobro osu-
šeno lesno biomaso (dračje, 
polena, sekance);

4. Poskrbimo, da so kami-
ni, peči in kotli ter dimniki 
dobro očiščeni oz. jih pred 
kurilno sezono pregledajo in 
očistijo dimnikarske službe.

5. Podobno kot za kurilne 
naprave poskrbimo tudi za 
naše jeklene konjičke, ki jih 
poganjajo motorji z notra-
njim izgorevanjem. Ustrezne 
nastavitve vžigalnega sistema, 
uporaba kakovostnega goriva, 
dobro delujoči sistemi čišče-
nja izpušnih plinov (kataliza-
tor, filtri sajastih delcev ipd.) 
so pogoj tako za njihove dobre 
zmogljivosti kot tudi za čim 
manjše izpuste onesnaževal 
zunanjega zraka.

6. Krajše razdalje prema-
gujemo peš ali s kolesom ali 
vozili na električni pogon, 
saj zgorevanje goriva v neo-
gretih motorjih z notranjim 
izgorevanjem poleg zelo vi-
sokih koncentracij že ome-
njenih onesnaževal zraka v 
zrak spušča še dodatne zelo 

strupene snovi. Pri vozilih z 
Ottovim oz. bencinskim mo-
torjem, ki so opremljena s ka-
talizatorjem, ta pri neogretem 
motorju ne deluje, tako da se 
v zrak sprošča zelo rakotvoren 
benzen. V hladnem vremenu 
so vožnje na kratke razdalje 
tudi zelo škodljive za vaš avto, 
če tega poganja motor z no-
tranjim izgorevanjem, saj so 
gibljivi deli v njem slabše pod-
mazani, kar povzroča večje 
trenje in s tem obrabo, poleg 
tega v njem ostaja več nesna-
ge. Če vam že ni mar za okolje 
ter zdravje sebe in tistih okoli 
vas naj vam bo mar vsaj za 
vaš avto in kot rečeno naj ta 
za krajše razdalje, predvsem v 
hladnem vremenu, rajši osta-
ne lepo doma. 

7. Zamenjamo zastarelo 
ogrevalno napravo in/ali 
prevozno sredstvo z motor-
jem z notranjim izgoreva-
njem z novo/novim, ki ustre-
za najnovejšim standardom 
glede onesnaževanja zuna-
njega zraka. Pri tem so nam 
v številnih primerih na voljo 
subvencij in ugodni krediti 
Eko sklada. 

Subvencije in ugodni kre-
diti Eko sklada za okolju pri-
jazne naložbe v ogrevanje 
in prezračevanje ter okolju 
prijaznejša vozila

Na Eko skladu so na voljo 
nepovratne finančne 
spodbude:
• za zamenjavo stare kurilne na-

prave z novo kurilno napravo 
na lesno biomaso,

• za nakup nove kurilne naprave 
na lesno biomaso (prva vgra-
dnja, ki ne zamenjuje stare 
kurilne naprave),

• za zamenjavo stare kurilne 
naprave z novo toplotno čr-
palko ter

• za nakup nove toplotne črpal-

ke (prva vgradnja, ki ne zame-
njuje stare kurilne naprave).
Prejemnik redne denarne po-

moči ali varstvenega dodatka 
je upravičen do 100 % subven-
cije za strošek nakupa okolju 
prijaznejše kurilne naprave na 
lesno biomaso. Za ostale drža-
vljane znaša višina nepovratne 
finančne spodbude od 50 % do 
60 % priznanih stroškov nalož-
be za zamenjavo stare kurilne 
naprave z novo kurilno napra-
vo na lesno biomaso ter 20 % za 
nakup nove kurilne naprave na 
lesno biomaso (prva vgradnja, 

ki ne zamenjuje stare kurilne 
naprave). Za zamenjavo stare 
kurilne naprave z novo toplo-
tno črpalko znaša višina nepo-
vratne finančne spodbude od 
40 % do 50 % priznanih stroškov 
naložbe ter 20 % za nakup nove 
toplotne črpalke (prva vgradnja, 
ki ne zamenjuje stare kurilne 
naprave).

Na Eko skladu so na voljo tudi 
subvencije in ugodni krediti za 
okolju prijaznejša vozila.

Občina Borovnica

Nepravilno odlaganje odpadkov 
ter odlaganje odpadkov na 

ekoloških otokih, ki tja ne sodijo 
so najbolj pogosti prekrški 
občanov in občino stanejo 

okoli 1.500 € na mesec. Do sedaj 
smo bili nekajkrat na leto priča 

tudi poškodovanju prometne 
signalizacije in uličnega 

pohištva. 

Zdaj pa smo (ponovno) priča izbruhu 
prave epidemije vandalizma: požigu 
zabojnikov na ekoloških otokih, množič-
nem uničevanju prometne signalizacije 
in uličnega pohištva, grafitiranju fasad ter 
celo požigom nezasedenih stanovanjskih 
objektov. Samo v zadnjem mesecu so tovr-
stna dejanja oškodovala premoženje obči-
ne za vsaj 15.000 evrov, da o intervencijah 
gasilcev in z njimi povezanimi številnimi 
prostovoljnimi urami sploh ne izgubljamo 
besed. 

Ker zgolj opozarjanje ne zaleže, velika 
večina občanov pa raje »pogleda stran« 
oz. tovrstnih dejanj ne prijavi pristojnim 
organom, je uprava Občina Borovnica 
predlagala, da se uvede video nadzor na 
naslednjih lokacijah: 
1.  Pot v Jele – parc. št. 251/1, k.o. 

2004 (Borovnica)
2.  Breg (pri vrtcu) – parc. št. 829/1, 

k.o. 2004 (Borovnica)
3.  Dol (avtobusno postajališče) – 

parc. št. 721/14, k.o. 2004 (Borov-

nica)
4. Ljubljanska cesta – parc. št. 

3279/12, k.o. 2004 (Borovnica)
5.  Dol – parc. št. 1751/4, k.o. 2004 

(Borovnica)
6.  Dol – parc. št. 1751/4, k.o. 2004 

(Borovnica)
7.  Ob Borovniščici (lokacija št. 1) 

– parc. št. 593/15 in 593/16, k.o. 
2004 (Borovnica)

8. Zdravstvena postaja – parc. št. 
438/5 in 438/6, k.o. 2004 (Borov-
nica)

9. Pokopališče – parc. št. 3645/4, k.o. 
2004 (Borovnica)

10. Tržnica – parc. št. 2080/5, k.o. 
2004 (Borovnica)

11. Razgledna ploščad (Stara posta-
ja) – parc. št. 2080/46, k.o. 2004 
(Borovnica)

12. Igrišče OŠ (atletska steza) – parc. 
št. 300/6, k.o. 2004 (Borovnica)

13. Železniška postaja (avtobusno po-
stajališče) – parc. št. 2072/7, k.o. 
2006 (Zabočevo)

Občinski svet bo na naslednji redni seji 
obravnaval še naslednji dve dodatni loka-
ciji:
14. Ekološki otok Paški most – parc. št. 

825/30, k.o. 2005 (Breg).
15. Ekološki otok Breg - Petelin – parc. 

št. 551/1 in 551/3, k.o. 2005 (Breg);
Na vsaki lokaciji bo postavljena tudi 

ustrezna opozorilna tabla.
Izključni namen izvajanja videonad-

zora ekoloških otokov je varovanje 
premoženja, zagotavljanje splošne 

varnosti uporabnikov ekološkega otoka 
(v primeru vandalizma namreč obstaja 
tudi tveganje za nevarnost poškodb oseb) 
in varovanje okolja.

Občina Borovnica je kot lastnica javne 
infrastrukture v sodelovanju s pooblašče-
no osebo za varstvo osebnih podatkov in 
skladno s 35. členom Splošne uredbe o 
varstvu osebnih podatkov izvedla oce-
no učinka za izvajanje videonadzora 
nad ekološkimi otoki ter zagotovila 
skladnost izvajanja z določbami Za-
kona o varstvu osebnih podatkov 
(ZVOP-2). Pri pripravi ocene je občinska 
uprava sodelovala s podjetjem Datainfo 
d.o.o., ki je pooblaščenec za varstvo oseb-
nih podatkov občine in zaposluje strokov-
njake s področja varstva osebnih podatkov. 

V okviru priprave ocene je bila podrob-
no pregledana zadevna zakonodaja in v 
celoti preučeni tehnični vidiki uvedbe 
videonadzora. Glede na vse navedeno je 
bilo ugotovljeno, da je uvedba video-
nadzora zakonita, nujna, potrebna in 
sorazmerna.

Župan, občinska uprava in občinski 
svet se sicer zavedata, da s temi ukrepi 
ne bomo naslovili vzrokov narašča-
jočega vandalizma, želimo pa čim bolj 
omejiti posledice oz. oškodovanje pre-
moženja občine in občanov. Kar se vzro-
kov tiče pa so v pripravi ukrepi za oživi-
tev dela z mladostniki ter zagotovitev 
ustreznih prostorov za to in njihovo 
druženje, s katerim bodo lahko kreativno 
usmerjali svojo mladostno energijo. 

Občina Borovnica

Ob začetku 
kurilne sezone

Nujen ukrep v boju proti vse bolj razširjenemu vandalizmu 

Uvedba video-nadzora v občini
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Ob Domu krajanov 
Dol-Laze je edino 
nogometno igrišče v 
občini, na katerem je 
mogoče igrati »pravi 
nogomet«. 

Poleg tega je tam tudi polo-
vično igrišče za košarko, mimo 
pa vodi dobro obiskana pot na 
»mah« oz. barje. Zaradi vsega 
tega se tam zbira veliko šte-
vilo otrok, tudi tistih, ki ne 
živijo na Dolu oz. Lazah. Pred 
domom je bilo že sedaj otroško 
igrišče, na katerem pa so 
prevladovala »odslužena« 
igrala, ki so bila premeščena z 
lokacij ob vrtcih, ko so ti dobili 
sodobna igrala. 

Večino igral so sicer prosto-
voljci Športnega društva Bo-
rovnica pod vodstvom Marka 
Žitka lepo obnovili, kljub temu 
pa ne morejo skriti, da so iz ne-
kih drugih časov, ko se pri nji-
hovi zasnovi še niso upoštevala 
strokovna spoznanja s področja 

razvoja gibalnih in fizičnih spo-
sobnosti otrok. Poleg tega so v 
glavnem primerna le za igro 
manjših otrok. 

Vse to je Občino Borovnica 
vodilo, da je skupaj s ŠD Borov-
nica in Društvom dolanskih 
fantov in deklet na zadnji 
poziv LAS Barje z zaledjem k 
prijavi projektov, ki se sofinan-
cirajo iz Evropskega kmetijske-
ga sklada za razvoj podeželja 
(EKSRP), prijavila projekt 
nadgradnje otroškega igri-
šča na Dolu pri Borovni-
ci s poligonom sodobnih 
otroških igral, primernih za 
otroke, starejše od 6. let. Prija-
va je bila uspešna, ker pa je bilo 
podano veliko število prijav, ki 
so izpolnjevale vse kriterije, se 
je Upravni odbor LAS Barje z 
zaledjem odločil, da podpre vse 
projekte, ki izpolnjujejo kriteri-
je, zaradi pomanjkanja sredstev 
pa stopnjo sofinanciranja zniža 
z 80 % upravičenih stroškov na 
40 %. Občina Borovnica je spo-
mladi 2023 izbrala izvajalce za 

izvedbo zemeljskih del, dobavo 
in vgradnjo zaščitnih gumastih 
travnih plošč ter dobavo in po-
stavitev poligona igral. Ta obse-
ga 6 postaj in sicer prehod po 
vrveh, gred, viseče vrvi, most, 
tobogan, plezalno mrežo, ple-
zalno steno in gugalnico. Nov 
igralni poligon, ki je skladen 
z varnostnima certifikatoma 
EN 1177: 2018 in SIST EN 1176, 
je bil predan v uporabo v za-
četku letošnjega septembra. 

Do konca leta bodo izvedene 
nekatere manjše spremembe 
lokacije posameznih igral, s či-
mer bo zagotovljeno, da pred 
Domom krajanov Dol- Laze 
ne bo okrnjen prostor za prire-
ditve.  S postavitvijo poligona 
igral se je zelo povečala pri-
vlačnost otroškega igrišča 
na Dolu pri Borovnici. Otro-
ci ga z veseljem uporabljajo, 
tako najmlajši kot tudi tisti, ki 
so dosedanja igrala že prerasli. 
S tem je okolica Doma kraja-
nov Dol-Laze postala še bolj 
privlačna za druženje otrok 

različnih starosti ne le iz na-
selji Dol in Laze, temveč tudi 
ostalih delov občine, prav tako 
pa tudi za medgeneracijsko 
druženje. S tem so cilji projek-
ta doseženi. 

Ob skorajšnjem dokončanju 
kolesarske povezave Borovnica 

– Breg, s katero bo s kolesi bolj 
varno dosegljiva tudi s prome-
tom malo obremenjene Obrtni-
ška ulica, ki iz Borovnice vodi 
do Doma krajanov Dol-Laze, 
pa bo igrišče tudi bolj varno 
dostopno peš in s kolesom. Žal 

pa smo bili kmalu po postavitvi 
poligona novih igral že priča 
tudi vandalizmu. Kakovostni 
in dragi vijaki na konstrukci-
ji poligona so postali predmet 
odtujitve, s čimer je brezvestnež 
tudi ogrozil varno uporabo 
dela poligona, zato je bil za 
krajši čas prepovedana njegova 
uporaba. 

Občina Borovnica

Operacijo »Nadgradnja 
otroškega igrišča na Dolu 
pri Borovnici« je preko LAS 
Barje z zaledjem v znesku 
5.940,00 evra sofinanciral 
Evropski kmetijski sklad za 
razvoj podeželja. 

Župan občine Borovnica 
Peter Črnilogar je v 
torek, 17. oktobra, v 
večnamenski dvorani 
osnovne šole sklical 
zbor občanov za naselje 
Borovnica. 

 
Čeprav je bila udeležba skro-

mna, so tekom večera predlaga-
li člane vaškega odbora, ki bodo 
v kontaktih z občinsko upravo. 
To so Franc Stražišar, Špela Jev-
nikar in Bojan Kovačevič. Vaški 
odbor Borovnica sestavlja 5 čla-
nov, zato je bila dana pobuda da 
občina ponovno objavi poziv za 
predlaganje članov na spletni 
strani. Svetnica Nataša Trček 
je spodbudila k večji aktivnosti 
občanov in pozvala, da se ta tra-
dicija zborov občanov še okrepi.

Župan je predstavil ključne 
projekte, ki si se že izvajajo ali 
so v pripravi. Na področju pro-
meta je obvestil, da izdelujejo 
nova zasnova križišča pri TVD 
Partizan in da bo od te točke 
do odcepa na Malence hitrost 
omejena na 30 km/h. Kot ključ-
ni razlog za takšno omejitev je 
seveda navedel varnost, saj so 
hitrosti še vedno visoke, najviš-

jo – kar 74 km/h, so izmerili pri 
Ljubljanščevem ovinku. Odcep 
pri Malencah bo rekonstruiran 
v sklopu protipoplavnih ukre-
pov. Ko bodo ti končani, pa 
bodo umestili tudi brv preko 
Borovniščice. Naročena je idej-
na zasnova parkirišča pri novi 
knjižnici, zato so do sedaj ure-
dili samo nujni del pri samem 
objektu. 

Pri načrtovanju obvoznice 
okoli gradu Bistra je zdaj prišlo 
do ideje o tunelu. Gre že za peto 
varianto, a je vse odvisno od so-
glasij Varstva za kulturno dedi-
ščino, Zavoda za varstvo narave 
in drugih institucij. Črnilogar je 
še povedal, da so imeli poleti z 
Direkcijo za infrastrukturo – 
sektor za vzdrževanje ogled čr-
nih točk na cestah, ki so jih tudi 
dokumentirali. Zaradi poplav 
se je sestavljanje seznama ukre-
pov, ki so nujni, malce zama-
knilo, nov sestanek je sklican za 
8. december.

Izrazil je veselje, da se po 30. 
letih končno rešujejo prostor-
ske težave s knjižnico. Te so si-
cer zdaj tudi v šoli, ki poka po 
šivih in so vsi prostori zasedeni. 
Ravnatelj se je z upravo šole že 
umaknil v nov prizidek, zato da 

so pripravili začasne učilnice. 
Tudi računovodstvo se bo kma-
lu preselilo in sicer v stanovanje 
v Zdravstvenem domu, je poja-
snil Črnilogar. Urejajo tudi šol-
sko igrišče, kjer bodo nova ogra-
ja, koši in goli, pa tudi igrišče za 
odbojko na mivki. V Zdravstve-
nem domu urejajo prostore za 
potrebe referenčne ambulante, 
ki bo za občane, starejše od 30 
let, delovala dvakrat tedensko. 
Ambulanta družinske medicine 
bo delovala še peti dan v tednu 
in že sprejema nove prijave.

Naročena je tudi energetska 
študija za občinske objekte, saj 
jih še vedno ogrevajo s kurilnim 
oljem. Tudi kurilne naprave so 
dotrajane in potratne, zato je 
v načrtu posodobitev lokalnih 
energetskih objektov. Glede na 
to, da »živimo sredi gozda«, žu-
pan predlaga uporabo biomase. 
Pojasnil je še, da so odstranili 
objekte skladišča kemikalij ob 
pokopališču, čistijo tudi oko-
lico stare pošte, kinodvorane 
in Arterije. S strani prisotnih 
občanov pa je bilo najbolj slišati 
pobude za umiritev prometa po 
Zalarjevi ulici in reševanja težav 
nepobranih pasjih iztrebkov. 

Rok Mihevc

 

Tudi Brežani in Pačani 
so se zbrali na zboru 
občanov, in sicer 25. 
oktobra v prostorih 
prostovoljnega 
gasilskega društva. 

 
Pri predstavitvi projektov sta 

bili za krajane seveda najbolj 
zanimivi izgradnja vodovoda 
in obnova Brežanke. Ker stva-
ri koordinira podžupan Jože 
Korošec, je podrobnosti pred-
stavil on. V uvodu se je vsem 
tamkajšnjim prebivalcem za-
hvalil za potrpljenje, da smo 
po več kot letu dni gradnje 
končno prišlo do točke, ko se 
zaključujejo dela. Priznal je, da 
je bilo kar veliko težav pri gra-
dnji kolesarske ceste in obnovi 

Brežanke. »Težave smo skušali 
reševati sproti.« 

In zakaj se je toliko časa vle-
kel ta projekt? »Delno zaradi 
države, delno je tudi občina 
odstopila od terminskega pla-
na, saj so Slovenske železnice 
istočasno urejale železniško 
progo. In da ne bi novega as-
falta takoj poškodovali zaradi 
težke mehanizacije, smo za-
vlekli pogodbene roke, da naj-
prej odpeljejo tisti veliki kup na 
deponiji.« Dejal je še, da z iz-
vajalci ni bilo večjih težav, pri 
dogovarjanju s Slovenskimi že-
leznicami pa je to druga pesem, 
»saj je to skoraj država v državi. 
Tam pogovor ne velja skoraj 
nič, tudi ko imaš dokument v 
rokah, je težko kaj speljati.« Ko-
rošec je še zagotovil, da je bilo 
dogovarjanje z njimi izredno 

težko, pri tem pa je spomnil na 
številne županove dopise, tele-
fone in sestanke z njimi. Še en-
krat se je prebivalcem zahvalil, 
da so tako dobro prenašali ves 
prah »in še marsikaj drugega«. 

Brežanka je tako v zaključni 
fazi, zadnje dejanje je bila po-
stavitev hidrantov in razsve-
tljave. Predvidevajo še menjavo 
vodovoda pri Lajhu do Borov-
niščice z zaključnim slojem oz. 
asfaltom. So pa zamenjali salo-
nitne cevi, vlekli nov vodovod 
in nov vod do vodohrama nad 
Borovnico. 

A težav in skrbi krajanov 
Brega in Pakega še zdaleč ni 
konec. Cesta je namreč ureje-
na le do Plečnikovega spome-
nika, veliko težavo predstavlja 
tudi križišče pri gasilskem 
domu, saj se na regionalno ce-

Zelo skromna udeležba Borovničanov

O aktualnih in bodočih
projektih v Borovnici

Nadgradnja otroškega 
igrišča na Dolu

Z izgradnjo Brežanke se težave 
Brežanov in Pačanov ne končujejo

Zbor občanov Breg-Pako
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sto vključuješ pod kotom, kar 
z vidika prometne varnosti ni 
dobro, je opozoril tudi župan 
Črnilogar. Zagotovil je, da je 
projekt ureditve tega križišča 
narejen in da sta z direktorico 
občinske uprave Dolores Bajc 
na Direkciji za infrastrukturo 
že pogajala za dodatna sred-
stva. »Sestanek sva končala po 
desetih minutah, saj sredstev 
ne morejo povečati v okviru 
obstoječega projekta, strošek 
ureditve celotnega križišča pa 
je skoraj 220.000 €. In ker je to 
regionalna cesta, brez soglasja 
direkcije ne moremo posegati 
v cestno telo. Tako še ne vemo, 
kdaj bi celotno zadevo lahko 
uredili.«

Da je bil ta projekt pripra-
vljen in primerno dokumenti-

ran že pred leti, so župana in 
podžupana spomnili vaščani. 
Vse smo izrisali, velikokrat 
smo se sestali, so dejali in iz-
razili razočaranje, da se občina 
ne drži obljub. »Razumemo, da 
se župani menjate, a občani od 
ljudi, ki smo jih izvolili, priča-
kujemo, da se nam življenje ne 
zgodi vsakič znova na štiri leta, 
temveč da zadeve tečejo. Naj-
brž ni smiselno, da se ves čas 
pojavljajo ene in iste težave, v 
enem trenutku je treba prese-
kati in se stvari lotiti na profe-
sionalen način,« je opozorila 
vaščanka. »Stvari, ki se tičejo 
Brega in Pakega, rešujte skupaj 
z vaško skupnostjo, ne pa da 
na občini o tem glasujejo tisti, 
ki nimajo pojma o stvareh,« 
je bilo eno ključnih sporočil. 

Tudi svetnik Janko Smole je 
spomnil, da je bilo v času man-
data nekdanjega župana Boja-
na Čebele dogovorjeno, da se 
uredi avtobusno postajališče, 
ko bo pripravljena regionalna 
cesta, a od teh obljub danes ni 
nič. Črnilogar je pojasnil, da 
v zadnjem paketu pogodbe te 
postavke ni.

Prebivalci Brega in Pakega so 
opozorili še na pomanjkanje 
ograje na škarpi na Pirčev grič 
in potrebno ureditev ceste, po-
trebno sanacijo »luže velikan-
ke« pri gasilskem domu, raz-
metane smeti pred ekološkimi 
otoki in na situacijo na Cesti 
pod goro, saj so cevi iz železni-
ce trenutno napeljane direktno 
na cesto in ob hudem nalivu 
poplavlja tamkajšnja območja, 
ogroženi so tudi objekti. 

Rok Mihevc

Po vseh štirih zborih občanov bi lahko 
rekli, da je bil tisti v Domu krajanov 

Dol-Laze »najbolj živahen«. 
 
Poln dom je pričal o tem, da se občani poču-

tijo pozabljene s strani občine, kot so opozarjali 
ves večer. »Vse, kar se je spremenilo v 30 letih, je 
barva peska na bankini,« je bolj zares kot za šalo 
pripomnil eden ob občanov. 

Po uvodni predstavitvi župana Petra Črnilo-
garja o projektih občine, o katerih pišemo v član-
ku vaškega odbora Borovnica, so na svoje težave, 
želje in zahteve opozorili tudi Dolani in Lažani. 
Svetnik Boštjan Zakrajšek je županu Črnilogarju 
in podžupanu Jožetu Korošcu izročil seznam, s 
katerim želi opozoriti, da je občina pozabila na 
Dol in na Laze. Prva na seznamu je ureditev regi-
onalne ceste, s katero si želijo pločnik in razsve-
tljavo. Opozarjajo na ovinek na cesti na Laze in 
nevaren del predvidene kolesarske povezave skozi 
Logar. Želijo si še asfaltiranje vaških cest, ome-
jitev hitrosti pri nogometnem igrišču, ureditev 
meteornih vod, vodovod do Novakovih, ureditev 
pritiska in legalizacijo doma krajanov. V razpravi 

so opozorili tudi na visoke hitrosti čez Dol in na 
neučinkovitost radarja pri Pivkovem ovinku. In 
če so nekateri pri rešitvi te težave izpostavili le-
žeče policaje, pa so se na drugi strani oglasili tisti, 
ki jih nočejo. 

Župan in podžupan sta v odzivu na izročen se-
znam in burno razpravo zagotovila, da je občina 
v fazi za pripravo temeljev načrta za ta del kraja, 
prav tako sta spomnila, da je njihov mandat dolg 
komaj leto dni in da večjih sprememb v tem času 
ni bilo možnih. Tudi svetnik Peter Svete se ne 
strinja s trditvami, da na tem območju v 30 letih 
ni bilo nič narejenega in pri tem spomnil na ure-
ditev kanalizacije, asfalta, infrastruktre, razsve-
tljave … Kljub bolečinam Dola in Laz je pričako-
val pozitivnejšo razpravo, zato je pozval občane, 
da se naj obrnejo nanj in na druge svetnike tega 
dela občine, saj da je te komunikacije premalo. 

Vaščani so pred zaključkom debate le pri-
znali, da kritike na Črnilogarja niso upraviče-
ne, ker je na položaju komaj leto dni. »Opro-
stite, ker smo bili tečni, zdaj bomo pa še 
bolj,« je bila njihova zgovorna sklepna misel.            

Rok Mihevc

V soboto, 24. 11. 2023, so člani 
Jamarskega kluba Borovnica na 
steber Borovniškega viadukta 
namestili senzorje, s pomočjo 
katerih bo mogoče beležiti 
premikanje stebra. 

Ker so opečni deli stebra tako načeti, 
da ob neurjih odpadajo in padajo tudi zu-
naj območja, zaščitenega z ograjo, je Občina 
Borovnica na ZVKDS OE Ljubljana sredi 
oktobra naslovila predlog, da se odobri 
odstranitev zgornjega opečnega dela 
stebra ter ostankov oboka. ZVKDS OE 
temu načeloma ne nasprotuje, zahteva pa 
predhodno izdelavo ocene statične stabilno-
sti stebra. Še pred tem si je občina več mese-
cev prizadevala pridobiti izvajalca za izved-
bo delne nujne intervencijske zaščite stebra, 
s katero bi z žično mrežo in sidri preprečili 
odpadanje opeke in kamenja z vrha stebra in 
oboka, vendar kljub večkratnim poskusom 
in iskanju izvajalcev tudi na Hrvaškem ni 
uspela pridobiti cenovno sprejemljive po-
nudbe. (OB)

Namestitev senzorjev na stebru viadukta

 Otroci iz vrtca in njihove 
vzgojiteljice smo se po različ-
nih poteh Borovnice zveda-
vo odpravili novim nalogam 
naproti. Nekatere skupine so 
orientacijski pohod izvedli kar 
skupaj s svojimi babicami in 

dedki. Kakšni raziskovalci smo 
bili. Pot so nam vodili različni 
namigi in na njih označene 
različne živali. 

Te smo iskali s pomočjo 
ugank, ki so nas čakale na na-
migih. Skozi pohod smo izva-

jali različne miselne naloge, gi-
balne naloge, ugibali uganke in 
peli otroške pesmice, poslušali 
smo šumenje dreves v vetru in 
z zanimanjem opazovali jesen-
sko obarvano deželo. 

Za konec orientacijskega 
pohoda pa so vsi otroci dobili 
prav posebno nagrado – štam-
piljko.

Natalija Strmšek

Orientacijski pohod skozi jesensko 
obarvano Borovnico

Na igrišču vrtca smo se 17. oktobra v 
popoldanskem času zabavali otroci, 

njihovi starši in vzgojiteljice. 

Poskrbeli smo za smeh, ustvarjanje, gibanje 
in na koncu tudi za presenečenje. Materiale za 
ustvarjalne delavnice so prispevali tudi otroci s 
starši. Že nekaj dni pred dogodkom so nabirali 
storže, jesenske liste in plodove. Iz listov, ki so jih 
otroci nalepili, so nastale slike živali. S posebno 
tehniko tiskanja so ježkom pričarali bodice, iz 
papirnatih tulcev in jesenskih plodov pa ropotu-
ljice. Otroci so se preizkusili v metanju storžev v 
medvedova usta, starejši otroci so metali od daleč, 

mlajši pa od blizu. Vrt pred vrtcem je postal pra-
va pajkova mreža, prek katere so se otroci hrabro 
prebijali. Da bodo jesenski večeri krajši, smo po-
skrbeli na stojnici za medsebojno izmenjavo knjig. 
Obiskovalci so lahko občudovali razstavo otro-
ških umetnin in foto utrinke s projekta Teden 
kulturne dediščine. Na dogodku pa ni manjkala 
niti teta Jesen, ki je postregla z zeliščnim čajem 
domačega vrtička in presenetila z recitiranjem 
jesenskih pesmi slovenskih avtorjev. Otroci so 
z Jesenskega živ–žava odšli veselih obrazov in 
poslikanih lic. Celoten kolektiv se obiskovalcem 
zahvaljuje za prostovoljne prispevke, ki smo jih 
namenili za Šolski sklad.

Lea Maček Kržmanc

Jesenski živ-žav v vrtcu Borovnica

»Edina sprememba v 30 letih
je barva peska na bankini«

V Domu krajanov Dol-Laze je bila razprava zelo “živahna”.

Hoja nas krepi, dobro vpliva na naše zdravje in 
počutje in v sklopu »Dneva hoje« (15. 10.) smo 
v vrtcu Mavrica pripravili prav posebni jesenski 
pohod – orientacijski pohod.
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V sklopu projektov 
Tedni kulturne 
dediščine in 
Medgeneracijsko 
branje smo v skupino 
Medvedki povabili naše 
babice in dedke. 

Ker smo si želeli čim bolje 
spoznati, kakšno je bilo življe-
nje otrok nekoč, smo to lahko 
slišali iz prve roke. 

Prvi, ki nas je obiskal, je bil 
moj dedek, dedo Lojze. Otro-
kom je povedal, kako je bilo 
pred 80 leti, ko je bil on star to-
liko kot otroci in vprašanj jim 
kar ni zmanjkalo. Da pa smo 
se še lažje vrnili v njegov čas, 
nam je skuhal ajdove žgance in 
jih zabelil s kislo smetano. Te 
žgance smo potem jedli iz gli-
nenih skled, vsi iz ene, tako kot 
nekoč.

Druga nas je obiskala Mar-
celova babi, babi Radika. Po-
kazala nam je, kako se plete iz 
volne in pri tem pripovedovala 
otrokom prigode iz svojega 

otroštva. Prebrala nam je še 
par starih basni. Skupaj pa 
smo potem tudi spekli piškote. 
Ti so bili še posebej dobri, saj 
so otroci pomagali gnesti, va-
ljati in jih oblikovati.

Naslednji obisk je prišel iz 
Koroške. Prišla sta Erazmova 
babi Dragica in dedi Janez in s 
seboj sta imela zares veliko sta-
rinskih predmetov. Predstavila 
sta vsakega posebej. Otroci so 
bili še posebno navdušeni nad 
še delujočim radijem in pa nad 
kavnimi mlinčki. Prinesla sta 
jih več vrst in smo jih tudi pre-
iskusili, dokler ni zadišalo po 
kavici. 

K nam je prišla tudi Urbano-
va babi Irma. Najprej so imeli 
otroci kar nekaj vprašanj za 
njo. Predvsem jih je zanimalo, 
s čim se je igrala in kaj je po-
čela kot otrok. Potem pa smo 
se posedli za mizo in iz sadja 
ustvarjali duhce, bučke in paj-
ke. Z največjim veseljem smo 
pohrustali vse do zadnjega.

Kot zadnjo pa smo medse 
sprejeli Mašino babi Darinko. 

Najprej smo izvedeli, kakšno 
je bilo njeno otroštvo, potem 
pa smo se kar usedli za mizo 
in poprijeli za delo. Skupaj smo 
namreč pekli buhtlje. Opazo-
vali smo jo, kako je valjala ter 
razrezala testo in pripravila 
vse sestavine. Vsak je naredil 
svojega in kako zelo so nam šli 
v slast, saj so se nam kar topili 
v ustih.

Te dnevi so bili za otroke 
nekaj posebnega in vsi skupaj 
smo zelo uživali, se naučili ve-
liko novega in se tudi najedli. 
Še enkrat bi se radi zahvalili 
vsem dedkom in babicam za 
njihov čas in dobro voljo. Upa-
mo, da se še kdaj podružimo.

Barbara Grom

Dedki in babice
na obisku pri Medvedkih Po nekajletnem 

premoru, iz vsem 
znanih razlogov, smo 
se sošolci Ema, Miro in 
jaz odločili, da ponovno 
organizramo obletnico 
valete. 

Tokrat je to srečanje potekalo 
nekoliko drugače kot v prete-
klih letih. Odločili smo se za 
celodnevni izlet, potepanje po 
Beli in Suhi krajini. Skupaj smo 
dopolnili seznam naših sošol-
cev, nekaterih žal nismo našli, 
in po pošti vse povabili na to 
srečanje. Beseda je dala bese-
do in Ema je odlično pripravila 
program našega izleta. 

V soboto, 4. novembra, smo 
se v jutranji megli zbrali na že-
ležniški postaji v Borovnici, kjer 
nas je že čakal kombi s sošolcem 
Tonetom, ki se je prijazno ponu-
dil, da bo tudi naš voznik. Kom-
bi je imel vso potrebno opremo, 
tudi tekočo »prvo pomoč«. Ve-
seli snidenja smo nazdravili in 
se odpeljali na težko pričakova-
no potovanje. 

Najprej smo se ustavili na 
Muljavi, kjer smo v gostišču Pri 
Lili popili jutranjo kavico ter se 
seznanili s pripravljenim pro-
gramom.

Nato nas je pot vodila v vasi-
co Radovico, kjer smo se ude-
ležili učne ure v šoli Brihtna 
buča, ki jo je ustanovil pokojni 
humorist Toni Gašperič, znan 
po oddaji Veseli tobogan in teti 
Mari. Šola ima svoje prostore v 

dvestopetdeset let stari stavbi. V 
stilu šestdesetih let opremljeni 
učilnici nas je sprejel učitelj Jože. 
Govori se, da ima ponarejeno 
diplomo, a mu tega do sedaj še 
nihče ni dokazal. S palico v roki 
je »zaigral« šolsko uro takra-
tnega časa. Na humorističen in 
poučen način nam je predstavil 
kulturno dediščino Bele kraji-
ne. Pri pouku smo sodelovali 
tudi učenci; po tabli smo risali 
domače živali, rože, morje ... se-
veda je učitelj vse skritiziral. Na 
koncu smo dobili spičevalo z 
smešnimi ocenami; zgodovina 
Bele krajine 1 (zadostno), lepo-
pisje 4 (dobro), ročne spretnosti 
4 (manj dobro), petje in glasba 3 
(zadostno), vedenje 3 (odlično). 
Učitelj s spričevali nekaterih 

učencev ni bil zadovoljen, zato 
jih je pozval na popravni izpit 
naslednje leto. Nasmejani do 
solz smo obljubili, da se vidimo 
na popravnem izpitu. Morda. 

Naslednji postanek je bil v 
Metliki, v belokranjskem muze-
ju. Tega so odprli leta 1951, na-
meščen pa je v Metliškem gradu, 
ki stoji v starem delu Metlike. 
Sprejela nas je kustosinja in nas 
popeljala skozi zgodovino tega 
kraja. Muzej skrbi za premično 
kulturno dediščino Bele krajine 
in ima tri stalne razstave: raz-
stava v Metliškem gradu, ki pri-
kazuje življenje tukajšnjih ljudi, 
druga je spominska zbirka Oto-
na Zupančiča v Vinici in tretja 
Krajevna muzejska zbirka v Se-
miču. V galeriji smo si ogledali 
tudi donacijo akademika prof. 
Dr. Kambiča in njegove soproge 
Vilme Bukovec Kambič. Zbirko 
sestavljajo umetniška dela in 
kulturno zgodovinski predmeti. 
Posebno mesto v zbirki pripada 
dvanajstim delom enega najbolj 
uspešnih slikarjev – Zorana 
Mušiča.

Ker je bil čas kosila, smo se iz 
belokranjskega muzeja odpravi-
li v Klasinec v gostišče Kapušin, 
kjer so nas postregli z odličnim 
avtohtonim kosilom. 

Naslednja postaja je bila grad 
Žužemberk, kamor smo, zaradi 
del na cestišču, prispeli s krajšo 
zamudo. Na vhodu gradu nas je 
potrpežljivo čakala turistična 
vodička ga. Mirka in nas pope-
ljala na ogled ene od najslikovi-
tejših srednjeveških trdnjav na 
Slovenskem. Grad in njegovi 
ostanki se mogočno dvigajo na 
strmem skalovju nad reko Krko. 
V poletnih mesecih tu potekajo 
tudi kulturne in glasbene pri-
reditve. Ga. Mirka nas je nato 
odpeljala še v grajsko klet, nas 
postregla s kavo in njihovim av-
tohtonim vinom. Ob prijetnem 
klepetu nam je pokazala tudi 
rožice, narejene iz krep papirja, 
ki jih v sklopu aktivnosti tam-
kajšnjega turističnega društva 
izdelujejo njihovi otroci. Seveda 
smo za svoje boljše polovice te 
rožice tudi kupili. Dan se je pre-
vesil že v temo, zato smo se pol-
ni vtisov in dobre volje odpeljali 
še na Vrhniko, v gostišče Man-
tova, kjer smo zaključili svoje 
celodnevno druženje. Obljubili 
smo si, da bomo naslenje leto 
ponovili srečanje, a na drugem 
delu Slovenije.          Jana Čanžek

Na DIGI INFO TOČKI 
, ki je v Borovnici locirana v 
prostorih Društva upo-
kojencev Borovnica, na 
Paplerjevi ulici 16 in je ak-
tivna ob ponedeljkih od 8 
- 11, ob torkih od 13 - 17, 
ob sredah in petkih od 8 

- 12 ter ob četrtkih od 13 
- 16, vam Ministrstvo RS 
za digitalno preobrazbo v 
sodelovanju z OOZ Vrhni-
ka ponuja naslednji nabor 
storitev:
- uporaba ELEKTRON-

SKE OSEBNE IZ-
KAZNICE ter s tem 
povezane mobilne apli-
kacije;

- prijava v elektronske 
storitve in ELEKTRON-
SKO PODPISOVANJE;

-  dostop do informacij 
o delu državne uprave 
na portalu GOV.SI;

-  dostop do elektronskih 
storitev na portalu eU-
PRAVA;

-  registracija in prijava v 
portal SPOT;

- uporaba storitev eZ-
dravja na portalu 
zVEM;

-  dostop do E-STORITEV 
ZPIZ;

- uporaba državne-
ga davčnega portala 
eDAVKI;

-  dostop do elektronske 
ZEMLJIŠKE KNJIGE;

- uporaba ELEKTRON-
SKIH VINJET na por-
talu DARS;

- storitve v zvezi s ŠTU-
DIJEM IN ŠTIPENDI-
JAMI;

-  storitve MGKP in UV-
HVVR, portal Volos,

-  prepoznavanje sple-
tnih nevarnosti, center 
SI_CERT.

47. obletnica valete generacije 1961

Digi info točka tudi v Borovnici
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Prav tej smo tokrat posvetili Temo meseca. Ker 
z njo povezujemo tudi dobrodelne organizacije, 
kot sta Rdeči križ in Slovenska karitas, smo k be-
sedi povabili tajnico Župnijske karitas Borovnica, 
ki je v naši občini med ljudmi najbolj prisotna. 

 
Kdo so ljudje, ki v naših krajih potrebujejo 
pomoč?

Nihče si ne želi, da bi bil v svojem življenju kdaj 
odvisen od tuje pomoči. Pa vendar življenje ne 
prizanaša. Npr. da delavec po 40 letih vsakodnev-
nega trdega, fizičnega in napornega dela ne dobi 
zneska pokojnine, ki bi mu dovoljeval dostojno 
preživetje iz meseca v mesec. Npr. da za veččlan-
sko družino minimalna plača obeh še zdaleč ne 
zadostuje za kritje vseh stroškov. Potem so tu ose-
be, ki so ostale brez zaposlitve, invalidne osebe, 
osebe, ki jih osebne stiske pripeljejo na rob obupa 
in življenja

Leta življenja ne prizanašajo nobenemu, stiske 
lahko prizadenejo tako mlade kot malo starejše, 
bolne … Lahko so to finančne stiske, psihične sti-
ske (ločitev, smrt, bolezen), fizične (nasilje v dru-
žini), osamljenost. Stiske sedanjega časa so velike, 
še večja pa je potreba po čuječnosti, po slišanju in 
videnju sočloveka v stiski, ki tava v temi svojega 
življenja, ki ne vidi prihodnosti svojega življenja, 

da se mu v daljavi pokaže žarek sonca, žarek to-
plote človeškega srca.

Lahko rečem, da se z vsemi temi stiskami soo-
čamo tudi sodelavke Župnijske Karitas Borovni-
ca. Naše poslanstvo je darovanjska ljubezen, ve-
dno in povsod za vsakogar, ki potrebuje pomoč. 
Najprej je treba videti in prepoznati sočloveka, ki 
je v stiski, potem pa se ob odprtih dlaneh odpre 
še srce Ljubezni.

Včasih je dovolj samo topel pogled, pozdrav, pa 
nekomu polepšamo dan, včasih nekdo potrebuje, 
da si vzamemo čas, ga poslušamo in ga poskuša-
mo razumeti. Včasih je dovolj samo stisk roke in 
topel objem. Vse to delamo sodelavke in še mno-
go več.

Kako se na stiske odzivate v Župnijski karitas 
Borovnica?

Karitas ima enkrat mesečno organizirano de-
žurstvo. Vsak prvi torek imamo za vse tiste, ki so 
glede na denarni cenzus upravičeni, delitev pre-
hrambenih paketov. Za vse pa so na razpolago za 
izbiro oblačila, obutev, posteljnina, igrače, obutev 
...

Prejemnikom paketov po svojih finančnih 
zmožnostih pomagamo pri plačilu položnic, 
družinam pomagamo pri nakupu šolskih potreb-

ščin, vsako leto eni družini omogočimo poletno 
letovanje na morju, jeseni organiziramo zbiranje 
poljskih pridelkov, ozimnice, vložnin, zbrano 
hrano pa potem razdelimo med uporabnike ...

Karitas ima na voljo izposojo tehničnih pripo-
močkov, negovalnih postelj, sobnega stranišča, 
invalidskega vozička, hodulje. Sodelavke poma-
gajo tudi pri negi na domu, pri prevozu do zdrav-
nika, v trgovino. Vsako leto organiziramo preda-
vanje z zunanjim predavateljem. Za materinski 
dan, 25. marca, pripravimo simbolična darilca za 
naše mame, ki jih razdelimo v cerkvi po končani 
sveti maši.

Za velikonočne in božične praznike obiščemo 
naše občane, ki so nastanjeni v domovih za sta-
rejše in na njihovih domovih. Razveselimo jih z 
darilcem, doma narejenimi voščilnicami, še naj-
bolj pa jih razveselimo s svojim obiskom. Vsako 
leto organiziramo Dobrodelni koncert, zbrana 
sredstva so namenjena pomoči potrebnim.

Kakšno vlogo je imela Župnijska karitas 
Borovnica pri letošnjih poplavah?

Naši občini je bilo na srečo prizanešeno pri le-
tošnjih katastrofalnih poplavah, ki so prizadele 
Slovenijo. Je pa sodelovala z PGD Borovnica pri 
zbiranju oblačil za Koroško regijo. Prav tako je 
sodelovala s Slovensko Karitas, na voljo so bile 
položnice z namenom pomoč za prizadetim v 
poplavah. Letošnja zbrana denarna sredstva na 
Dobrodelnem koncertu smo namenili za pomoč 
pri odpravljanju posledic letošnjih poplav.

Kako pa je financirana Župinjska karitas 
Borovnica, od kje prihodki?

Župnijska Karitas je neprofitna humanitarna 
organizacija. Njeno delovanje sofinancira obči-
na Borovnica ob vsakoletni prijavi na njen razpis 
s programom dela za tekoče leto. Del denarnih 
sredstev pa dobi od darov dobrotnikov.

Kdor potrebuje pomoč, naj poišče kontakt v 
občini, v kateri živi, v župnišču ali na občini. Raz-
pored dežurstev je razviden na oglasni deski pred 
vhodom v prostore Karitasa.

Kaj lahko naredimo kot posamezniki, da 
pomagamo ljudem, ki potrebujejo pomoč?

Poskusimo takim ljudem nuditi podporo, jim 
prisluhniti, jih razumeti in jim pomagati po svo-
jih močeh. Človek, ki se bo čutil sprejetega v vsej 
svoji stiski, bo lažje spregovoril o problemu. 

Prednost domačega okolja je, da se bolje po-
znamo med seboj, s tem pa lahko tudi prej pre-
poznamo stisko sočloveka. Odprimo svoje srce, 
stopimo do njega, pogovorimo se z njim in mu 
dajmo vedeti, da smo mu pripravljeni pomagati. 
Če pa mu sami ne moremo pomagati, ga usmeri-
mo k potrebnim institucijam. Kjer je stiska velika, 
se lahko zgodi, da se vse to zanika in posledično 
se zelo težko sprejme ponujeno pomoč.

Nikoli ne smemo biti vsiljivi s svojimi nasveti in 
pomočjo, predvsem moramo poslušati in razu-
meti sogovornika. Lahko se zgodi, da ob prvem 
srečanju ne bo sprejel ponujene pomoči. Naj pa 
ve, koga lahko pokliče, če se bo odločil drugače.

Rok Mihevc

T E M A  M E S E C A

Prednost domačega okolja 
je, da prej prepoznamo 

stisko sočloveka. 
 Prihajajoči dnevi prinašajo poseben čar in 

odpirajo srca posameznikov in organizacij, ki 
prepoznajo stisko sočloveka in pristopijo k 

dobrodelnosti. 

Tajnica Župnijske karitas Borovnica Damjana Košir

Prostori v Župnijski karitas Borovnica, kjer delijo tudi oblačila

21. oktobra je v 
Borovnico prijezdil 

silno zanimiv 
gospod.

 
Francoz Pascal Isoardi je 

vzbudil pozornost marsika-
terega Borovničana, ki ga je 
srečal, ko je obiskal naše kraje 
na svojem ogromnem konju 
Hurikanu. Na poti je eno noč 
prenočil pri Kosovih v Borov-
nici, kjer si je postlal kar pod 
kozolcem ob svojem konju. Z 
njimi je podelil marsikaj zani-
mivega.

Pot ga vodi iz Francije pre-
ko številnih evropskih držav 
skozi Slovenijo, sklenil pa jo 
bo v Atenah. Ko mu zmanjka 
finančnih sredstev, se za nekaj 
časa zaposli, nato pot nadaljuje. 
Po poklicu je trener konj, zato 
si tudi lahko privošči takšno 
popotovanje, saj mora svojega 
Hurikana izjemno dobro ob-
vladati. Na poti pa se najpogo-
steje zaposluje kot kuhar, kar je 
njegov drugi poklic. 

Največje skrbi ima nekaj dni 
pred tem, ko mora konja pod-
kovati. Takrat se začne iskanje 
mojstra, ki bi to znal, saj njegov 
»slon«, kot ljubkovalno imenu-
je svojega šest let starega konja, 
ki tehta kar 800 kilogramov, ni 
kar tako. Pascal je bil navdušen 
nad lepoto naše dežele in nje-

nimi prijaznimi ljudmi. Pov-
prašali smo ga, kako da ga je 
pot zanesla k nam. Povedal je, 
da je njegov Hurikan zarezge-
tal, ko je začutil živali v našem 
hlevu, in tako se je ustavil in 
povprašal za prenočišče. Po-
stankov vnaprej ne načrtuje, 
ustavi se tam, kjer ga sprejmejo. 
Če se začnejo ljudje prepirati, 
pa je dodal, da hitro vzame pot 
pod noge in gre drugam, saj ni-
komur ne želi biti v breme.

Popotnik Pascal, ki je videl 
že mnogo sveta in srečal mno-
go ljudi, v polnosti živi vsak 
dan. Povedal nam je, kako ceni 
poklic kmeta in učitelja. Kmet 
je tisti, ki človeka nahrani, da 

lahko potem dela tudi njegov 
um. Učitelj pa je tisti, ki člo-
veku pomaga uporabiti um in 
se razvijati. Meni, da moramo 
sprejeti čas, ki ga živimo, tudi 
če se nam zdi zahteven. Dodal 
je še, da je lažje spremeniti pri-
hodnost, kot iti nazaj v prete-
klost. 

Mi pa smo tisti, ki spremi-
njamo prihodnost. Vse to pa 
z zavedanjem, da je treba po-
misliti tudi na drugega. Kar je 
dobro zame, namreč ni vedno 
dobro tudi za drugega. Hvale-
žni smo, da je Pascala pot za-
nesla tudi k nam. Podaril nam 
je zelo lep obisk.

Družina Kos

Hurikan tudi v Borovnici

Francoz Pascal Isoardi svojega 800-kilogramskega konja Hurikana 
ljubkovalno imenuje tudi “slon”.
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Območno združenje 
veteranov vojne za 

samostojno Slovenijo 
Vrhnika - Borovnica 

je tudi letošnji 
dan suverenosti 

praznovalo v družbi 
mladih. 

Osnovna šola Ivana Korošca 
Borovnica je za tradicionalno 
domovinsko ekskurzijo deve-
tošolcev, ki jo organizira naše 
društvo, zopet izbrala prav pra-
znični 25. oktober. Med vožnjo 
do Pivke je Jožef Molk, koman-
danta TO na območju Vrhnike 
in Logatca med osamosvojitve-
no vojno, predstavil zahtevne 
razmere, pomembne dogodke 
ter ustrezen odziv milice, teri-
torialne obrambe in vseh obča-
nov na območju, v času vojne za 
samostojno Slovenijo. 

V vojaškem muzeju Pivka so 
nas kot vedno prijazno sprejeli. 
Učenci so imeli kaj videti, saj se 
sam vojaški muzej in muzejska 
zbirka Depo vedno bolj širita. 
Tudi tokrat so nam jugoslovan-

sko diverzantsko podmornico z 
veseljem razkazali Ljubo Oman 
in tovariši iz društva slovenskih 
podmorničarjev. Vojaški fižolov 
paprikaš v kantini muzeja je še 
dopolnil vojaško vzdušje med 
učenci. Pred odhodom je prese-
netila skupina učencev, ki je za 
fotografijo pri tanku eksponatu 
samoiniciativno razvila sloven-
sko državno zastavo in tako 
najbolje izrazila spoštovanje do 
svoje domovine in države.

Nazaj grede smo obiskali po-
mnik na zaustavitev tankovske 
kolone JLA na Cesarskem vrhu. 
Zaključili smo pri pomniku, ki 
zaznamuje odhod zadnjega vo-
jaka JLA iz nekdanje Vojašnice 
26. oktober na Stari Vrhniki. 
Učenci so tako izvedeli še nekaj 
o dogajanju na Vrhniki od Bri-
onskega sporazuma do dneva 
suverenosti. Ob našem obisku 
je namreč potekalo tudi tradi-
cionalno polaganje lovorovega 
venca na to spominsko ploščo, 
ki ga na dan suverenosti izva-
jata PVD Sever, odbor Vrhnika 
- Logatec, in OZVVS Vrhnika - 
Borovnica. 

Tega dne zvečer se je delegaci-

ja OZVVS Vrhnika - Borovnica 
s pokrajinskim in območnim 
praporom udeležila tudi osre-
dnje slovenske proslave dneva 
suverenosti na Ptuju.

Predsedstvo OZVVS 

OZVVS Vrhnika - 
Borovnica 
ob državnem prazniku 
dnevu suverenosti

»Idejo za jesenski 
sobotni večer« je 
zadnjo soboto v 

oktobru, ko so nam 
»vrnili ukradeno urico 

spanja«, imel Ženski 
pevski zbor Tonja. 

 Tako so pevke tudi naslovi-
le njihov letni koncert, ki sta ga 
vodili Joži Rupar in Metka De-
bevec Švigelj. 

V osnovnošolski dvorani so 
nas popeljale v različne zvrsti 
in kraje, pa tudi na Koroško, kjer 
je doma njihova zborovodkinja 
Eva Mori. Skupaj z nami so šle 
»po tistih stezicah, mimo dečve, 
ki v hartlcu rožce napaja, do 
dekleta, ki še urce ni spala in je 
žinjava na svojega ljubega«.

Mešani pevski zbor Ivana 
Cankarja

Prav lep zaključek jesenskega 
sobotnega večera je bil s pesmi-
jo »Mlade oči«, ki sta jo oba zbo-
ra zapela združena na odru in z 
zahvalo pevk Tonj za vso pod-
poro in čarobnost večera. Sledi-
lo je še druženje ob pogostitvi in 
pesmi vseh nastopajočih, kar pa 
je za njih tudi največ vredno, so 
še povedali. 

Rok Mihevc

Ko misliš, da je nemogoče 
– se zgodi ...

Janez Čerin, nedavno upo-
kojeni polkovnik Slovenske 
vojske se je mnogo prezgodaj 
poslovil od življenja. 

Na življenski poti je po ob-
dobju šolanja služil vojaški 
rok v šoli JLA za rezervne 
oficirje pehote v Bileči. Nato 
je delal v LIKO Borovnica, 
na UE Ljubljana in kot se-
kretar Občinskega komiteja 
ZSMS na Vrhniki. Koncem 
leta 1987 se je zaposlil na 
Občinskem štabu TO Vrh-
nika na delovnem mestu re-
ferenta za operativne zadeve 
in neposredno sodeloval pri 
dviganju usposobljenosti 
enot TO Vrhnika. Ob preme-
ščanju orožja TO pod nad-
zor JLA ni hotel sodelovati 
in kmalu je bil kot prvi na 
Vrhniki vključen v tajno manevrsko struktu-
ro narodne zaščite ter deloval kot namestnik 
načelnika MSNZ Vrhnika do prevzema nalog 
MSNZ s strani TORS pod vodstvom Janeza 
Slaparja. Zaradi reorganizacije TO je v začet-
ku leta 1991 napredoval na dolžnost referenta 
operative v 5. Pokrajinskem štabu TO Ljublja-
na. V času obrambe mlade države Slovenije je 
poveljeval enoti 5.PŠTO v zavarovanju zavze-
tega skladišča JLA V Podstrmcu. Ob ustano-
vitvi 530. Učnega centra TORS na Vrhniki se 
je kot mnogi častniki in podčastniki s ponosom 
vključil v usposabljanje slovenskih nabornikov 
na dolžnosti poveljnika učne čete. Hkrati je bil 
po novi vojni formaciji na dolžnosti poveljnika 
Jurišnega odreda TO, ki je nadaljeval tradicijo 
borovniške čete – Čivav. Uvedel je tudi našitek 
enote s podobo stebra borovniškega mostu in 

kratico BROS (borovniške 
oborožene sile). Nadaljeval 
je kot obveščevalni častnik 
in se zaposlil na GŠSV. Pred 
upokojitvijo je delal v Verifi-
kacijskem centru SV, kjer se 
je ukvarjal z uresničevanjem 
mednarodnih sporazumov o 
nadzoru oborožitve v Evro-
pi in se tudi udeležil dveh 
mednarodnih vojaških misij 
v BIH.

Janez je prejemnik Zla-
te medalje MSNZ, Srebrne 
medalje Slovenske vojske, 
Bronaste medalje generala 
Maistra in več drugih pri-
znanj.

Kadar je Janez z gromkim 
glasom zapel, je zapel vojaški 
pesmi Lili Marlen in Kalin-
ka.

Janez je imel vojaštvo v 
srcu…

V toku vojaške kariere je Janez z ženo Vasi-
lijo ustvaril prijeten dom in družino in se tudi 
aktivno vključeval v družbeno politično življe-
nje. Bil je ustanovni član društva Dolanskih 
fantov in deklet ter član Združenja slovenskih 
častnikov in društva Bilečancev.

Bil je ustanovni član pokrajinskega odbora 
ZVVS Ljubljana okolica in prvi predsednik 
območnega odbora ZVVS Vrhnika – Borov-
nica. Nato je do slovesa vodil sekcijo MSNZ 
pri samostojnem društvu OZVVS Vrhnika – 
Borovnica.

Janez je prejemnik srebrne plakete ZVVS.
Janez je imel domovino in Borovnico v 

srcu…
Pogrešamo ga, naj počiva v miru.

OZVVS Vrhnika – Borovnica

V spomin 

Janez 
Čerin

 23.3.1961 – 15.11.2023

Tonje so imele
idejo za jesenski sobotni večer

Ženski pevski zbor Tonja

Mešani pevski zbor Ivana Cankarja
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Tokratni letni koncert 
Folklorne skupine 

Bistra je bil kot 
nekakšna »generalka« 

pred njihovim 
gostovanjem v 

Egiptu. 
 
Na koncertu smo imeli pri-

ložnost slikovno in glasovno 
opazovati »Življenje regratove 

lučke«. Ta je na svet pokukala v 
Beli krajini, tam dozorela, nato 
pa je z vetrom potovala po slo-
venskih pokrajinah, kjer je sre-
čala ljudi in opazovala značil-
nosti pokrajine. Slikovno smo 
to lahko opazovali s pomočjo 
folklornikov Bistre, glasovno pa 
s pomočjo Gala Suhadolnika, 
Domna Omejca in Tamburašev 
Borovnica, ki so prav tako ude-
leženci gostovanja v Egiptu. 

Belokranjski pozdrav, Spo-

min na Beltince, Gorički valček, 
Tinka Tonka, Saj želiva isto si 
oba, Ples z majolko, Železniška 
postaja Cokelburg in Istra na 
drobno so spleti različnih av-
torjev, ki so jih predstavili ple-
salci in glasbeniki, gotovo pa 
bodo navdušenje nad izvedbo 
doživeli tudi na gostovanju. 

Prav posebna točka je bila 
predstavitev življenja Aleksan-
drink, ki so delale kot varuške, 
sobarice, kuharice, hišne po-
močnice in dojilje pri bogatih 
arabskih in tujih družinah. 
Samske se velikokrat niso vrni-
le, saj so imele tam boljše pogoje 
za življenje, poročene pa so zelo 
pogrešale svoje može in otroke. 
V nekaterih primerih so otroci 
prišli za njimi v Egipt. »Ženska, 
mati, hči. Močna, neuklonljiva. 
Pripravljena, da za svojo druži-
no, svoje ljudi, premakne svet. 
Nežna v svoji podobi, a kakor 
trden steber v svoji biti. Že vse 
človeštvo ženske premikajo 
meje. Kakor nežne regratove 

lučke letijo po svetu, gradijo 
domove, skupaj držijo družine 
in puščajo svoje sledi. Sledi, ki 
jih niti čas ne more izbrisati,« je 

pripovedovala regratova lučka. 
Kako je šlo folklornikom in 

tamburašem »čisto zares« v 
Egiptu, pa bomo lahko prebrali 

v naslednji številki. 
Rok Mihevc

Foto: Jože Pristavec 

»Življenje regratove lučke« 
kot generalka pred 
gostovanjem v Egiptu

Mladi borovniški 
fantje beležijo odlične 

rezultate tudi v 
gorskem kolesarstvu, 

predvsem v disciplinah 
enduro in spust oz. 

downhill.
 
Gal Palčič in Gal Novak sta 

po zaključku vseh tekem za po-
kal Slovenije sezone 2023 v gor-
skem kolesarstvu stopila tudi na 
stopničke. In to po komaj treh 
letih treningov. Palčič je dosegel 
skupno prvo mesto v spustu in 
skupno drugo mesto v enduru, 
Novak pa skupno drugo mesto 
v spustu in četrto v enduru. 

Pokal sta prejela na zaključni 
prireditvi Odbora za gorsko ko-
lesarstvo in BMX v kranjskem 
Cineplexu. Oba tekmujeta v 

ekipi Rajd Ljubljana, v kateri pa 
tekmuje tudi Galov starejši brat 
Gaber Novak, ki je v letošnji 
sezoni prestopil v višjo kate-

gorijo in dosegel sedmo mesto 
v spustu in 13. mesto v enduru. 
Fantje redno obiskujejo popol-
danske treninge v Ljubljani, na 

Golovcu in Podutiku, kjer jih 
lincencirani trenerji učijo teh-
nike in gorsko-kolesarskih ve-
ščin. Tekem se udeležujejo tudi 

Val Samsa, ki enduro trenira pri 
Golovec trails, isto disciplino 
Voranc Pušnik Starc pri ŠKD 
Super Potencial, Gal Celarc, 
Gašper Bratina in Rok Bukejlo-
vić pa so bili letos prvič na uvo-
dni tekmi v spustu na Golovcu. 

Mladi nadebudneži in njihovi 
starši malce pogrešajo kakšno 
»domačo progo« v Borovnici 

in si želijo, da bi se našel kakšen 
lastnik gozda, ki bi dovolil lega-
lizirati gorske kolesarske poti. 
Menijo, da bi bilo smiselno 
ustanoviti tudi klub, ker je veli-
ko mladih z željo po treniranju, 
a jim je Ljubljana predaleč. Naš 
kraj pa ima po njihovem mne-
nju idealne pogoje za gorsko 
kolesarstvo.               Rok Mihevc

Vabilo 

Gledališka predstava 
“Klovna ne bo”

KD Borovnica, gledališka skupina Šota, vas vabi 
na vrhunsko gledališko predstavo “Klovna ne bo”, v 
izvedi Zavoda Bufeto. Predstava bo 21. 12. 2023, ob 
19.00, v večnamenskem prostoru OŠ dr. Ivana Ko-
rošca Borovnica. 

Vstop prost - prostovoljni prispevki dobrodošli. 

Vabilo 

Vabimo vas na 

sv. mašo 
za čebelarje in dobro 
letino.
Sobota, 9. decembra, ob 18h v farni cerkvi sv. Marjete.
Pridite!

Po maši se podružimo pa še ob medenih dobrotah.
Čebelarsko društvo Borovnica

Tudi mladi Borovničani med najboljšimi gorskimi kolesarji

V Borovnici imamo potencial v gorskem kolesarstvu.

Gal Palčič
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Decembra otroci z nestrpnostjo pričakujejo 
obdarovanja. Tako kot vedno jih najprej 
obišče sveti Miklavž, ki pa bo letos v Horjulu 
nekoliko pohitel. 

 Zato vas z velikim veseljem 
obveščamo, da bomo tudi letos 
razveselili naše najmlajše in v 
nedeljo, 3. decembra, sprejeli 
svetega Miklavža. Tradicional-
no bo pred prihodom Miklav-
ža v spremstvu angelov in tudi 
nagajivih parkljev predstava 
za otroke v Prosvetnem domu 
Horjul. Zato vas ob 16. uri va-
bimo na gledališko igro v Pro-
svetni dom, po igri pa bo sveti 
Miklavž z angeli obdaroval 

otroke na Občinskem trgu, kjer 
bo tudi poskrbljeno za praznič-
no okrasitev. Ne bo manjkalo 
niti toplih pijač. Starši se bodo 
lahko pogreli z domačim kuha-
nim vinom, otroci pa s čajem 
in vročo čokolado. V primeru 
slabega vremena bo Miklavž 
otroke obdaroval v Prosvetnem 
domu. Vljudno vabljeni! 

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Županova beseda 

Spoštovane občanke 
in občani
Počasi se bližamo zaključku še 
enega pomembnega projekta, 
ki bo izboljšal občinsko 
infrastrukturo in poskrbel 
za boljšo varnost v cestnem 
prometu. Upam tudi, da bodo 
v sosednji – vrhniški občini, 
uspešno zaključili dela čim prej 
in boste lahko to cesto, ki je zelo 
prometno obremenjena, začeli v 
polnosti uporabljati.

Občina Horjul
Uradne ure
Ponedeljek: 8.00 - 12.00
Sreda: 8.00 - 12.00, 14.00 - 16.30
Petek: 8.00 - 12.00

Uradne ure - urbanist:
vsako 1. in 3. sredo v mesecu, od 
10. do 12. ure
GSM: 040 350 273, 
01 7591 120
Elektronska pošta: 
obcina@horjul.si
041 441 286 - 
komunala, prostor in okolje

hiška

Zimska pravljica 
na Občinskem trgu v Horjulu

hiška

Zimska pravljica 
na Občinskem trgu v Horjulu

obisk svetega Miklavža 
in obdarovanje otrok

 
ob 16h smučarski 

sejem in ob 18 h 
Horjulski kvintet

 
lutkovna predstava

Zaljubljeni žabec
LS KUD Dobrova

 
nastop MPZ 
prosvetnega 

društva Horjul

 
praznične 

delavnice ter 
poslikava obraza

 
kino pod zvezdami

film Kapa

 
igrana 

božična zgodba: 
Božična noč

pohod z baklami na 
Koreno 

s KK Zapravljivček

3. 12. ob 18h 
obisk Milkavža 

in obdarovanje otrok

9. 12. ob 16h 
smučarski sejem 

in Horjulski kvintet

10. 12. ob 11h 
lutkovna predstava

Zaljubljeni žabec

16. 12. ob 18h 
nastop MPZ 

prosvetnega društva Horjul

17. 12. ob 14h 
praznične delavnice

23. 12. ob 17h 
kino pod zvezdami

film Kapa

24. 12. ob 18h 
božična zgodba

25. 12. ob 18h 
božična zgodba

26. 12. ob 18h 
00

30. 12. ob 18h 
prižig lučk in odprtje Zimske 
pravljice z ansamblom Škof

31. 12. ob 18h 
00

1. 1. ob 18h 
00

2. 1. ob 00 
zaljuček 

z ansamblom Horjulski kvintet

hiška

Zimska pravljica 
na obcinskem trgu v Horjulu

hiška

Zimska pravljica 
na obcinskem trgu v Horjulu

 
ura pravljic 

z Laro Gabrovšek

 
ob 16h otroški žur 

z Leo Smrtnik in 
ob 19 h Veseli studenčki

 
silvestrovanje

 
zaljuček Zimske 

pravljice z ansamblom 
Horjulski kvintet

Delovni čas hiške: 
sobota med 15. in 22. uro 

ter nedelja in prazniki med 10. in 20. uro

2. 
 

prižig lučk in odprtje 
Zimske pravljice 

z ansamblom Škofob 18h 

2. 
 

prižig lučk in odprtje 
Zimske pravljice 

z ansamblom Škofob 18 h 

9. 

3. 

10. 
ob 11 h 

16. 
ob 18 h 

23. 
ob 17 h 

17. 
ob 15 h 

24. 
ob 17 h 

26. 
ob 11 h 

31. 
ob 22 h 

30. 

1. 
ob 17 h 

2. 
ob 18 h 

December

December

December

December

December

December

Januar

Januar

December

December

December

December

December

Obisk sv. Miklavža bo 
v nedeljo, 3. decembra!

Do tedaj vas še naprej pro-
sim za potrpežljivost in razu-
mevanje ter seveda upošteva-
nje prometne signalizacije. 

Veseli me, da smo v Žažar-
ju uspešno obnovili dotrajan 
vodohran, zaradi katerega so 
bile doslej velike vodne izgube. 
Uredili smo tudi vso potrebno 
opremo, da bo opremljen po 
najsodobnejših standardih. 
Povem lahko tudi, da so na 
občinski seji v prvem branju 
že potrdili proračun za priho-
dnje leto. Proračun je usklajen 
in potrjen s strani vseh občin-
skih svetnikov. Če bodo po-
trebne še kakšne dopolnitve 
ali spremembe, bomo seveda 
to tudi še pravočasno upošte-
vali do drugega branja. Zaradi 
višjih stroškov in inflacije smo 
morali spremeniti cene voda-

rine, vrtca in točke NUSZ. Gre 
pa za minimalne spremembe, 
zato bodo omenjeni izdatki za 
občane med najnižjimi ali celo 
najnižji v naši bližnji in daljni 
okolici. 

Na občini smo se tudi po-
trudili, da bo letošnji decem-
ber minil v znamenju dobre 
volje in praznovanja na Občin-
skem trgu, zato vas vse vabim, 
da se dobimo v Zimski pravlji-
ci. Upam, da zapade kakšen 
centimeter snega, da bo res 
zimska pravljica. Mimogrede, 
na zimo smo na občini dobro 
pripravljeni. December je čas, 
ko radi pogledamo novoletne 
lučke in se v družbi prijateljev 
poveselimo. Če smo povezani, 
zmoremo zares veliko.

Župan Janko Prebil

Skladno s 6. členom 
uredbe izvajalec javne 
službe enkrat letno 
izdela obračunske cene 
opravljenih storitev in 
jih primerja s potrjeno 
ceno za preteklo 
obračunsko obdobje. 

Poračun za preteklo obra-
čunsko obdobje se upošteva pri 
izračunu predračunske cene 
za naslednje obdobje. Če ugo-
tovljena razlika med potrjeno 
ceno in obračunsko ceno glede 
na dejansko količino opravlje-
nih storitev v preteklem obra-
čunskem obdobju presega 10% 
od potrjene cene, je izvajalec 
dolžan predlagati ceno in jo 
poslati pristojnemu občinske-
mu organu, ki prične postopek 
potrjevanja cen. Pri oblikovanju 

cen storitve oskrba s pitno vodo 
za prihodnje obračunsko obdo-
bje v letu 2024, so upoštevani 
načrtovani stroški in načrto-
vane količine opravljenih sto-
ritev, ki temeljijo na stroških in 
količinah iz leta 2022 (zaključni 
račun proračuna občine Horjul 
za leto 2022).

Občinski svet Občine Hor-
jul je na zadnji redni seji potr-
dil Elaborat o oblikovanju cen 
storitev obvezne občinske go-
spodarske javne službe oskrbe s 
pitno vodo za območje občine 
Horjul, Obračun 2022, Predra-
čun 2024, z datumom izdelave 
oktober 2023. Cena omrežnine 
bo ostala enaka, povišala se je le 
cena vodarine. 

Občinski svetniki so tudi 
potrdili, da občina zasebnim 
odjemalcem še naprej subven-
cionira omrežnino v višini 50 
%. Cena bo razvidna pri polo-

žnicah, ki jih bodo posamezniki 
dobili v letu 2024 in sicer za po-
rabljeno vodo od 20. 11. 2023 do 
20. 11. 2024. 

Občinski svet določi je s tem 
tudi potrdi cene storitev obve-
zne občinske gospodarske jav-
ne službe oskrbe s pitno vodo 
na območju Občine Horjul. 
cena za opravljanje javne službe 
(vodarina) znaša: 0,5387 EUR/
m3, potrjena cena omrežnine 
javne infrastrukture za faktor 
1 (velikost vodomera DN20) 
znaša : 4,9634 EUR/mesec. Vi-
šina subvencije omrežnine za 
gospodinjske uporabnike in 
uporabnike, ki izvajajo neprido-
bitno dejavnost je 50% in znaša 
2,4817 EUR/mesec za faktor 1 
(velikost vodomera DN 20).Vse 
cene so prikazane v evrih brez 
DDV, ki se obračuna po veljav-
nih predpisih.

Peter Kavčič

Občina Horjul je v 
sodelovanju z zunanjimi 
partnerji pripravila 
pester program 
veselega decembra na 
Občinskem trgu. 

Prvič vas vabimo na čarobni 
dogodek v soboto 2. decembra, 
ko bomo ob 18. uri  ob toplih 
napitkih, hrani in ognju, skupaj 
pričakali prižig lučk in odprtje 
praznične hiške Zimska pravlji-
ca. Zabaval nas bo ansambel 

Škof. Teden dni kasneje sledi 
smučarski sejem in Ansambel 
Škof, tretjo decembrsko soboto 
pa nastop mešanega pevske-

ga zbora Prosvetnega društva 
Horjul. V nadaljevanju meseca 
sledi še kopica drugih dogodkov, 
namenjenih vsem generacijam, 

manjkale ne bodo niti stojnice z 
izdelki domačih ustvarjalk. Vse 
dni se boste lahko pogreli ob 
toplih napitkih in tudi kaj pri-
griznili v prej omenjeni hiški. 
Upamo, da bo dogodke v soju 
čarobnih lučk razveselila tudi 
kakšna snežinka. Se vidimo!

Prihaja veseli december!

Minimalna sprememba
cene vodarine za 2024
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Potem ko je gradbeni 
del projekta Kanalizacije 
s pripadajočo 
infrastrukturo v naselju 
Žažar zaključen, je 
občina Horjul na UE 
Ljubljana podala vlogo 
za izdajo uporabnega 
dovoljenja. 

 
Na občini so ob tem tudi pro-

sili za prednostno obravnavo, 
zaradi kandidature na projekt 
za pridobitev sredstev v okviru 
»Investicije v sisteme odvajanja 
in čiščenja odpadne vode, ki 
ležijo na manjših aglomeraci-
jah od 2.000 PE« (C1 K3 IH) v 
okviru Načrta za okrevanje in 
odpornost. Po pridobljenem 
uporabnem dovoljenju bodo go-
spodinjstva v naselju Žažar pri-
ključevali na novo kanalizacij-
sko omrežje in čistilno napravo. 
Pogoj za priklop je seveda ure-

jen projekt hišnega priključka 
na kanalizacijsko omrežje. To 
uredite tako, da s strani projek-
tanta pridobiti projekte hišnih 
priključkov. 

V Žažarju trenutno poteka 
tudi obnova starega vodohrana, 
ki je bil neprimeren za upora-
bo zaradi puščanja. S tem bo 
občina Horjul poskrbela, da bo 

oskrba s kakovostno pitno vodo 
v Žažarju nemotena tudi v su-
šnih mesecih.

Peter Kavčič
Foto: Občinski arhiv

Če se dnevno vozite 
na relaciji Horjul – 
Vrhnika, potem ste 
zagotovo opazili potek 
del in izgled ceste ter 
kolesarske steze. 

Končna dela potekajo s polno 
paro in na horjulski strani lahko 
že slutimo, kako bo vse skupaj 
izgledalo, ko bodo dela dokon-
čana. Ob ugodnih vremenskih 
razmerah bo to že zelo kmalu. 
Župan se ob tej priložnosti za-
hvaljuje tako izvajalcem del, kot 
tudi vsem vam, ki uporabljate 
omenjeno cesto in potrpežljivo 
čakate na semaforjih, ki določa-
jo prometne aktivnosti. Lahko 
rečemo, da smo sedaj že zelo 
blizu temu, da bomo vsi skupaj 
zopet lahko normalno upora-
bljali cesto na tem delu, v to-
plejšem vremenu pa bodo novo 
pridobitev z veseljem uporablja-
li tudi kolesarji. 

Besedilo in foto: Peter 
Kavčič

Obveščamo vas, da 
bo notarska pisarna 
notarke Mojce GORIŠEK 
GROS od vključno 
četrtka, dne 02.11. 
2023, poslovala na novi 
lokaciji, in sicer v stavbi 
Trgovsko-poslovnega 
centra »Mercator« na 
Brezovici pri Ljubljani, 

Tržaška cesta 495, 
Brezovica pri Ljubljani 
(v 1. nadstropju, vhod 
pri Lekarni).

Telefonske številke in mail za 
kontakt ostajajo isti:
T: 08 201 47 00 ali 041 779 560
Mail: pisarna@notarka-brezo-
vica.si 

Poslovanje notarske 
pisarne Mojce Gorišek Gros 
na novi lokaciji

Novembra se je 
zaključil javni poziv 

za sterilizacijo in 
kastracijo mačk, ki je 

bil sofinanciran s strani 
občine Horjul. 

Gre za ukrep, ki je pomem-
ben za nadziranje populacije 
potepuških mačk in prenašanje 
nalezljivih bolezni, ki so nevar-
ne tako za domače živali kot 
tudi za človeka.  

 V proračunu Občine Horjul 
je bilo za leto 2023 za sofinan-
ciranje sterilizacije in kastracije 
mačk namenjenih 600 evrov. 
Izbran izvajalec veterinarskih 
storitev je bila Veterinarska 

postaja Vrhnika. Postopek je 
potekal tako, da je del stroškov 
krila občina iz proračuna. Poseg 
sterilizacije ali kastracije mačk 
je bil sofinanciran za kastracijo 
v višini 30 evrov po živali in za 
sterilizacijo v višini 40 evrov po 

živali. Drugo polovico je torej 
plačal lastnik mačke, in sicer v 
višini 30 ali 40 evrov, odvisno od 
vrste posega. V oktobru so z Ve-
terinarske postaje Vrhnika spo-
ročili, da so sredstva porabljena 
in da so opravili 8 kastracij in 9 

sterilizacij. Na občini so sklenili, 
da bodo s sofinanciranjem ste-
rilizacije in kastracije mačk na-
daljevali tudi v naslednjem letu. 
Takoj po novem letu bodo šli v 
pridobivanje ponudb in nato 
kmalu tudi razpisali nov javni 
poziv za sterilizacijo in kastra-
cijo mačk.

Morebitne informacije o 
sofinanciranju kastracije ali 
sterilizacije mačk lahko dobite 
tudi na občini v času uradnih 
ur oziroma tudi tako, da spre-
mljate objave na občinski strani 
in horjulskih straneh v Našem 
časopisu.

Besedilo in foto: Peter 
Kavčič

Uspešno zaključena akcija za sterilizacijo in kastracijo mačk 

Kanalizacija je narejena, zdaj urejajo vodohran

Občinski svet je na 
svoji 7. redni seji, 

9. 10. 2023, sprejel 
povišanje točke NUSZ 

za območje Občine 
Horjul, ki bo veljalo od 

1. 1. 2024 dalje.

Pred tem je občinski svet v 
decembru 2022 sprejel Odlok 
o nadomestilu za uporabo 
stavbnih zemljišč, s katerim je 
odlok posodobil z obstoječo 
zakonodajo, ukinil nekatere 
oprostitve ter uskladil višino 
točke za nadomestilo, viši-
na katere pa še vedno ni bila 
primerljiva točki v sosednjih 
občinah. Višina točke se pred 
tem ni spreminjala vrsto let. V 
decembru 2022 je bilo dogo-
vorjeno, da se točke ne poviša 
drastično, zato se višina točke 
usklajuje postopoma - vsako 
leto. Zato je bilo v novembru 
predlagano 10 % dvig točke iz 

0,0020 EUR na 0,0022 EUR. 
Naj razložimo, da se na-

domestilo za uporabo stavb-
nih zemljišč plačuje od sta-
novanjskih in počitniških 
objektov, poslovnih površin 
in funkcionalnih zemljišč ter 
od nepozidanih stavbnih ze-
mljišč. Nadomestilo za upora-
bo stavbnega zemljišča mora 
plačati neposredni uporabnik 
zemljišča oziroma stavbe ali 
dela stavbe (imetnik pravice 
razpolaganja oziroma lastnik, 
najemnik poslovnega prosto-
ra).

Glede na ocene inflacije je 
bil predlagan 10 % dvig vre-
dnosti točke (od 1. 1. 2024 
dalje) in sicer na: zazidano 
stavbno zemljišče 0,0022 EUR 
in nezazidano stavbno zemlji-
šče 0,0022 EUR. Občina se je 
za postopek dvig odločila z 
namenom, da gospodinjstva 
ne obremenjujemo preveč po 
nepotrebnem. 

Peter Kavčič

Prvi obrisi prenovljene ceste Sprejeta povišana 
točka NUSZ
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Prosto si vzame le ob četrt-
kih. To svoje delo ne doživlja 
samo kot službo, ampak tudi 
kot poslanstvo. Še predno je 
postavil stojnico v Horjulu, je 
vozil sadje in zelenjavo za eno 
od večjih trgovskih verig, tako 
da je bil dobro seznanjen s tem, 
kakšen posel je to. V pogovoru 

z njim se hitro začuti, da je to 
njegovo področje, da ve o čem 
govori, in da tudi ve, kje se dobi 
najboljša ''roba''. 

V Horjul se vozi vsak dan iz 
Ljubljane in na tej lokaciji poleg 
bencinske črpalke zares uživa. 
Kot pravi, ima rad Horjul in 
stranke. Pravzaprav je vse vas, 

ki redno kupujete pri njem, 
sadje in zelenjavo, pohvalil, saj 
so se v vseh teh letih stkale te-
sne vezi. Zadovoljna stranka 
se seveda rada vrača in tega se 
Uzer, ki izhaja iz Makedonije, v 
Sloveniji pa živi že več kot 30 
let, dobro zaveda. Zato boste 
od njega dobili vedno zvrha-
no mero, vedno pa postreže 
s prijazno besedo in iskrenim 
nasmehom.

Peter Kavčič

Naši predniki so tu 
živeli in delovali ter na 

svoj način zaznamovali 
našo zgodovino in 

tudi sedanjost. 

To, kar smo mi danes, je zelo 
močno povezano s tem, kaj smo 
bili nekoč. Zato so naši predni-
ki vsekakor močno povezani z 
nami tudi, ko jih ni več tukaj.

 Zato po svetu in tudi pri 
nas 1. novembra obeležujemo 
praznik vseh svetih oziroma 

obeležujemo dan spomina na 
mrtve. Od tu tudi izvira nava-
da, da obiščemo grobove svoj-
cev in znancev ter tja prinaša-
mo cvetje in sveče. Del tega je 
tudi to, da se udeležimo verskih 
obredov in raznih žalnih slove-
snosti. Tudi letos so se občinski 
predstavniki poklonili umrlim 
in položili vence na različnih 
lokacijah. 

V Ljubgojno so se padlim 
talcem iz Logatca prišli po-
klonit učenci osnovne šole iz 
Dolenjega Logatca in skupaj z 

nekaterimi učitelji poskrbeli za 
kratek kulturni program. Pri-
sostvoval je tudi župan Logatca 
Berto Menart. S kratkimi žalni-
mi slovesnostmi in blagoslovom 
obeležij so se pokojnih spomnili 
tudi v Prošci in v Zagorici. 

Župan Janko Prebil je ob tej 
priložnosti spomnil, da je prav, 
da pokojnim izkažemo spošto-
vanje in s tem tudi ohranjamo 
njihov spomin. 

Peter Kavčič, 
foto: občinski arhiv

Javni zavod Osnovna šola Horjul 
je skladno z 31. členom Zakona o 
vrtcih posredoval predlog za zvišanje 
ekonomske cene programov Vzgojno 
varstvene enote (VVE) pri OŠ Horjul, ki 
bodo veljale od 1. 1.2024 dalje.

Ravnatelj OŠ Horjul Aleksander Gube je na seji 
razložil, da je bila zadnja sprememba ekonomske 
cene v VVE pri OŠ Horjul uvedena s 1. 1.2023. 
Razlogi oziroma utemeljitve predloga za dvig 
ekonomske cene so naslednji: visoka inflacija, 
podražitev živil, energentov, dvig plač (predvsem 
pomočnicam vzgojiteljic). Poleg tega je potrje-
no število vpisanih otrok v oddelkih za 8 otrok 
manjše (153) od lanskega leta (161). 

Vsi navedeni podatki so botrovali temu, da se 
na novo izračuna in poda predlog uskladitve 
ekonomske cene za programe, ki jih VVE pri OŠ 
Horjul izvaja. Predlagane ekonomske cene so od 

trenutno veljavnih cen višje za 11,71 % (I. staro-
stna skupina), 12,86 % (II. starostna skupina) in 
3,67 % (kombinirana skupina). Glede na veljavno 
ekonomsko ceno po starostnih skupinah bi se 
predlagana ekonomska cena povprečno poveča-
la za 11,00 %.

Prav tako so se stroški živil povišali z 2,2 EUR 
na 2,3 EUR ...na dan na otroka. Predlagane 
cene so oblikovane na podlagi potrjene sistemi-
zacije in potrjenega števila otrok v oddelkih za 
šolsko leto 2023/2024. Vrtec v Horjulu je kljub 
dvigu še vedno razmeroma cenejši, kot v sose-
dnjih občinah. Predvsem je nižja cena I. staro-
stne skupine, medtem ko je II. starostna skupina 
in kombiniran oddelek med višjimi. 

Občina ohranja vse ostale ugodnosti za starše 
v enakem obsegu (rezervacije za bolniške odso-
tnosti, počitniške rezervacije in posebne olajšave 
glede kreditov za reševanje osnovnega stanovanj-
skega problema).

Peter Kavčič

Sveže sadje in zelenjava 
vsak dan, že 12 let

Sama pomoč na domu ob-
staja seveda že dlje in so jo raz-
vili socialni delavci, v Centrih 
za socialno delo.

Za kaj pravzaprav gre? Staro-
stnik lahko ob zunanji pomo-
či predvsem dlje časa ostane 
doma - v okolju, ki ga pozna, 
kjer ima prijatelje, morda vrt 
ali najljubši kotiček za lahko-
ten sprehod. Ob pomoči sode-
lavcev Zavoda Pristan pa dobi 
samo tisti delček pomoči, ki 
ga dejansko potrebuje in za to 
ni potrebna selitev v dom za 
ostarele. Svojci, ki imajo svoje 
obveznosti v službah, so na ta 
način razbremenjeni.

Kot pojasnjujejo v Zavodu 
Pristan, je lahko na začet-
ku samo minimalna pomoč. 
Recimo to, da nekdo od njih 
pripelje kosilo in je na voljo za 
kratek klepet ter s tem omogo-
či ta tako zaželen socialni stik. 
Lahko gre samo za pomoč pri 
kopanju oziroma tuširanju en-
krat do dvakrat tedensko, da 
starostniki ne padejo. Seveda 
gre lahko za osnovno gospo-
dinjsko pomoč, navadno je do-
volj že samo enkrat tedensko, 
da se bivalni prostor posesa, 
pomije po tleh, obriše prah, 

pomije posoda, osnovno očisti 
kopalnica, preobleče postelja 
in podobno. Kdor želi poma-
gati na tak način, lahko za več 
informacije pokliče v Zavod 
Pristan in se dogovori za sesta-
nek, kjer se mu bolj natančno 
pojasni, kakšne so potrebe in 
se oceni, ali je kandidat pri-
meren. Če se želite pridružiti 
kolektivu, oddajte svojo prija-
vo po e-pošti na naslov nada@
pristan.si.

Kakšne ljudi točno iščejo, 
je pojasnila Nada Jerala, vod-
ja pomoči družini na domu: 
''Predvsem je pomembno, da 
kandidat ali kandidatka rad 
dela s to populacijo, da mu je 
mar za počutje starostnika, da 
v tem delu prepozna smisel 
tudi zase. Seveda je pomemb-
na poštenost, potrpežljivost, 
skratka nek zdrav način do 
sočloveka. Vsak kandidat, tudi 
če je že delal na tem področju, 
je vključen v uvajanje, ki je od-
visno od njegovega predzna-
nja. Lahko je kandidat nekdo, 
ki na tem področju še ni delal, 
potem je uvajanje sorazmerno 
daljše. Kasneje se zaposleni 
lahko vključijo v Nacionalno 
poklicno kvalifikacijo za soci-

alnega oskrbovalca.'' Na vpra-
šanje, ali so kakšni posebni po-
goji v smislu starosti, je lahko 
tak sodelavec nekdo, ki je že v 
pokoju a še vedno vitalen ali 
morda mlad študent. Sicer pa 
pravijo, da je dobrodošel vsak. 
''Pomembno je le, da so resni. 
Lahko se dogovarjamo samo 
za delo v določenih dneh v 
tednu ali vsak dan za nekaj 
ur. Lahko je moški ali ženska. 
Navadno pišemo bolj v ženski 
obliki, ker je moških oskrbo-
valcev malo. Potreben pa je 
izpit za avto in zaželen lastni 
prevoz, da se oskrbovalka pri-
pelje od enega do drugega upo-
rabnika,'' še pravi vodja pomoči 
na domu.

Dejavnost se izvaja dopol-
dan, od ponedeljka do petka 
med 7.00 in 15.00 uro. Takrat, 
ko je glavnina svojcev v služ-
bah. Storitev je sofinancirana 
s strani Občine Horjul, ki je 
zavodu podelila koncesijo za 
opravljanje te dejavnosti. Za 
uporabnike pa je cena 6,25 
evrov na uro. Uporabniki ozi-
roma njihovi svojci se za po-
moč na domu dogovarjajo iz-
ključno z Zavodom Pristan in 
zato ni potrebno kontaktirati 
občine.

Morda še koristna informa-
cija za vse, ki se zanimate za te 
storitve ali pa ste se v teh vrsti-
cah prepoznali kot potencialni 
kandidat za to delo. Minimalni 
čas obiska je 30 minut. Obiski 
so prilagojeni potrebam upo-
rabnika, saj se ponekod za 
nego potrebuje samo 45 mi-
nut, drugje lahko tudi uro in 
pol, kar pa je sicer redko. Tako 
se glavnina obiskov vrti okoli 
ene ure na dan.

Peter Kavčič

Pomoč na domu
za starostnike v 
poznanem okolju

Z novim letom bodo višje cene
vrtca za povprečno 11 %

Obeležitev dneva 
spomina na mrtve

Kdor je rad v družbi starejših in jim po 
svojih močeh in z znanjem lahko pomaga, 
je toplo vabljen v Zavod Pristan, ki je 
koncesionar pri izvajanju pomoči na domu 
v horjulski občini že od leta 2004. 

Uzer Hamzai je možakar, ki že kar 12 let s 
svojim kombijem vsak dan zjutraj pripelje v 

Horjul kakovostno sadje in zelenjavo. 
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Učiteljica nam je prebrala 
pravljico o Jančku ježku. 

Pravljica se začne tako, da 
mamica mesi testo za kruh, 
mali Janček pa radovedno opa-
zuje njeno delo. Ko ga mamica 
zapodi z besedami, »Beži no, 
ježek!« se zgodi nekaj nenava-
dnega; deček se spremeni v ježa.

Ker se nam zdijo ježki ljubki, 
smo si jih želeli izdelati še mi. 
Skupaj z učiteljico smo iz moke, 
soli in vode zamesili slano testo. 
Iz tega smo oblikovali ježevo 
telo. Smrček in oči smo pona-
zorili s posušenimi nageljnovi-
mi žbicami. Ježeve bodice smo 
oblikovali iz rožmarinovih iglic. 
Joj, kako je dišalo v učilnici! Da 
so rožmarin, klinčki, moka, sol 
in voda naravni materiali, zdaj 
vemo tudi mi, prvošolci, ki radi 
razmigamo svoje prstke in se ob 
tem naučimo nečesa novega.

                     

Burja piha čez gore in 
dežek pada na polje, 

sonce se skoz’ veje 
smeje, veter pa oblake 

šteje … tako pojemo 
prvošolci, ko v deželo 

pride jesen. 

Ko nam nasuje prelepih škr-
latnih barv, smo očarani nad 
njimi tako močno, da kar hlepi-
mo po ustvarjanju. Želeli smo 
si prinesti delček tega v šolo in 
z učiteljicami smo se dogovori-
li, da bo to za naš tehniški dan. 
Prinesli smo nekaj plodov, da 
smo jih občudovali, opazovali, 
vonjali, dotikali. Ko smo nahra-
nili vse čute, smo se odločili, da 
iz njih ustvarimo nekaj novega. 
Ob pomoči učiteljic smo spajali 
storže, vejice, želode, kostanje, 

žir, koruzna zrna, liste … in na-
stajale so žirafe, metulji, kužki, 
konji, ježki, kolesa, avtomobili. 
Učiteljice so občudovale naše 
zamisli in mi smo ponosno raz-
stavljali svoje izdelke. V zvezke 
smo narisali načrt našega dela, 
učiteljice pa so fotografirale 
razstavljene živali in vozila iz 
plodov. Jesen je lepa in prvošol-

ci smo si jo s svojim delom po-
lepšali. Prav tako smo obogatili 
podobo avle pred učilnicama, 
saj opazimo večje šolarje, kako 
se ustavljajo ob naši razstavi in 
občudujejo naše izdelke. Mor-
da medtem obujajo spomine na 
čas, ko so bili sami prvošolci.

Učiteljici Mojca in Irena s 
prvošolci.

Mojca je pometala 
in med smetmi našla 

krajcar. 

Zanj si je kupila piskrček, ki 
je postal njen dom. V njem je 
bilo dovolj prostora za gozdne 
prijatelje, ki so potrkali pri 
Mojci. Tu se zgodba začenja 
zapletati. 

Koroška ljudska pravljica s 
prvošolci premaguje različne 
skrbi in strahove. Vznemirje-
nje ponudi kopico zanimivih 
vprašanj o reševanju stisk, ko 
si kaj želimo in si to pridobimo. 
Lisica v pravljici se je znašla po 

svoje, kar otroke opogumlja, a 
sočasno vedo, da ni storila prav. 
Ubogi zajček, menijo otroci. 

Ja, zgodba nas je ponovno 
prevzela in zato smo si izdelali 
lutke in z njimi uprizorili lut-
kovno predstavo. 

Tudi mi smo doma pospra-
vljali, kot Mojca v pravljici in 
vsak je našel en ali več odra-
bljenih tulcev. Oblepili smo jih 
z barvnimi papirji, ki jih naša 
učiteljica in mi shranjujemo v 
škatli za odrezke. 

Vse smo porabili in nastale 
so preproste in zelo zanimive 
postave iz pravljice. Pravlji-

co o Mojci Pokrajculji smo 
se najprej igrali z lutkami po 
skupinah. Potem je vsaka sku-
pina svojo lutkovno predstavo 
uprizorila tudi sošolcem. Ob 
koncu predstav so nam zgo-
vorni aplavzi potrdili dobro 
opravljeno delo. 

Mojca v predstavi osta-
ne sama s piskrčkom, mi pa 
ostajamo povezana skupina 
zadovoljnih šolarjev. Lepo je 
v svetu pravljic, najlepše pa v 
svetu lutk.

Zapisali prvošolci iz 1. a z 
učiteljico Ireno.

Mojca Pokrajculja v 1. a

Živali in vozila iz plodov

Vandalizem v 
okolici osnovne 

šole Horjul 
je povzročil 

precejšnjo škodo 
na zunanji učilnici 

in informacijskih 
tablah, ki so 

tudi del šolske 
učne poti v 

medgeneracijskem 
centru.

 
Ta je namenjen povezo-

vanju generacij in prenosu 
znanja od starejši do mlajših. 
Zato je še toliko bolj težko 
razumeti, da se nekateri po-
samezniki znašaj

o nad našo skupno lastni-
no. Občina bi ta denar, ki ga 
je moral porabiti za obnovo 
učilnice in učne table, lah-
ko porabila za kaj drugega, 
za šport, za kulturo ali kaj 
drugega, kar bogati vse nas. 
Zato na občini pozivajo vse, 
ki bi kadarkoli opazili kakšno 
nenavadno početje ali uniče-
vanje objektov ob učni poti, 
da to nemudoma sporočite 
policiji. 

Peter Kavčič
Foto: občinski arhiv

Popravljena zunanja 
učilnica in učne table

V torek, 17. 10. 2023, 
smo imeli na šolskem 
vrtu praktično delavnico 
z naslovom Kaj sejemo 
jeseni. 

Obiskale so nas članice Dru-
štva kmečkih in podeželskih 
žena Dobrova - Horjul - Polhov 
Gradec, ki so vodile delavnico. 

 Najprej so učence posta-
vile pred izziv, in sicer je ga. 
Cilka prinesla dva jesenska 
pridelka(repo in kolerabo), ki sta 
bila narezana na palčke. Učenci 
so nato ugotavljali, kaj jedo. Ko-
lerabo so kar hitro prepoznali, z 
repo pa so imeli več težav, ker je 
še niso jedli surove. Posladkali 
so se tudi z jabolčnim doma-
čim čipsom in poskusili andske 
jagode. Njihov komentar o oku-
su andskih jagod je bil: »Kot bi 
jedel paradižnik, ki je potresen 
s sladkorjem.« Nato so se lotili 

dela na vrtu. Najprej so opleli 
gredi in ju obogatili z zemljo 
za vrt. 

V prvo gredo so posadili zim-
sko čebulo in česen. Spomladi 
pa upamo, da bo naš vrt zažarel 
v pisanih barvah, kajti v dru-
go gredo so posadili tulipane, 
narcise, zvončnice in nageljne. 
Članice društva so poskrbele 
tudi za naše zdravje. Posadili so 
namreč ognjič, iz katerega lah-
ko naredimo mazilo za rane in 
pike žuželk. Dobili smo še veli-

ko nasvetov za uspešno vrtnar-
jenje. Preživeli smo res prijetno 
in poučno urico na šolskem 
vrtu. Veselimo se naslednje 
praktične delavnice s kmeč-
kimi ženami, ki bo praznično 
obarvana. V mesecu decembru 
bomo namreč pekli piškote z 
vonjem po praznikih. 

Cirila Šramel, mentorica 
interesne dejavnosti 

Šolski vrt

Prva praktična delavnica
na šolskem vrtu Osnovne šole Horjul

Ježki iz naravnih materialov

 Zapisali učenci 1. a z učiteljico Ireno.
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Radi imamo knjige, tudi 
ob tednu otroka smo 

jim namenili posebno 
pozornost.

Horjulski šolarji imamo radi 
knjige. Vsako šolsko jutro v 
prvem razredu začnemo s pra-
vljico, ki jo prebere učiteljica 
v jutranjem krogu. Z zanima-
njem si ogledamo ilustracije in 
se veselimo ob ilustratorjevih 
zanimivih rešitvah. Vsak petek 
skupaj z učiteljico obiščemo 
knjižnico, da si izposodimo 
slikanico, ki nam bo polepšala 
konec tedna. S starši smo pre-
brali veliko pravljic in pesmic in 
v šoli smo jih povedali za bral-
no značko. Nekaj prvošolcev je 
v mesecu oktobru že uspešno 
predstavilo vse pravljice in pe-

smice. Bravo, mali knjižni molji.
Ob tednu otroka je šolska 

knjižničarka Mojca v knjižni-
ci organizirala pravljična jutra. 
Pravljice so nam prebirali knji-
žničarka in učenci predme-
tne stopnje. Spremljale so jih 
ustvarjalne in plesne delavnice. 
Prvošolci smo jih obiskovali v 
času jutranjega varstva. Pridru-
žili so se tudi nekateri drugošol-
ci – ljubitelji pravljic.

V petek, 20. oktobra, nas je v 
knjižnici čakalo presenečenje. 
Po pravljicah o navihanem deč-
ku Petru Nosu nas je knjižničar-
ka obdarila s slikanicami Hiša 
selivka. Akcijo obdaritve pr-
vošolcev s slikanico organizira 
Društvo Bralna značka Slove-
nije v sodelovanju z Javno agen-
cijo za knjigo RS in s finančno 
podporo podjetja Hofer in ne-

katerih drugih podpornikov.
Tudi mi bomo posnemali 

Petra Nosa in si pripravili »ozi-
mnico« za dolge zimske večere.

Uganete, kaj je bilo v Petrovi 
ozimnici?

Knjige, seveda. Tudi naše je-
senske in zimske večere bodo 
bogatile.

Učenci 1. a in 1. b z 
učiteljicama Ireno in Mojco

Radi imamo knjige

Učenci 1. b radi obiščemo knjižnico.

Učenci 1. a s podarjenimi slikanicami

Letošnje leto ni bilo 
najbolj naklonjeno 
pridelavi hrane. 

Nenehna močna nihanja 
vremenskih pogojev, od na-
livov do visokih temperatur, 
niso pozitivno vplivala ne na 
poljedelstvo ne na sadjarstvo, 
še manj pa na čebelarstvo.  A 
pomen ozaveščanja mladine, 
kako dragocena je doma pri-
delana hrana, je kljub vsemu 
izrednega pomena. Zato so 
se lokalni čebelarji kljub sla-
bi letini odločili, da otrokom 
ponudijo doma pridelan med. 
Janko Prebil, predsednik če-
belarskega društva Dolomiti 
Polhov Gradec je takole opisal 
predajo medu: ‘’Letos smo po-
darili 40 kilogramov domače-
ga medu, ki so ga lahko otroci 
dobili na mize ob dnevu slo-
venske hrane v šolah in vrtcih. 

Čebelarsko društvo Dolomiti 
Polhov Gradec je letos name-
nilo med osnovnim šolam in 
vrtcem v enotah Horjul, Do-
brova, Polhov Gradec, Vrhovci 
in Vič. Med pa smo dostavili 
tudi vrtcema v Šentjoštu in na 
Brezjah.’’

Otroci so prejeli tudi zgi-
banke s predstavitvijo čebel 
in njihovega pomena, ki jih 
je pripravila čebelarska zveza 
Slovenije. Za promocijo zajtr-
ka pa so dostavili večje plakate, 
ki prikazujejo pridelavo medu, 
pomen ohranjanja naravnega 
okolja in kako čebele vplivajo 
na vse nas. 

Projekt Tradicionalni slo-
venski zajtrk je namenjen 
temu, da nas spomni, da je 
hrana, ki so jo pridelali in pri-
pravili ljudje na naših kmetijah, 
v kmetijskih in živilskih podje-
tjih in zadrugah, bolj sveža in 

okusnejša od tiste pripeljane 
od daleč, morda celo z drugih 
kontinentov. Tradicionalen 
slovenski zajtrk je sestavljen 
iz kruha, masla, medu, mleka 
in jabolka ali drugega svežega 
ali suhega sadja brez dodanega 
sladkorja. Namen teh aktiv-
nosti je, da otroke, mladino in 
širšo javnost država seznani 
o pomenu zajtrka, pomenu in 
prednostih lokalno pridelanih 
živil, ki so pridelana oziroma 
predelana v Sloveniji. S tem se 
tudi poudari pomen kmetij-
stva in čebelarstva za prede-
lavo hrane, ter njenem vplivu 
na okolje. Pomembno je tudi 
splošno ozaveščanje mladine 
o pomenu zdravega načina 
življenja, vključno s pomenom 
gibanja in izvajanja športnih 
aktivnosti.

Peter Kavčič
Foto: Arhiv ČZ Dolomiti 

Kljub slabi letini čebelarji 
podarili 40 kilogramov 

medu za otroke
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Vodstvo stranke je izrazilo ve-
selje ob lepem sprejemu v naši 
idilični horjulski dolini ter po-
udarilo zavzetost za ohranjanje 

podeželja in krščanskih vre-
dnot. Župan Janko Prebil je od-
ločitev, da kongres izpeljejo prav 
v Horjulu, pozdravil in dejal, da 

je to lepa priložnost, da naše 
kraje spoznajo obiskovalci iz 
cele Slovenije. Po uradnem delu 
in programu, ki ga je pripravi-
lo vodstvo stranke, je sledilo še 
sproščeno druženje ter številni 
neformalni pogovori. 

Predsednik NSi Matej Tonin 
je v ospredje svojega govora na 
programskem kongresu stran-
ke v Horjulu postavil aktualne 
razmere v državi in poudaril, da 
NSi ima rešitve za najbolj pere-
če težave v državi. 

Dotaknil pa se je tudi evrop-
skih volitev prihodnje leto, ki 
so po njegovem mnenju zelo 
pomembne, saj se je Evropa 

znašla na prelomnici. Navzoče 
je opomnil, da je v času krize 
in globalnih negotovosti iden-
titeta stranke ključna. »Lahko 
smo ponosni na Novo Slove-
nijo, ki je programsko močna 
in trdna stranka. Imamo te-
meljni program, imamo go-

spodarski program, imamo 
zdravstveni program, danes 
pa predstavljamo še izhodi-
šča za evropski program. NSi 
je uigrana ekipa, člani NSi so 
delovni, odgovorni in srčni ter 
bodo vedno delali za življenje, 
domovino in mir,« je poudaril 

predsednik NSi. Samega do-
godka se je udeležilo tudi veliko 
število novinarjev in fotografov, 
ki so v besedi in sliki ponesli 
podobe Horjula po celi Slovenji. 

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Napredek gre 
dandanes v smer 
popolne digitalizacije, 
zato je še kako 
pomembno, da 
poznamo digitalni svet 
in smo ga tudi vešči 
uporabljati ne glede 
na starost ali socialni 
status. 

S seboj vam ni treba prinesti 
ničesar, ne pametnega telefo-
ne niti računalnika. Za vse 
bo poskrbljeno. Potrebujete 
le nekaj dobre volje in željo po 
znanju.

Zato ste vsi, ki bi se radi 
brezplačno izobrazili, lepo va-
bljeni, da se udeležite tečajev, 
ki bodo potekali celo leto, in 
sicer po spodaj navedenem ur-
niku vsak dan od ponedeljka 
do petka v prostorih športne 
dvorane v osnovni šoli.

Župan Janko Prebil: ‘’Digi-

talna Info Točka Območno 
obrtne podjetniške zbornice 
Ljubljana Vič bo prisotna tudi 
v Horjulu, kjer bodo naše ob-
čane informirali o digitalnih 
storitvah, ki jih ponuja država 
za občane.’’ 

Za dodatne informacije vam 
je na voljo mag. Peter Grabner, 
univ. dipl. inž. el., Sekretar 
OOZ Ljubljana Vič na telefon-
ski številki 01 200 52 50.

S svetovanjem so začeli 13. 
novembra in bo trajalo eno 
leto. Izvajali ga bodo v prosto-
ru v Športni dvorani pri OŠ 
Horjul, vhod je z zgornjega 
parkirišča.

Urnik Digit Info Točke
PON. 08:00–12:00 ure
TOR. 13:00–16:00 ure
SRE. 08:00–12:00 ure
ČET. 08:00–12:00 ure
PET. 13:00–16:00 ure

  Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Brezplačni tečaj 
digitalizacije za vse 
občane in občanke

Kongres NSi
v Horjulu

Maratonski tekač 
Jože Marolt se 

je 12. novembra 
udeležil Atenskega 

klasičnega maratona, 
ki poteka po 

originalni poti, 
po kateri naj bi 

tekel legendarni 
Feidipides, grški 

vojni tekač, ko je 
prinesel novico o 

zmagi nad Perzijci v 
bitki pri Maratonu 

leta 490 pr. n. št. 

»Gre za zelo težek maraton, 
saj je treba premagati kar 350 
metrov višinske razlike. Med 
tekom številni odnehajo. To-
krat je od približno 20 tisoč 
tekačev na cilj priteklo samo 17 
tisoč. To je tudi edini maraton, 
ki omogoča, da pritečeš v cilj v 
roku osmih ur, nato se zapre. 
Klasični maratoni imajo odprt 
cilj samo šest ur,« je pojasnil 
Jože, ki je tekmoval v kategoriji 
od 55 do 60 let. 

»Zaradi zahtevnosti trase 
sem se ga lotil zelo sistema-
tično in premišljeno, brez na-
menov, da bi postavil osebni 
rekord. V cilj sem pritekel po 
treh urah, 21 minutah in 37 
sekundah, kot 837. v generalni 

razvrstitvi oziroma kot 30. v 
svoji kategoriji. Kot rečeno, je 
trasa naporna, a ko v cilju pri-
tečeš na stadion z 40 tisoč gle-
dalci, pozabiš na vse bolečine. 
Spodbujanje ljudi na tribuni je 
nepozabno doživetje, ki ti dvi-
gne vse kocine na telesu.«

Jože se je oktobra udeležil 
ljubljanskega maratona, kjer je 
tokrat tekmoval na polmarato-
nu, saj je varčeval z močmi za 
nastop v Atenah. Kljub temu 
je v svoji kategoriji osvojil zlato.

»Pred menoj sta dva projekta. 
Prvi je konec novembra v Pal-
manovi kot polmaraton, drugi 
pa me čaka takoj po novem 
letu, ko se bom z mojo partner-
ko Klavdijo, ki me vedno spre-
mlja in tudi ljubiteljsko teče, 
odpravil v Dubaj na maraton. 

Izbral sem si ga, recimo, kot 
nagrado, ker 3. januarja pra-
znujem deset let abstinence od 
alkohola. Trasa mi je še malce 
uganka, saj gre za povsem dru-
gačno okolje in pogoje teka.« 
Zelo se veseli tudi nastopa na 
enem izmed najprestižnejših 
maratonskih tekem na svetu, 
Bostonskem maratonu, ki se 
ga bo udeležil aprila prihodnje 
leto. A o tem več prihodnjič.

Gašper Tominc

Jože na maratonu vseh maratonov

V soboto 18. novembra je v športni dvorani 
poleg Osnovne šole Horjul potekal 17. 

kongres stranke NSi, ki se ga je udeležilo 
nekaj več kot 350 članov in članic. 
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Fundacija za šport 
je jeseni 2022 
objavila Javni 

razpis za uporabo 
sredstev Fundacije 

za financiranje 
športnih 

organizacij v 
Republiki Sloveniji. 

Nanj se je novembra 2022 
prijavila tudi Občina Horjul z 
vlogo za projekt »Obnova pod-
lage na igrišču športne dvorane 
v Športnem parku Horjul«, da bi 
s finančno pomočjo Fundacije 
za šport zamenjala 10 let staro, 
zelo dotrajano, poškodovano 
podlago na igrišču športne dvo-
rane v Športnem parku Horjul.

Občina Horjul je nato maja 
2023 podpisala pogodbo s Fun-
dacijo za šport, s katero ji je za 
leto 2023 za prijavljeni projekt 
dodelila nepovratna sredstva v 
višini 22.170,00 EUR, vendar ne 
več kot 50 % upravičenih stro-
škov investicije. 

V maju in juniju 2023 je sle-
dilo pridobivanje ponudb za 
dobavo podlage in v juliju 2023 
izbor najustreznejšega ponu-
dnika, ki je avgusta 2023 do-
bavil novo podlago. Po dobavi 
nove podlage so člani HK Dina-
miti Horjul in drugi prostovolj-
ci sredi avgusta 2023 dotrajano 
podlago zamenjali z novo. 

S pomočjo Fundacije za šport, 
ki je sofinancirala polovico in-
vesticije, in s pomočjo pro-
stovoljcev, ki so staro podlago 

nadomestili z novo, smo uspe-
šno obnovili podlago v špor-
tni dvorani Športnega parka v 
Horjulu, zato lahko sedaj nudi-
mo odlične pogoje in vrhunsko 
infrastrukturo za vadbo in tek-
movanja v inline hokeju, za kar 
se tako Fundaciji za šport kot 
prostovoljcem, tako v našem 
imenu kot v imenu inline ho-
kejistov vseh generacij, najlepše 
zahvaljujemo.

V športni dvorani Športnega 
parka Horjul tako zdaj vsako-
dnevno poteka kvalitetna vadba 
raznovrstnega programa inline 
hokeja, od športne vzgoje otrok, 
usmerjene v kakovostni in vr-
hunski šport, športne vzgoje 
mladine usmerjene v kakovo-
stni in vrhunski šport, do kako-
vostnega športa in raznovrstne 

rekreacije. Prav tako se v dvora-
ni znova odvijajo tekme držav-
nega prvenstva inline hokeja v 
vseh kategorijah, tekme inline 
hokeja za pokal Slovenije ter 
različne mednarodne tekme in 
tekme v amatersko-rekreativni 
panogi inline hokeja. 

Podatki o financiranju
Vrednost investicije je znaša-
la 40.687,00 EUR, od tega je 
polovico sredstev v proračunu 
zagotovila Občina Horjul, po-
lovico pa sofinancirala Fun-
dacija za šport (http://www.
fundacijazasport.org/si/).

Konec oktobra, 
natančneje v 
soboto, 28. 10., je v 
prenovljeni športni 
dvorani v športnem 
Parku Horjul potekal 
zabavno-športni 
dogodek, namenjen 
otrokom in staršem, 
da se spoznajo 
s prenovljenim 
objektom, ki je na 
voljo za uporabo tako 
za športne aktivnosti 
kot tudi za zabavo. 

 
Obiskovalci so tako lahko 

uživali pod povsem preno-
vljeno streho dvorane in pre-
izkusili, kako dobro tečejo 
rolerji po novi podlagi, ki so jo 
položili in tudi uspešno preiz-
kusili horjulski inline hokejisti. 
Dogodek je trajal od 15. do 19. 
ure. Posebno veselje za otroke 
so predstavljala tri napihljiva 
igrala, ki so jih postavili pri 
podjetju napihljivcki.si. Pleza-

nje in dričanje po napihljivčkih 
z različnimi tematskimi motivi 
(živalski vrt, samorog in tačke 
na patrulji) pa ni bila edina 
aktivnost. Za animacijo na ro-
lerjih je bilo poskrbljeno tudi 
pod strokovnim vodstvom. 
Na drugi polovici igrišča je na-
mreč športnica Lea Smrtnik 
poskrbela za animacijo otrok z 
rolanjem in športnimi igrami.

S prenovljenim objektom 
tako zdaj vsakodnevno poteka 
kvalitetna vadba raznovrstne-

ga programa. Od inline hokeja, 
športne vzgoje otrok in mladi-
ne, usmerjene v kakovostni in 
vrhunski šport, do raznovrstne 
rekreacije. Prav tako se v dvo-
rani znova odvijajo tekme in-
line hokeja v vseh kategorijah.

Peter Kavčič
Foto: občinski arhiv

Obnova podlage na 
igrišču športne dvorane

v Športnem parku Horjul

Rekreativno rolanje
in otroški živžav 

Po 14. sezonah, ko so 
vselej igrali v finalu, 

imajo letos najboljši 
horjulski hokejisti pred 

seboj precejšen izziv, 
če želijo nadaljevati 

s tradicijo in igrati 
finalne obračune v 1. 
Fischer ligi in Pokalu 

Slovenije. 

Zaradi odličnega dela z mla-
dimi hokejisti so tisti najboljši 
nosilci igre zanimivi za tujino, 
kjer jim omogočajo ne samo 
boljše športne, ampak tudi fi-
nančne pogoje. 

Trener HK Dinamiti Horjul 
Anže Lončar: ''Ekipo smo moč-
no pomladili, poleg tega nekaj 
standardnih članov igra v prvi 
francoski ligi in na njih ne mo-
remo računati. V najboljšem 
primeru se nam bodo fantje 
pridružili pred zaključnimi boji, 
kar pa bo letos zelo težko, saj 
se domače prvenstvo zaklju-
či precej prej, kot prvenstvo v 
Franciji. Tako smo sezono za-
čeli proti vselej neugodnim Do-
lenjskim Toplicam, vendar smo 
že od prve minute dali vedeti 
nasprotniku, po kaj smo prišli. 
Tekmo smo suvereno dobili z 
rezultatom 6:1. Že v naslednji 
tekmi proti Gorenjski ekipi, 
Luftarji, nam je sreča nekoliko 
obrnila hrbet. Ob odličnem za-
četku in dominaciji na igrišču 
smo zapravili preveč priložno-
sti. Domači nismo zadeli, kazen 
pa je sledila na drugi strani. Na 
koncu smo priznali premoč z 
rezultatom 1:4. Tu se je pokaza-
lo, da bomo morali letos še trdo 
delati, če želimo ubraniti naslov 
državnega in pokalnega prvaka 
Slovenije.''

V nadaljevanju so horjulski 
inline hokejisti palice prekrižali 
z vedno neugodnimi konku-
renti iz Cerknice in Ljubljane. 
Anže Lončar je s temi besedami 
slikovito opisal kako dramatič-
ni sta bili tretja in četrta tekma: 
''Sledila je tekma proti ekipi HK 
Ščuke iz Cerknice, ki smo jo 
dobili z rezultatom 13:1. Zadnja 
odigrana tekma je bila proti 
Ljubljanski ekipi HK Žirafe.Po 
hitrem vodstvu v peti minuti 
tekme so nasprotniki že po mi-
nuti in pol prišli do izenačenja. 
Rezultat se ni spremenil do 44. 
minute, ko so ponovno zadeli 
Ljubljančani. Na presenečenje 
številnih gledalcev smo se Di-
namiti znašli pred težko konč-
nico, saj plošček nikakor ni šel v 
mrežo nasprotnika. Na srečo je 
Bor Miklič 3 sekunde pred kon-
cem zadel in smo izsilili podalj-
šek. V podaljšku si nismo smeli 
privoščiti prejetega gola. Fantje 
so vedeli, da je tekmo treba do-
biti, in tako je Miklič po treh 
minutah odločil zmagovalca.''

Trener Tim Fink je tako strnil 
komentar na odigrane in priha-
jajoče tekme: ''Poleg naše prve 

ekipe v državnem prvenstvu 
tekmuje tudi naša druga ekipa, 
ekipa TNT Dinamiti. Ekipo se-
stavljajo starejši precej izkušeni 
igralci s pridihom nekaj mlade 
zagnanosti in moči. Do sedaj so 
bili naši TNT-jevci uspešni en-
krat proti ekipi HK Ščuke, kjer 
so zadeli kar 11-krat in prejeli 
samo 2 zadetka. Sledila sta veli-
ko težja obračuna proti ekipama 
HK Flying Bulls in HK Luftar-
jem, kjer so morali Horjulci pri-
znati premoč. Ne smemo pa po-
zabiti tudi na naše najmlajše, ki 
se tokrat med seboj merijo v dr-
žavnem prvenstvu do 9, 12 in 15 
let. Prvi tekmovalni dan je po-
tekal v hrvaškem mestu Karlo-
vac, kjer so se pomerile vse naše 
kategorije in vse nanizale super 
rezultate. Sedaj do novega leta 
sledijo še trije tekmovalni dnevi 
in sicer, 18. 11. v Horjulu, 2. 12. 
v Lukovici in 17. 12 ponovno v 
Horjulu. Vsi vljudno vabljeni, da 
podprete naše mlade in članske 
hokejiste na tekmah državnega 
prvenstva'' še dodaja Fink.

Peter Kavčič

Hokejisti so uspešno začeli 
sezono, ki pa ne bo lahka

Možnost oglaševanja v Športnem parku Horjul in 
športni dvorani

Na spletni strani občine www.horjul.si si lahko prebe-
rete tudi pogoje za oglaševanje na prostih oglasnih po-
vršinah znotraj dvoran, tako v športnem parku, kakor 
tudi pri osnovni šoli Horjul. To je odlična priložnost za 
promocijo lokalnih podjetij in obrtnikov, predvsem pa 
na ta način tudi aktivno podpirate razvoj športa v lokalni 
skupnosti. 
Cene niso visoke, oglasne površine pa dobro vidne in 
velike. Za več informacije se lahko obrnete tudi na 
info@horjul.si ali pokličete na telefon: 040 350 273
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Zimsko vzdrževanje oziroma 
zimska služba je del rednega 

vzdrževanja cest. 

Zaradi posebnih pogojev, ki nastajajo ob 
sneženju, poledici, sodri in žledu, je zim-
sko vzdrževanje gotovo najzahtevnejši del 
vzdrževanja cest. Pred prihajajočimi zim-
skim meseci spodaj podajamo pomembne 
informacije in k branju prispevka vabimo 
predvsem vse voznike in druge udeležence 
v prometu – da slabe vremenske razmere 
ne bodo povzročile tudi slabe volje na ce-
stah.

 Vsako leto je zimska služba vzposta-
vljena od 15. novembra do 15. marca pri-
hodnjega leta, ko praviloma traja zimsko 
obdobje. Vendar formalna vzpostavitev 
delovanja zimske službe ne pomeni njene-
ga dejanskega začetka, saj je treba določena 
dela v pripravi na zimske mesece izvesti že 
pred 15. novembrom.

Zimska služba skrbi, da so ceste pri-
merno vzdrževane in prevozne. Zimska 
prevoznost cest pa ne pomeni, da so ce-
ste popolnoma kopne in prevozne kot v 
drugih letnih časih. V času sneženja je 
namreč nemogoče pričakovati, da bodo v 
vsakem trenutku ceste ‘’črne’’. Vzdrževanje 
prevoznosti posameznih cest v zimskih 
razmerah je opredeljeno s prednostnimi 
razredi, v katere so ceste razvrščene glede 
na kategorijo, gostoto in strukturo prometa, 
geografsko-klimatske razmere in krajevne 
potrebe. Razvrstitev cest po prednostnih 
razredih je določena v Pravilniku o rednem 
vzdrževanju javnih cest. Pluženje cest se 
v primeru sneženja prične, ko zapade 
10 cm snega na lokalnih cestah in 15 
cm na javnih cestah. Prednostno se 
izvaja zimska služba na vseh lokalnih 
cestah, kjer poteka integrirana avto-
busna linija, in na cestah, kjer se iz-
vajajo prevozi šolskih otrok. Glede na 
konfiguracijo terena je Občina Dobrova - 
Polhov Gradec izrazito hribovito območje 
z razvejanim cestnim omrežjem, ki skupaj 
obsega kar 250 km cest, kar poveča zahtev-
nost zimskega vzdrževanja. Izvajanje zim-
ske službe je še posebej zahtevno na višje 
ležečih cestah, kjer se pojavljajo izrazitejše 
snežne padavine.  Poleg vzdrževanja cest pa 
pomembno vlogo pri varni vožnji v zimskih 

mesecih igra tudi zimska oprema vozil. Vsa 
vozila morajo biti v zimskem času opremlje-
na z ustrezno zimsko opremo, za tovorna 
vozila s priklopniki in vozila, ki prevažajo 
nevarne snovi, pa velja v času sneženja po 
določilih Odredbe o omejitvi prometa na 
cestah v Republiki Sloveniji tudi prepoved 
vožnje oziroma obvezno izločanje iz pro-
meta. Voznike pozivamo, da upoštevajo 
razmere na cestah in ravnajo odgovorno. 
Pomembno je tudi, da v primeru napovedi 
zimskih razmer vozniki pravočasno odide-
jo od doma, saj se potovalni čas podaljša, ter 
da hitrost vožnje prilagajajo razmeram na 
cesti. Prav ustrezna zimska oprema in prila-
gojena hitrost vožnje sta temeljna dejavnika, 

ki preprečujeta zdrse vozil in druge nesreče 
v času sneženja ali poledice, ki ju izvajalci 
zimske službe poskušajo pravočasno pre-
prečiti ali vsaj omiliti s posipanjem cestišč.

Na Občini Dobrova - Polhov Gradec smo 
občanom za morebitna dodatna pojasnila v 
zvezi z izvajanjem zimske službe doseglji-
vi na telefonski številki 01/3601-800. Na 
državnih cestah pa je za izvajanje zimske 
službe na območju občine Dobrova - Pol-
hov Gradec zadolženo podjetje Gorenjska 
gradbena družba d.d.

Za razumevanje in upoštevanje priporo-
čil se vsem občanom že vnaprej zahvalju-
jemo.

Občina Dobrova - Polhov Gradec

Županova beseda 

Spoštovane občanke 
in občani!
 Čeprav za mesec 
november velja, da je 
meglen in turoben, lahko 
po vsem dogajanju 
rečem, da je bil na 
občinski ravni vseeno 
zelo aktiven, pester in 
poln izzivov. 

V četrtek, 26. oktobra 2023, 
je potekala 2. izredna 
seja občinskega sveta, 
na kateri so člani sveta 
obravnavali tri točke 
dnevnega reda:

Rebalans proračuna 
za leto 2023 – II 

Na seji je bil potrjen nov rebalans prora-
čuna, ki je bil potreben zaradi prejema dr-
žavnih sredstev za popravilo cest in plazov 
po avgustovskem neurju. 

Občina je s strani države prejela 12,8 mi-
lijona evrov za sanacijo škode. Skupna ško-
da v naši občini je sicer bila ocenjena na 49 
milijonov evrov. 

S potrjenim rebalansom se za leto 2023 
tako prihodki Občine zvišujejo za 12,8 
milijona evrov, odhodki pa za 1,5 milijona 
evrov. 

Sklep o izkazani javni koristi za izvedbo 
projekta Parkirišče Dobrova

Parkirišče Dobrova je že znan projekt, v 
sklopu katerega bo ob Horjulski cesti (pri 
krožišču) zgrajeno parkirišče za osebna 
vozila in kolesa ter električna polnilnica. 
Izkaz javne koristi je potreben zaradi brez-
plačnega prenosa zemljišč v lasti Republike 
Slovenije in njihovo opremljanje s komunal-
no infrastrukturo. Sklep je bil na seji sprejet, 
Občina pa bo zdaj pričela s postopkom pri-
dobitve gradbenega dovoljenja. 

Odlok o ustanovitvi Skupne občinske 
uprave Enotnost občin

Občina se je v želji po povezovanju in 
optimizaciji dela junija letos pridružila 
Skupni občinski upravi Občine Kočevje, 
Občine Kostel, Občine Osilnica in Občine 
Dobrepolje, po potrditvi odloka na takra-
tni seji občinskega sveta. Občine članice so 

sedaj sprejele Odlok o ustanovitvi Skupne 
občinske uprave Enotnost občin (SOU EO), 
v katerem so natančneje določeni financi-
ranje, upravno-organizacijski sistem in na-
loge, ki se bodo izvajale v sklopu nove sku-
pne uprave. To so pravna služba, občinsko 
odvetništvo, notranja revizija, urejanje pro-
stora, civilna zaščita, proračunsko računo-
vodstvo, urejanje prometa in informatika. 
Naša Občina bo del SOU EO od 1. januarja 
2024 dalje. 

Župan je ob tem poudaril, da so predno-
sti skupne občinske uprave ogromne, kar 
se je pokazalo že pri nedavni podpori pri 
zagotavljanju kadra za ocenjevanje škode 
po avgustovskih poplavah. Prinaša pa tudi 
finančne prednosti.

Gradivo in zapisniki sej občinskega sve-
ta so dostopni na spletni strani www.do-
brova-polhovgradec.si.

Občina Dobrova - Polhov Gradec

Že v začetku meseca smo 
pozornost ponovno posveča-
li vremenskim napovedim in 
rdečim alarmom, ki so zopet 
napovedovali slabe vremenske 
razmere in ujme. K sreči večje 
škode ni bilo, vseeno pa toliko, 
da je bilo treba sanirati del že 
tako najbolj poškodovanih od-
sekov v Petačevem in Potrebu-
ježevem grabnu. 

Sicer pa je bil mesec no-
vember posvečen načrtovanju 
sanacije. Potekali so številni 
delovni sestanki - tako zno-
traj občinske uprave, kot z 
različnimi strokovnjaki – pro-
jektanti, vodij projektov, nad-
zorniki, sestanki z Direkcijo 
RS za vode - s ciljem, da bi se 
sanacije lotili v čim večji meri 
optimalno. Kratek rok, ki ga 
je določila država za črpanje 
sredstev, ob tako velikem ob-
segu škode, predstavlja velik 
izziv. 

Na občino se obračate tudi 
številni občani z različnimi 
vprašanji, kdaj se bo sanaci-
ja začela, kako se bomo lotili 
plazov, urejanja hudournikov, 
kam se lahko obrnete za po-
moč, kdaj bo izplačana škoda. 
Marsikatero vprašanje je še 
odprto. Zakonodaja, ki bo ure-
jala način sanacije, je še v pri-
pravi in tudi na nivoju države 
in državnih organov se glede 
načina in izvedbe sanacije od-
pirajo številna vprašanja, zato 
tudi občine še nimamo vseh 
jasnih odgovorov. Kljub temu 
pa zagotavljam, da se skupaj z 
občinsko upravo in vsemi so-
delujočimi trudimo, da se sa-
nacija v danih pogojih izvede 
v največji možni meri. 

Kljub temu, da je sanaci-
ja prioritetna naloga, tečejo 
projekti naprej, nekateri pa 
so prestavljeni v naslednje 
leto. V teku je tudi priprava 
proračuna, ki bo usmerjal di-
namiko razvoja naše občine v 
prihodnjem letu. Želimo, da 
je razvoj uravnotežen, da se 
storitve in področja, kot so 
vodovodi, ceste, šolstvo, soci-
alno področje, ohranijo, pred-
vsem pa želimo izboljšati nivo 
storitev. Ena izmed prioritet in 
velika želja je, da v naslednjem 
letu bistveno napredujemo 
na projektu ureditve centra 
Dobrove, prav tako ne bomo 
zanemarili področij gasilstva, 
športa, kulture, društvenega 
življenja, krajevnih skupnosti, 
kljub intenzivnemu vodenju 
sanacije po poplavah. 

Posebna pozornost bo 
usmerjena posodobitvi dela 

in organizacije občinske 
uprave, saj se z novim letom 
pridružujemo skupni občin-
ski upravi “Enotnost občin”, 
skupaj z Občinami Kočevje, 
Kostel, Osilnica in Dobrepolje. 
Nadejamo se novega sodelo-
vanja in možnosti za pomoč 
vsem izzivom, s katerimi se 
soočamo občine. Nismo pa 
pozabili tudi na to, da je treba 
sodelovati s sosednjimi obči-
nami. V tem mesecu smo se 
sestali z županom in direkto-
rico občinske uprave občine 
Log – Dragomer. S pogovori 
in iskanjem možnosti za sode-
lovanje s sosedi nadaljujemo 
tudi v prihodnje. 

Tržnica na Dobrovi nas 
razveseljuje vsako soboto, od 
8. do 12. ure. Hvala občanom 
in drugim obiskovalcem za 
lep obisk in ponudnikom za 
pestro ponudbo. Društva ste 
v teh dneh prejela vabilo k so-
delovanju. Vabljeni, da skupaj 
popestrimo program tržnice 
in izkoristite priložnost za 
predstavitev ter tudi vašo pro-
mocijo. 

Prihaja pa mesece decem-
ber, kot radi rečemo najbolj 
čarobnemu mescu v letu. Naj 
soj lučk ne prekrije bistva tega 
časa, ki je v naših srečanjih, 
iskrenem druženju in veselju, 
da imamo drug drugega. Ne 
pozabimo na družine, sosede, 
prijatelje, sodelavce in naše 
odnose, ki bogatijo naše življe-
nje. To so darila, ki ostanejo. 

Veseli me, da si številna 
društva in posamezniki zelo 
intenzivno prizadevate ter or-
ganizirate decembrske dogod-
ke. V cilju enotne promocije in 
povezovanja smo na občini in 
v sodelovanju z JZ Polhograj-
ska graščina pripravili enotni 
koledar dogodkov »Doživimo 
čarobni december.« Vabimo 
vas, da se dogodkov, ki se bodo 
odvijali v naši občini, udeleži-
te v čim večjem številu. S tem 
boste podprli delovanje dru-
štev in drugih organizatorjev, 
hkrati pa bomo imeli lepo pri-
ložnost za srečanje, pogovor, 
izmenjavo idej in pobud. Že-
lim si, da bi ob vseh dogodkih 
letošnjega leta, pogumno in 
optimistično zakorakali skozi 
praznični december in v novo 
leto 2024!

Skupaj z ekipo vam želimo 
doživete, iskrene in prijazne 
praznične dni!

Jure Dolinar, župan

Zimska služba v sezoni 2023/24

Na izredni seji potrjen rebalans 
proračuna zaradi prejema 
12,8 milijona državnih sredstev 

Izvajalec zimske službe na vseh cestah in pločnikih, ki so v upravljanju 
občine Dobrova - Polhov Gradec, je podjetje Tijo d.o.o., ki zimsko služ-
bo izvaja s svojimi sodelavci in podizvajalci. 

Izvajalec je dosegljiv na telefonski številki 040/163-534. 
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Avgustovske poplave 
so med drugim 
poškodovale tudi most 
na Hruševem. 

Sosednji Italiji in učinkovite-
mu delovanju Uprave Republike 

Slovenije za zaščito in reševanje 
pa se gre zahvaliti, da je v začet-
ku septembra na Hruševem že 
stal novi most, ki ga je italijan-
ska vlada podarila naši občini. 

Z ekipo prostovoljcev itali-
janske civilne zaščite, v sode-
lovanju z ekipo URSZR in v 

koordinaciji ekipe naše občine, 
je bil v nekaj tednih postavljen 
novi montažni most, ki je tako 
Hruševo ponovno povezal z do-
stopom do glavne ceste. 

Konec oktobra je omenjena 
ekipa prostovoljcev po mon-
taži treh mostov (v naši občini, 
v Gornjem Gradu in v Črni na 
Koroškem) zapustila Slovenijo. 
Pred slovesom so nas še enkrat 
obiskali. Sprejela jih je podž-
upanja Ana Oblak in se jim v 
imenu vseh občanov zahvalila 
za njihovo pomoč in izjemno 
sodelovanje. Italijanska ekipa 
pa se je tudi naši občini zahva-
lila za gostoljubje. Hvaležni za 

opravljeno delo, sodelovanje 
in solidarnost ter z željo, da se 
še naprej gradijo mostovi tudi 
med nami, smo odšli novim iz-
zivom naproti. 

Utrinke iz njihovega dela v 
Sloveniji si lahko ogledate tudi 

na Facebook profilu Antelao 
Protezione Civile. Za vso po-
moč in podporo pa se zahvalju-
jemo tudi ekipi URSZR.

Občina 
Dobrova - Polhov Gradec

Zapore cest
Občina Dobrova - Polhov Gradec 
obvešča vse občane in druge 
uporabnike cest o spodnjih aktualnih 
zaporah cest. 
Vabljeni k spremljanju občinske spletne 
strani www.dobrova-polhovgradec.si 
za najaktualnejše informacije. 

ZAPORE REGIONALNE CESTE LJUBLJANICA–LJUBLJANA 
ZARADI GRADNJE BARJANSKE KOLESARSKE POVEZAVE 
(GABRJE–RAZORI)
• v naselju Šujica: POLOVIČNE ZAPORE cestnih odse-
kov do 31. 12. 2023; dolžine zapor ne bodo presegale 
150 m 
• v naselju Dobrova: POLOVIČNE ZAPORE cestnih od-
sekov do predvidoma 31. 11. 2023 

ZAPORE CEST NA OBMOČJU DOBROVE ZARADI IZGRAD-
NJE VODOVODNEGA IN KANALIZACIJSKEGA OMREŽJA
Obveščamo vas, da bodo do 21. 12. 2023 na območju 
Dobrove vzpostavljene spodnje zapore cest zaradi gra-
dnje vodovodnega in kanalizacijskega omrežja:

• JP567191 Vrti (od križišča z LZ067211 Ulica Emila 
Adamiča do hišne številke Horjulska cesta 34): POPOL-
NA ZAPORA v fazi 1 
• LZ067211 Ulica Emila Adamiča (med hišno številko 
Ulica Emila Adamiča 22 in 17): POLOVIČNA ZAPORA 
v fazi 1 
• nekategorizirana javna cesta med hišno številko Hor-
julska cesta 34 in 24: POPOLNA ZAPORA v fazi 2  
• LC067021 Dobrova–Horjul (med hišno številko Hor-
julska cesta 24 in 14): POLOVIČNA ZAPORA v fazi 3 

KRATKOTRAJNE POPOLNE ZAPORE CEST NA OBMOČJU 
SETNIKA IN PRAPROČ ZARADI OBNOVE CEST
• Javna cesta JP567611 Majer–Praproče, na odseku od 
križišča na Prapročah do hišne številke Setnik 34 (Mali 
vrh): do 31. 12. 2023, med 7. in 17. uro 
• Javna pot JP567621 Škandrov graben–Veliki vrh, na od-
seku od križišča z javno cesto JP567611 Majer–Praproče 
do hišne številke Setnik 24 (Veliki vrh): do 31. 12. 2023, 
med 7. in 17. uro

Občina Dobrova - Polhov Gradec

Notarka Mojca Gorišek Gros 
deluje na novi lokaciji
Notarska pisarna Mojce Gorišek Gros obvešča, da od 2. 11. 
2023 dalje posluje na novi lokaciji, in sicer v 1. nadstropju 
trgovsko-poslovnega centra Mercator na Brezovici (vhod 
pri lekarni), na naslovu Tržaška cesta 495, 1351 Brezovica.
Njihove kontaktne informacije pa ostajajo nespremenjene:

- Telefon: 08 201 47 00 ali 041 779 560
- E-mail: pisarna@notarka-brezovica.si

Zaradi pospešene digitalne 
preobrazbe družbe smo posa-
mezniki vsakodnevno posta-
vljeni pred izziv – kako upora-
bljati in izkoristiti prednosti, ki 
jih digitalizacija prinaša. Zato 
bodo odslej državljanom na 
Digi info točkah na voljo sveto-
valci, ki bodo nudili nasvete in 
pomoč pri uporabi digitalnih 
javnih storitev, kot so uporaba 
elektronske osebne izkaznice in 
s tem povezane mobilne aplika-
cije, prijava v elektronske stori-
tve in elektronsko podpisovanje, 
dostop do informacij o delu dr-

žavne uprave na portalu gov.si, 
dostop do elektronskih storitev 
na portalu eUprava, registracija 
in prijava v portal SPOT, upo-
raba storitev eZdravja na por-
talu zVEM, dostop do e-storitev 
ZPIZ, uporaba državnega davč-
nega portala eDavki, dostop do 
elektronske zemljiške knjige, 
uporaba elektronskih vinjet na 
portalu DARS, storitve z zvezi s 
študijem in štipendijami, stori-
tve MKGP in UVHVVR, portal 
Volos in drugih.

Postopoma bo odprtih kar 
222 Digi info točk na območju 

celotne Slovenije, delovale pa 
bodo do konca prihodnjega leta.

V občini Dobrova - Pol-
hov Gradec je Digi info toč-
ka odprta od 13. novembra 
2023 dalje, v pisarni na lo-
kaciji trgovskega centra EU-
ROGARDEN, Podsmreka 
7B, Dobrova. Točka bo od-
prta ob ponedeljkih in sre-

dah od 13. do 16. ure, in ob 
torkih, četrtkih in petkih od 
8. do 12. ure. Vabljeni, da jo 
obiščete in pridobite ključ-
na znanja za uporabo vsako-
dnevnih digitalnih storitev.

Več o projektu pa si lahko pre-
berete na spletni strani: https://
digitocke.si

Občina 

Zaživela Digi info točka v Podsmreki

Ekipa italijanske 
civilne zaščite, ki je 
pomagala postaviti 
most na Hruševem, se 
vrača v domovino

Srečanje s predstavniki italijanske civilne zaščite

Ministrstvo za digitalno preobrazbo je v 
sodelovanju z Obrtno-podjetniško zbornico 

Slovenije poskrbelo za odprtje t. i. Digi info točk, na 
katerih bodo državljani lahko prejeli brezplačno 

individualno svetovanje pri uporabi digitalnih 
javnih storitev. 



NAS CASOPIS 520/27. 11. 2023 C M Y K 44

27. november 2023 44
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.siObčina Dobrova-Polhov Gradec 44

Občina Dobrova - Polhov 
Gradec je v sodelovanju z 
osnovno šolo in vrtcem Dobro-
va poskrbela za obnovo igral in 
ureditev igrišča pri vrtcu Do-
brova. 

Po ustrezni pripravi terena je 
bila izvedena postavitev novega 
peskovnika za starejše skupine 
otrok, postavitev novih dvoj-
nih gugalnic in kotnega plezala, 
popravilo hiške s toboganom 
in plezali, namestitev ustrezne 
talne zaščite in zatravitev. Pre-
nove pa so bila deležna tudi 
otroška igrala v vrtcu Brezje, 
kjer je bil med drugim posta-
vljen nov peskovnik, izveden 

pa je bil tudi servis in popravilo 
ostalih otroških igral. Občina 
Dobrova - Polhov Gradec je za 
projekta namenila 17.630,00 
evrov. Urejanje otroških igrišč 
pa bo v naši občini potekalo 

tudi v prihodnje, saj je zago-
tovitev ustreznih površin, ki 
našim najmlajšim omogočajo 
kvalitetno preživljanje prostega 
časa, ena izmed prioritet Obči-
ne. (ODBPG)
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DATUM DOGODEK LOKACIJA ORGANIZATOR

1. 12. 2023 Prižig lučk park Polhograjske 
graščine JZ Polhograjska graščina

1. 12. 2023 Prižig lučk in otvoritev 
Praznične ulice Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova, KS 

Dobrova, PGD Dobrova
1. - 31. 12. 2023 Polhov doživljajski park Polhov Gradec JZ Polhograjska graščina
1. - 31. 12. 2023 Zven zaklete grofice Podsmreka JZ Polhograjska graščina
2. 12. 2023, 
od 8.00 do 12.00 Tržnica Dobrova Dobrova Občina Dobrova - Polhov Gradec, KZ 

Dolomiti - Dobrova
2. 12. 2023, 
od 9.00 do 19.00 Družinski oratorijski dan Dobrova Župnija Dobrova

2. 12. 2023 Vodenje po muzejskih zbirkah 
v okviru Miklavževega sejma Polhograjska graščina Muzej pošte in telekomunikacij

2. 12. 2023 Prižig lučk Gasilski dom Hruševo PGD Hruševo
2. - 3. 12. 2023 Miklavžev sejem Polhograjska graščina JZ Polhograjska graščina

3. 12. 2023
Ta veseli dan kulture in 
vodenje po muzejskih zbirkah 
v okviru Miklavževega sejma

Polhograjska graščina Muzej pošte in telekomunikacij

3. 12. 2023, 
od 14.00 do 16.00

Voden ogled po gotski cerkvi 
sv. Petra Dvor JZ Polhograjska graščina

5. 12. 2023 Miklavževanje Šentjošt KPD Ivan Cankar Šentjošt
5. 12. 2023 Obisk Sv. Miklavža na domu Območje KS Črni Vrh KD Črni Vrh
5. 12. 2023 Obisk Sv. Miklavža na domu Brezje PGD Brezje
5. 12. 2023, ob 17.00 Prihod Sv. Miklavža Kulturni dom Dobrova KS Dobrova

7. 12. 2023 Četrtkove večerne urice ročnih 
del Pri Birt (Črni Vrh 31) TD Črni Vrh

8. 12. 2023, 
od 18.00 do 22.00 Praznična ulica Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

8. 12. 2023 Prižig lučk Gasilski dom Brezje PGD Brezje
9. 12. 2023, 
od 8.00 do 12.00 Tržnica Dobrova Dobrova Občina Dobrova - Polhov Gradec, KZ 

Dolomiti - Dobrova
9. 12. 2023 Glasbeni večer Dom krajanov Črni Vrh KD Črni Vrh
9. 12. 2023 Odprtje drsališča Gabrje Gabrje Občina Dobrova - Polhov Gradec

9. 12. 2023 Prižig lučk s prihodom Sv. 
Miklavža

Gasilski dom 
Podsmreka PGD Podsmreka

10. 12. 2023, ob 15.00
Vodenje po občasni razstavi 
Halo! Kje si? 30 let mobilne 
telefonije v Sloveniji ob 15. uri

Polhograjska graščina Muzej pošte in telekomunikacij

14. 12. 2023, 
od 17.00 do 19.00 

Praznične ustvarjalne 
delavnice Kulturni dom Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

15. 12. 2023, 
od 18.00 do 22.00 Praznična ulica Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

16. 12. 2023, 
od 8.00 do 12.00 Tržnica Dobrova Dobrova Občina Dobrova - Polhov Gradec, KZ 

Dolomiti - Dobrova

16. 12. 2023, ob 17.00 Čarobni božični sejem Dvorišče župnišča 
Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

16. 12. 2023 Prižig lučk Gasilski dom Zalog PGD Zalog

17. 12. 2023 
242. Mozartovi družinski dnevi 
- Festival ljubiteljev klasične 
glasbe

Polhograjska graščina KUD Serafin

17. 12. 2023 Božična stojnica Šentjošt Študentsko društvo Silaq

21. 12. 2023 Četrtkove večerne urice ročnih 
del pri Birt (Črni Vrh 31, TD Črni Vrh

22. 12. 2023, 
od 18.00 do 22.00 Praznična ulica Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

23. 12. 2023, 
od 8.00 do 12.00 Tržnica Dobrova Dobrova Občina Dobrova - Polhov Gradec, KZ 

Dolomiti - Dobrova

23. 12. 2023, ob 18.00 Proslava ob dnevu 
samostojnosti in enotnosti

Športna dvorana 
Dobrova Občina Dobrova-Polhov Gradec

24. 12. 2023 Polnočnica Cerkev Šentjošt Župnija Šentjošt
24. 12. 2023 Polnočnica Cerkev Dobrova Župnija Dobrova 
24. 12. 2023 Polnočnica Cerkev Polhov Gradec Župnija Polhov Gradec
24. 12. 2023 Polnočnica Cerkev Črni Vrh Župnija Polhov Gradec

26. 12. 2023 Božično-novoletne delavnice 
za otroke Šentjošt Študentsko društvo Silaq

26. 12. 2023 Pesem miru Kulturni dom Jakoba 
Trobca TD Briše

27. 12. 2023, ob 19.00 Božični koncert Cerkev Dobrova KUD Dobrova
29. 12. 2023, 
od 18.00 do 22.00 Praznična ulica Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

30. 12. 2023, 
od 8.00 do 12.00 Tržnica Dobrova Dobrova Občina Dobrova - Polhov Gradec, KZ 

Dolomiti - Dobrova
31. 12. 2023 Silvestrovanje Gasilski dom Dvor PGD Dvor

31. 12. 2023, ob 23.00 Silvestrova maša Cerkev Sv. Uršule, 
Setnica Župnija Polhov Gradec

31. 12. 2023 Silvestrova maša Planina Župnija Šentjošt

Seznam se do bo decembra gotovo še razširil, zato vabljeni, da najaktualnejše informacije spremlja-
te na spletni strani www.dobrova-polhovgradec.si, Facebook profilih Občina Dobrova - Polhov 
Gradec in Blagajeva dežela, ter spletnih straneh organizatorjev. Organizatorje pa vabimo, da nam 
posredujejo podatke o dogodkih. 

Občina Dobrova - Polhov Gradec in JZ Polhograjska graščina

Doživimo čarobni december
Prihaja december, najbolj čarobni mesec v letu. 

Letos bo dogajanje v naši občini še posebej pestro in praznično. Za vas smo na enem mestu zbrali 
vso dogajanje, ki bo poskrbelo, da bomo doživeli resnično čarobni in praznični december in v novo 
leto 2024 vstopili z optimizmom in veseljem. Vabljeni, da se nam pridružite na spodnjih dogodkih.

Nadgradnja otroškega igrišča
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Potovanje okoli sveta ima 
še dandanes prav mističen pri-
zvok in je poseben podvig za 
pustolovce. 

Zahteva veliko priprav, vztraj-
nosti, iznajdljivosti in še kanček 
blagoslova, saj je na poti veliko 
nepredvidenih dogodkov. God-
beniki so priprave na letošnji 
koncert začeli že na začetku leta 
in skoraj devetmesečne pripra-
ve so obrodile neverjetno poto-
vanje okoli sveta. Do potanko-
sti izdelane podrobnosti, dobra 
organizacija in skrbno izbran 
program so se že v prejšnjih le-
tih pokazali v podobi izjemnega 
koncerta Noč godbe, letos pa je 
bilo potovanje še malo zahtev-
nejše. Neverjetno, a na pot oko-
li sveta so se podali kar dvakrat, 
kot že tradicionalno, v petek in 
nedeljo, da je bilo dovolj prosto-
ra za vse! Brez podpore dona-
torjev, ki jim godbeniki izrekajo 
veliko hvaležnost, tudi tokrat ne 
bi šlo.

Na vhodu v dvorano so nas 
ob letalu pričakali nasmejani 
pilot in kopilot s stevardesama 
in potovanje se je kaj kmalu za-
čelo. Pod taktirko Mateja Rih-
terja je Združeni otroški orke-
ster Glasbene šole Emil Adamič 
skupaj z Združenim zborom 
GŠEA ponesel publiki sporoči-
lo, da je “življenje vrtiljak” in da 
se žal včasih zavrti tudi v napač-
no smer. Kako drugače bi lahko 
povzeli silovite poplave, ki so 
v avgustu prizadele naše kraje. 
Godba Dobrova - Polhov Gra-
dec je tako v sodelovanju z Ob-
čino Dobrova - Polhov Gradec 
posvetila koncert obnovi škode 
po poplavah in koncert obarva-
la v povsem dobrodelno noto. 
Župan Jure Dolinar je v svojem 
nagovoru izrazil željo, da bi nas 
ta izkušnja, ki nas je povezala v 
najtežjih trenutkih, opominjala, 
da je to prava pot tudi za mirne 
čase – da lahko skupaj sodelu-
jemo in spreminjamo svet na 
bolje. 

Še preden so se gledalci do-
bro zavedali, je letalo že polete-
lo, najprej v Italijo na skrivnosti 
italijanske kuhinje in zgodovine 
ter naprej v ulice romantične-
ga Pariza, v čase francoskega 
šansona in plesa. Irski String 
of Fire, ki jo je za to priložnost 
priredil Aljaž Sečnik, je ob vod-
stvu odličnih violinistk Lucije 

Ane Dragaš in Tine Blaznik na 
noge spravil prve gledalce. Hi-
ter skok v Španijo in potem še 
v Afriko je prinesel prvinske 
afriške ritme, ki so jih zapeli 
in odplesali učenci in učitelji v 
Združenem zboru OŠ Dobrova 
in OŠ Polhov Gradec. S pravo 
pisano predstavo so Svetlice 
ozaljšale brazilsko Mas que 
nado ter z odličnim petjem pri-
nesle južnoameriške ritme, ki so 
jih s plesno-igralskim vložkom 
nadaljevali člani skupine Tea-
tro. Skupaj z big band zasedbo 
Godbe so v kubanskih Havana 
in Cuban Pete dodobra razgreli 
občinstvo. Jazz ritmi legen-
darne glasbe Glenna Millerja 
v ZDA so nas vrnili v čas med 
obema vojnama ter pripravili 
teren za prehod Pacifika. V de-
želi vzhajajočega sonca so nas 
pričakali člani skupine Teatro, 
ki so z igro senčnega gledali-
šča dopolnili čustveno zgodbo 
japonskega ljudskega napeva. 
Kitajski Glineni vojščaki so s 
tolkalskimi vložki odgnali še za-
dnje pomisleke – za godbo pri 
glasbi ni ovir! Kako drugače kot 
klasično izjemno bi lahko opi-
sali Cvetlični valček iz Hrestača, 
v katerem so godbeniki dokaza-
li, da jim niti klasična glasba ni 
tuja, še posebej ob pravi paši 
za oči, ki so jo prikazale balet-
ke Nižje baletne šole KGBL. 
Madžarski Csardas ni šel brez 
violine in Neli Božič, še ena kla-
sična Na lepi modri Donavi pa 
ne brez dveh izvrstnih parov iz 
Plesnih šol Salsero in Bolero. Ob 
koncu sta voditelja večera, Jure 
Sešek in Grega Čuden vendarle 
ujela godbeno letalo in skupaj 

z godbeniki pristala na Letali-
šču Emila Adamiča na Dobrovi, 
najprej z venčkom Avsenikovih 
ter nato s slavnostnim skupnim 
zaključkom vseh nastopajočih 
na koncertu s pesmijo Moja 
Slovenija.

Dvourni koncert je minil kot 
bi mignil in navdušeni gledalci 
so polni vtisov že razmišljali, 
kaj novega še lahko naredijo 
godbeniki prihodnje leto. S 
pripravami začnejo v začetku 
leta 2024 … in prav gotovo nas 
prihodnje leto čaka spet kaj po-
sebnega. Vabljeni že danes, da 
se godbenikom pridružite na 
predzadnji vikend v oktobru, 
še prej pa seveda spremljajte 
godbene objave in pridite na 
Valentinov ples, Prvomajsko 
budnico… in še kaj vmes.

Z godbo 
okoli
sveta
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Drugo soboto v oktobru so 
Jurčki s koncertom obeležili 
20-letnico ansambla. 

Kot so že v vabilu naznani-
li, je bil hkrati to njihov zadnji, 
poslovilni koncert. O razlogih 
za prekinitev aktivnega glasbe-
nega udejstvovanja so že govo-
rili, se pa zavedajo, da jimglasba 
pomeni velik del življenja, zato 
gotovo ne morejo trditi, da to ne 

bo tako še naprej, vsaj v določe-
nem deležu. 

»Dvorano v Polhovem Grad-
cu smo popolnoma zapolnili, 
čutila se je res dobra energija 
in skupaj smo ustvarili res ne-
pozaben dogodek, ki še kar od-
meva v naših srcih. Potočili smo 
tudi kar nekaj solz, saj smo se ob 
taki publiki začeli zavedati, kaj 
zapuščamo,« priznajo Jurčki.

»Na tem mestu bi se radi za-
hvalili vsem vpletenim. V prvi 
vrsti nastopajočim ansam-
blom (ansamblu Javor, Gadom, 
Poljanškom, Šundr bandi in 
ansamblu Pogum), ki so vsak 
posebej vnesli svoj glasbeni do-
prinos, poštarju Peški za pope-
stritev programa in ansamblu 
Pogum, ki je poskrbel, da smo 
se lahko tudi po koncertu po-

šteno naplesali in se nasmejali. 
Iskrena hvala tudi našim go-
stom presenečenja: Francertu, 
Tadeji in Urški, ki so še dodatno 
obogatili naš koncert, res je bilo 
čarobno! Sladka hvala tudi Urši 
Š. za torto! Posebna zahvala gre 
tudi PGD Zalog, ki so skrbeli za 
postrežbo, čistočo in red, župa-
nu za obisk in nagovor, občini 
Dobrova - Polhov Gradec in OŠ 
Polhov Gradec za pomoč pri 
ureditvi dvorane, mesarstvu 
Selak za odlično hrano in vsem 
ostalim, ki so pomagali, da je 
dogodek potekal nemoteno. 
Iskrena hvala tudi vsem obisko-
valcem, ki ste prišli na koncert, 
brez vas ne bi bilo čutiti tako 
lepe energije! Hvaležni smo, da 
smo zaključili na najlepši mo-
žen način – skupaj z vami, ki ste 
nas vsa ta leta spremljali in pod-
pirali. Za nas je bil to vrhunec 
naših 20-ih let. HVALA VAM 
IZ SRCA!« 

Seveda se najraje poslavljamo 
z glasbo … Tokrat naj bo to be-
sedilo naše poslovilne polke:

Polka za slovo
Slovesa ne gredo lahko, smo srečni, ko 
smo z vami,
se radi vam razdajamo, do jutra 
razigrani.
Nas klarinet popeljal je skoz’ 
pubertetna leta,
ob glasbi vragolije vse so dobro se izšle!
Jurčki se poslavljamo, nov dan je že 
pred nami.
Tale polka za slovo naj v tolažbo bo.
20 let ni kar tako, trdimo, glasba zdravi!
Hvala vam iz dna srca za vsa 
prijateljstva!

Ansambel Jurčki

Oktobra je 
Dom krajanov v 

Črnem Vrhu, ki je 
osrednja točka 

dogajanja v vasi, 
dobil osveženo 

podobo.

Spomladi je bil ta projekt 
izbran med predlogi, ki so bili 
podani v okviru občinskega 
razpisa Od ljudi za ljudi. Fasa-
da Doma krajanov je bila na-
mreč potrebna obnove tako 
vizualno kot tudi funkcional-
no. Največja sprememba je 
seveda opazna v barvi fasade, 
med pripravljalnimi deli, ki 
so jih opravili krajani, pa je 
bilo odkritih še nekaj drugih 
pomanjkljivosti, ki jih je bilo 
treba odpraviti. Dodatno so 
izdelali izolacija na stiku s te-
meljem in zamenjali napušč 
na prednjem delu stavbe, ki je 
najbolj izpostavljen vremen-
skim razmeram.

Z novo podobo je Dom 
krajanov zdaj v še večji ponos 
Črnemu Vrhu in vaščanom. 
Na tem mestu se zahvaljuje-
mo občini Dobrova - Polhov 
Gradec, ki je omogočila par-
ticipativna sredstva in nam 

pustila proste roke pri izvedbi 
projekta, krajanom, ki so ta 
predlog izglasovali in potem 
tudi sodelovali pri izvedbi, ter 
izvajalcem, ki so svoje delo 
opravilo odlično in v zelo 
kratkem roku. 

Ponosni smo, da Dom kraja-
nov ostaja prostor za druženje, 
kjer se je v dobrih tridesetih 
letih nanizalo že veliko število 
raznih dogodkov. Zato si že-
limo, da bo še dolga let služil 
svojemu namenu.

Pozdravljeni, mi smo 
Zmajčki, no, ne pravi, 
ne bruhamo ognja in 
ne letimo. 

Smo otroci iz Vrtca pri OŠ 
Dobrova iz skupine Zmajčkov. 
Smo navihani, razigrani, ve-
dno veseli, radovedni in, kot se 
za zmajčke spodobi, kdaj tudi 
nagajivi. Naše vzgojiteljice niso 
našle nobene pesmice o zmajč-
kih, pa so jo sestavile kar same. 

Vzgojiteljica Anamarija je na-
pisala besedilo, uglasbila pa jo 
spremljevalka Maja. Zdaj se že 
pridno učimo, kako jo zapeti 
in jo skoraj znamo na pamet. 
Vsakokrat, ko pride kdo k nam 
na obisk, mu jo z veseljem za-
pojemo. Odločili smo se, da jo 
delimo še z vami. 

Zmajčki letos smo postali
v novi igralnici se zbrali, 
nove prijatelje spoznali, 
vse igrače razmetali. 

Prvi dan smo ugotovili, 
da 21 zmajčkov je v skupini. 
Vzgojiteljicam bomo lase sivili,
se kaj novega naučili. 
Za nas skrbijo vzgojiteljice tri, 
dobro ob njih nam se godi. 
Da bruhajo ogenj, to nas skrbi,
prijazne so, to pa drži. 

Zjutraj vsak zmajček v vrtec 
hiti, 
da kaj novega ne zamudi. 
Ker leto se hitro okoli zavrti, 
kmalu veliki zmaji bomo mi.

Zapisala: Anamarija Oven, 
vzgojiteljica v Vrtcu pri 

OŠ Dobrova 

Zahvala Ansambla Jurčki po koncertu ob 20-letnici

Polhov Gradec, 28. 
oktober – Na zadnjo 
oktobrsko soboto, le 
nekaj dni pred obletnico 
pretresljive novice, da je 
ni več, nas je še enkrat 
povezala, kot je znala le 
ona. 

Navdušena nad prelepim pe-
tjem Mešanega pevskega zbora 
Hrast iz Doberdoba je Jasmina 
Rihar zamejske pevce pritegni-
la k sodelovanju pred leti, ko je 
v snovanje evropske kulturne 
poti svetega Martina od ma-
džarskega Sombotela do fran-
coskega Toursa vključila tudi 
Slovenijo.

 Že takrat je razmišljala o tem, 
da bi jih pripeljala tudi v Polhov 
Gradec. Zamislila si je večer, 
posvečen Marijinim pesmim, 

pa ji je načrt najprej odloži-
la pandemija, nato bolezen in 
slednjič nesreča, ki je presekala 
njeno življenjsko pot. 

Marija je zavetnica naše žu-
pnije, zavetnica Slovenije in 
Evrope. Ljubezen do Božje Ma-
tere se med Slovenci globoko 
prepleta iz generacije v gene-
racijo. Že stoletja se v najhujših 
preizkušnjah zatekamo pod 
plašč nebeške Gospe, o čemer 
priča nebroj cerkva, kapelic in 
romarskih poti, posvečenih 
Mariji. Velik del slovenskega 
izročila je ujet v neštete pesmi, 
ki opevajo Marijino lepoto in 
dobroto ter prosijo za njeno 
milost in pomoč. Jasmina je 
bila svetovljanka, ki je globoko 
spoštovala narodno kulturno 

dediščino. Kako prav in lepo je 
torej, da smo se ob Marijinih 
pesmih zbrali na večer obletne 
maše za Jasmino.

Zapeli smo pevci Kulturnega 
društva Gregor Rihar, najprej 
Mešani pevski zbor pod vod-
stvom Marije Nartnik, nato še 
Otroški pevski zbor Višajčki, ki 
ga vodi Ana Koprivec. Večer so 
obogatile pevke Vokalne skupi-
ne Vešče iz Turističnega dru-
štva Briše. 

Vrhunec večera je bil nastop 
večkrat nagrajenega Mešanega 
pevskega zbora Hrast iz Do-
berdoba, tokrat pod vodstvom 
Daria Bertinazzija. V spomin 
izjemni ženski, s katero so sple-
tli tople prijateljske vezi, so za-
peli nekaj najlepših Marijinih 

pesmi iz svetovne zakladnice. 
Na koncu smo se skupaj vrnili 
v domači kraj s pesmijo pograj-
skega skladatelja Gregorja Ri-
harja Zdrava, Zemlje vse Gospa. 

Ob tako bogatem in lepem 
večeru nas misel ponese k sta-
rodavni priliki o semenu, ki 
mora umreti, da poženejo novi 
poganjki. Odhajanje s tega sveta 
je realnost za vse, od nas, ki smo 
še tu, pa je odvisno, ali ostane 
samo praznina ali pa poženeta 
tudi novo življenje in nova le-
pota. Koncert je z veliko močjo 
spodbudil to drugo. 

Hvala torej vsem – pevcem 
in poslušalcem, ki ste od blizu 
in daleč napolnili pograjsko 
cerkev.

KD Gregor Rihar

Tebi, Marija 

Koncert 
v spomin 
Jasmini Rihar 
(1975–2022)

Osvežena podoba 
črnovrškega doma krajanov

Po obnovi

Pred obnovo

Mi smo Zmajčki
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Na Martinovo smo 
se člani DU Dobrova 

veselih src že drugo leto 
zapored odpeljali proti 

deželi cvička, energije in 
umetnosti. 

Avtobus je ob 8. uri napolni-
lo 55 članic in članov, ki smo se 
uspeli pravočasno prijaviti na 
izlet, ki ga je tudi letos pripravi-
lo DU Dobrova. 

Lanski izlet z martinovanjem 
je zelo lepo uspel, ko smo si z 
vodiči iz TIC-a Kostanjevica 
na Krki ogledali lepote Kosta-
njevice in največjo umetnostno 
galerijo v Sloveniji, Galerijo 
Božidarja Jakca. Zato smo se 
odločili, da letos nadaljujemo 
z raziskovanjem lepot in skriv-
nosti Kostanjevice z okolico. V 
avtobusu je takoj na začetku za 
prijetno razpoloženje poskrbela 
rojstnodnevna pesem in zdra-
vica z voščilom za presenečena 
Francija in Toneta. 

V Svet energije, Vrbina 17, ki 
leži blizu atomske centrale, nas 
je varno pripeljal šofer Samo iz 
AP Nered. V avli poslovne stav-
be sta nas sprejela naša vodiča 
po Svetu energije ga. Melita in g. 
Igor. Razdelili smo se v dve sku-
pini in si ogledali razstavo Svet 
energije in hišo eksperimentov 
s področja elektrike, elektro-
statike in prenosa energije. Z 
zanimanjem smo sledili razlagi 
in aktivno sodelovali pri izved-

bi eksperimentov. Kako smo 
uživali ob prijazni strokovni 
razlagi! Spomnili smo se naše 
mladosti, ko smo kot učenci pri 
fiziki ali naravoslovju izvajali 
podobne poskuse ali pa smo o 
tem v mladosti samo čitali. Se-
daj pa smo lahko sami doživeli, 
kar doživljajo naši vnuki, ko jih 
šole vodijo na ekskurzije v Svet 
energije in na podobne razstave 
z možnostjo sodelovanja pri na-
ravoslovnih poskusih. Dve uri 
sta minili prehitro in že smo se 
morali posloviti, saj nas je čakal 
svet umetnosti v Kostanjevici 

na Krki. Na vratih šole sta nas 
pričakala latinski napis: »NUL-
LA DIES SINE LINEA« in prija-
zna vodička po razstavi ga. Silva 
iz Galerije B. Jakca. Pod njenim 
vodstvom smo si ogledali ume-
tnostno zbirko, ki jo Galerija B. 
J. razstavlja v OŠ Jožeta Gorjupa 
v Kostanjevici na Krki. V tej šoli, 
ki je že več kot sedemdeset let 
prostor ne samo učenosti pač 
pa tudi lepih umetnosti, vse od 
tedaj, ko je šolo vodil ravnatelj 
Smrekar st., galerija vsakih ne-
kaj let postavi novo razstavo 
umetnin, ki jih hrani v depo-

jih. Tako šola približa umetnost 
mladini pa tudi krajanom in 
obiskovalcem. 

Na vratih šole je vrezan 2300 
let star izrek grškega slikarja 
Apela: »Nobenega dneva brez 
črte,« kar pomeni, da je prav 
vsak dan treba vaditi, ker le 
redna vaja naredi mojstra! Po-
membna je torej tudi vzgojna 
komponenta šole. Tudi tu je ura 
kar prehitro minila in v čudo-

vitem sončnem jesenskem vre-
menu nas je avtobus odpeljal na 
razgledno točko na Gadovi peči. 

Vinogradnik g. Ivan Urbanč, 
Ambasador cvička in Vitez vina 
nas je prijazno sprejel na razgle-
dni točki na Gadovi Peči, nas 
nagovoril in pozdravil s kupico 
odličnega vina ter dobrim do-
mačim prigrizkom. V sončnem 
zgodnjem popoldnevu smo se 
nato odpravili na sprehod proti 
zidanici, kjer je tudi sedež dru-
štva GADOVA PEČ VTD, k 
prijazni domačinki ga. Zdenki.

In na Stojanskem vrhu se je 
začelo pravo martinovanje z 
odlično in obilno Martinovo 
pojedino, ki jo je pripravila ga. 
Zdenka z ekipo. Za prijetno 
glasbeno spremljavo je ves čas 
skrbel harmonikar Gal, katere-
ga zvonki glas je napolnil naša 
srca, da smo skupaj prepevali 
naše lepe narodne pesmi. 

In nato je po starem običa-
ju »prišel sam sveti Martin s 
pomočniki«, da bi krstil mošt. 
Ambasador cvička in Vitez vina 
g. Ivan je poskrbel za »Martinov 
krst« mošta, ki je po enoletnem 
prizadevnem strokovnem in 
trdem delu spremenil mošt v 
odlično vino. 

Pot do avtobusa nas je vodila 
ob zvokih harmonike skozi do-
mačo klet, v kateri smo lahko 
poskusili različna odlična vina 

ob degustaciji domačih suhih 
mesnin. Vabljeni smo, da lahko 
pred Veliko nočjo ponovno obi-
ščemo Gadovo Peč in se dogo-
vorimo za nakup velikonočnih 
mesnin, saj je vinogradnik Ivan 
tudi poznan po odličnih suhih 
mesninah. 

V zgodnjih večernih urah 
smo se polni lepih vtisov in 
novih znanj o energiji ter z lepi-
mi spomini na slike in kipe, ki 
smo jih občudovali na razstavi, 
varno vrnili domov v Blagajevo 
deželo.

Društvo upokojencev Dobro-
va se iskreno zahvaljuje vsem 
udeležencem za prijetno in ve-
selo ter prijazno druženje, brez 
nezgod na izletu in na marti-
novanju, ki je bilo po mnenju 
vseh nas skrbno pripravljeno in 
odlično izvedeno.

S spoštovanjem se zahvaljuje-
mo vsem, ki so nas na naši poti 
lepo in prijazno sprejeli: Svetu 
energije, Galeriji B. J. Kostanje-
vica na Krki in domačinom na 
Gadovi Peči, Stojanski vrh 19. 
Vsem želimo še veliko uspehov 
in veselja pri delu.

In naj nas letošnje poučno in 
veselo martinovanje spominja 
na Apelove besede: »Nobenega 
dneva brez črte.«

Besedilo in fotografije: 
Tone Grosek

V torek, 7. 11. 2023, 
smo na OŠ Polhov 

Gradec organizirali 
evakuacijo šole v 

primeru požara. 

Letos smo se tako kot lan-
sko leto držali smernic Uprave 
RS za zaščito in reševanje in 
Gasilske zveze Slovenije, da 
tudi baterije lahko zagorijo in 
je treba preprečiti požar. Pri-
prave na vajo so se začele že 
pred datumom, napovedanim 
za evakuacijo. Z dodatnim 
informiranjem ter določitvijo 
nalog zaposlenim ob izvedbi 
same vaje kot tudi ob resnični 
situaciji. Prav tako je potekal 
tudi dogovor s krajevnim Ga-
silskim društvom Polhov Gra-
dec in PGD Dvor. Scenarij je 

predvideval sprožitev alarma v 
prostorih garderobnih omaric 
predmetne stopnje zaradi po-
žara v eni izmed omaric. Ža-
rišče požara je bila ena izmed 
omaric, vendar se je dim raz-
širil tudi v hodnik in celotno 
avlo ter kuhinjo, tako da je bil 
glavni izhod iz šole blokiran 
in neprehoden. Alarm smo 
sprožili z napravo, ki je zadi-
mila prostor in nato celoten 
hodnik in avlo in kasneje šol-
ske prostore. Torej ob 10.25 se 
je oglasilo zvočno opozorilo za 
splošno nevarnost in začela se 
je evakuacija otrok in zaposle-
nih iz šole in vrtca. Otroci iz 
prve starostne skupine vrtca 
so se evakuirali na teraso vrtca, 
kjer je zbirno mesto. Pri evaku-
aciji jim je pomagalo osebje iz 
kuhinje. Na sam objekt so pri-

speli tudi gasilci PGD Polhov 
Gradec in PGD Dvor, ki so 
prispeli zelo hitro. Gasilci so 
takoj pričeli z delom in s pri-
pomočki izsesali dim iz stavbe 
ter poskrbeli za prezračeva-
nje. Na koncu sem se zahvalil 
vsem akterjem in jih pohvalil 
ter zaključil z vajo evakuacije 
in tako so lahko vsi odšli nazaj 
v stavbo in nadaljevali z vzgoj-
no-izobraževalnim procesom. 
Pomembno je, da se take vaje v 
bodoče še izvajajo in so učenci 
kar se da pripravljeni na pri-
mer resnične nesreče. Kadar 
pride do nesreče, moramo biti 
pripravljeni in moramo delo-
vati usklajeno, mirno in brez 
panike.

Poverjenik CZ OŠ Polhov 
Gradec Tadej Jug 

Preserje, 14. november – Tržnica 
poklicev je tokrat potekala na 
Osnovni šoli Preserje, kjer se je 
predstavilo več kot 30 slovenskih 
srednjih šol in Slovenska vojska. 

Gre za večletno prakso osnovnih šol Polhov 
Gradec, Dobrova, Brezovica, Log - Dragomer in 
Preserje. Vsako leto organizira dogodek druga 
šola, letos, kot rečeno, preserska. Cilj Tržnice po-
klicev je pomagati mladim pri odločitvi o nadalj-

njem izobraževanju. Na dogodku so se predstavi-
le različne srednje šole – gimnazije, strokovne in 
poklicne šole – in učencem ter njihovim staršem 
zagotavljale informacije o študijskih programih, 
poklicnih možnostih, praktičnem delu, medna-
rodnih izmenjavah in drugih priložnostih, ki jih 
ponujajo. Devetošolci so tako dobili priložnost, 
da so iz prve roke izvedeli več o različnih smereh 
izobraževanja, kar jim lahko pomaga pri odloči-
tvi, kam naprej v srednjo šolo.

Gašper Tominc

Na OŠ Polhov Gradec izvedli 
evakuacijo šole in vrtca

Tržnica poklicev tokrat v Preserju

»Nulla dies sine linea« 

Mladi po srcu v svetu 
energije, umetnosti in 

Gadove peči
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Šilentabor je 751 
m visok vrh nad 
istoimensko vasjo in 
je najvišji vrh grebena 
na jugovzhodni strani 
pivške doline.

Kljub ne preveč dobri vre-
menski napovedi se nas je 56 
pohodnikov DU Dobrova 14. 
11. 2023 odločilo, da opravimo 
načrtovani pohod. V oblač-
nem jutru smo se odpeljali 
proti Pivki. Že pred Vrhniko je 
začelo rahlo deževati in bolj ko 
smo se bližali Postojni, močne-
je je deževalo. Ko smo se pripe-
ljali v Pivko, pa je dež že skoraj 
ponehal. Odločili smo se, da 
pohod nadaljujemo. Kot izku-
šeni pohodniki, ki so vedno 
pripravljeni, da jih ne more 
nič presenetiti, smo se hitro 
opremili za hojo po dežju in 
se odpravili proti Primožu nad 
Pivko. Z jesenskim listjem po-
krita peščena pot nas je vodila 

vseskozi rahlo navzgor, dokler 
nismo prispeli na vrh 718 m vi-
sokega Primoža. Že med hojo 
na vrh smo opazili ostanke vo-
jaških utrdb, na samem vrhu 
pa so ostanki utrdbe, ki je bila 
vkopana v živo skalo in pove-
zana z 481 m rovov. Vse to so 
po prvi svetovni vojni zgradili 
Italijani. Po kratkem postanku 
na vrhu smo morali nazaj po 
isti poti do križišča, kjer smo 
zavili proti našemu cilju poho-
da Šilentaborju. Pot nas je vo-
dila skozi jesenski gozd, zavit 
v meglo. Na naše veselje je dež 
prenehal in lahko smo si privo-
ščili kratek postanek za malico. 
Sledil je rahel vzpon in kmalu 
smo prispeli do vasice Šilenta-
bor, v kateri živi 15 prebivalcev. 
Še nekaj korakov in bili smo na 
vrhu. Pred nami je v meglo za-
vit stal oddajnik, nekdaj pa je 
tu stal grad, ki so ga leta 1471 
zgradili kot protiturško utrdbo, 
v kateri so prebivalci okoliških 
vasi našli varno zavetje. Na tem 

gradu je leta 1635 bila zadnja 
bitka vseslovenskega kmečke-
ga upora. Takrat naj bi puntarji 
grad tudi zažgali. Zaradi megle 
smo bili prikrajšani za razgled, 
ki ga drugače nudi vrh Šilenta-
borja. Naredili smo fotografijo 
za spomin in se nazaj vrnili v 
vas. Po kratkem postanku smo 
se na drugi strani vasi povzpeli 
še do cerkvice sv. Martina, ki 
je bila zgrajena v prvi polovici 
15. stoletja.

Pred nami je bil še zadnji 
del poti, rahel spust skozi gozd 
proti Ratečevemu Brdu. Po 
dobri uri hoje in prehojenih 
skoraj 15 km, smo prispeli do 
turistične kmetije Janezinovi. 
Tu so nas postregli z domačo 
jedačo in pijačo. Dobre volje 
smo zapustili Janezinove in se 
z avtobusom, ki nas je že čakal, 
odpeljali domov.

Tekst in fotografija: Vinko 
Kuder

Planinsko društvo Blagajana je tudi 
letos oktobra organiziralo spominski 
pohod po Pavletovi poti. 

Tokrat ga je vodil Igor Dolenc. Zaradi dežev-
nega vremena pohodnikov res ni bilo veliko, bili 
smo pa predstavniki vseh generacij, še posebej 
smo bili veseli dveh najmlajših šolark, ki sta po-
gumno koračili med starejšimi. Do domačije Pri 
Kobilcovih v Mačkovem grabnu, kjer je bil doma 
pokojni Pavle, ki je leta 2008 za vedno ostal v pa-
kistanski Himalaji, se nas je nabralo še nekaj. Kot 
po navadi smo se ustavili pod njihovim kozol-
cem, kjer so nas pogostili z domačimi dobrotami. 
V kozolcu smo opazovali tudi vreče, polne oglja, 
ki ga prodajajo pod imenom Oglje izpod Tošča 
in Grmade. Kadar oglje kuhajo, je treba kopo, ki 
jo imenujejo ognca, deset dni pregledovati vsa-
ke dve do tri ure, ponoči in podnevi. Ja, prav ste 
prebrali, oglje se »kuha«, tako se reče in to ni na-
paka; beseda pa daje vedeti, kako bogata je naša 
slovenščina s svojimi pomenskimi prehodi. Delo 

je pa utrudljivo, saj je treba bedeti dobesedno noč 
in dan nad kadečim se kupom. Najedli in napili 
smo se, potem smo jo pa ubrali na Setnico k spo-
minski maši, ki se imenuje pohodniška, kot smo 
slišali pozneje. Tokrat smo zaradi nepredvidljivih 
okoliščin izbrali krajšo, precej široko pot, ki pelje 
nad njihovo domačijo. Mestoma je bila blatnata, 
a to nas ni motilo, saj smo planinci vendar vajeni 
vsega. Pravočasno smo bili ob cerkvici svete Ur-
šule. Za ta kotiček polhograjske pokrajine pravijo, 
da je eden najbolj skladnih v Polhograjskem hri-
bovju, saj se ujema to, kar je napravil človek, in kar 
je ustvarila narava. Kar poglejte od Mehačka in 
Mežnarja, Grmada se kot nekoliko višja skalnata 
cerkev boči nad »ta pravo« in jo kot pišče skri-
va v svojem okrilju. Tega »varstva« tokrat zaradi 
vodenih prgišč izpod neba nismo mogli v živo 
občudovati, a zamuditi pa lepe narave ne gre, še 
posebej zdaj v barviti jeseni. Tudi v dežju je lahko 
lepo, če je dobra volja in vesela druščina.

Milka Bokal

Četica pohodnikov na senožetih pod cerkvijo sv. Uršule (foto: Vida Kovač).

Planinsko društvo Blagajana Polhov Gradec 

14. spominski 
pohod po Pavletovi poti

Šilentabor

Projekt je dobil idejno 
zasnovo že preteklo 
jesen, ko smo v dar 

dobili peške večjih buč. 
Veselje in zagnanost 

je postala večja, ko 
smo del teh podarili 

naokrog po sorodstvu 
in spomladi se je pričelo 

tekmovanje. 

Po različnih krajih vse tja do 
Gorenjske smo spremljali, kako 
napredujejo naše sadike. Leto 
je bilo pridelovalcem sicer bolj 
slabo naklonjeno, vendar smo 
kljub temu uspeli pridelati ne-
kaj pravih lepotic. Na Martino-
vo soboto smo jih vsi sodelujoči 
pripeljali na ekološko kmetijo 
k Levičniku in jih komisijsko 
stehtali. Tehtnica je pri najtežji 
tako pokazala 91 kg in 10 dag. 
Za najlepše oblike in najinten-
zivnejšo barvo tekmovalne 
buče se je morala komisija malo 
posvetovati. Dobitniki domačih 
dobrot so bili tako Jože Oven, 
Andreja Grabner in moja ma-

lenkost. Kakšnega okusa so, pa 
bodo počasi ugotavljali domači 
prašiči. Odvzeli jim bomo le 
nekaj semen in jih prihranili za 
naslednje leto.

Večer se je zaključil še s pri-
jetnim druženjem ob domačih 
krvavicah s kislim zeljem, zra-

ven smo nazdravili na čast sve-
temu in tamlademu Martinu, 
zatem pa smo pokušali različne 
bučne dobrote, ki so jih doma 
predtem pripravili in s seboj 
prinesli tekmovalci. 

Magdalena Tehovnik

Bučijada v Gabrju pri Levičniku

Prvo in že kar tradicionalno 
tekmovanje v pridelovanju buč 2023

Najtežjo bučo je vzgojil Jože Oven 

Tekmovalne buče zavidljivih velikosti
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Županova beseda

Spoštovane 
občanke in 
spoštovani občani
Odločno smo zakorakali v 
zaključek letošnjega leta. Med 
nas že prihaja prvi od dobrih 
mož, ki običajno prinaša 
pridih prazničnosti in za 
otroke kakšno pest suhega 
sadja. 

Log–Dragomer, 13. november 
2023: Gradnja novega 

avtocestnega priključka na 
primorski avtocesti poteka kot po 

maslu. 

Konzorcij podjetij Trgograd in GP Krk 
dela izvaja po terminskem načrtu in v skla-
du z dogovorjenimi roki. Gradnja naj bi po-
tekala do konca prihodnjega leta.

 Na gradbišču načrtovanega avtocestne-
ga izvoza Dragomer je v zadnjih mesecih 
zelo živahno, gradbeni stroji nepretrgoma 
ropotajo in pospešeno izvajajo gradbena 
dela. Ta potekajo na več lokacijah, saj je po-
leg novega priključka del projekta tudi nova 
povezovalna cesta do Vnanjih Goric, po ka-

teri bo promet z južnega dela Barja speljan 
na avtocesto mimo Brezovice. 

Kot smo izvedeli, izvajalec tudi v novem-
bru nadaljuje z deli na priključnih krakih 
A in B, ki se lokacijsko nahajajo v občini 
Log-Dragomer ob avtocesti v skupni dol-
žini 490 m ter na priključnih krakih C in 
D v skupni dolžini 408 m. »V novembru 
je izvajalec zaključil dela s strojno izvedbo 
vertikalnih drenaž na lokaciji od avtoceste v 
smeri Poti na Plešivico proti Podpeški cesti 
skupaj s krožiščem K5 ob železniški progi 
Ljubljana–Koper,« so nam povedali naši 
sogovorniki z Občine Log–Dragomer. So-
časno so delavci izvajali tudi dela na grušč-
natih slopih na lokaciji krožišča K3, izvedli 
so ukrepe na avtocesti za vodenje in zavaro-
vanje pasu za odcep na lokacijo gradbišča iz 

smeri Ljubljane proti Vrhniki ter asfaltirali 
gradbiščne priključke z regionalne ceste. 
Novembra se nadaljujejo dela na deviacijah 
ob regionalni cesti, pospešeno pa vgrajujejo 
tudi kamnite nasipe.

Na območju občine Log–Dragomer so se 
žetudi začela dela za ureditev Dolinarjeve-
ga jarka, izvajalec pa je novembra prav tako 
začel izvajati protihrupno zaščito. Zaradi 
gradnje novega priključka bodo morali eko-
loški otok, ki se nahaja na začetku ulice Pod 
Gradom, prestaviti na novo lokacijo. Kot so 
nam pojasnili na Občini, skupaj s predstav-
niki javnega podjetja Komunalno podjetje 
Vrhnika in predstavniki DRI usklajuje-
jo lokacijo na območju Lukovice, kamor 
bodo prestavili obstoječi ekološki otok.                  

V. L.

Pri izboru aktivnosti za letni načrt 2024-
2025 so pripravljavci (Ožja skupina, sesta-
vljena iz občinske uprave, stroke in lokalne 
akcijske skupine.) sledili usmeritvam, ki so 
opredeljene v strategiji SPO Log-Dragomer. 

 Aktivnosti so bile tako izbrane na pod-
lagi evalvacije letnega načrta 2023-2024 in 
realnih možnosti za izpeljavo; poleg tega so 
bile izbrane aktivnosti, ki podpirajo eno iz-
med osmih področij SPO po vzoru Svetov-

ne zdravstvene organizacije in doprinesejo 
k vključevanju, povezovanju ter rasti sku-
pnosti v zavedanju, kaj na področju staranja 
želimo, zmoremo in hočemo skupaj. 

Letni načrt Starosti prijazne občine Log-
-Dragomer je prosto dostopen na občinski 
spletni strani. 

Katja Bhatnagar, organizator mreže 

Log-Dragomer, 30. 
oktober 2023: Župan 
Miran Stanovnik z 
ekipo se je s simbolnim 
polaganjem žalnega 
cvetja poklonil žrtvam 
obeh svetovnih vojn z 
območja Občine Log- 
Dragomer.

 
Tradicionalno so ikebane 

položili ob treh spomenikih 
na pokopališču na Brezovi-
ci, ki so posvečeni padlim v 
1. svetovni vojni ter padlim 

partizanom in padlim domo-
brancem. Nato so spoštovanje 
izrazili še pri spomeniku pa-
dlim v NOB pri loški trgovini 
in se na koncu odpravili še do 
spomenika padlim partiza-
nom v Blušah ter do spomin-
ske plošče padlemu partizanu 
na Cesti borcev.

Na Občini Log–Dragomer 
žalno cvetje tradicionalno 
polagajo z željo po ohranjanju 
spomina na žrtve vojn ter v 
poudarjanju pomena miru in 
enotnosti. 

V. L. 

Poklonili so se žrtvam 
obeh svetovnih vojn

Pri priključku Dragomer začetek
postavitve protihrupnih ograj

Sprejet je nov letni 
načrt Starosti prijazne občine Log–Dragomer

Povsod na javnih površinah 
so že jelke in novoletni okraski, 
ki nas kar priganjajo v trgovi-
ne, kjer se črnih petkov kar ne 
naveličajo in nam lahko kar 
dobro izpraznijo denarnice. 
Včasih imam občutek, da se 
jezimo na one tam iz Amerike, 
ker so nas zastrupili z razva-
dami in jih mnogokrat pone-
umljeni slepo posnemamo, 
istočasno pa pozabljamo, da 
imamo ljudje svobodno voljo. 
Preprosto z zdravo kmečko 
pametjo se lahko odločamo, 
kam bomo vlagali svojo ener-
gijo, čustva in ne nazadnje tudi 
težko zaslužen denar, ki ne pri-
naša vedno le sreče in veselja.

Ne morem pozabiti nedav-
nega večernega druženja z 
gospodom Andrejem Pešcem, 
ki nam je spregovoril o vlogi 
moškega v družini in družbi 
nasploh. Ob tej priložnosti se 
iskreno zahvaljujem društvu 
Dvig, ki je to srečanje organi-
ziralo. Tam zbrani smo bili na-
mreč deležni kar nekaj novih 
spoznanj in preprostih dejstev, 
ki jih mnogi do takrat nismo 
poznali. Pogovarjali smo se 
o načinu komunikacije, ki s 
pravimi sogovorniki v družini 
lahko prinese neslutene pozi-
tivne učinke, vendar le, če smo 
se pripravljeni tudi česa naučiti 
in smo tudi v zrelih letih odpr-

ti za dodatna znanja. Mogoče 
pa je bil obisk gospoda Andreja 
le iztočnica, da se odločimo, da 
bomo v čustvenem decembru 
naredili korak naprej v medse-
bojnih odnosih in komu od na-
ših najdražjih prijazno podarili 
kakšno knjigo avtorja, ki ga že 
ves čas z visokim spoštova-
njem omenjam. Toplo pripo-
ročam v branje.

Želim, da vam čas do za-
ključka leta mineva v prija-
znem ozračju, in da bodo tudi 
rezultati najrazličnejših in-
ventur ter analize preteklosti, 
prinesli rezultate, ki ste si jih 
želeli.

Kar se tiče delovanja občine, 
je pred nami zelo odgovorno 
obdobje oblikovanja proraču-
na, saj je od tega odvisen razvoj 
naše lokalne skupnosti. Vemo, 
da sredstev vedno primanjku-
je, in da je potrebno postavljati 
prioritete, vendar lahko z ve-
seljem in ponosom povem, da 
smo s sodelavkami in sodelav-
ci v dobri kondiciji in še vedno 
vztrajno iščemo sredstva, ki 
so na voljo - tako v domačem 
kot evropskem proračunu ter 
so nepovratna. Skupaj znamo, 
zmoremo in hočemo ter se 
veselimo prijazne prihodnosti.

Želim vam vse dobro.
Miran Stanovnik, 

vaš župan

Na občinski seji 11.oktobra 2023 je bil sprejet letni načrt 
2024-2025 Starosti prijazne Občine Log–Dragomer. 
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Ta nekoč pomemben del 
kmečkega življenja na kmetiji 
se danes večinoma ohranja le 
še kot prijeten družaben običaj. 
Dogodek so tradicionalno pri-
pravili v Kulturno umetniškem 
društvu Kosec, v okviru njihove 
Sekcije za ohranjanje kulturne 
dediščine in starih običajev.

Običaj ličkanja koruze ozi-
roma slačenja ali kožuhanja 
koruze je bil nekoč eno najpo-
membnejših jesenskih opravil 

na kmetiji. Danes običaj pozna-
jo le še na nekaterih manjših 
kmetijah, kjer koruze ne upora-
bljajo za živino, temveč ličkajo 
bolj zato, da ohranjajo tradicijo 
in prijeten običaj. V Kulturno 
umetniškem društvu Kosec 
dogodek tradicionalno orga-
nizirajo že vrsto let z željo, da 
ta prijeten običaj ne bi povsem 
utonil v pozabo. Kot pravijo 
v društvu, je ličkanje koruze 
dragocen običaj, ki nas vrne v 

čase, ko je bilo to delo izjemno 
pomembno, hkrati pa je bil do-
godek priložnost za druženje in 
sprostitev.

Danes ročno ličkanje koruze 
sicer ni več potrebno za prežive-
tje kmetije, saj je to delo nado-
mestila mehanizacija, dogodek 
pa še vedno ohranja družaben 
značaj. Podobno kot v prete-
klih letih se je tudi tokrat pod 

najstarejšim toplarjem v občini 
Log–Dragomer zbralo veliko 
število ljubiteljev ohranjanja 
tradicije. Pridne roke različnih 
generacij so združile moči in se 
lotile slačenja koruznih storžev, 
ki so bili nagrmadeni v sredini 
toplarja. Kljub temu, da so z nji-
ve Nevenke Kršmanc pod to-
plar pri baru Mlinček s traktor-
sko prikolico pripeljali zajeten 

kup zrelih koruznih storžev, so 
zbrani hitro napredovali. 

Nekoč je bilo delo razdeljeno: 
ženske so ličkale storže, jim od-
stranjevale liste ter pustile dva 
do tri za vezanje v pare, otroci 
so iskali najlepše storže, gospo-
dar in še nekaj njegovih moških 
pomočnikov pa so storže vezali 
v pare. Tokrat ni bilo tako. Delo 
so si obiskovalci razdelili glede 

na to, kaj je komu ljubo. Pridne 
roke so hitro praznile velik kup, 
za njimi pa je nekaj moških in 
žensk hitro nosilo storže na 
traktorsko prikolico. 

Posebno srečo je imel tisti, ki 
je med kupom zrelih koruznih 
storžev našel sladko presene-
čenje. Ko se je dan prevesil v 
večer in je bilo delo opravljeno, 
so obiskovalci druženje nadalje-
vali ob prijetnem pogovoru ter 
dobri hrani in pijači, za prijetno 
vzdušje pa so s pesmijo poskr-
beli člani pevske skupine Mladi 
po srcu. 

Za organizacijo dogodka so 
poskrbeli: vodja Sekcije kul-
turne dediščine Boris Smirnov, 
Matej Nik, Lojze Slabe in osta-
la ekipa. Kot so nam pojasnili 
v KUD Kosec, se zahvaljujejo 
tudi Nevenki Kršmanc, ki jim 
je zaupala in omogočila trganje 
koruze, ter Matjažu, ki jih vsako 
leto gosti pod toplarjem. Dogo-
dek pa prav tako ne bi bil mo-
goč brez gasilcev PGD Log in 
pridnih gospodinj, ki poskrbijo 
za sladko pogostitev. (vl)

Iščemo 
dodatnega dopisnika
Na Našem časopisu iščemo dodatnega honorarnega do-
pisnika za območje Občine Log-Dragomer. Če te zanima 
dogajanje v domačem kraju, rad obiskuješ prireditve in ti 
gre dobro od rok pisana beseda, potem te vabimo v našo 
sredo. 
Prijave zbiramo do 10. decembra. 
Opis svojih izkušenj in nekaj besed o sebi pošlji na 
nascasopis@zavod-cankar.si 
Informacije: 041 336 277

Naš časopis

V ponedeljek, 6. 
novembra 2023 je 
Simbioza Mobiln@  - 
prva potujoča učilnica 
v  Sloveniji obiskala tudi 
našo občino. 

K nam so prišli v okviru 
projekta  Mobilni heroji 2, ki 
se izvaja  ob  finančni pod-
pori Ministrstva za digitalno 
preobrazbo. Osnovni namen 
potujoče učilnice je pomagati 
starejšim pri uporabi  informa-
cijsko-komunikacijske tehnolo-
gije (IKT).

 Podjetje Simbioza, ki ima se-
dež v BTC City, sicer že od leta 
2021 z različnimi delavnicami 
starejšim od 55 let približuje 
uporabo IKT. 

Usposabljanje je potekalo na 
Občini v večnamenski učilnici 
od 9. do 14. ure. Z udeleženci, 
bilo nas je okrog 30, sta bila uči-
telja dveh generacij: mlajši Go-
razd in starejši Vito. Odlična 

pedagoga s pristopom, primer-
nim za seniorje. Kljub visokemu 
številu udeležencev je učenje 
potekalo na individualni ravni 
in tako je lahko vsakdo sledil 
navodilom. 

Skupaj smo bili štiri ure in v 
tem času smo se naučili nekaj 
zelo praktičnih in uporabnih 
veščin. Izbrala sta jih sama pre-
davatelja, in sicer: povezava z in-

ternetom preko Wi-Fi ali preko 
mobilnih podatkov, nalaganje 
aplikacij in namestitev čitalnika 
QR kode ter elektronska pošta 
gmail.

Pred pričetkom smo si (v na-
stavitvah, zaslon) ponastavili 
čas prižganega zaslona na dve 
minuti, kar naj bi bil optima-
len čas, da lahko v miru nekaj 
preberemo. Z internetom se 

lahko povežemo na dva načina: 
preko Wi-Fi ali preko mobilnih 
podatkov (MP). 

Wi-Fi je vezan na lokacijo, kjer 
se nahajamo; mobilni podatki 
pa so internet našega operaterja. 
Wi-Fi je običajno močnejša po-
vezava in telefon z njim samo-
dejno varčuje. Če je le mogoče, 
uporabite torej Wi-Fi! Zelo je 
važno, če se nahajamo v drža-

vah izven EU, da izklopimo MP, 
še najbolje še pred mejo. V ho-
telu se potem povežemo preko 
Wi-Fi. Na recepciji nam povedo, 
katero omrežje in geslo za po-
vezavo lahko uporabimo. Tudi 
v Sloveniji, v toplicah na primer, 
velja enak princip. Naš pame-
tni telefon si zapomni vnešene 
podatke tudi ob naslednjih obi-
skih.

Aplikacija je program, orodje 
za določen namen. Na telefon 
si jih naložimo preko Trgovine 
Play - brezplačno. Prenesli smo 
si čitalnik za čitanje QR in čr-
tnih kod. Izbrali smo čitalnik 
QR kod Tea Capps, s katerim 
lahko čitamo jedilnike v resta-
vraciji ali pa opise umetniških 
del v galerijah. Skratka, QR 
kode so že povsod. 

Ena izmed Googlovih stori-
tev je pošta gmail, ki jo večin-
sko uporabljamo. Google nam 
omogoči brezplačno uporabo 
prostora 15 GB. Porabo pro-
stora lahko preverimo s klikom 
v zgornjem desnem kotu, kjer 
je krogec z začetnico našega 
imena. Največ prostora nam 
zavzamejo videoposnetki in 
pošta s prilogami; zato naj bi 

jih sproti brisali in prestaviljali 
v smetnjak, ki ga je tudi potreb-
no redno prazniti. Ko pišemo 
novo sporočilo, vedno napiše-
mo prvega naslovnika, kot »kp« 
dodamo osebo, ki ji pošiljamo 
sporočilo zgolj v vednost in tej 
ni potrebno odgovoriti. Ozna-
ko »skp« pa uporabimo tedaj, 
ko ne želimo, da se prejemniki 
sporočila vidijo med seboj. Go-
spod Vito je dodal še bonton 
spoštljivega pisanja sporočil; 
pišemo vedno z malimi črkami, 
velike tiskane črke simbolizirajo 
kričanje. Smo kratki, jasni in na 
koncu se podpišemo.

Draga Simbioza, potujoča 
učilnica, iskrena hvala za odlič-
no pripravljeno delavnico. Hva-
la gospodu Gorazdu in gospodu 
Vitu. Želimo si nadaljevanje v 
enakem stilu. V prvi fazi je na-
mreč omogočen zgolj en obisk v 
vsaki slovenski občini.

Naj dodam informacijo, da je 
Simbioza pripravila »Magdo« - 
spletno učilnico, ki si jo lahko 
brezplačno naložimo.

Zapisala: Erna Kos Grabnar 

Simbioza Mobiln@ učilnica

Ohranjanje 
tradicije
v sodobnem času

Izhaja za občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova - Polhov Gradec in Log - Dragomer
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Log, 21. oktober: Pod toplarjem pri Mlinčku 
so se na jesensko soboto tradicionalno zbrali 

ljubitelji starega običaja ličkanja koruze. 
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T E M A  M E S E C A

Log – Dragomer, 
november 2023 - 

Dobrodelnost kot izraz 
poosebljene človečnosti 

odseva prizadevanje za 
izboljšanje sveta okoli 

nas ter igra ključno 
vlogo pri gradnji trdne 

in podpore polne 
skupnosti. Je dejanje, 

ki izhaja iz empatije in 
želje, da bi izboljšali 

življenja drugih ter 
predstavlja osnovno 
vrednoto, ki oblikuje 

človeško družbo. 

Dobrodelnost se kaže na 
različne načine in ni le kot fi-
nančna pomoč, vključuje tudi 
prostovoljstvo in nesebično de-
ljenje časa, energije ter ljubezni 
drugim ljudem. V vseh naštetih 
oblikah se dobrodelnost kaže 
tudi na območju občine Log – 
Dragomer. 

V turbulentnih časih pre-
mnogih stisk smo se Slovenci 
znova izkazali s svojo solidar-
nostjo in dobrodelnostjo, ki 
skorajda ne pozna meja. Tudi v 
občini Log – Dragomer so nam 
vedno znova v navdih premno-
ge zgodbe o nesebični pomoči 
in dobrodelnosti posameznikov, 
prostovoljnih gasilcev, kulturni-
kov, prostovoljcev, športnikov 
in društev, ki vsak po svojih mo-
čeh poskušajo izboljšati življe-
nje in pomagati ljudem v stiski. 

Dobrodelnost ima več obrazov
Finančna pomoč kot obli-

ka dobrodelnosti ima lahko 
neposreden vpliv na življenja 
ljudi v stiski. Eden izmed naj-
bolj navdihujočih in zgovornih 
primerov tovrstne pomoči na 
območju občine je zagotovo 
dobrodelna akcija za ohranitev 

doma družine Čampa leta 2019. 
Takrat je moči združila vsa lo-
kalna skupnost, ki je dokazala, 
da je ne glede na velikost izziva, 
s skupnimi močmi mogoče do-
seči izjemne rezultate. Prošnja 
po donacijah in vest o usodi 
družine se je kot požar razširila 
po spletu ter v medije. Sredstva 
za poplačilo dolga je zbirala ce-
lotna Slovenija, družina pa je s 
pomočjo donacij uspela obdr-
žati svoj dom. 

Poleg finančne pomoči se do-
brodelnost kaže tudi v prosto-
voljnem delu. Ljudje po vsem 
svetu se na različne potrebe 
skupnosti odzivajo s svojim ča-
som, energijo in spretnostmi. V 
civilni sferi za materialno var-
nost ljudi na območju občine 
Log – Dragomer s prehranski-
mi paketi, obiski na domu in 
prostovoljstvom skrbita Rdeči 
Križ in Župnijska Karitas Bre-
zovica pri Ljubljani. Pomoč 
svojim članom in vsem osta-
lim, ki jo potrebujejo ponujata 
tudi obe društvi upokojencev, 
KUD Kosec in druga društva 
ter posamezniki. Kot pravijo 
na Občini se glede na majhnost 
območja, kjer se velik del prebi-
valstva pozna med seboj, mar-
sikaj reši s sosedsko pomočjo, v 
čemer lahko iščemo vzrok, da se 
mnogo ljudem ni treba obrniti 
na Karitas, Rdeči Križ ali Cen-
ter za socialno delo. Obenem pa 
lahko prav v tesnih medsosed-
skih vezeh najdemo razlog, da 
ljudje zaradi občutkov sramu 
ne prosijo za pomoč. 

Komu lahko pomagamo z 
dobrimi deli?

Ena izmed najbolj ranljivih 
skupin so starejši ljudje, ki živijo 
sami ali starejši pari, ki pogosto 
zmorejo sami opraviti marsi-
katero delo ,težavo pa jim pov-
zročajo težja dela okrog hiše, a 
neradi prosijo za pomoč svojce. 

Kot opaža  Katarina Davidovič 
imajo starejši in bolni pogosto 
kompleks pred sprejemanjem 
pomoči, četudi jo potrebujejo. 
Na eni strani so bila starejše ge-
neracije tako vzgojene, na drugi 
strani pa ljudje zaradi lastnega 
zanikanja, težkega soočanja s 
starostjo ali boleznijo in njo 
povezane obnemoglosti oziro-
ma nižje storilnosti, zavračajo 
pomoč. 

Druga kategorija ljudi, ki 
mnogokrat potrebujejo pomoč, 
so družinski oskrbovalci ozi-
roma svojci, ki skrbijo za svoje 
bližnje. Kot nam je pojasnila 
Katja Bhatnagar, koordinatorka 
projekta Podaj roko, ti potrebu-
jejo psihično podporo ob skrbi 
za svojce, pomoč pri oskrbi ter 
usklajevanju ravnovesja med 
poklicnim in privatnim življe-
njem ter informacije, kako skr-
beti za svojca, ko se zdravstveno 
stanje hitro poslabša ali ko pri-
de svojec iz bolnice,…

Občina starejšim ljudem pri-
haja naproti z dostavo dnevne-
ga toplega obroka, daje možnost 
enkratne denarne pomoči ti-
stim, ki se znajdejo v izredni ali 
nepričakovani stiski, sofinanci-
ra oskrbo na domu in namesti-
tve v domovih za starejše za vse 
tiste, ki so upravičeni do sofi-
nanciranja. Obenem jim poma-
gajo društva upokojencev preko 
programov Starejši za starejše, 
poverjeniki ter tudi prostovoljci 
projekta Podaj roko in Pisarne 
za starejše. V okviru tega pro-
jekta bi zagotovo lahko izpo-
stavili družabništvo z manjšo 
pomočjo na domu, sprehode in 
obiskovanje občanov v domu 
upokojencev ter razna predava-
nja, delavnice, ki jih brezplačno 
organizirajo naši občani, pravi 
prostovoljka Erna Kos Grabnar. 
Kot dodaja, v Pisarni za starejše 
koordinirajo pomoč ter nudijo 
informacije, nudijo podporo 

svojcem, izdajajo glasilo Doma-
ča oskrba ter organizirajo raz-
lične tečaje. Hkrati Občina Log 

– Dragomer za to področje skr-
bi s sofinanciranjem projektov, 
kandidiranjem za pridobitev 
sredstev za sofinanciranje no-
vih projektov ter podpiranjem 
humanitarnih društev.

Pletenje dobrodelnosti skozi 
kulturo

Kot gonilna sila dobrodelno-
sti v lokalni skupnosti se vse 
bolj uveljavljajo tudi kulturna 
društva, ki prepoznavajo moč 
umetniške ustvarjalnosti kot 
sredstva za širjenje dobrote. Kot 
odsev tega so v Kulturno-ume-
tniškem društvu Kosec začeli 
izdelovati unikatne izdelke, ki 
jih nesebično podarjajo različ-
nim ustanovam in organizaci-
jam. V pogovoru s predsednico 
društva, Anico Vengust smo 
izvedeli, da so v zadnjih letih so-
delovali pri kar nekaj projektih, 
ki združujejo kulturno ustvar-
jalnost z dobrodelnostjo. Eden 
izmed njih je bilo izdelovanje 
voščilnic za starejše, ki živijo v 
slovenskih domovih za upoko-
jence, »Rokavčkov pomagavčk-
ov« ter izdelkov za dobrodelni 
bazar vrtca in osnovne šole. Za 
Dom starejših občanov v No-
tranjih goricah so napletle  tra-
kove za zapestje. Že četrto leto 
zapovrstjo vodijo dobrodelno 
rdečo nit v društvu in za novo-
letne praznike obdarijo starejše 
krajane v občini s toplimi obla-
čili. V zadnjem letu  so se posve-
tili kvačkanju ljubkih hobotnic, 
spretne roke Jožice Popit, Anice 
Vengust ter Anite Mole so na-
kvačkale unikatne igrače, ki so 

jih v društvu poklonili otrokom 
poplavljenega vrtca v Mengšu. 
Rokavice, kape, šale, trakove 
za glavo, copatke za najmlajše, 
pa  so svoj prispevek za priza-
dete krajane občine Komenda 
dale, Marjeta Tešanovič, Popit 
Joži, Bojana Hartman, Anica 
Vengust, Julijana Černigoj in 
Ana Vrenk. Hobotnice pa so 
kvačkale tudi za novorojenčke v 
ljubljanski porodnišnici. S temi 
majhnimi, a ljubeznivimi izdel-
ki, društvo širi toplino med ti-
ste, ki jo najbolj potrebujejo.

Anica Vengust poudarja tudi 
pomembnost brezplačnih pre-
davanj, dogodkov in delavnic, ki 
jih v KUD Kosec organizirajo za 
lokalno skupnost. »Številni pro-
stovoljci v našem društvu vodi-
jo te dogodke ter dejavnostim 
namenijo nepregledno število 
prostovoljnih ur. Njihova ne-
sebična predanost igra ključno 
vlogo pri soustvarjanju kultur-
nega okolja, ki presega meje 
umetnosti in sega v srca naše 
skupnosti.«

Podobno razmišljajo tudi v 
društvu Dvig, kjer želijo v svoje 
programe na podlagi zanimivih 
vsebin pritegniti tako aktivne 
kot tudi nedejavne starejše ter 
razvijati medgeneracijske pro-
grame. V njih sodelujejo vse 
tri generacije, najmlajši, aktiv-
na populacija in upokojenci ter 
tako krepijo most in sočutje 
med generacijami. 

V priloženem prispevku 
obravnavate vsa področja, po-
membna za kakovostno življe-
nje starejših. Velik poudarek na 
vseh področjih namenjate ciljni 
skupini starejših, ki so odrinje-
ni ne obrobje z ekonomskega 

ali družbenega  vidika. »Kot 
primera dobre prakse štejemo 
naša medgeneracijska bralna 
srečanja: predšolski otroci ob 
pomoči staršev ali babic berejo 
svoje pravljice, ki jih  ustvarijo 
na delavnicah Od pravljice do 
lutke, babice pa berejo svoje 
najljubše pravljice iz otroštva; 
in ustvarjalce z Milko Erbe-
žnik, na katerih so prav tako tri 
generacije ustvarjale voščilnice 
iz suhega cvetja,« pojasnjuje 
Olga Drofenik iz društva Dvig, 
Univerze za tretje življenjsko 
obdobje. 

Moč za ustvarjanje pozitivnih 
sprememb ima vsak 
posameznik

Dobrodelnost ni rezervira-
na le za velike organizacije ali 
premožne posameznike. Kot 
pravi Katja Bhatnagar ima vsak 
posameznik moč, da prispeva k 
dobrodelnim prizadevanjem in 
ustvari pozitivne spremembe v 
svoji skupnosti. “Posamezniki 
naj imajo ves čas odprta ušesa 
za ljudi okrog nas, za prenos 
informacij, spodbujanje obča-
nov, da se vključijo v obstoječe 
programe ter skupine in nare-
dijo korak naprej ter poiščejo 
pomoč. Vsi se moramo zaveda-
ti, da iskanje pomoči ni šibkost, 
temveč moč«

Ko se ljudje združijo v imenu 
dobrodelnosti se rodijo močne 
skupnosti, ki se lahko učinko-
vito spopadajo z izzivi in izbolj-
šujejo življenje vseh njenih čla-
nov. Skupaj gradimo svet, kjer 
majhna dejanja pripomorejo k 
ustvarjanju trajnih pozitivnih 
sprememb. 

V. L.

Dobrodelnost – 
majhna dejanja 
za boljši jutri
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Tako kot lani so laskave nazi-
ve podelili v sedmih kategori-
jah. KUD Kosec je lansko leto 
na pobudo Borisa Smirnova 
ustanovil Komisijo za lepše 
okolje z željo, da bi bila občina 
Log–Dragomer kraj, kjer je lepo 
in prijetno živeti. »Ker društvo 
Kosec že skozi svojo funkcijo 
skrbi za kulturo in prijetno bi-
vanje v okraju, je tudi namen 
komisije, da ocenjuje in spod-
buja krajane k urejenosti bližnje 
ter širše okolice,« so nam poja-
snili v Koscu. K sodelovanju 
so povabili tudi občane, ki so 
jih prosili, naj jim posredujejo 
predloge najlepše urejenih hiš 
z okolico, balkonskih rož, skal-
njakov, vrtov, poslovnih zgradb 
in športnih ter javnih objektov. 

Nekaj predlogov so dodali 
tudi člani komisije, ki so po dol-
gem in počez prečesali občino 
ter izmed vseh predlogov izbrali 
tiste, ki si zaslužijo še posebno 
pozornost. Z navdušenjem so 
opazovali lepoto rastlin, ki se 
bohotijo s teras, balkonov in 
okenskih polic občank ter ob-
čanov, si ogledali lepo urejene 
stavbe, vrtove in skalnjake, jih 
poslikali ter med vsemi predlo-
gi izbrali najlepše. »Tudi tokrat 
je bila odločitev, kdo je najboljši, 
precej težka, saj imamo res izje-
mno skupnost, ki skrbi za lepo 
okolje svojih domov in okoli-
ce,« smo izvedeli na prireditvi 
ob podelitvi priznanj. Komisija 
v sestavi članov: Mojce Zver, 
Anice Vengust, Borisa Smir-
nova, Jane Prah, Mete Maček 
In Mojce Premus je priznanja 
podelila v sedmih kategorijah. 
Osredotočili so se predvsem na 
kotičke, ki lepšajo občino, a so 
na terenu opazili tudi take, ki so 
jih zbodli v oči in niso v ponos 
kraju ter krajanom. 

Dobitniki Plakete Kosec:
-  Plaketa Kosec za najlepše urejen 

javni objekt: Pizzerija Siciliana,
-  Plaketa Kosec za najlepše urejeno 

javno igrišče: Nogometno društvo 
Dragomer,

-  Plaketa Kosec za najlepše urejen 
vodni park: Karolina Jenko, 

-  Plaketa Kosec za najlepše urejeno 
hišo in rožni vrt: družina Švab, 

-  Plaketa Kosec za najlepše balkonsko 
in vrtno cvetje: družina Tosič, 

-  Plaketa Kosec za najlepše urejen 
zelenjavni vrt: družina Kokalj,

-  Plaketa Kosec za najlepše urejen 
skalnjak: družina Narobe.

Priznanje Kosec za lepo okolje:
-  družina Jurič,
-  družina Jerina,
-  družina Kuntarič,
-  družina Kovačič,
-  družina Kavčič,
-  družina Kupljen,
-  družina Kuzma,
-  družina Lorber,
-  družina Djipan,

-  MarinkaLogar, 
-  družina Zorec,
-  Anica Namjestnik, 
-  MAPA d. o. o. Dragomer,
-  AC ARVI d. o. o. prodaja – servis 

BMW,
-  Občina Log–Dragomer,
-  Pump park Ferjanka,
-  Športno-plezalno društvo Korenjak.

Prireditev so popestrili tudi s 
kulturnim vložkom. Za prijetno 
glasbeno osvežitev dogodka sta 
poskrbeli nadarjeni mladi pevki 
Manca Čavlek in Lija Vindišar, 
ki sta zapeli pesem »Ne bodi 
kot drugi«. V duhu skrbi za 

lepo okolje so dogodek zaključi-
li s predavanjem Katje Strgar iz 
podjetja Pro horto iz Črnuč, ki 

je spregovorila o urejanju vrtov. 
Ob tej priložnosti so se zahvalili 
tudi cvetličarni Vrtnega cen-

tra Gašperlin, ki so KUD Ko-
sec z velikim znanjem, ročnimi 
spretnostmi in ustvarjalnostjo 

pripravili domiselne šopke in 
čudovite lončnice.

V. L., foto: V. L. 

Plakete za lepše okolje podelili v sedmih kategorijah

Plaketa Kosec za najlepše urejen zelenjavni vrt: družina  Kokalj

Plaketa Kosec za najlepše balkonsko in vrtno cvetje: družina Tosič

Plaketa kosec za najlepše urejen vodni park: Karolina Jenko 

Plaketa Kosec za najlepše urejeno hišo in rožni vrt:družina Švab

Plaketa Kosec za najlepše urejeno javno igrišče: Nogometno društvo Dragomer

Plaketa Kosec za najlepše urejen javni objekt: Pizzerija Siciliana 

Plaketa Kosec za najlepše urejen skalnjak: družina Narobe

Log–Dragomer, 18. oktober 2023: V 
želji po ohranjanju lepote in urejenosti 
okolice domov, vrtov, javnih površin in 

drugih objektov v občini Log–Dragomer 
so v Kulturno-umetniškem društvu 

Kosec drugič zapored podelili plakete in 
priznanja za lepo urejeno okolje. 
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Log–Dragomer, 
25. oktober, 2023: 
Velika dvorana v 
mansardi Občinskega 
centra Občine Log–
Dragomer je tokrat 
gostila vrhunskega 
alpinista, himalajca, 
gorskega reševalca in 
vodnika Vikija Grošlja. 

Z njim se je o njegovi novi 
knjigi pogovarjala Andreja 
Čamernik Rampre. Dogodek 
je pripravilo Kulturno-ume-
tniško društvo Kosec, lahko 
pa ste si ga ogledali tudi na 
KIC TV.

 Najvidnejši alpinist Sloveni-
je - Viki Grošelj, je v Koščevem 
pogovornem večeru z Andrejo 
Čamernik Rampre obujal spo-
mine na 33 vzponov, ki jih je 
opisal v svoji novi knjigi. Gro-
šelj je kot alpinist poleg števil-
nih vzponov, ki jih je opravil 
v domačih in tujih gorah, so-
deloval na več kot tridesetih 
odpravah v izvenevropska 
gorstva. V Himalaji je opravil 
enajst vzponov na vrhove de-
setih od štirinajstih osemti-
sočakov. Kot prvi Slovenec se 
je povzpel na najvišje vrhove 
vseh sedmih celin. Julija 2022 
je s smučarskim spustom s 
7134 metrov visokega Pik Le-
nina v Pamirju dokončal svoj 
tretji alpinistični projekt Na 

smučeh od 0 do 8000 me-
trov, s katerim se je ukvarjal 
30 let. Je avtor 19 knjig in so-
avtor več kot dvajsetih. Od 
julija 2023 je prvi Slovenec na 
seznamu Rock & Ice Stars, 
ki ga je leta 2006, ob odprtju 
svojega največjega gorniške-
ga muzeja Firmian v Bolzanu, 
dal na steno vgravirati sloviti 
alpinist Reinhold Messner. Na 
njem je trideset pomembnih 
imen svetovne zgodovine tra-
dicionalnega alpinizma.

Velikan slovenskega alpiniz-
ma je v pogovoru z voditeljico 
z osupljivimi zgodbami zago-
tovo upravičil svoj naslov. Kot 
smo lahko slišali v pogovoru, je 
v novi knjigi zbral spomine na 
vse najpomembnejše vzpone 
svoje dolge alpinistične kari-
ere. Kot pravi, alpinizem zanj 
ni šport, temveč raziskovanje, 
odkrivanje in navezovanje 
stikov z drugimi ljudmi ter 

iskanje svojih meja. Kot tak je 
najlepša dejvnost na svetu, ki 
pa ima to slabost, da je neva-
ren. Grošelj je tako spregovo-
ril o izgubah, o tkanju novih 
prijateljstev, o humanitarni 
pomoči, šerpah; dotaknil se je 
še razlike med komercialnim 
in tradicionalnim alpinizmom, 
za konec pa razkril še načrte za 
prihodnost. Kot smo izvedeli, 
je njegov urnik, kljub temu, da 
je dopolnil že sedem desetletij, 
do leta 2027 popolnoma zase-
den, med drugim ga čaka tudi 
vzpon na Himalajo.

Dogodek so v uvodu s pev-
skim vložkom popestrili člani 
pevske skupine Mladi po srcu. 
Vsi, ki so pogovor z alpinistom 
zamudili, so si ga novembra 
lahko ogledali na prvi sloven-
ski televiziji za starejše - KIC 
TV.

Foto: STA
V. L. 

Vabljeni  v KUD Kosec!
 
Toplo vabljeni v naše vrste, kjer bo poskrbljeno 
za mlade in stare. 

Likovna sekcija
Vsak drugi četrek od 17:00 do 19:00 v Domu 
krajanov v Dragomerju.

Folklorna skupina »Nageljček«
Vsak torek od 15:00 v OŠ Log-Dragomer.

Pevska skupina »Mladi po srcu«
Vsak torek od 18:00 do 20:00 v Domu krajanov 
v Dragomerju.

Kamišibaj – papirno gledališče
Vsak prvi četrtek ob 17:00 v Domu krajanov v 
Dragomerju in v OŠ Log Dragomer ob 14:00.

Ročne spretnosti
Vsak ponedeljek od 18:00 do 19:30 v Domu 
Krajanov v Dragomerju.

Klekljanje
Vsak torek od 15:00 do 17:00 v Domu krajanov 
Dragomer.

Adventni venčki
Vabljeni 30. novembra 2023 ob 18.00 v Dom 
krajanov Dragomer na izdelavo adventnih 
venčkov z mentorico Katarino Rojc!

Miklavž – vabljeni otroci do 6. leta starosti!
5. decembra 2023 ob 18.00 v Gasilskem domu 
Log.

Božično novoletni koncert
Cevrkev Sv. Lovrenca – datum bo določen v 
decembru.

Tam smo si ogledali medge-
neracijsko lutkovno predstavo 

Jesen listka Timija, ki jo je pri-
pravilo Slovensko društvo Ho-

spic. Zgodba je govorila o listku 
Timiju in njegovih prijateljih, ki 
se skozi letne čase spreminjajo, 
s prvimi snežinkami pa se od 
sveta poslovijo. Predstava zdru-
žuje detabuizacijo smrti med 
otroci, sprejemanje drugačnosti, 
razmišljanje o smrti kot o delu 
življenja in s tem prevrednote-
nje lestvice vrednot. V okviru 
festivala so potekale še številne 
pevske in plesne točke. 

Po predstavi smo se sprehodi-
li še do igrišča v Parku Tivoli in 
uživali na igralih v lepem jesen-
skem sončnem dnevu. Otroci 
so bili nad videnim in dožive-
tim vidno navdušeni ter se že 
veselijo naslednjega izleta. 

Vzgojiteljici Anja Žerovnik 
in Bojana Vogrinec

Vrtec Log-Dragomer

Ogled
lutkovne predstave

Viki Grošelj o novi knjigi

V sredo, 27. septembra 
2023 smo se z otroki 
Sončne igralnice in 
Izino babico odpravili z 
lokalnim avtobusom v 
Ljubljano na 22. Festival 
za tretje življenjsko 
obdobje v Cankarjev 
dom.
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Ta je velik del svojega življenja posvetila vzgoji 
predšolskih otrok. Delo vzgojiteljice je opravljala 
z vsem svojim srcem in dušo ter se radostim in 
veselju vzgoje predajala kar 44 let. Sedaj, po zaslu-
ženem odhodu v pokoj, se Vesna Kučan aktivno 
vključuje v Mah Teater, kjer otroci, ki obiskujejo 
lutkovno sekcijo, pod njenim vodstvom ustvarja-
jo lutke ter jim vdihujejo življenje. 

Se lahko na kratko predstavite?
Sem Vesna Kučan, sedaj v pokoju, drugače sem se 
svojih 44 let predajala radostim in veselju otrok v 
Vrtcu dr. France Prešeren kot vzgojiteljica pred-
šolskih otrok. To delo sem res opravljala s srcem 
in dušo. V mladosti, ko sem končala osnovno 
šolo, nisem želela iti na vzgojiteljsko šolo, ampak 
sem hotela biti kriminalistka. Vzgoja je bila takrat 
drugačna, poslušala sem starše in se odločila za 
drugačno pot. Sprejeta sem bila na vzgojiteljsko 
šolo, opravila sprejemne izpite in se tako odločila, 
da bom pač to delala. Otroci so mi dali resnično 
veliko, elan ter polno življenja. Večno sem bila 
mlada, večni otrok in večni otrok ostajam še na-
prej. V pokoju najbolj pogrešam otrokovo bližino, 
zato sem se tudi odločila imeti dodatno dejavnost, 
ki me združuje z mlajšimi. 

Kako ste se srečali z lutkami?
Že kot otrok sem zelo rada šivala. Punčke sem 
preoblačila, hkrati pa sem punčki kot igrači vdi-
hovala nove oblike in vloge, jo spreminjala v živali 
in podobno. V osnovni šoli je bilo tega manj, saj 
sem bila bolj vključena v športne dejavnosti, v 
srednji šoli pa je bilo srečanj z lutkami kar nekaj. 
Profesor Hočevar, ki mi je bil vzor, nas je naučil 
izdelovati lutke. Imeli smo lutkovne predstave in 
takrat je v meni vzklilo to veselje.
Ko sem se zaposlila v vrtcu, sem bila obdana s 
skupino podobno mislečih sodelavk. Nekako 
smo se našle, začele smo ustvarjati in pripravljati 
lutkovne predstave. Lutke smo večinoma ustvar-
jale same, s starejšo skupino smo občasno izdelo-
vali prstne lutke. 

Kakšne lutke najraje ustvarjate?
Lutko kot lutko rada naredim, ne po načrtu ozi-
roma kot piše v knjigah, ampak vanjo vključim 
svojo domišljijo, svojo ustvarjalnost. Zelo rada 
delam lutke iz nestrukturiranega materiala: se 
pravi iz praznih steklenic, iz rolic papirja, iz stor-
žev, iz palčk ... Nekako mi je ta material zelo blizu.

Kako ste postali vodja Mladinske lutkovne sekcije Mah 
Teatra?
V Mah Teatru sem postala aktivna čisto po na-
ključju. Kot že rečeno, sem v pokoju pogrešala bli-
žino otrok, zato sem se pred izbruhom Covida 19 
pridružila društvu Dvig, kjer sem vodila sekcijo 
Od pravljice do lutke. V okviru sekcije smo z otro-
ki poslušali pravljice in nato iz nestrukturiranih 
materialov naredili lutke ter na koncu pripravili 
še razstavo. Naslednje leto smo delo v sekciji še 
nadgradili, z otroki smo pripravili njihove knjižne 
prvence. Nato je prišel covid, družba se je zaprla, 
zbolela sem in opustila to dejavnost.

A ne za dolgo?
Čisto po nekem naključju sem se nato spet vrnila 
med lutke. Soseda Nevenka Kralj me je povabi-
la: »Kaj pa, če bi ti pri Mah Teatru imela lutke?” 
Vprašala sem jo, kako to misli in mi je pojasnila, 
da so v okviru razpisa Naj barjanske pravljice iz-
brali zgodbo, ki je najbolj primerna za lutkovno 
uprizoritev. Tako smo začeli. Prijavilo se je sedem 
deklic od četrtega do osmega razreda. Ko so pri-
šle na prvo srečanje, smo se še gledale, kako in 
kaj? Dogovorili smo se, da bomo uprizorile zgod-
bo Štorklja je ostala brez gnezda ter same ustva-
rile lutke. Začeli smo s prebiranjem besedila in 

izbiranjem vlog. Deklice so same ustvarile lutke. 
Sprva so bile prepričane, da tega ne bodo znale in 
zmogle, a sem jim vlila pogum ter jim dala doma-
čo nalogo. Narisati so morale skico svoje lutke in 
se prepustiti domišljiji. Lutke smo začele ustvar-
jati z oblikovanjem glave iz pene, nadaljevale smo 
s telesom iz plastenk ter z oblačenjem lutk. Dekle-
ta so me resnično pozitivno presenetila. Nastale 
so lutke, ki so zelo prisrčne, pohvalil jih je tudi 
Matija Milčinski. 

Ste lutke postavili tudi na oder?
Potem, ko so dekleta izdelala vsaka svojo lutko, 
smo začele vaditi besedilo za lutkovno predstavo. 
Te lutke so namizne, zato so se sprva bale nasto-
panja, bile so prestrašene, vendar sem jih prepri-
čala, da one to zmorejo. Po vajah in še več vajah 
je sledila prva predstava. Skupina se je oblikovala 
lani po novem letu, junija smo imele že prvo ge-
neralko. Povabile smo starše otrok in upokojence 
iz DU Dragomer–Lukovica. Glavno premiero 
smo odigrale na Osnovni šoli Log–Dragomer za 
otroke prvih štirih razredov. Takrat so dekleta 
začela z veliko tremo, saj je bilo treba igrati pred 
sošolci, pred učitelji, ampak jim je uspelo. Deklice 
so mi po predstavi zaupale, da sploh niso vedele, 
da one to zmorejo. 

Je bil to njihov prvi stik z gledališčem?
To je bil njihov prvi s stik z gledališčem, ne pa s sa-
mim nastopanjem. Dekleta nastopajo na drugih 
področjih: glasbenem in športnem. V vrtcu so se 
sicer srečale z lutko, izdelale prstno lutko, druga-
če pa je to njihova prva izkušnja z gledališčem. 
Mislim, da s tem, ko otroke vključimo v gledališke 
skupine, le-tem damo možnost, da v kasnejšem 
času lahko začutijo veselje do te dejavnosti in mo-
rebiti napredujejo v dramski krožek.

Mladinska lutkovna sekcija je z začetkom šolskega 
leta vstopila v drugo sezono. Ali dekleta še naprej 
obiskujejo krožek?
Deklice letos nadaljujejo, razen dveh, ki sta se 
preselili. Pridružili sta se nam že tudi dve novi 
dekleti, ki pridno vadita svoji vlogi. 

Kakšni so vaši načrti?
Poleg obstoječe predstave delamo že novo pred-
stavo z naslovom Deklica in sončnica, ki bi jo pre-
mierno rade uprizorile ob svetovnem dnevu lutk 
- 21. marca. Tokrat bomo ustvarile ročne lutke. 
Igrale bomo za paravanom, razen deklice Eme, ki 
bo igrala v vlogi resnične deklice in bo nastopala 
v ospredju, pred paravanom. Poleg tega bi ob tej 

priložnosti radi pripravili še razstavo lutk, ki so 
jih izdelala dekleta ter obiskovalce povabili, da 
izdelajo svoje ročne lutke. Načrtov je kar veliko, 
ampak mladi so nadarjeni, imajo dober spomin, 
se hitro naučijo besedila ter znajo poslušati, če jih 
znaš motivirati. Delam tudi na medgeneracijskem 
povezovanju. Tukaj smo tako napredovale, da tri 
deklice iz moje skupine nastopajo tudi v lutkovni 
skupini za odrasle, kjer bodo odigrale vlogo treh 
majhnih zajčkov v predstavi Domišljavi zajček. Ta 
tri dekleta igrajo kar tri predstave vzporedno in 
jim gre super. 

Kakšen učinek imajo lutke na otroke?
Lutka je nek faktor, ki otroku lahko da samoza-
vest. S pomočjo lutke lahko izgubi negotovost 
in strah. Otrok se s pomočjo lutke lahko izraža 
verbalno in neverbalno. Ko ustvarja, pride na 
plan njegova domišljija in kreativnost. Preko lutk 
izraža tudi čustva. Z lutko popeljemo otroka v 
umetnost. Lutka lahko poje, pleše, izkazuje raz-
lična čustva. S pomočjo lutke se otrok zelo od-
pre. Ročna lutka je idealno didaktično sredstvo 
za spodbujanje besednega zaklada, za razvijanje 
čustvovanja. Ko dekleta sama ustvarjajo lutke, se 
z njo lažje soočijo, jo lažje oživijo ter preko lutke 
pošiljajo sporočila. Tako znajo izbrati pravo into-
nacijo glasu, jakost in hitrost govorjenja. Lutka 
je pravzaprav tista, ki otroka prvič povede v svet 
radovednosti. Lutka je otroku v pomoč in tolaž-
bo ob vstopu v vrtec, s pomočjo lutke vzgojitelj 
ustvarja avtoriteto, lutka lahko uči osnove bonto-
na. Preko lutke se otroci poistovetijo in se nevede 
popeljejo v pravljičen svet, ki je zanje lahko resni-
čen. Lutka je izreden medij, s pomočjo katere se 
da res marsikaj narediti. 

Dekletom verjetno nastopanje koristi tudi na drugih 
področjih njihovega življenja?
Tako je. Nastopanje jim daje samozavest. Otroci 
izgubijo strah pred nastopanjem, strah pred gla-
snim govorjenjem. 

Za konec še misel gledalcem vaših predstav?
Ko odrasli in otroci pridejo v gledališče, v kultur-
ne ustanove, v katerih se odvijajo te predstave, naj 
pustijo vse skrbi zunaj in se prepustijo temu ča-
robnemu svetu ter res uživajo. Tako bo predstava 
še lepša. 

Vesna Lovrenčič

Intervju Vesna Kučan, 
vodja Mladinske lutkovne sekcije Mah Teater 

Lutke - most med 
resničnostjo in 

domišljijo
 Lutke, neme pripovedovalke zgodb, so več kot le igrače, so most med 

resničnostjo in domišljijo ter odpirajo vrata v svet čarobnosti in izražanja. O 
lutkah, ustvarjanju, predstavah ter delu z otroki smo govorili z mentorico 

Mladinske lutkovne sekcije Mah Teatra, Ložanko Vesno Kučan. 

Sledi Rimske ceste izginjajo
 Tisti, ki vas zanima zgodovina kraja, ste junija 

2021 lahko med Šivici in Zogarji videli enak most 
od rimske ceste kot je pod Koritnikovim hlevom. 
Ob nalivu spomladi 2022 je ob varni poti v šolo 
nasproti Kolesarjevih voda bruhala iz tal, da 
smo lahko videli, da so predniki pravilno pove-
dali, kje so Rimljani napajali konje. Ob pričet-
ku izgradnje priključka na AC se je najprej na 
Božičevem videlo ostanke nasutja Rimske ceste, 
potem pa ob potokih do Zorčevih. Skrivnostno?? 

Covid 19 
Po posegu v aorto zaradi cepljenja, drugi okuž-

bi s Covidom in preverjanju doziranja negativnih 
ionov v gozdu, mi je v oktobru uspelo vročino in 
oblivanje odpraviti v dveh dneh, postati negati-
ven v treh dneh, za zmanjšanje smrkanja in ka-
šljanja pa še 2 tedna. O tem sem pisal prvič 1. 
aprila 2020, ob prepovedi druženja smo pa Po-
skočni že to vadili na Tičnici. Zanimivo?

Ciril Krašovec

P R E J E L I  S M O
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Člani Društva 
upokojencev Log 

smo se z avtobusom 
odpeljali med številne 

gričke, posejane z 
vinogradi, kjer smo 

sledili toku dolenjske 
lepotice Krke.

Izlet in martinovanje smo 
načrtovali in izpeljali v torek 
14. novembra 2023. Prvi posta-
nek smo imeli v Žužemberku, v 
gostišču tik ob gradu. Ta stoji 
na skalni pečini nad reko Krko. 
Pridružila se nam je vodička ga. 
Darja, ki je z veliko dobre volje 
in dobrim poznavanjem Do-
lenjske vsem popestrila dan. 

Po levem bregu reke Krke 
smo se zapeljali do Soteske. 
Pogled nam je segel na nekoč 
imeniten dvorec Soteska, ki je 
danes le še ruševina. Leta 1943 
so ga partizani požgali. Občina 
trenutno obnavlja ostanke zi-

dov. Peš smo se sprehodili do 
nekdanjega grajskega parka z 
vrtnim paviljonom, ki nosi ime 
Hudičev turn. Stavba ima tloris 
v obliki štiriperesne deteljice, v 
njem so delno ohranjene sten-
ske poslikave. Objekt skriva ve-

liko zgodb, ki nam jih je zaupala 
ga. Darja. V bližini je razstavni 
depo Tehniškega muzeja, ki 
smo si ga tudi na hitro ogledali.

Preko Novega mesta smo pot 
nadaljevali proti Otočcu na 
bližnjo vinsko gorico. Obiskali 
smo Matjaževo domačijo. Po 
prisrčni dobrodošlici domače 
družine v dolenjski noši smo 
si ogledali avtentično opre-
mljeno hišo in klet, kjer nam je 
gospodar ponudil čašo »dolenj-
skega posebneža« - cvička. Na 
lesenem podu smo si ogledali 

še multivizijsko predstavitev 
»Zgodbe o cvičku«. Zatem smo 
ob dobrem domačem ajdovem 
kruhu in siru pokušali vina, ki 
sestavljajo cviček. Strinjali smo 
se, da je domačija res vredna 
ogleda. 

Nedaleč stran - v gostilni je 
bilo že vse pripravljeno za naš 
prihod. V prijetnem ambientu 
smo pojedli obilno martinovo 
kosilo. Hrani, vinu ter glasbi 
sta se pridružila veselje in smeh, 
zlasti, ko so v prostor stopili 
muzikantje, prispeli so kar trije 

harmonikaši. Pričarali so nam 
zelo veselo vzdušje in kar hitro 
so nas zasrbele pete, zavrteli 
smo se v ritmu polk in valčkov. 
Seveda tudi slavnostni blagoslov 
mošta ni manjkal. In mošt se je 
spremenil v vino – tudi uradno.

Ker je vsega lepega enkrat 
konec, smo se v večernih urah 
morali posloviti in odpeljali 
smo se proti domu. Pravijo, da 
je na Martinovo težko biti sam. 
Mi tega dne gotovo nismo bili. 

Za DU Log Irena L.

Log–Dragomer, 8. november 2023: 
V palestinsko-izraelskem konfliktu se 
odpira novo nasilno poglavje. 

Aktualno dogajanje so v Dvigu pospremili s 
predavanjem dr. Verene Perko, ki je v mansardi 
Upravnega centra Občine Log–Dragomer spre-
govorila o Sveti deželi ali zgodbi o politikih, ki 
niso razumeli znamenj svojega časa. Predavate-
ljica je na podlagi zgodovinskih dejstev in skozi 
prizmo preteklosti odstirala dogodke, ki so vo-
dili h krvavim dejanjem sedanjega časa.

 Dr. Verena Perko, muzejska kustosinja, ar-
heologinja, muzikologinja ter predavateljica 
je pred polno dvorano v mansardi Upravnega 
centra Občine Log–Dragomer v luči današnje-
ga časa občinstvu predavala o Izraelu, Judih in 
Palestincih. Občinstvo je na predavanju z naslo-
vom Sveta dežela ali zgodba o politikih, ki niso 
razumeli znamenj svojega časa šlo po sledeh 
korenin ljudstev, ki so na tem prostoru živela 
zadnja tri tisočletja.

Predavanje dr. Verene Perko je v uvodu obrav-
navalo zgodovino Jeruzalema skozi zgodovin-
ske dogodke in zgodbe o kralju Herodu Veli-
kem, Saladinu, sultanu Sulejmanu Veličastnem 
in drugih, ki so soustvarili današnji Jeruzalem, 

sveto judovsko, krščansko in muslimansko me-
sto, ki je bilo dvakrat uničeno, 23-krat oblega-
no, 44-krat zavzeto in 52-krat napadeno. Mesto 
je že 3000 let osrednji simbol obstoja Judov, 
svetost Jeruzalema že zadnji dve tisočletji za 
krščanstvo ohranjata Stara in Nova Zaveza, v 
sunitskem islamu pa je okoli 1500 let Jeruzalem 
tretje nasvetejše mesto za Meko in Medino.

Dr. Verena Perko je zbrane popeljala skozi 
preganjanje in iztrebljanje Judov ter zbranim 
predstavila njihovo nenehno hrepenenje po la-
stni domovini in vrnitvi v Jeruzalem, ki je srčika 
judovske identitete in danes sodobna izraelska 
prestolnica. Njihova vrnitev v zgodovinsko do-
movino in ustanovitev Izraela na območju, kjer 
so več stoletji živeli Palestinci, je odprlo novo 
žarišče spopadov ter začetek novih krivic. Sve-
ta dežela tudi v sedanjosti na krilih preteklosti 
ostaja večno jabolko spora.

Dr. Vereno Perko je sicer redna gostja na 
predavanjih, ki potekajo pod okriljem Društva 
Dvig – univerze za tretje življenjsko obdobje. 
S serijo predavanj, ki so potekala v okviru štu-
dijskega krožka Enajsta šola o antiki, je v pre-
teklosti poslušalce popeljala skozi pripovedi o 
antičnih dogodkih na tem območju, o razvoju 
teh krajev in ljudstev, ki so tu živela.

V. L. 

O Sveti deželi z dr. Vereno Perko

Na podlagi prijave 
javnega razpisa 

(Ministrstvo za vzgojo 
in izobraževanje)  se je 

Društvo upokojencev 
Dragomer-Lukovica  

uvrstilo kot  izvajalec 
študijskega krožka  »Po 

poteh vodnih virov v 
Dragomerju s sodobno 

tehnologijo«.
 
Skupina desetih udeležencev 

je bila aktivna cele poletne po-
čitnice tako na terenu kot v naši 
učilnici v DK Dragomer. Naš 
cilj je bil označiti pot k enemu 
vodnemu viru, v prihodnosti 
pa morda označimo vsa vodna 
zajetja oz. vire v občini Log-
-Dragomer.

Nekoliko smo se oprli na pu-
blikacijo Vodni viri v Občini 
Log–Dragomer, ki jo je v letu 
2021 izdalo društvo DVIG – 
Univerza za tretje življenjsko 
obdobje. V publikaciji so nave-
deni in opisani vodni viri na Lu-
kovici, v Dragomeru in na Logu. 
Zapisani so opravljeni pogovori 
z domačini, ki vire poznajo. Po-
samezniki so pripovedovali o 
ureditvah zajetij, ki so jih in jih 
nekateri še uporabljajo za na-

mene zalivanja vrtov in napaja-
nja živine. V publikaciji avtorji 
nakazujejo potrebo po nadalje-
vanju dela na področju vodnih 
virov v Občini in naša skupina 
je delno sledila temu.

Na terenu smo si dvakrat 
ogledali enega od vodnih virov 
v Dragomeru. Poimenovali smo 
ga »Vodna pot TIŠLERJEVA 
GRAPA«. V opise smo zajeli 
celotno krožno pot od Doma 
Krajanov v Dragomeru, preko 
zajetij pri cerkvi Sv. Lovrenca, 
poti skozi Tišlerjevo grapo do 
drugega zajetja ob Poti za stan 
in nazaj do Doma krajanov 
Dragomer. Na vmesnih točkah 
bodo postavljene table s QR 
kodo, skozi katero je dostop do 

opisa točke oziroma celotne 
poti.

Študijski krožek smo uspešno 
zaključili v mesecu septembru, 
v prihodnjih dneh pa bomo 
naše delo zaključili še na terenu 
z montažo tabel.

Pod mentorstvom g. Francija 
Lajovca smo z uporabo nove 
tehnologije, kot so splet, mul-
timedija, zemljevidi, pomočnik 
umetne inteligence … spozna-
vali možnosti, katere so nam 
na voljo za pridobitev novega 
znanja.

Pri izvedbi krožka smo med 
drugim spoznavali in se naučili 
naslednje:

• poizvedbe za vodna dovo-
ljenja, 

• zemljevida e–prostora, 
• vpogleda v zemljiško knjigo,
• Google zemljevida, 
• generiranja in oblikovanja 

QR kode, 
• povezave z internetom prek 

mobilnega telefona ali uporabe 
dostopne točke.

Občina Log–Dragomer je 
zainteresirana, da se delo na 
vodnih virih nadaljuje, in sicer 
z označbo po enakem sistemu, 
kot je pripravljen za Tišlerjevo 
grapo, še za druge vire na Lu-
kovici, v Dragomeru in na Logu. 

Inka

Po poteh vodnih virov v 
Dragomerju s sodobno tehnologijo

V dolini 
reke 
Krke
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Portal Komunala.info
Obveščamo vas, da smo z mesecem oktobrom posodobili portal 
Komunala.info, kateri je namenjen vsem našim uporabnikom. 

Portal Komunala.info uporabnikom omogoča:
•  pregled prejetih računov za komunalne storitve in zemeljski 

plin,
•  pregled finančne kartice uporabnika (sklop odprti/zaprti ra-

čuni),
• možnost direktne prijave na e-račune,
• oddajo števčnih stanj za vodo in zemeljski plin,
• pregled zgodovine oddanih števčnih stanj.

Novosti na portalu:
•  uporabnik bo obveščen o vseh aktualnih zadevah,
•  uporabnik lahko preko portala odda naročilo za kosovni od-

voz,
•  uporabnik lahko preko portala odda reklamacijo računa,
• pregled urnika odvozov smeti,
•   podatki o porabi pitne vode (grafično, tabelarično),
•  možnost pregleda več odjemnih mest (več dostopov)  z enim 

uporabniškim imenom,
• pregled nad obračunanimi storitvami,
• vizualizacija računa (v pdf obliki).

 depo@kpv.si,      041 777 385, Cankarjev trg 6a, Vrhnika

www.kpv.si/depo         depo Vrhnika

Ponedeljek zaprto
Torek  od 10.00 do 18.00 
Sreda od 14.00 do 18.00
Četrtek  od 10.00 do 18.00
Petek  od 9.00 do 12.00
Sobota  od 9.00 do 12.30

Nedelje in prazniki  zaprto

Delovni čas trgovine depo

Izdelki iz avtomobilskih varnostnih pasov

Obnova in popravilo koles

depo je razvojni projekt, ki ga od 
leta 2014 izvaja Javno podjetje 
Komunalno podjetje Vrhnika, d. 
o. o. Projekt pri svojem delovanju 
sledi ciljem strategije Zero Waste – 
Družba brez odpadkov, usmeritvam 
programa ravnanja z odpadki in 
programa preprečevanja nastajanja 
odpadkov Republike Slovenije ter 
EU Direktive 2008/98/ES.
 
Cilj razvojnega projekta je 
povezovanje vseh deležnikov, 
predvsem pa lokalne skupnosti, civilne 
družbe in prebivalcev, ki vzpostavljajo 
učinkovit sistem:
• ločenega zbiranja odpadkov na 

izvoru,
• uveljavljanja sodobnih oblik ločenega 

zbiranja odpadkov,
• trajnostno ravnanje s surovinami.
 
Projekt zajema vrsto dejavnosti, 
med katerimi sta najpomembnejši 
ozaveščanje uporabnikov in postopek 
ponovne uporabe, med katerim 
odpadek postane surovina za nov tržni 
izdelek znamke depo.  

Ta pridobi dodano uporabno, 
okoljevarstveno in oblikovalsko 
vrednost. Del projekta je tudi 
upravljanje trgovine ponovne uporabe 
v centru Vrhnike, ki s svojo raznovrstno 
ponudbo prispeva pomemben delež 
k pestrosti lokalne ponudbe in k 
oživljanju mestnega jedra.
 
Projekt finančno podpirajo občine 
Borovnica, Log - Dragomer in 
Vrhnika, ki so leta 2014 pristopile k 
strategiji Zero Waste – Družba brez 
odpadkov – in začele uresničevati 
njene zaveze.

Obnovljen in preoblikovan dvosed iz jeans hlač

Preoblikovanje izdelkov

Knjige

Izdelki iz blaga za zračne blazine

Javno podjetje Komunalno podjetje Vrhnika, d.o.o., e: info@kpv.si, t: 01 750 29 70, www.kpv.si

depo   Cankarjev trg 6a, Vrhnika  e: depo@kpv.si, t: +386 41 777 385, www.kpv.si/depo    depoVrhnika

Prosimo vas, da jih upoštevate in tako 
našim delavcem olajšate izvajanje 
zimske službe:
• po pluženju javnih cest in obi čajnem 

ročnem čiščenju dostopa do svojih 
vhodov ne   odmetavajte spluženega 
snega nazaj na cesto;

• s svojih dvorišč ne odmetavajte snega 
na javno cesto tudi, ko se ta začne 
že taliti; tudi spomladi so jutranje 
temperature nizke, zato lahko 
nastane nepredvidena po ledica;

• odstranite sneg z mesta, kjer imate 
postavljen zabojnik za odpadke, se-
veda tudi pot do njega, pred odvozom 
pa očistite sneg tudi z zabojnika;

NASVETI OBČANOM PRED ZIMO 

Ker pozimi pogosto sprašujete, 
ali je mogoče na naši komunali 
dobiti brezplačno sol za posipanje 
zasebnih dvorišč, vas obveščamo, 
da tako sol lahko kupite v 
vrečah v skoraj vseh trgovinah z 
gradbenim materialom. Pri nas je 
ni mogoče dobiti.
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Ko se jesenski dnevi skrajšajo 
in temperature nižajo, naša 
kuhinja doživlja preobrazbo. 

Zdaj je čas, ko v ospredje stopijo grelne začim-
be in bogati okusi, ki telo pripravljajo na zimski 
čas.

Ta enolončnica je pravo paleto jesenskih oku-
sov – je ne le preprosta za pripravo, ampak tudi 
nadvse hranljiva in okusna. S to enolončnico, 
polno bogatih in pomirjujočih okusov, lahko 
ustvarite občutek domače topline in udobja ne 
glede na to, kako hladno je zunaj.

Sestavine za štiri porcije: 
• 200 g rdeče leče
• 2 srednje veliki čebuli
• 5 srednje velikih korenčkov
• 3 srednje veliki krompirji
• ½ srednje velike rdeče kolerabe
• 1 rezina gomoljne zelene
• 1 manjša korenina peteršilja
• 3 do 4 jž oljčnega olja ali ghija
• sol in poper

Začimbe in zelišča
• 1 čž mlete kurkume (turmerike)
• ½ čž mlete kumine
• ½ čž garam masale
• 2-3 cm korenine svežega ingverja (olupljenega 

in nasekljanega)
• 1 čž suhe bazilike
• 3 lovorovi listi
• ščepec naribanega muškatnega oreščka

Okrasitev in serviranje
• sveža ali vložena zelišča
• rezina limone ali limete
• za ljubitelje pekočega: kajenski poper ali čili
 
Priprava: 
• Zelenjavo operemo in očistimo. Čebulo na-

sekljamo, krompir in korenje narežemo na 
kocke ali kolute. Kolerabo, zeleno, peteršiljevo 
korenino in svež ingver z električnim sekljal-
nikom hitro in drobno sesekljamo ali nariba-

mo.
• Na oljčnem olju ali ghiju opražimo čebulo 

do zlato barve. Dodamo garam masalo in 
pustimo, da zadiši, nato vmešamo preostalo 
zelenjavo. Zalijemo z vodo toliko, da je zele-
njava popolnoma prekrita in kuhamo na nizki 
temperaturi približno 10 minut.

• Nato dodamo začimbe (lovor, muškatni ore-
šček, sol, poper, kurkumo, kumino, baziliko) 
in jih prilagodimo po okusu. Če vam ni všeč 
rahlo sladek-pekoč okus, lahko količino ga-
ram masale zmanjšate ali jo izpustite.

• Po 15 minutah kuhanja dodamo rdečo lečo. 
Če želite, da je enolončnica še enostavnejša, 
poskusite košček korenja ali krompirja – ko 
sta skuhana do polovice, dodajte rdečo lečo. 
Zelenjavo in lečo prelijemo z vodo toliko, da 
je vse pokrito, a pazimo, da juha ne postane 
preveč redka.

• Kuhamo na majhnem ognju še vsaj 10 minut, 
da se leča zmehča in okusi ter arome lepo po-
vežejo. Enolončnica mora biti gosta – čorba-
sta.

• Ko enolončnico odstavimo z ognja, jo pusti-
mo stati nekaj minut, preden jo ponudimo. 
Okrasimo jo lahko s svežimi ali vloženimi 
zelišči, limono ali limeto za rahlo kiselkast 
okus ali dodamo ščepec pekočega popra ali 
čilija po želji.

Zaključek
Če nimate električnega sekljalnika, lahko ze-

lenjavo grobo narežete ali naribate.
Namesto rdeče leče lahko uporabite rumeno 

lečo ali mung dal.
Za tiste, ki ne želijo kosov kolerabe, zelene ali 

peteršiljeve korenine, je priporočljivo, da te se-
stavine drobno nasekljate ali naribate, saj bodo 
tako le razpadle in se zlile z okusi v enolončnici.

Garam masala ali “topla mešanica” je bogata 
začimbna mešanica, značilna za južnoazijsko 
kulinariko, in po navadi vključuje koriander, 
kumin, črni poper, cimet, kardamom, komar-
ček in klinčke.

Za več receptov obiščite blog: www.izibizi.si
Recept in besedilo: Nina Glažar / IZIBIZI

Fotografija: Matjaž Škerjanec

Če bo vreme dopuščalo, 
bomo na vrtu še vedno 
lahko nabirali motovilec, 
zimsko solato, radiče in 
začeli s siljenjem radiča. 

V svetlih prostorih si lahko 
vzgajamo hitrorastoče vrtnine, 
kot so špinača, rdeča pesa, sola-
ta, rukola in  vrtna kreša. Čas je 
tudi odličen za vzgojo pšenične 
in ječmenove  trave za pripra-
vo zelenih napitkov smutijev. 
V zimskih dneh si iz mladih 
poganjkov pšenice in  ječmena 
pripravimo svež sok,  liste doda-
mo solati ali jih posušimo. Suhe 
liste uporabljamo lahko povsod 
vse leto. Tako imenovana zelena 
trava vsebuje zelo veliko kloro-
fila, s čimer pa deluje kot antio-
ksidant, ki varuje naše celice. 

Vzgoja pšenične trave v domači 
kuhinji na okenski polici

Pripravimo plitvejšo posodo 
za setev, uporabimo zemljo za 
setev. Zemljo  postavimo na 
sobno temperaturo in jo nasuje-
mo v pripravljeno čisto posodo 
skoraj do roba. Nato po zemlji 

gosto posujemo seme pšenice 
ali ječmena in nato dodamo 
sloj zemlje  ter vse skupaj rahlo 
pritisnemo, da se seme poveže z 
zemljo. Nasad zalijemo in vzdr-
žujemo, da je vlažen.

Posodo s posejanim seme-
nom postavimo na svetlo me-
sto, temperatura naj bo do 18 
stopinj Celzija. Da bodo rastli-
ne lepo in hitro rastle, kar je naš 
cilj, naj  med dnevno in nočno 
temperaturo ne bo prevelikega 
nihanja. Z rezanjem trave zač-
nemo, ko so listi visoki 4 do 5 

cm. Lahko si pripravimo več 
posod in posejemo vsak dan 
eno in si tako zagotovim nabi-
ranje in uporabo za ves teden. 
Pšenično travo lahko porežemo 
vsaj dvakrat. Po rezanju ponovi-
mo postopek setve.

Pšenico, ki jo v Sloveniji vzga-
jamo v prihajajočih prazničnih 
dneh kot božično žito, je napo-
ved obilne letine. Vzgajamo in 
režemo jo vso zimo vse do po-
mladi, ko bo zopet čas za setev 
in  delo na vrtu.

Barbara Lončar, inž. agr.

Odgovor se skriva v lososo-
vem olju, ki naj s svojimi mno-
gimi prednostmi postane ne le 
razvajanje, ampak tudi nujna 
skrb za naše kosmatince.

Sijoča dlaka in zdrava koža: 
čarovnija omega-3 maščob

Kakovostna sijoča dlaka in 
zdrava koža sta prva koraka 
k dobrobiti vašega ljubljenč-
ka. Omega-3 maščobne kisli-
ne, ki jih lososovo olje vsebuje 
v izobilju, so naravni eliksir za 
ohranjanje sijaja dlake in zdra-
ve kože. Suh jesenski zrak lah-
ko povzroča srbenje in prhljaj, 
lososovo olje pa deluje kot no-
tranje vlažilo in ohranja kožo v 
optimalnem stanju.

Ohranjanje gibljivosti sklepov 
in krepitev imunskega sistema

Jesenski dnevi prinašajo tudi 
hladnejše temperature, kar lah-
ko vpliva na gibljivost sklepov. 
Omega-3 maščobne kisline v 
lososovem olju so naravna pod-
pora, ki pomaga ohranjati giblji-
vost sklepov. 

Hkrati krepijo imunski sis-
tem vašega ljubljenčka, da je 
pripravljen na jesenske izzive, 
in preprečujejo potencialne 
zdravstvene težave.

Mentalna svežina in dobra 
prebava

Sprehodi in raziskovanje oko-
lice postajajo vedno bolj privlač-
ni ob prihodu jeseni. Lososovo 

olje ne samo izboljšuje mental-
ne svežine vaših ljubljenčkov, 
ampak tudi spodbuja dobro 
prebavo in absorpcijo hranil. 
Tako bodo vaši kosmati družab-
niki polni energije, pripravljeni 
na vsakodnevne avanture.

Zdravje je največje bogastvo
Zdravje je največje bogastvo, 

ki ga lahko delimo z našimi lju-
bljenčki. Omega-3 maščobne 
kisline niso le koristne za živali, 
ampak tudi za ljudi. Pomagajo 
uravnavati srčno-žilni sistem, 
podpirajo duševno zdravje in 
ohranjajo energijo. Skupno uži-
vanje le-teh lahko postane pod-
pora celotni družini, ne glede 
na število nog! 

Pri izbiri lososovega olja je 
ključno izbrati visokokakovo-
stne izdelke iz trajnostnih virov, 
kar ne le zagotavlja največje ko-
risti za zdravje, temveč tudi pri-
speva k ohranjanju ravnovesja v 
naravi. 

Vsak trenutek z vašim ko-
smatincem naj bo poln ljubezni, 
zdravja in trajnostnih odločitev! 
Pa lepo jesen vsem.

Doget

Lososovo olje
za podporo sklepom in 

imunskemu sistemu

Slovenski vrt

Pšenična trava v zimskih dneh
Grelna enolončnica 
z zelenjavo 
in rdečo lečo

IZIBIZI – udomačena kuhinja, ko iščete hitre in okusne recepte za vsakdan. Idealno 
za vse, ki želite prihraniti čas, a hkrati uživati v zdravih in okusnih obrokih.
Odkrijte več na www.izibizi.si in se naročite na brezplačne tedenske recepte.

Kako poskrbeti, da bodo naši hišni 
ljubljenčki ostali srečni, zdravi in 
pripravljeni na jesenske radosti? 
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V Združenju ekoloških  
kmetov Zdravo 

življenje se še prav 
posebno veselimo 

ogledov kmetij 
naših članov, kar v 

sodelovanju s KGZS 
uresničujemo že nekaj 

let.

Letos smo obiskali kmetijo 
Pri Dolencu v Vnanjih Goricah, 
kjer smo  preživeli nekaj prije-
tnih, zanimivih in poučnih uric.

Po prijazni dobrodošlici go-
stiteljev Marije in Tadeja Do-
lenc je perečo problematiko 
tamkajšnjega območja pred-
stavila terenska svetovalka KSS 
Vrhnika Ana Pečjak. Tadej nas 
je popeljal po bližnjih površinah 
in rastlinjakih ter nam predsta-
vil kmetijo in njihov način dela. 
Kmetujejo osem let. Zadnji dve 
leti so ekološko nadgradili še z 
biodinamičnimi smernicami, s 
čimer pridelki in izdelki prido-
bijo v odpornosti in polnejšem 
okusu. 

Povedal je, da so  »fižolarji« 
in nam zaupal zgodbo, kako so 
daljni predniki tega kraja prišli 
do semen fižola, ki tod zdaj zelo 
dobro uspeva. Fižol uporabljajo 
tudi v simbolu njihove kmetije. 

Pridelajo več kot trideset vrst 
vrtnin, nekatere tudi vlagajo. 
Redijo tudi kokoši nesnice. Vse 
pridelano in predelano prodajo 
na treh tržnicah: Vrhniki, Bre-
zovici in Viču. Zadnja leta  tudi 
v domači samopostrežni trgovi-
ni na zaupanje, kar se je dobro 
izkazalo. K njim namreč priha-
jajo kupci, ki cenijo njihov trud 
in ga tudi pošteno plačajo.

Za prodajo je zadolžen Tadej, 
ki mu je to delo v veselje. Po po-
klicu je ekonomist, Marija pa 
agronomka. Pred leti sta drug 
za drugim pustila službi in zače-
la obdelovati kmetijo Marijinih 
staršev, čeprav je Tadej mestni 
otrok. Res zelo pogumno deja-
nje, še zlasti, ker je pethektarska 
kmetija premajhna, da bi lah-
ko kandidirali za kakršnakoli 
sredstva iz razpisov. Poleg tega 
jih omejujejo še pogoji Nature 
2000. 

Zato je naravnost osupljivo 
in obenem navdušujoče dejstvo, 
da se kljub temu uspeta preži-
vljati s tako majhno kmetijo.  
Seveda stremijo k ponudbi čim 
bolj pestre in kakovostne hrane 
za svoje zveste stranke v obo-
jestransko zadovoljstvo, ki ga, 
verjeli ali ne, pri njih preprosto 
tudi začutiš.

Kljub trem odraslim otro-
kom in Marijinim staršem, ki 
vsi pomagajo pri delu, jim ob 
sezonskih konicah primanjku-
je delovnih rok. Zato so se za-
čeli posluževati mreže WOOF, 
prek katere ljudje z vsega sveta 
pridejo za nekaj časa k njim ter 
delajo za hrano in stanovanje. 
Medtem nam je Marija skupaj 
s trenutnimi pomočniki pripra-

vila okusno malico iz doma pri-
delanih sestavin, ob kateri smo 
se spustili v prijeten klepet in 
izmenjavo izkušenj. 

Po mnogih ogledih uspešnih 
kmetij smo že davno spoznali, 
da ni dovolj, da znaš delati in 
da na kmetiji samo garaš, ker si 
tako navajen.  Moraš imeti tudi 

ogromno znanja na vseh podro-
čjih, se vseskozi izpopolnjevati 
in iskati nove ter lažje rešitve, 
predvsem pa moraš znati tržiti, 
če hočeš od kmetijstva živeti. 
To dokazujeta tudi Marija in 
Tadej. Nad njunim pogumom, 
uspešnostjo in medsebojno 
harmonijo smo bili naravnost 

fascinirani. Ker pa se je bližala 
okrogla obletnica naše strokov-
ne tajnice Pavle Pirnat, smo jo 
za konec presenetili s poseb-
nim voščilom in prekrasnim 
šopkom, ki ga je bila neskončno 
vesela in se zanj zahvalila kar s 
posebno zgodbo. Dan je bil tako 
popoln!              Francka Toman

V okviru naše univerze 
smo v sodelovanju z 
društvom Spominčica 
- Alzheimerjeva 
bolezen organizirali 
predavanje, ki ga je 
izvedla gospa Izidora 
Koštomaj, strokovna 
sodelavka društva. 

Razveselila nas je številčna 
udeležba, ki je zajemala udele-
žence različnih starosti, kar je 
potrdilo aktualnost tematike.

Predavateljica je med drugim 
opisala vrsto prvih znakov bo-
lezni, kot so postopna izguba 
spomina, težave pri govoru, 
osebnostne in vedenjske spre-
membe, nezmožnost presoje in 
organizacije, težave s krajevno 
in časovno orientacijo, zapi-
ranje vase, izogibanje družini. 
Poudarila je, da je ključno, da 
smo kot posamezniki pozor-
ni na take znake takrat, kadar 
opazimo spremembe v svojem 
življenju, ki so pogostejše.

V razpravi smo izvedeli, da 
običajne težave s spominom, ki 
so pogosto tudi spremljevalke 
staranja, še ne pomenijo zaskr-

bljenosti za prve znake bolezni. 
Zanimivi so bili poudarki o 
dejavnikih tveganja za razvoj 
demence, na katere lahko v 40 
% vplivamo tudi sami. V po-
znem življenjskem obdobju so 
taki dejavniki: kajenje, depresija, 
socialna izolacija, telesna neak-
tivnost, onesnažen zrak in slad-
korna bolezen.

Predavateljica je opisala raz-
lične načine komunikacije z 
osebo z demenco, vključno s 
prijaznim in umirjenim pristo-
pom, potrpežljivostjo, očesnim 
stikom, brez siljenja v izbiro, 
preusmerjanjem pogovora ter 
izogibanjem prepiranju itn. 
Udeleženci so izpostavili težave 
sobivanja z dementnim soro-
dnikom, ki potrebuje celodnev-
no oskrbo in odklanja odhod v 
varstveno ustanovo. Predavate-
ljica je predstavila nekaj pravnih 
možnosti in poudarila, da je za 
ožje družinske člane pomemb-
no, da se odločijo za morebitno 
premestitev dementne osebe v 
oskrbovano inštitucijo dovolj 
zgodaj, ko je oseba še sposobna 
temeljitega pogovora in  odo-
britve.

Na predavanju smo izvedeli, 

da imamo na Vrhniki dve 
demenci prijazni točki: tr-
govina Lidl in Dom upoko-
jencev Vrhnika.  

Obe točki sta namenjeni ose-
bam z demenco, njihovim svoj-
cem in vsem drugim v lokalni 
skupnosti, ki zaradi narave dela 
prihajajo v stik tudi z osebami 
z demenco. Na demenci pri-
jaznih točkah lahko poiščejo 
informacije in se seznanijo z 
načini ter postopki komuni-
ciranja in usmerjanja oseb z 
demenco, ki se izgubijo in ne 
najdejo poti domov. Osebam z 
demenco in njihovim svojcem 
je v okviru društva namenjena 
posvetovalnica (https://www.
spomincica.si/posvetoval-
nica), kjer nudijo svetovanje, 
pogovor in razbremenjevanje 
stisk, in sicer osebno, po telefo-
nu, pa tudi prek videopovezave 
in elektronske pošte.

Glede na razširjenost demen-
ce in potrebe po informiranju 
ter pomoči svojcem bi si želeli 
še več informacijskih točk v bli-
žnji okolici.

Dr. Katica Pevec Semec, 
članica Upravnega odbora 

U3ŽO Vrhnika

SKUPINSKA TERAPIJA 
ZA IZBOLJŠANJE IN  

KREPITEV ODNOSOV
Na Vrhniki

Zlatko Bojanović:  
 031 341 831
www.terap-coach.si/

Ana Podlipnik
 040 126 826  

www.motivacijainsvetovanje.si

NOVO: — Strokovna pomoč  
pri osebnih stiskah in težavah — Združujeva različne pristope: 
TRANSAKCIJSKA ANALIZA,  
GEŠTALT PSIHOTERAPIJA,  
KOGNITIVNO-VEDENJSKA TERAPIJA — Prisotnost dveh terapevtov:  
Zlatko Bojanović in Ana Podlipnik — Max. št. članov: 6  — Prvo srečanje v mesecu decembru

Lokacija:  
Robova cesta 1, Vrhnika

Prijave in informacije:

Na ekološki kmetiji 
Pri Dolencu 

v Vnanjih 
Goricah

Odziv na predavanje o 
demenci
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S kakšno spremembo se 
soočate v tem trenutku? 

Gre za neprijeten 
telefonski klic? 

Vznemirljivo novico? 
Mogoče napredovanje 

v službi? Naučite se 
soočati z njimi.

Življenjske spremembe so 
neizogibne in lahko pomemb-
no vplivajo na naše duševno 
zdravje. Nekatere spremem-
be, kot sta začetek študija in 
selitev v novo mesto, so lahko 
vznemirljive in pozitivne, ven-
dar ne za vsakega. Spremem-
be, kot so izguba pomembne 
osebe ali razhod, so za posa-
meznika lahko izjemen izziv 
in mu povzročajo občutke ža-
losti, tesnobe in celo depresije.

Ko se vam zgodi kaj nepri-
čakovanega, je pomembno, 
da se zavedate svojih psihič-
nih in fizičnih potreb. Spre-
membe (tudi če so pozitivne) 
so lahko izredno zahtevne. 
Ko se soočamo z velikimi, še 
posebno nenadnimi spremem-
bami, se pogosto počutimo otr-

ple, apatične in otopele. Tako 
se nekako želimo zaščititi pred 
bolečino in stresom. To je tudi 
naraven odziv našega telesa. Po 
prvem šoku se po navadi zač-
nemo spraševati, kako naprej, 
kaj je naslednji korak? Takrat se 
ne pozabite vprašati: » Kako se 
počutim«? Ko lahko opredelite, 
kako se počutite v svojem fizič-
nem telesu in psihičnem poču-
tju, lahko bolje razumete, kaj 
sledi. Mogoče ste pred veliko 
odločitvijo. Mogoče boste ugo-
tovili, da že ves dan niste jedli, 
ali pa boste spoznali, da se vaše 
telo počuti kot v krču in bi vam 
koristilo nekaj razteznih vaj. Ne 
glede na to, kakšen je vzrok, vas 
bo počutje vodilo skozi preho-
dno obdobje in vam narekovalo 
naslednji korak.

Eden od razlogov, zakaj je 
spremembe tako težko sprejeti, 
je, da pogosto motijo naš obču-
tek rutine in stabilnosti. Ko se 
soočamo s pomembno spre-
membo, se lahko počutimo, 
kot da smo izgubili nadzor nad 
svojim življenjem, kar je lahko 
neverjetno stresno. Poleg tega 
spremembe pogosto terjajo, da 
se prilagodimo novim situaci-

jam, kar nas lahko preplavi in 
navdaja tudi z občutki preo-
bremenjenosti ali s tesnobno-
stjo. Zavedati se moramo, da je 
povsem normalno, da se včasih 
počutimo preobremenjeni ali 
zaskrbljeni, ko se soočamo s 
spremembami v našem življe-
nju. Če pa taki težji občutki 
vztrajajo dlje in začnejo po-
membno ovirati našo sposob-
nost vsakodnevnega delovanja, 
pa je priporočljivo, da poiščemo 
strokovno pomoč.

Sprejemanje in privajanje 
na spremembe je proces, ki po 
navadi poteka po fazah. Pro-
ces sprejemanja sprememb je 
od posameznika do posame-
znika različen, a kljub temu 
lahko v njem prepoznamo ne-
katere pomembne faze (v na-
daljevanju bodo predstavljene 
faze po Kübler-Rossovem mo-
delu), ki nam lahko pomagajo 
pri razumevanju tega proce-
sa. V začetni fazi sprememb 
posameznik največkrat do-
življa šok ali začudenje ob 
nepričakovani spremembi. 
To lahko spremljajo občutki 
nelagodja in občutek izgube 
kontrole, kar se lahko kaže 

kot čustvena stiska. V fazi 
zanikanja pa skuša posa-
meznik zavrniti ali zanikati 
spremembo. To deluje kot za-
ščita, obrambni mehanizem, 
ki posameznika zaščiti pred 
neprijetnimi čustvi. V tej fazi 
se lahko pojavijo tudi občutki, 
da se bo vse vrnilo v prejšnje 
stanje ali da sprememba ni 
tako velika, kot se zdi.

V fazi frustracije zanikanje 
postopoma izgine, posame-
znik se začne zavedati realno-
sti spremembe. To lahko prive-
de do občutkov jeze, frustracije, 
nemoči in nezadovoljstva. Po-
gosto se posameznik sprašuje, 
zakaj se mu to dogaja, lahko pa 
tudi išče krivce ali se pritožuje 
nad situacijo. Precej neprijetna 
je tudi faza depresije, ko se po-
samezniku zdi, da ne more ni-
česar spremeniti, zaradi česar 
pogosto doživlja žalost, nemoč, 

obupanost ali tudi osamljenost 
v svoji situaciji. Prisotni so lah-
ko tudi občutki izpraznjenosti 
in slabe motivacije.

Ko posameznik preide k 
aktivnejšemu spopadanju 
s svojimi čustvi, se lahko 
premakne v fazo pogajanj. 
Takrat pride čas za sprejemanje 
kompromisov in iskanje reši-
tev, tudi za pogajanja, ki bi mu 
pomagala pri prilagajanju na 
spremembo. Na neki točki se 
posameznik tudi odloči, kako 
se bo spoprijel s spremembo in 
na kakšen način bo nadaljeval 
s svojim življenjem. To lahko 
vključuje tudi sprejemanje no-
vih ciljev, uporabo novih strate-
gij ali iskanje novih priložnosti, 
kar mu lahko ponudi okvirje 
za osebnostno rast in napre-
dek. Temu po navadi sledi še 
faza integracije, v kateri po-
sameznik dokončno ponotranji 

in sprejme spremembo, ki jo 
začne tudi integrirati v svoje ži-
vljenje. Tukaj nastane postopno 
prilagajanje novi situaciji, tudi 
spremenjenim okoliščinam in 
posameznik je že zmožen najti 
nove načine za uspešno delo-
vanje, prav tako je v tej fazi že 
sposoben večje osredotočenosti, 
začenja sprejemati spremembe 
kot del življenja in v njih vidi 
svoje lekcije.

Spremembe v življenju so 
lahko izziv, vendar ni nujno, 
da negativno vplivajo na naše 
duševno zdravje. Če skrbimo 
zase, se obrnemo na bližnje ali 
po potrebi tudi na strokovno 
pomoč, lahko tudi v času ve-
čjih oz. pomembnejših spre-
memb uspešno upravljamo s 
svojim duševnim zdravjem. 
S spremembami se soočajte 
počasi, vzemite si čas zase 
in svoje počutje. Ko boste v 
popolnosti sprejeli nove oko-
liščine, lahko jasneje ocenite 
in pretehtate svoje možnosti. 
Ne smemo pa pozabiti, da 
spremembe so in bodo osta-
le del našega življenja, pa naj 
bodo to spremembe, za kate-
re se odločimo sami, ali pa so 
to spremembe, ki pridejo od 
zunaj, kot običajen življenj-
ski pojav. Od nas je odvisno, 
kako jih bomo sprejeli, ter od 
nas je odvisno, v kolikšni meri 
jih bomo izkoristili kot prilo-
žnost za svojo osebnostno 
rast in napredek. Srečno!

Urška Jesenovec, mag. 
zakonskih in družinskih 

študijev, zakonska in 
družinska terapija

Urška svetuje

Kako
se soočati s 

spremembami?

V tokratnem članku 
bomo raziskali 
prostor skupinske 
psihoterapije. To 
je premišljeno 
oblikovan in varen 
prostor, kjer se 
posamezniki skupaj 
podajajo na pot 
notranje rasti in 
osebnega razvoja.

Kaj je skupinska psihoterapija?
Skupinska psihoterapija je 

oblika terapije, kjer se majhna 
skupina ljudi redno srečuje pod 

vodstvom terapevta. V takem 
varnem okolju člani skupine 
delijo svoje izkušnje, čustva in 
izzive. Skupaj raziskujejo svoje 
misli, občutke in odnose ter se 
učijo drug od drugega. Name-
njena je podpori in razumeva-
nju posameznikov, spodbuja-
nju osebne rasti ter izboljšanju 
medosebnih odnosov. Sku-
pinska psihoterapija omogoča 
članom, da se počutijo manj 
osamljene in bolj povezane z 
drugimi, hkrati pa ponuja pri-
ložnost za učenje novih načinov 
soočanja s težavami v življenju.

Kako poteka in kaj je 
pomembno vedeti?

Terapevt usmerja pogovore, 
vendar je glavni poudarek na 
skupinskem sodelovanju. Nekaj 
ključnih značilnosti poteka sku-
pinske psihoterapije:
1. Srečanja skupine: Skupina 

se srečuje redno, po navadi 
enkrat na teden. Terapija 
lahko traja od nekaj tednov 
do več mesecev ali celo let, 
odvisno od potreb udeležen-
cev.

2. Velikost skupine: Skupina 
obsega približno šest udele-
žencev. Taka številka omo-
goča dovolj povezovanja 
med člani in omogoča te-
rapevtu, da učinkovito vodi 
proces.

3. Varnost in zaupnost: 
Ključnega pomena je vzpo-
staviti varno okolje, kjer se 
udeleženci počutijo udobno 
deliti svoje izkušnje. Vse, kar 
povedo v skupini, ostane za-
upno med člani.

4. Struktura srečanj: Vsako 
srečanje ima lahko določe-
no strukturo, ki vključuje 
deljenje izkušenj in razpravo 
o aktualnih temah. Tera-
pevt usmerja proces, vendar 
spodbuja tudi spontane po-
vezave med člani.

5. Samostojnost in odgovo-
rnost: Terapevt člane sku-
pinske terapije spodbuja, 
da izražajo svoje občutke, 
razmišljanja in dojemanje 
drugih članov skupine. Prav 
tako je pomembno, da se 
vsakdo zaveda svoje odgo-
vornosti do skupine.

6. Izražanje čustev: Člani se 
spodbujajo, da izražajo svoja 
čustva. To lahko vključuje 
deljenje težav, strahov ali 
drugih izkušenj.

7. Raznolikost: Skupina je 
lahko sestavljena iz ljudi z 
različnimi ozadji, starostmi 
in izkušnjami. Raznolikost 
omogoča različne perspekti-
ve in bogati skupinsko dina-
miko.

Katere so pomembne koristi?
Podpora in razumevanje: Sku-
pinska terapija omogoča posa-
meznikom, da se počutijo manj 
osamljene in bolj razumljene. 
Slišati izkušnje drugih lahko 
razširi perspektivo in spodbudi 
občutek povezanosti.
Medsebojno učenje: Skupi-
na postane odlično okolje za 
učenje iz izkušenj drugih. Po-
samezniki lahko pridobijo 
nova orodja za obvladovanje 
stresa, reševanje konfliktov in 
izboljšanje svojega življenja. 
Vzpostavitev odnosov: Skozi 
povezovanje v skupini lahko 
nastanejo nove, zdrave medo-
sebne dinamike. Učenje spre-
jemanja povratnih informacij 
in izražanje lastnih potreb je 
ključno za izboljšanje odnosov 
v življenju posameznika.

Opisala bom osebno izkušnjo 
ene izmed udeleženk srečanj, ki 
je skozi skupinsko psihoterapi-
jo doživela preobrat v svojem 
življenju. Ime ji je Laura in je z 

odprtostjo delila svojo izkušnjo 
ter poudarila pozitivne učinke 
terapije.

Laura se je sprva priključila 
skupini z določenimi zadržki in 
strahovi. »Bila sem zaskrbljena, 
kako bo skupina sprejela moje 
težave in ali bom sposobna 
deliti svoje misli,« je povedala. 
Vendar se je hitro počutila do-
brodošlo in opazila, da je terapi-
ja varen prostor. »Pomembno je 
bilo spoznanje, da nisem sama 
s svojimi težavami. Ko sem de-
lila svojo zgodbo, sem opazila, 
da so drugi člani imeli podob-
ne izkušnje in občutke,« je do-
dala Laura. Tako odkritje jo je 
navdihnilo, da je postala bolj 
odprta glede svojih čustev in 
razmišljanj. Laura je poudarila 
tudi moč medsebojnega učenja 
v skupini. »Slišati, kako so dru-
gi premagovali podobne težave, 
mi je dalo nove perspektive in 
orodja za soočanje z lastnimi iz-
zivi.« Skupinska dinamika je La-
uri omogočila, da je videla, kako 
različni pristopi k reševanju te-
žav lahko prinesejo pozitivne 
spremembe. »Ena največjih ko-
risti je bila občutek povezanosti. 
Razvili smo trdno podporno 
skupnost, kjer smo si medse-
bojno stali ob strani v dobrih in 
težkih trenutkih,« je delila La-
ura. Skozi proces terapije se je 
naučila izražati svoje potrebe in 
postavljati meje v odnosih, kar 
je okrepilo njeno samozavest. 
Laura zdaj gleda na svojo iz-
kušnjo skupinske psihoterapije 

kot na ključni del svoje osebne 
rasti. »Naučila sem se, da je v 
ranljivosti moč. Deljenje svojih 
misli in občutkov v skupini je 
okrepilo mojo notranjo moč in 
mi dalo pogum za premagova-
nje ovir v vsakdanjem življenju.« 
Njena zgodba je navdihujoč 
opomnik, kako skupinska psi-
hoterapija lahko prispeva k 
notranji moči, občutku pove-
zanosti in trajnim pozitivnim 
spremembam v življenju posa-
meznika. Če razmišljate o vsto-
pu v skupinsko psihoterapijo, 
je pomembno vedeti, da gre za 
prostor, kjer sta sprejetje in pod-
pora ključna. Pred vstopom je 
dobro imeti odprtega duha, biti 
pripravljen na sodelovanje in si 
postaviti realna pričakovanja 
glede procesa terapije. 

Če se prepoznate v želji po 
osebnostni rasti, izboljšanju 
odnosov ali obvladovanju stre-
sa, vas vabim, da razmislite o 
skupinski psihoterapiji. Ne od-
lašajte s svojim notranjim raz-
iskovanjem. Pridružite se nam 
na poti osebne rasti in skupno-
stne podpore.

Za več informacij in prijave 
mi lahko pišete na: ana@moti-
vacijainsvetovanje.si ali pokliči-
te na št.  040 126 826. Veselim 
se vaše udeležbe in skupnega 
odkrivanja poti do notranje 
moči

Ana Podlipnik

Skupinska psihoterapija

Moč skupine v iskanju 
notranje harmonije
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Anže, ko vtipkam vaše ime v iskalnik, najdem kar nekaj 
slik, ki kažejo, da imate za seboj že nekaj prehojene 
poti. Skoraj ni kulturnega doma v okolici, kjer ne bi 
nastopili. Nam lahko poveste kaj o sebi? Kako ste se 
znašli na glasbeni poti?
Res je. Čeprav se zdi kot že celo večnost nazaj, sem 
s petjem javno prvič nastopil v Horjulu, kjer je 
bila organizirana lokalna slovenska popevka. Skozi 
leta je bilo nekaj takih nastopov. Drugače pa sem s 
petjem začel že zelo zgodaj. Še preden sem hodil 
v vrtec, sem čas preživljal tako, da sem se zaprl v 
sobo, dal v radio kaseto Čukov ali Oliverja Drago-
jevića in zraven pel. V osnovni šoli sem krajši čas 
obiskoval glasbeno šolo, kjer sem igral klavir. Šolski 
sistem mi žal ni pisan na kožo, tako da ni trajalo. 
V gimnaziji sem ohranjal svojo obliko meditacije s 
prepevanjem pesmi, zaprt v sobi. Naslednji korak 
je bil, ko sem se odločil, da bi se preizkusil pri petju 
spremljati s kitaro. Ta korak je bil verjetno eden 
izmed poglavitnih za nadaljnji glasbeni razplet. 
Dodal je novo dimenzijo. Naslednja investicija pa 
je bilo solo petje. 
 
To so bili, recimo, začetki. Sedaj vas opazim v bolj 
pristnih rokovskih vodah. Sami, s skupino?
Gre za dva projekta. S skupino Samshu igramo 
priredbe v lokalih, na rojstnodnevnih zabavah, 
igrali smo tudi že na poroki. Moj drugi projekt 
pa je avtorsko ustvarjanje, kjer sodelujem še z dve-
ma glasbenikoma. To sta Brane Štubljar in Aljaž 
Božič. Besedila in melodije prispevam jaz, one-
dva pa poskrbita za ritem sekcijo. Če je potrebno, 
nastopam tudi sam, kar ima tudi svoj čar. Pesmi 
je treba temu primerno prirediti, da izvedba tako 
še bolj poudari vsebino in pride sporočilo še bolj 
do izraza. Tak nastop sem imel pred nedavnim v 
Kranju na odprtju slikarske razstave.
 
Slišim, da se stvari odvijajo v pravo smer, kajti v Can-
karjevem domu ste snemali videospot, v rokavu imete 
svoj prvi album.
Z majhno ekipo smo posneli videospot v vrhniški 
kino dvorani. Glavni krivec, da smo se zbrali tam, 
sem bil jaz, Tomaž Rupnik pa je opravil odlično 
delo in vse skupaj ujel v objektiv ter oblikoval v 
videospot. Skupaj sva opravljala še vloge režiserja, 
producenta, kastinga, lučkarja in še kaj bi se našlo. 
Skladba Stay, za katero smo snemali, je balada, lepa 
in preprosta, zato sem želel, da je tak tudi video. 
Tako je bil oder kinodvorane super lokacija za re-
alizacijo. Pesem govori o prav posebni osebi, ki je 
bila navdih pri ustvarjanju in brez katere pesmi ne 
bi bilo. Nastajala je povsem spontano, v daljšem 
obdobju in se sproti dopolnjevala. Za kaj več pa jo 
bo treba poslušati. Zame ima velik pomen, prav 
zato sem se tudi odločil, da jo tako izpostavim. 
Veliko smo se naučili in mislim, da to ne bo moj 

edini videospot, saj imamo že nove ideje. Stay je 
ena izmed skladb prihajajočega albuma. Snemanje 
le-tega je že končano, izdaja pa bo v prvi polovici 
prihodnjega leta, saj je treba postoriti še kar ne-
kaj stvari, poleg tega hočem, da nekako sovpada s 
predstavitvijo albuma na odru. Trenutno lahko na 
Youtubeu najdete že štiri izmed teh skladb.
 
Kaj bodo poslušalci našli na albumu?
Albumu je naslov Walking Away, na njem pa bodo 
poslušalci lahko slišali deset pesmi. Menim, da sem 
ujel dobro ravnovesje med baladami in komadi z 
več energije, hitrejšim tempom. Nekaj za vsakogar. 
Skozi besedila želim povedati svoje zgodbe in še 
bolj kot to, svoje misli. Tako bodo poslušalci lahko 
slišali o mojem najljubšem mestu Londonu do iz-
kušenj in občutkov z obiskanih koncertov. Morda 
bi moral biti do svojih pesmi bolj nepristranski, 
vendar bi vseeno rad poudaril Same Thing, ki je 
ena izmed mojih ljubših in je tudi že objavljena. 
Govori o tem, da smo si ljudje, ne glede na vse, kar 
nas razlikuje, vseeno bolj podobni kot pa različni. 
Poleg tega se v pesmi sprašujem, če so naša mišlje-
nja v današnjem svetu res naša? Ali nanje vplivajo 
preštevilne informacije ali celo dezinformacije, ki 
nas nenehno obdajajo in smo z njimi dobesedno 
bombardirani. Da gre vsa voda, ki jo prelijemo, 
na mlin orožarskih, farmacevtskih in še kakšnih 
drugih lobijev. Naslovna pesem albuma je zgodba 
o odhajanju, album pa zaključim na bolj pozitivno 
osebno noto. Z novim začetkom. O tem govori že 
prej omenjena pesem Stay, ki jo boste lahko slišali 
že decembra in bo zadnji izdani single pred izdajo 
albuma.

Kakšen pa je vaš postopek ustvarjanja?
Glede na moje vzornike so besedila zame najpo-
membnejši del. Pri pisanju skušam ostati abstrak-
ten. Všeč mi je ideja, da ista pesem in besedilo 
različnim ljudem lahko pomeni različne stvari. 
To je že tako ali tako samo po sebi res, pa vseeno. 
Ničesar ne silim in ne iščem idej in navdiha za vsa-
ko ceno in pod kakršnimkoli pritiskom. Ko pride, 
pride. Tako lahko napišem nekaj verzov in pustim 
stati za nedoločen čas. Včasih dobim idejo nehote 
in se vse sestavi skupaj kar samo od sebe, včasih se 
sestavlja sproti glede na izkušnje, kdaj pa si zadam, 
da bi rad napisal pesem o nečem specifičnem, ker 
imam povedati nekaj pomembnega. Večinoma se 
spomnim verza kar skupaj z melodijo, potem pa to 
razvijam naprej. Lahko se zgodi tudi, da igram na 
klavir in zraven začnem godrnjati melodijo, ki jo 
potem spremenim v besedilo. Najtežje bi mi bilo na 
narejeno glasbo nekoga drugega napisati besedilo.
 
Menim, da vam je komad od Lady Gaga Shallow pisan 
na kožo. Mogoče se tudi motim. Po kom se pri svojem 
glasbenem ukvarjanju zgledujete? Kdo je vplival na 
vas?
Menim, da te stvari ocenjujejo poslušalci in ne 
izvajalci, tako da potem ta izjava zagotovo drži in 
se lahko le zahvalim za komentar! Vplivov je veliko, 
največji vzornik pa je zagotovo Bruce Springsteen. 
Leta 2012 sem šel na prvi njegov koncert v Trst in 

od takrat se je spremenilo vse! Poznal sem nekaj 
njegovih komadov, morda pet, všeč so mi bila be-
sedila. Bile so zgodbe od začetka do konca (The 
River). Ampak ko greš na njegov koncert, ti ni treba 
poznati komadov. Ko vidiš energijo, ki jo vloži v na-
stop, profesionalnost, kakovost, predanost glasbi, 
povezavo z občinstvom, te enostavno prevzame. 
Da ti občutek, da nisi le poslušalec na njegovem 
koncertu, ampak del izkušnje in vsi skupaj z njim 
smo popolnoma enakovredni. Poleg Brucea sta 
dva glavna vzornika še Eddie Vedder iz Pearl Jam 
in pa Brian Fallon iz The Gaslight Anthem. 
 

Kje na Vrhniki ali v okolici vas bo mogoče videti? 
Zaenkrat so načrti res bolj še na Vrhniki, ampak bo 
treba slej ali prej gledati tudi malo dlje. 9. decembra 
2023 bom v Sinji Gorici, Red House, ob 19. uri 
premierno predstavil svoj prvi glasbeni videospot. 
Proti koncu prve polovice prihodnjega leta pa bom 
predstavil tudi svoj prvi album, česar se še posebno 
veselim. Kje točno bo, še ne vem. Na oba dogodka 
ste bralci intervjuja lepo vabljeni! Sicer pa lahko 
sveže informacije dobite na mojem Facebooku ali 
Instagram profilu. Se vidimo!

Gašper Tominc, foto: Tomaž Rupnik

>>

Tehniški muzej Slovenije je z 
odprtjem nove začasne razstave 
Dobrodošli v Tehniškem muzeju 
Slovenije obeležil 70-letnico prve 
samostojne razstave v muzeju, ki 
je bil ustanovljen leta 1951.

 
»Leto po ustanovitvi so pripravili gostovanje 

pariške razstave o znanstvenih odkritjih, leta 

1953 pa prvo lastno razstavo v prostorih v Bistri. 
Prav slednja je, zaradi okrogle obletnice, povod za 
to razstavo. Tokrat v ospredje ne postavljamo mu-
zejskih predmetov, ampak obiskovalke in obisko-
valce muzeja. Sedem desetletij razstav, aktivnosti 
in programov, odzivov in medijskih poročanj smo 
strnili v eno zgodbo. Zgodbo o tem, kako smo se 
skupaj z njimi in zaradi njih spreminjali in rastli,« 
 je na odprtju razstave povedala avtorica raz-
stave Irena Marušič. Direktorica muzeja dr. 
Barbara Juršič je dejala, da je bilo iz množice 

»Koncert
Bruca 

Springsteena 
v Trstu je 

spremenil
vse!«

Pogovarjali smo se z Anžetom 
Kenkom, ki ga je energija glasbe 

prežela že v otroških letih. S skupino 
Samshu igra priredbe na različnih 
zabavah, hkrati pa energijo vlaga 

tudi v avtorsko ustvarjanje, kjer 
sodeluje z glasbenikoma Branetom 

Štubljarjem in Aljažem Božičem. 
Za njim je snemanje videospota v 
Cankarjevem domu, rojeva pa se 

tudi prvi album. 

Sedemdeset let od odprtja
prve samostojne razstave

v Tehniškem muzeju Slovenije v Bistri

Direktorica muzeja dr. Barbara Juršič, vodja projekta razstave Irena Marušič 
in soprog predsednice Republike Slovenije dr. Aleš Musar
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gradiva težko izluščiti peščico mejnikov tehniške 
dediščine. »Razstavo smo ‘postavili na glavo’, saj 
začenjamo s pogledom v prihodnost in preko 
sedanjosti peljemo nazaj, vse do začetkov mu-
zeja.« Razstavo si je ogledal tudi soprog pred-
sednice Republike Slovenije dr. Aleš Musar, 
ki je muzej prvič obiskal pred 48 leti, tedaj kot 
desetletni deček. Spomnil se je bleščečih napr-
snih “značk” Rada Pehačka, za katere je kasneje 
izvedel, da niso bile značke, ampak Pehačkove 
medalje. Pehaček je bil narodni heroj in tedanji 
predsednik Lovske zveze Slovenije. Dr. Aleš Mu-
sar je na odprtju razstave muzeju podaril uradno 
objavo patenta Janeza Puha za dvokolo, ki ga je 
leta 1902 izumitelj objavil v Veliki Britaniji. Dodal 
je, da predsedniška palača hrani rdeč prototip 

Tomosovega motorja iz leta 1976, ki je razstavljen 
pred glavno sejno sobo.

Tehniški muzej Slovenije, ustanovljen leta 1951, 
od leta 1953 razstavlja tudi predmete tehniške 
dediščine. V sedmih desetletjih se je nabralo več 
kot tristo razstav (lastnih občasnih in stalnih, go-
stujočih doma in na tujem, obsežnih in butičnih). 
Desetletja so bila osrednja področja raziskovanja 
in predstavitev gozdarstvo, lov, kmetijska tehni-
ka, ribolov, lesarstvo, energetika, rudarstvo, indu-
strija, promet, tiskarstvo in tekstil. Kot odgovor 
na aktualno dogajanje v družbi se muzej v novem 
tisočletju loteva interdisciplinarnih predstavitev 
novih tem, povezanih z zgodovino znanosti in 
tehnike, kot so medicina, šport, robotika, bionika, 
svetloba in zvok.

Razstava bo odprta do konca leta 2023.
Gašper Tominc

>>

VRHNIKA Cankarjev dom Sobota, 6. januar 2024, ob 17. in 20. uri
LJUBLJANA Slovenska filharmonija Sobota, 13. januar 2024, ob 17. in 20. uri

Prodaja vstopnic od 20. 12. dalje:
TIC, Tržaška cesta 9, Vrhnika in mojekarte.si – za Vrhniko (12 €)
Prodajna mesta v sistemu mojekarte.si (TIC, Petrol …) – za Ljubljano (15 in 12 €)
Popoldanska otroška vstopnica –  8 in 6 € 

Leto je naokrog, pred 
nami pa 35. tradicionalni 
novoletni koncert Orkestra 

Simfonika Vrhnika in zbora MePZ 
MAVRICA z gostujočima MePZ 
dr. Frančišek Lampe in Komornim 
zborom Fran Gerbič. 

Prihajajoči novoletni koncert v štirih 
izvedbah (dve 6. januarja 2024 v 
Cankarjevem domu na Vrhniki in 
dve 13. januarja 2024 v Slovenski 
Filharmoniji v Ljubljani) bodo praznik 

vseh, še posebej pa ljubiteljev operne 
glasbe. Dodatno jih bo obogatila 
vzhajajoča zvezda slovenskih odrov, 
sopranistka Beti Bratina. Tokratni 
koncertni mozaik bodo med drugimi 
sestavljali ognjevit Madžarski ples, 
osupljiva opereta Ptičar, večne slovenske 
narodne in zabavne melodije ter medley 
Mamma Mia legendarne skupine Abba. 
Štiri glasbene večere bo ustvarjalo kar 
140 izvajalcev, ki bodo z raznovrstnimi 
inštrumenti in glasovi poskrbeli za 
nepozabno kulturno doživetje. 

35.35.
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Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

Gledališki abonma 2023/24 in za IZVEN 
PONEDELJEK, 4. december 2023, ob 19.30 

Nikolaj Vasiljevič Gogolj: REVIZOR
Komedija 
ŠENTJAKOBSKO GLEDALIŠČE LJUBLJANA

Režija: Ira Ratej
Igrajo: Gregor Usenik, Lili Bačer Kermavner, 
Maša Medved, Katja Fajdiga, Gašper Pavc, 
Lenka Kombia, Janez Usenik, Elias Rudolf, 
Tomaž Urgl, Tone Bertoncelj, Tinkara Vrbinc 
Burnać

Komedija Revizor, ki je Šentjakobsko gleda-
lišče doslej še ni uprizorilo, je eno osrednjih 
del ruske dramatike iz obdobja realizma. 

Revizor N. V. Gogolja še vedno ostaja duho-
vita, ostra in neprizanesljiva satira s kritiko 
malomeščanstva in birokracije. 
Skupnost ljudi in njihova miselnost v zato-
hlem mestu, kjer prebivajo, je v pričakovanju 
revizorja, ki naj bi pometel s korupcijo in člo-
veško pokvarjenostjo. Je nečimrn, puhloglav, 
nagnjen k uživanju, pa če je pravi ali izmišljeni 
revizor; meščani ob spoznanju svoje zmote 
pripravijo zmagoslaven pir, rajanje pa prese-
že meje doumljivega realnega in poštenega 
življenja. 
S satirično in komedijsko ostrino bo igra 
zagotovo požela odobravanje občinstva, ker 
vzporednice z nami, družbo in politično kul-
turo ostajajo.
Predstava traja uro in 45 minut, brez odmora.

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

Otroški abonma 11. šola 2023/24 in za IZVEN 
SOBOTA, 9. december 2023, ob 11. uri

Jani Jošovc: ČAROBNI DECEMBER
Čarovniška predstava s prav posebnim go-
stom izpod Triglava. 
Čarodej Jani v predstavo Čarobni december 
vpleta dogodke in like, ki se pojavljajo v pred-
novoletnem času. Otroci postanejo čarode-
jevi pomočniki; tako si krepijo samozavest, 
izgubijo strah pred javnim nastopanjem in 
spoznajo, da lahko s sodelovanjem ustvarja-
jo nemogoče. Predstava je zabavna in hkrati 
poučna. Najbolj pridnim otrokom bo pričaral 
prav posebnega gosta!
Čarodej Jani in otroci nasme-jani! Predstava traja 40 minut; 2. leti +.

Iuna Ornik – Gledališče Lalamut
Ministrstvo za kulturo RS
Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika

Cankarjev dom Vrhnika
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

ČETRTEK, 30. november 2023, ob 18. uri

Rada Kikelj: 

KAJ JE BILO NA ZAČETKU?

Premiera predstave za otroke, 5+
Režija: Iuna Ornik
Glasba: Andraž Polič
Scenografija, lutke: Maja Peterlin
Igrata: Iuna Ornik, Andraž Polič
V predstavi se avtorji na zelo svojstven na-
čin lotevajo vprašanj o življenju, vesolju in 
nastanku bitij na planetu Zemlja. Poskušajo 
odgovoriti na večna vprašanja o smislu sveta 
in človeka na otrokom prijazen in razumljiv 
način. Vstop je prost, vljudno vabljeni!

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

ČETRTEK, 6. december 2023, ob 20. uri
KUD DVEH in RUMENA ZAVESA

Nik Škrlec: ZDRAVA PAMET
Monokomedija

Zdrava pamet je najbolj nora monokomedija 
o možganih, naših mislih in vseh vragolijah, 
ki nam jih uganjajo.
Na odru bo svoje možgane seciral Nik Škrlec, 
igralec in tv voditelj, ki si lahko zapomni tiso-
če decimalk števila pi in je hkrati vsaj enkrat 
na mesec na banki, ker pozabi PIN bančne 

kartice. Predstava je polna miselno-telesnih 
akrobacij in humorja, smeh je konec koncev 
eden boljših pokazateljev naše možganske 
forme! S predstavo potuje tudi posebna in-
teraktivna razstava za vse obiskovalce, zara-
di katere boste svoje možgane videli v novi 
luči. Ta bo na ogled pred in po predstavi, 
med predstavo pa bo Nik poskrbel, da boste 
s smejalnimi mišicami možgane popolnoma 
prevetrili.
Predstavo spremlja interaktivna razstava, ki 
jo lahko obiščete eno uro pred in po pred-
stavi. 
Primerna je tudi za mladostnike starejše od 
12 let. 

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

KULTURNO DRUŠTVO ŠPAS TEATER
Produkcija: Narodni dom Maribor

SOBOTA, 2. december 2023, ob 20. uri

Daniel Glattauer: ČUDEŽ
Katastrofalno zabavna komedija

Režija: Samo M. Strelec
Igrajo: Tina Gorenjak, Jaša Jamnik, Pri-
mož Vrhovec

V središču dogajanja so zakonske težave Jane in 
Petra. Vsi vemo: zakon je vse prej kot enostavna 
zadeva. Ko vroči medeni meseci izzvenijo in 
se zakon utiri v rutino vsakdana, se kaj hitro 
zgodi, da nas preplavi dvom. Kaj če smo od za-

obljube »v dobrem in slabem« tisto »dobro« že 
porabili in ostaja le še »slabo«? Sodobni pari se 
po nasvet zatečejo k partnerskemu svetovalcu. 
Ti razpolagajo s strokovnimi terapijami, s kate-
rimi rešujejo zakonske brodolomce in na suho 
spravijo tudi tiste, pri katerih se srečen konec 
zdi malone čudež. Slednje velja tudi za junaka 
naše komedije. Jima bo terapevt znal pokazati 
pot vrnitve v raj? Mu bo uspel ... čudež? Tega 
ne izdamo, povemo pa lahko, da ju čaka tur-
bulentno popotovanje in hudo garanje, ki pa 
se izkažeta kot odlična komedija! Za gledalce 
in gledalke, se razume.

Predstava traja: 1 ura in 55 minut, s 15 minu-
tnim odmorom.

Vljudno vabljeni!

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

ČETRTEK, 21. december 2023, ob 19.30

Salome Christa Žentiily

IZNENADA SALOME
Avtorski stand up kabaret

Vsi poznamo Salome in njen prepoznavni 
smeh! 
Slovenski publiki je dobro znana tudi kot pevka, 
igralka, udeleženka televizijskih resničnostih 
oddaj (hrvaški Big Brother, Kmetija slavnih, 
Master Chef Slovenija 2017) in kot transspolna 
ženska, ki je izdala knjigo o svojem življenju z 
naslovom Novo rojstvo. Z vlogo v zabavnem 
muzikalu Menopavza, pod okriljem Špas tea-
tra, pa je zablestela še na odrskih deskah.

Salome je za vas pripravila avtorski stand up 
kabaret, poln glamurja, smeha, glasbe in ko-
mičnih dogodkov iz njenega življenja. 
Uživali boste v njenem značilnem izvirnem 
humorju, pevski bravuroznosti in zagotovo 
ne boste ostali ravnodušni ob njeni originalni 
življenjski zgodbi, polni humorja.

Vljudno vabljeni!

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

PONEDELJEK, 27. november 2023, ob 19.30

HVALA LEPA, 
DOMEN VALIČ s. p.
Matej Mijatović
ŽIGOLO S. P.
Monokomedija
Igra: Domen Valič

Monokomedija Žigolo s. p. (pomeni Žigolo 
se plača) je zabavna zgodba o zapeljevanju. 
Hudomušni, samovšečni in na trenutke ma-

lenkost arogantni žigolo nam na humoren 
način pove, kaj vse se pri ženski sme, kaj gre 
in kaj nikakor ne. Je pravi leksikon zapeljeva-
nja, ki moškim po moško razloži to, kar jim 
ves čas govorijo tudi ženske, pa jih seveda ne 
razumejo. In ženskam točno tisto, kar bi rade 
slišale od moških. 

Do 3. decembra 2023 

vas skupaj s Fotoklubom Okular Vrhnika 
vabimo na ogled fotografske razstave 

BARJE SKOZI OBJEKTIV.

Med nizom kulturnih dogodkov 

Povsod je luč 2023 
Vas vabimo na odprtje dveh razstav. 

Razstava ilustracij Mateje Pivk: 

PREFINJENOST PRVINSKOSTI 
bo odprta v torek, 5. decembra 2023, ob 
19.18 in bo na ogled do 4. februarja 2024.

V torek, 12. decembra 2023, ob 19.18 

pa vas vabimo na slikarsko razstavo
Klavdije Jeršinovec: 

MAROST. 
Razstava v Galeriji bo na ogled do 14. januarja 

2024.

Razstave v Cankarjevem domu na Vrhniki, 
Tržaška cesta 25, so na ogled od ponedeljka 

do petka od 10. do 13. ure (ob delovnih dneh) 
ter ob drugih prireditvah. Stalna razstava 
akad. slikarja Florisa Oblaka trenutno 

ni odprta, ker poteka prenova Rokodelskega 
doma na Tržaški cesti 23. 

Vabljeni!

R A Z S T A V E

v Cankarjevem domu
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D o g o d k i 
 december

DAN URA DOGODEK

Dogodki na Vrhniškem

ORGANIZATORJI DOGODKOV

ZIC – Zavod Ivana Cankarja Vrhnika
CKV – Cankarjeva knjižnica Vrhnika
JSKD; OI VRHNIKA  – Javni sklad za kulturne 
dejavnosti, Območna izpostava Vrhnika

ZIC – Nedelje in prazniki
 – Veseli december

1
pet

17.00

19.30

Veseli december
DELAVNICA IZDELOVANJA ADVENTNEGA VENČKA
Športni park Vrhnika / VGC Skupna točka Vrhnika / Vstop prost

Koncert
NOVOLETNI KONCERT BIG BAND VRHNIKA
Cankarjev dom Vrhnika / Big Band Vrhnika / Vstopnina

2
sob

20.00 Gledališka predstava
ČUDEŽ
Cankarjev dom Vrhnika / Kulturno društvo Špas Teater / Vstopnina

3
ned

17.00

19.00

Kino
ŽELJA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Art kino
VARUHI FORMULE
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

4
pon

19.30 Gledališki abonma in izven
REVIZOR
Cankarjev dom Vrhnika / Šentjakobsko gledališče Ljubljana / Vstopnina

5
tor

17.00

19.18

Veseli december
SV. MIKLAVŽ IN POHOD Z BAKLAMI NA SV. TROJICO
Športni park Vrhnika / ZIC / Vstop prost

Povsod je luč 2023
RAZSTAVA ILUSTRACIJ PREFINJENOST PRVINSKOSTI
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC / Vstop prost

6
sre

20.00 Gledališka predstava
ZDRAVA PAMET
Cankarjev dom Vrhnika / Rumena zavesa / Vstopnina

7
čet

19.18 Povsod je luč 2023
MOJ ATA, SOCIALISTIČNI KULAK
Cankarjev dom Vrhnika / Kulturno društvo Mah Teater, JSKD, ZIC / Vstop prost

8
pet

9.30

19.18

Enodnevna konservatorsko-restavratorska delavnica
PRAKTIČNA DELAVNICA IN POSVET KRASILNE TEHNIKE STENSKIH POSLIKAV
Cankarjev dom Vrhnika / Društvo restavratorjev Slovenije, Društvo Marmorinke in 
ZVKDS OE Ljubljana, ZIC / Vstopnina

Povsod je luč 2023
SALAMANDER V SKODELICI KAVE - KONCERT SKUPINE SALAMANDER
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC / Vstop prost

9
sob

11.00

16.00

17.00

19.18

Otroški abonma 11. šola in izven
ČAROVNIŠKA PREDSTAVA PRAZNIČNI DECEMBER
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Čarodej Jani / Vstopnina

Veseli december
ZIMSKA JUŽNA
Športni park Vrhnika / ZIC / Vstop prost

Koncert
KONCERT KLAVIRSKEGA TRIA RUPNIK Z GOSTI
Glasbena šola Vrhnika / Klavirski trio Rupnik, Glasbena šola Vrhnika / Vstop prost

Povsod je luč 2023
PRAZNIČNI KONCERT OB 35. LETNICI
Cankarjev dom Vrhnika / Pevsko društvo Ivana Cankarja Vrhnika, ZIC / Vstop prost

10
ned

17.00

19.00

Art kino
MEDVEDKOV BOŽIČNI ČUDEŽ
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Art kino
VARUHI FORMULE
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

11
pon

11.12

19.18

Povsod je luč 2023
DAN ODPRTIH VRAT V CANKARJEVI SPOMINSKI HIŠI
Cankarjeva spominska hiša na Klancu / ZIC / Vstop prost

Povsod je luč 2023
PREDSTAVITEV KNJIGE Z DRAMSKIMI BESEDILI RANINA
Cankarjev dom Vrhnika / Založba Hedera Vrhnika, ZIC, CKV / Vstop prost

12
tor

19.18 Povsod je luč 2023
SLIKARSKA RAZSTAVA MAROST
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC / Vstop prost

14
čet

17.00

17.00

19.00

Veseli december
DELAVNICA IZDELOVANJE VOŠČILNIC IN OKRASKOV
Športni park Vrhnika / VGC Skupna točka Vrhnika / Vstop prost

Povsod je luč 2023
PREDSTAVITEV KNJIGE MAKSIM GASPARI: IZ NARODA ZA NAROD
Grabeljškova dvorana v CKV / CKV / Vstop prost

Art kino
SREČNO NAKLJUČJE
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

15
pet

17.00

17.00

19.00

Veseli december
KULINARIČNO POPOLDNE OB DRSALIŠČU
Športni park Vrhnika / ZIC / Vstop prost

Art kino risanka
MAVKA: ZAŠČITNICA GOZDA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Art kino
KAJ PA ESTER?
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

16
sob

18.00

19.00

Veseli december
SLOVENSKI DAN OB DRSALIŠČU
Športni park Vrhnika / ZIC / Vstop prost

Koncert
BOŽIČNO NOVOLETNI KONCERT
Cankarjev dom Vrhnika / Pihalni orkester Vrhnika / Vstopnina

17
ned

17.00

19.00

Kino
RACE!
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Art kino
OKUS STRASTI
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

21
čet

18.00

19.30

Art kino
NOČ KRATKIH FILMOV
Klub vrhniških študentov - Zakon / KVŠ Zakon, ZIC, Kino Vrhnika / Vstop prost

Kabaret
IZNENADA SALOME
Cankarjev dom Vrhnika / Salome Christa Žentiily s.p. / Vstopnina

22
pet

17.00

17.00

18.00

19.00

Veseli december
SLADKO POPOLDNE OB DRSALIŠČU
Športni park Vrhnika / ZIC / Vstop prost

Art kino risanka
TONI, STAŠA IN ČAROBNA LUČ
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Veseli december
NOČNI POHOD NA PLANINO NAD VRHNIKO
Zbor pri Štirni / ZIC / Vstop prost

Kino
WONKA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

23
sob

10.00

17.00

19.00

20.00

Veseli december
DAN DOBRODELNOSTI IN BOŽIČNA PREDSTAVA
Športni park Vrhnika / Lions in Leo klub / Vstop prost

Art kino
MEDVEDKOV BOŽIČNI ČUDEŽ
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
NAPOLEON
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Veseli december
KONCERT SKUPINE MAMBO KINGS
Športni park Vrhnika / ZIC / Vstop prost

25
pon

17.00

19.00

Kino
RACE!
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Art kino
PREHODI
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

26
tor

9.00

17.00

19.00

Veseli december
POHOD PO POTI CANKARJEVE MATERE
Vrzdenec-Vrhnika / ZIC / Vstop prost

Art kino risanka
TONI, STAŠA IN ČAROBNA LUČ
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
BARBIE
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

27
sre

17.00

18.00

19.00

Kino
TROLI 3
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Veseli december
NOVOLETNA PREDSTAVA JELKIN ČUDEŽ
Športni park Vrhnika / ZIC / Vstop prost

Kino
WONKA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

28
čet

17.00

19.00

Art kino
LASSIE - NOVA PUSTOLOVŠČINA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Art kino
KAJ PA ESTER?
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

29
pet

17.00

17.00

19.00

Veseli december
POHOD V STAR MALN Z LANTERNAMI
Zbor pri Štirni / ZIC / Vstop prost

Art kino
LASSIE - NOVA PUSTOLOVŠČINA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
FERRARI
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

30
sob

17.00

17.00

19.00

Veseli december
PREDSTAVA SNEŽNA VILA IN OBISK DEDKA MRAZA
Športni park Vrhnika / ZIC / Vstop prost

Kino
ŽELJA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
NAPOLEON 
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina
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Stara Vrhnika, 
14. oktober – 

Podkuranske novice! 
– Pod tem naslovom 

predstavljamo 
cenjenim bralcem 

zbirko veselih 
in kratkočasnih 

novic iz  plodnega 
20-letnega 

delovanja 
Kulturnega društva 

Stara Vrhnika. 

To je najmlajše med sedanjimi 
delujočimi društvi, ustanovljeno 
je bilo 16. velikega travna leta 
2003. Pobudo za ustanovitev so 
dali trije vaščani Franci Petko-
všek, Marko Garafolj in Anka 
Grom, ki je bila izvoljena za prvo 
predsednico društva. Takrat je 
štelo 55 živih duš, ki so bile pri-
pravljene zaradi vseh dogodkov 
obuditi kulturno življenje na 
vasi. Že v samem začetku je v 
kulturnem društvu delovalo 
šest različnih dejavnosti: plesna, 
glasbena, gledališka, literarna, 
likovna in ohranjanje kulturne 
dediščine. Za delovanje nam je 
Milena Oblak Erznožnik obliko-
vala žig in emblem društva. Za 
razumevanje vam žig radovolj-
no »raztolmačimo«: telo polža 
predstavlja Staro Vrhniko, hišica 
pa našo Planino s Kuranom. Leta 
2006 je Stara Vrhnika dobila tudi 
svojo Povžarsko himno, ki jo je 
napisal ljudski umetnik iz Pod-
lipe Ivan Malavašič, uglasbil pa 
domači glasbenik Dejan Mesec. 
V teh dvajsetih letih so ljudje iz 
raznih krajev radovoljno priha-
jali k nam v goste, ker smo jih ve-
dno toplo sprejeli, žejne napojili, 
lačne nasitili, žalostne potolažili 
in vesele še bolj vzradostili. Že v 
prvih letih smo imeli veliko pri-
reditev na vasi in nekatere izmed 
njih so se zgodile ob letu osorej: 
Pustovanje, Pomladni večer, Sre-
čanje pod Španovo lipo – Žegna-
nje, Večer na vasi – Praznik Kra-
jevne skupnosti, Poletje na vasi, 
Miklavževanje, Božičkov ples. 
Praznično opravljeni v noše se 
udeležujemo srečanja narodnih 
noš v Kamniku in Beljaku. Vsako 
leto radi sprejmemo pohodnike 
Po poteh Cankarjeve matere.         

Spoštovani bralci Našega ča-
sopisa. Kot ste že razbrali iz prve 
strani Podkuranskih novic, vam 
sporočamo, da je Kulturno dru-
štvo Stara Vrhnika praznovalo 
dvajset let delovanja. Prireditev 
je bila v domači dvorani v Kul-
turnem domu na Stari Vrhniki 
– lopi, kot ji ljubkovalno reče-
mo vaščani. Prireditev je začel 
otroški pevski zbor s Povžarsko 
himno, razdeljena je bila na tri 
večje sklope, vodila sta jo Anita 
Garafolj in Jani Krvina. V prvi 
rubriki Od tod in od drugod so 
se zvrstile novice devetih sekcij 
društva, ki so in nekatere še ve-
dno delujejo ter so pomembno 
prispevale k prepoznavnosti KD. 
Tako so na odru zaigrali povžar-
ski pritrkovalci – pinkači, s ple-
sno točko so nastopili Vesoljski 
povžki in za ta večer ponovno 
zbrana Otroška folklorna skupi-

na Stara Vrhnika, ki je medtem 
nekoliko zrasla, predstavili smo 
notranjsko praznično nošo, ki jo 
je oblekla Ema Goričan, videli 
smo odlomke iz lutkovne sekci-
je Podkurenski povž, dramske 
sekcije Sneguljčica in sedem 
palčkov ter dramske igre Bilo je 
nekoč, s katero smo gostovali v 
domovih za ostarele in Cankar-
jevem domu na Vrhniki. Z mo-
dno revijo Slovenija v čipki so se 
nam predstavile naše klekljarice 
in dva klekljarja iz sekcije Zlati 
povž. Novice so dopolnjevale 
glasbene točke domačih glas-
benikov Dejana Mesca, Mance 
Bogataj in Jaka Roglja. Vse čla-
ne KD in navzoče v dvorani sta 
nagovorila predsednica KD Pe-
tra Fefer in predsednik KS Jani 
Krvina. V drugem delu je bila na 
vrsti rubrika Dogodki, ki so in še 
vedno odmevajo. V njej sva vodi-
telja večera nanizala dvajset po-
membnih dogodkov, ki so se zvr-
stili v dvajsetih letih delovanja. 
Nekateri izmed njih so že tradi-
cionalni in jih prirejamo vsako 
leto. Z bogatim slikovnim arhi-
vom in izborom slik za ta večer 
je novice in dogodke na platnu 
predstavila Joži Krvina. V tre-
tjem, sklepnem delu prireditve 
pa so bili zvezde večera člani KD 
stara Vrhnika, ki so ta večer pre-
jeli priznanja za dolgoletno delo. 
Na vrsti je bila rubrika: Članom 
kulturnega društva čestitamo in 
jih nagrajujemo. Vse navzoče je 
pozdravila ga. Nataša Bregant 
Možina in nagrajencem podeli-
la priznanja za delovanje na raz-
ličnih področjih. KD je prejelo 
jubilejno priznanje za dvajset let 
delovanja, osem članov klekljar-
ske sekcije je prejelo splošno bro-
nasto značko za pet let delovanja, 
srebrno značko Mete Vidmar 
za deset let delovanja je prejela 
Lara Nagode, srebrno Maroltovo 
značko za deset let delovanja v 
dejavnosti ljudski pevci in god-
ci – pritrkovalci je prejel Matic 
Ogrin, splošno značko za dvaj-
set let delovanja v KD je prejela 
Ema Goričan, zlato Linhartovo 
značko za dvajset let delovanja 
v gledališki dejavnosti je prejel 
Jani Krvina, srebrno Maroltovo 
značko za deset let delovanja v 
folklorni dejavnosti in splošno 
zlato značko za dvajset let de-
lovanja v KD je prejela Anita 
Garafolj, zlato značko Mete 
Vidmar za dvajset let delovanja v 
plesni dejavnosti in splošno zlato 
značko za dvajset let delovanja v 
KD je prejela Tina Krvina, zlato 
Linhartovo značko za dvajset let 
delovanja v gledališki dejavnosti 
in splošno zlato značko za dvaj-
set let delovanja v KD je prejela 
Joži Krvina. Večer smo zaključi-
li z rubriko Kulinarični okusi iz 
naših krajev, ko smo si nazdravili 
in se prijetno družili v dvorani 
na razstavi dvajsetih fotografij 
sekcij in razstavi klekljaric Po-
dobe v čipki.       

Iskrene čestitke Kulturnemu 
društvu Stara vrhnika in vsem 
dobitnikom!

Zapisala Anita Garafolj, 
foto: Tina Kenk in Joži 

Krvina

Vrhnika, 7. november 
– V Cankarjevem 

domu je odprla vrata 
fotografska razstava 
Barje skozi objektiv 

vrhniškega fotokluba 
Okular, na kateri se s 

fotografijami večjega 
formata predstavlja 

petnajst fotografov in 
fotografinj. 

Osrednji motiv tokratne raz-
stave je Barje s svojim pokra-
jinskim videzom, živalskim in 
rastlinskim svetom, ki nikogar 

ne pusti ravnodušnega. Kot je 
na odprtju dejala Tatjana Oblak 
Milčinski, vodja Cankarjevega 
doma, v meglice zavita narava 
in pogledi s ptičje perspektive 
(droni) pričarajo motive, ki foto-
grafom ponujajo veliko izzivov, 

obiskovalcem razstave pa pred-
stavijo Barje v novi luči. Odprtje 
razstave je popestriloa multivi-
zija Lade Jakše, ki je hkrati tudi 

eden od sodelujočih na razstavi.  
Razstava bo na ogled do 3. de-
cembra. 

Gašper Tominc

Barje skozi objektiv

Podkuranske novice

Dvajset let KD Stara Vrhnika

Sodelujoči fotografi
Anže Barle, Andrej Gubič, 
Marko Jakopič, Lado Jakša, 
Martin Jelovšek, Rado Kra-
snik, Tanja Likeb, Elo Mi-
hevc, Jernej Mrzelj, Marko 
Mulej, Jože Pristavec, Mile-
na Rupar, Boštjan Seničar in 
Tomaž Vojvoda 
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Dramska sekcija 
Kulturnega društva 
Ivan Cankar Bevke 
ponovno navdušila 
občinstvo. Tokrat 
s komedijo Vinka 
Möderndorferja - »Na 
kmetih«  

Člani Dramske sekcije KD 
Bevke so 4. 11. 2023 pod tak-
tirko vrhunskega režiserja in 
igralca Jaše Jamnika, v razpro-
dani dvorani Kulturnega doma 
Bevke, premierno uprizorili 
komedijo Vinka Möderndor-
ferja z naslovom »Na kmetih«. 
Takoj naslednji dan je že sledila 
ponovitev, ki je bila prav tako 

razprodana! Dogajanje je posta-
vljeno na kmečki turizem, ki ga 
vodita mati in hči in za katerega 
se izkaže, da ni običajen kmečki 
turizem, saj gosti številne zani-
mive in tudi ekscentrične goste. 

V na videz idiličnem okolju 
se za tajni sestanek in prodajo 
ukradenega orožja dogovorita 
dve skupini kriminalcev. Na-
črte jim prekrižata policijski 
minister in njegov pomočnik. 

Okoliščine vpletene prisilijo, 
da sodelujejo v postavitvi ljud-
skih iger Županova Micka in 
Matiček se ženi. Dogajanje se iz 
trenutka v trenutek bolj zapleta.      

Gre za res dobro komedijo in 
to lahko potrdi preko 300 gle-
dalcev, ki si je v teh dveh dneh 
ogledalo predstavo v Bevkah. 

Lepo je bilo ponovno videti 
zadovoljne, nasmejane obraze 
in to je največ kar lahko prejmeš 
kot ustvarjalec. 

Ekipa se že pripravlja na pri-
hajajoča gostovanja. 

Kdor si želi ujeti kakšno pred-
stavo, priporočamo, da spre-
mlja FB profil Dramske sekcije 
KD Bevke.  

Že zdaj pa lahko izdamo, da 
bodo v Bevkah zaradi odličnega 
obiska, saj je dvorana dvakrat 
počila po šivih, odigrali pred-
stavo še tretjič. 

Vabljeni torej 10. 12. 2023 ob 
19h v Kulturni dom Bevke in se 
skupaj nasmejete! 

KD Bevke

V Bevkah so se z novo 
filmsko sezono ponovno 
odprla vrata Kina Bevke. 

Na sporedu bodo tudi letos 
pretežno filmi za družinsko 
in mlajšo publiko, saj so Bevke 
kraj, po katerem se pretaka mla-
dostna kri! To velja za mlajše in 
tudi starejše navdušence nad 
filmsko kulturo. Ogled filma v 
Kinu Bevke je namreč vedno 
nekaj posebnega. Kino ima 
svojo zvesto publiko, predvsem 
mlade radovedneže, ki z vsa-
kim filmom širijo svoje obzorje. 
V kinu se družimo s prijatelji, 
pred filmom se pogovarjamo o 
filmskih temah, pa tudi o drugih 
zanimivih rečeh. Imamo tudi 
filmski srečelov, ki dobitnikom s 
srečno vstopnico vsakič prinese 
filmsko nagrado. Mladi obisko-
valci Kina Bevke veliko vedo, 

saj redno spremljajo vrhunske 
filme evropske kinematografije 
za mlada občinstva, ob tem pa 
se o njih tudi pogovarjajo ter 
tako širijo svoje znanje in čut za 
filmsko kulturo. Nova filmska 
sezona od oktobra do marca 
vsako drugo in četrto nedeljo ob 
17.uri prinaša kakovostne animi-
rane filme, družinske filme, mla-
dinske filme in dokumentarce! 
V Kinu Bevke je vedno še nekaj 

prostora za nove radovedne ki-
noljubce. Zato ne odlašajte, pri-
dite in se družite v Kinu Bevke! 
Tako vam ne bo dolgčas, saj je 
Kino Bevke vedno poln presene-
čenj! Cena vstopnice je tri evre 
za otroke in štiri evre za odrasle. 
Spremljate nas lahko na FB Kino 
Bevke. Vabljeni! 

December in januar v Kinu 
Bevke
Sobota, 9. decembra 2023, ob 
17. uri
TITINA (sinhronizirano / 6+ 
/ animirani film)
Italijanski aeronavtski inženir 
Umberto Nobile uživa mirno 
življenje s psičko Titino. Nekega 

dne dobi klic z daljnega severa. 
Pokliče ga Roald Amundsen, 
slavni norveški raziskovalec. 
Naroči mu, naj izdela velikanski 
cepelin, s katerim bi skupaj osvo-
jila severni tečaj. Nenavadna tro-
jica se odpravi na ekspedicijo na 
zadnji neodkriti kraj na Zemlji. 
Podvig jim uspe, vendar se po 
njem moška začneta prepirati, 
komu naj pripade slava … 

Nedelja, 17. decembra 2023, ob 
18. uri
Dedek gre na jug (slovenska 
drama, komedija)
Vlado ugrabi svojega najboljšega 
prijatelja Borisa iz bolnišnice, saj 
se ne želi sprijazniti z dejstvom, 

da Boris umira. Boris in Vlado 
se poznata že vrsto let, saj sta 
skupaj igrala v džez orkestru. 
Vlado se odloči odpeljati Borisa 
v Makedonijo, da bi ponovno 
srečal svojo dolgoletno, nikoli 
izsanjano ljubezen Nedo. Sprva 
gre vse po načrtu, potem pa jima 
pot prekriža Rominja Esma, ki 
je na begu.

Nedelja, 14. januarja 2024, ob 
17. uri
Nina in ježeva skrivnost (sin-
hronizirano / 7+ / animirani 
film)
10-letna Nina obožuje zgodbe, 
ki ji jih vsak večer pripoveduje 
oče. V njih je glavni junak risa-

ni ježek, ki neustrašno odkriva 
svet. Nekega dne pa oče, skupaj 
s še drugimi delavci, izgubi delo 
v bližnji tovarni. Nino začne skr-
beti za prihodnost družine. Na 
srečo je tu Mehdi, Ninin najboljši 
prijatelj. Kaj če bi zaklad, skrit v 
stari tovarni, rešil vse njihove 
težave? 

Nedelja, 28. januarja 2024, ob 
17. uri
BERTOV DNEVNIK (sloven-
ski podnapisi / 10+ / film za 
otroke in mlade)
Bert obožuje superjunake, ne 
mara koriandra in rad sanjari. 
Na primer o tem, da je najbolj 
»kul« sedmošolec na šoli, ki ga 
ljubi najbolj »kul« dekle na šoli. 
Bert se zaljubi v najbolj »kul« 
devetošolko, ki jo vsi kličejo 
»Jogurt Lejla«. Kmalu ugotovi, da 
je njegova nova sošolka Amira 
Lejlina sestra. Zato se hitro po-
trudi, da šolski projekt izvedeta 
skupaj. Ko najde na Lejlini po-
stelji dnevnik, ga zasrbijo prsti. 
Kako bolje spoznati osebo in si 
utreti pot do njenega srca, če ne s 
poznavanjem njenih skrivnosti? 

Tretjo oktobrsko soboto zvečer smo se zbrali na 
Jesenskem večeru, na katerem smo se ob ljudskih 
pesmih, ki jih je prepeval naš pevski zbor, spomnili 
na nekatere stare jesenske običaje. Po nastopu smo 
se družili ob letošnjem moštu in lanskem vinu ter 
ob tem prigrizovali številne slastne jesenske do-
brote, ki so pridišale iz domačih pečic naših članic. 

Do konca leta bomo v dvorani gasilskega doma 
na Drenovem Griču priredili še dva dogodka:
• sobota, 2. december: ADVENTNA DELAV-

NICA, 10.00–13.00
• sobota, 23. december: BOŽIČNO-NOVO-

LETNA PRIREDITEV s pogostitvijo krajanov, 
18.00.

Na adventni delavnici bomo tako kot že vrsto 
let ustvarjali adventne venčke in izdelovali druge 
okraske in/ali voščilnice. Vabljeni na ustvarjalno 
druženje!

Na tradicionalni praznični prireditvi ob za-
ključku leta bodo nastopili otroci iz podružnič-
ne šole in naš pevski zbor, programu bo sledilo 
druženje ob hrani in pijači. Pogostitev, ki jo vsako 
leto skupaj pripravita KUD in Krajevna skupnost 
Drenov Grič - Lesno Brdo, je namenjena druže-
nju krajanov, nastopajočih in drugih obiskovalcev 
prireditve. Najlepše ste vabljeni, da se nam (tudi) 
tokrat pridružite. Lepo se je srečati v prijetnem 
predprazničnem vzdušju in se ob koncu leta po-
govoriti o tem in onem, za nazaj in za naprej. 

Ob tej priložnosti vabimo vse, ki radi pojete, da 
se pridružite pevkam in pevcem našega MePZ na 
vajah ob torkovih večerih ob 20.00. Najbolj potre-
bujemo moške glasove in soprane, veseli pa smo 
prav vsakogar, ki se pridruži.  Če vas zanimajo 
pletenje, klekljanje, kvačkanje in druga ročna dela, 
lahko pridete v družbo naših spretnih ustvarjalk, 
ki se v večnamenski sobi v gasilskem domu sreču-
jejo na delavnicah ročnih del ob torkih ob 18. uri.

Vabljeni! 
Mateja Bartol

Vabilo na decembrske dogodke in povabilo pevcem 

Jesen in zima v KUD Drenov Grič - Lesno Brdo

Kulturni dom Bevke zopet 
pokal po šivih

Pridi in se druži
v Kinu Bevke!

V društvu smo prihod temnejšega dela leta obeležili s prireditvijo 
Jesenski večer. Zdaj pa iz pisane jeseni prehajamo v zimo in se 

pripravljamo na nove dogodke, na katere ste najlepše vabljeni. 
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Ta veseli dan kulture 
2023
V Prešernovem letu 2000 je Ministrstvo 
za kulturo začelo s pobudo dneva odpr-
tih vrat slovenskih kulturnih ustanov. 
Z leti se je preoblikovala v Ta veseli dan 
kulture in prerasla v množičen kultur-
ni dogodek in veselo praznovanje ob 3. 
decembru. Za Prešernov rojstni dan se 
na najlepši način združujeta dostopnost 
in želja ljudi po kulturi.

Vračilo gradiva brez 
zamudnine v Cankarjevi 
knjižnici Vrhnika
Če imate doma gradivo, ki mu je po-
tekel rok izposoje, ga lahko na izbrani 
dan lahko vrnete s širokim nasmehom, 
saj ne boste plačali niti zamudnine niti 
stroška opominov. Letos vljudno vablje-
ni v petek, 1. 12. 2023, od 9.00 do 
19.00 ali v soboto, 2. 12. 2023, od 
7.30 do 12.30 na Vrhniko. Opozori-
lo: starih dolgov za že vrnjeno gradivo 
ne bomo brisali. 

Meditacija za zdravljenje 
grlene čakre – Marjan 
Rijavec
Toplo vabljeni na posebno meditacijo za 
ZDRAVLJENJE GRLENE ČAKRE. 
V energijski psihoterapiji ®  je to center, 
kjer so pogostokrat nabrane naše skrbi, 
mentalni stres, nepodporna prepričanja, 
kritičnost do sebe ter drugih  in blokade 
v povezavi z izražanjem. Meditacija bo 
primerna za vse, ki imate izzive: z izra-
žanjem, s samopodobo, ščitnico, z limfo, 
s požiranjem, cmokom v grlu, ponavlja-
jočimi se obsesivnimi mislimi, z izbruhi 
jeze, s kritičnostjo … Skozi meditacijo 
bomo sprostili napetosti v grlenem 
predelu in dosegli miselno lahkotnost 

ter globoko tišino. Dogodek bo zajemal 
tudi predavanje in praktične tehnike 
samopomoči. Obvezne prijave: 041 
766 559 ali info@marjanrijavec.com. 
Ponedeljek, 4. 12. 2023, ob 17.00, 
v Grabeljškovo  dvorano. Vabljeni in vso 
srečo do takrat.

Potopisno predavanje – 
Libanon
»Libanon je majhna arabska država 
vzhodnega Sredozemlja ali Levanta in 
hkrati tudi ena kulturno in predvsem 
versko najbolj raznolikih dežel na svetu. 
Tu namreč tudi na lokalni ravni dobi-
mo versko zelo pestro sliko s prepletom 
različnih muslimanskih, krščanskih in 
druzijskih skupnosti. V zadnjih desetle-
tjih je Libanon predvsem postal znan 
kot sinonim dolgotrajnega vojnega 

območja, saj je niz tako notranjih kot 
mednarodnih spopadov državo pahnil 
v kaos, iz katerega se ta šele sedaj po-
časi pobira. Vpletenost Libanona tudi 
v palestinski konflikt pa je v zadnjem 
času ponovno ogrozil možnost obiska 
te edinstvene dežele, kjer je boj med 
Hezbollahom in Izraelom še kako živ. 
Sam sem imel srečo, da sem to čudovito 
državo obiskal v juliju 2023, ko sem se 
lahko na lastne oči prepričal o zaplete-
nosti libanonske zgodbe, ki je nedvo-
mno ena najstarejših in najbolj burnih 
na svetu,« je zapisal Gregor Zajc. Va-
bljeni v četrtek, 7. 12. 2023, ob 18.00, 
v Grabeljškovo dvorano.

Odkriti pogovori 
Gost bo Uroš Colja, generalni sekretar 
društva Hrana za življenje, humanitar-
ne organizacije ki deli presežke in sveže 
obroke ogroženim ... Uroš Colja se že 
nekaj desetletij ukvarja z različnimi 
humanitarnimi projekti, združuje lju-
di, razvija lastne produkte, navdihuje 
ljudi z zdravim načinom razmišljanja, 
zdravo prehrano in zdravo dušo. Ve-
gesnek, Hrana za življenje, Za dušo 
je le nekaj projektov, ki so povezani z 
njim. Je podjetnik, po duši pa globok 
in prijeten sogovornik, ki ve, da je ži-
vljenje za vsakega teče svojo pot in da 
smo tu, da si pomagamo. Uroša bomo 
gostili v decembru, pred prazniki, ko 
bo govoril o svojem življenju, ki ni bilo 

običajno in vedno prijetno. Kako ga je 
oblikovalo, o koristih in pasteh dobro-
delnosti in zakaj je pomembno, da smo 
ljudje. Pred prazniki se nam pridružite 
na čudovitem dogodku – povezano z 
dušo in človečnostjo. Tematike, ki se 
jih bomo dotaknili: življenje, depresija, 
osamljenost, prostovoljstvo, koristi in 
pasti dobrih del, upanje, odgovornost in 
zdravje. Vabljeni v petek, 8. 12. 2023, 
ob 17.00 v Grabeljškovo dvorano na 
srečanje Odkriti pogovori, ki jih orga-
niziramo skupaj z Marjeto Herksel iz 
pogrebne službe Monumentum.

Posebno branje 
Cankarjevih besedil
V sodelovanju s Turističnim dru-
štvom Blagajana, Recitatorsko sku-
pino Mavrica Vrhnika, Zavodom 

Ivana Cankarja za kulturo, šport 
in turizem Vrhnika vas vabimo na 
posebno branje Cankarjevih del v 
ponedeljek, 11. 12. 2023, ob 11.12.  
Pred spomenikom Ivana Cankarja na 
Cankarjevem trgu. V okviru projekta 
Povsod je luč.

Brezplačna mesečna 
srečanja za nosečnice in 
mamice na porodniški – 
Anita Jakša
»Za ženske ustvarjamo brezplačna me-
sečna srečanja, ki polnijo dušo in telo. 
Brezplačna srečanja so ženski krogi 
za nosečnice in mame na porodniški, 
v katerih lahko pustiš vse, česar ne po-
trebuješ in se vrneš domov mirna. Teme 
so od nosečnosti do partnerstva, otrok, 
iskanja sebe. Če te pritegne in si tole pre-
brala, dobrodošla, da se nam pridružiš 
na srečanju. Skupaj zmoremo več. Ni ti 
treba biti sama za vse,« Anita Jakša in 
Veva.si. Tema v decembru: Odnosi s 
starimi starši. Vabljene v petek, 15. 12. 
2023, ob 9.15 v Grabeljškovo dvorano.

Predstavitev knjige 
Maksim Gaspari: Iz 
naroda za narod – 
Robert Kužnik
Monografija o slikarju Maksimu Ga-
spariju Iz naroda za narod je izšla v de-
cembru leta 2022. Na tristo straneh sta 
kronološko predstavljena njegovo življe-
nje in umetniški opus, vse od otroških 
začetkov pa do uveljavljenega umetnika. 
Kako pomemben je Maksim Gaspa-
ri za slovenski narod in našo kulturno 
dediščino, boste spoznali skozi številne 
kritike, članke in njegove spomine, ki 
so prvič tako obsežno zbrani na enem 
mestu. Avtor knjige: Robert Kužnik. 
Prijazno vabljeni v četrtek, 14. 12. 
2023, ob 17.00 v Grabeljškovo dvo-
rano. V sodelovanju s Studiem Zibka 
in v okviru projekta Povsod je luč. 

Branje Cankarjevih 
besedil
V sodelovanju s Turističnim dru-
štvom Blagajana vas vsako sredo 
ob 16.00 vabimo v Močilnik k bra-
nju Cankarjevih besedil. Dogodek bo 
v vsakem vremenu. Prijava za branje 
na daljavo oziroma informacije o 
točnem kraju in terminu: mirjam.
suhadolnik@gmail.com. 

Uganke – nagrajenci
V oktobru smo prejeli 69 rešitev ugank, 
19 reševalcev je napisalo nepravilen 
odgovor. Žreb smo opravili 2. 11. 2023. 
Nagrajenci so: UGANKA ZA NAŠE 
NAJMLAJŠE – rešitev: Pred miško, na-
grajenec: VORANC ŠETINC, Vrhni-
ka. UGANKA ZA BRIHTNE GLAVCE 
– rešitev: Asterix, nagrajenka: MAJA 
KRŽMANC, Vrhnika. Oba prejme-
ta knjigo Jakobova želja, Nina Vehar. 
UGANKA ZA VELIKE BRIHTE –  re-

šitev: Elena Ferrante, nagrajenec MI-
LOŠ MILETIĆ, Vrhnika. Za nagrado 
prejme knjigo Ivan Cankar: Podobe iz 
življenja, Blaž Vurnik, Zoran Smiljanić. 
Prevzem nagrad v knjižnici. Vabljeni k 
reševanju novih ugank! 

Dva nova Bralna potna 
lista
Jesen je ponovno tu in z njo krajši ter 
hladnejši dnevi. Mnogi si v tem letnem 
času lažje privoščimo tudi nekaj prostih 
uric za branje. Za branje, ki bogati naš 
besedni zaklad, nam izboljšuje koncen-
tracijo in vzpodbuja našo domišljijo, ki 
zmanjšuje stres in nas pomirja, ki krepi 
spomin, izboljšuje učno sposobnost in 
še in še ...   
Lani jeseni ste bralci zelo lepo sprejeli 
projekt Bralni potni list. Odrasli ste v 
nekaj mesecih prepotovali vse celine 
sveta, mlajši bralci ste se v enem letu 
dotaknili različnih tematik. Vsi, ki še 
niste končali z branjem, vabljeni k do-
končanju, četudi je vaš Bralni potni list 
že potekel. Potovanja ne gredo vedno 
po načrtu, zato kar pogumno do cilja. 
Za vse tiste, ki ste bili navdušeni nad 
idejo potovanja po celinah sveta, smo v 
knjižnici pripravili nov projekt:  Bral-
ni potni list – Potujemo po Evropi. 
Vabimo vas, da se pridružite potovanju 
in odkrivanju neznanega po nekaterih 
evropskih državah. Ugotovili boste, 
kako smo narodi med seboj različni in 
kako se v vsaki državi izpostavlja dru-
gačna problematika našega življenja. 
Pripravili smo vam različne žanre, za 
vsak okus nekaj. Letošnja novost je tudi 
Pravljični bralni potni list za naše 
najmlajše. Lani vas je bilo kar nekaj, ki 
ste si ga zaželeli, zato vas in vaše male 
nadobudneže vabimo k skupnemu 
branju. Na potovanju se boste srečali z 
ekologijo, z medvedi, s čebelami, s špor-
tnimi prigodami … Pridite in se prepri-
čajte, kam vse vas vodi potovanje. Mali 
bralci bodo na vsakem potovanju pot 
končali drugače: z reševanjem uganke, 
barvanjem, risanjem, povezovanjem … 
Še vedno se lahko odločite za sodelova-
nje pri branju lanskih Bralnih potnih 
listov. Na bralnem potovanju vam že-
limo obilo zabave in nenavadnih do-
godivščin. Vabljeni in srečno pot vam 
želimo! Darja Arsič, CKV

Preberi in izberi 3D 
Bralni projekt Preberi in izberi 3D je 
namenjen osnovnošolcem  in poteka 
vse leto. Prebrati morate določeno šte-
vilo knjig, primernih starosti, izpolniti 
in oddati vprašalnik, za nagrado pa si 
nato lahko izberete eno 3D natisnjeno 
figurico. Več informacij dobite na naši 
spletni strani in v knjižnici. Vabljeni k 
sodelovanju.

Bralni vlak
V naši knjižnici smo se pridružili pro-
jektu Bralni vlak. Gre za zabavno li-
terarno družinsko aktivnost, v kateri 
berete knjige v tandemu odrasle osebe 
(starš, stari starš, starejši sorojenec…) in 
otroka. Z branjem priključujete vlaku 

vagone in tekmujete s preostalimi pari. 
Sodelujete lahko v zanimivih izzivih, v 
bralnem klubu, delite mnenja, rešujete 
uganke in podobne igrice ter spoznava-
te avtorje. Najdaljši vlaki ob koncu leta 
tekmujejo v literarnem kvizu. Bralni 
vlak bogato nagrajuje z novimi obzor-
ji, prinaša pa tudi lepe nagrade. Več si 
lahko preberete na povezavi: https://
www.sodobnost.com/literarni-kolod-
vor/bralni-vlak/

RAZSTAVE V  CANKARJEVI  
KNJIŽNICI  VRHNIKA

Enajsta šola pod mostom v izvedbi 
Osnovne šole Antona Martina Slomška 
Vrhnika
Pri idejni zasnovi razstave smo izha-
jali iz besedne zveze »enajsta šola«, 
ki je imela sprva porogljiv pomen, 
saj je označevala domišljavost Vrh-
ničanov, a ji je Ivan Cankar podaril 
nov smisel, ki zajema »pridobivanje 
življenjskih izkušenj pri otrocih zunaj 
šole in družine.« Vsak učenec je v svo-
jem likovnem izdelku upodobil svojo 
»enajsto šolo«, torej kraj pridobivanja 

svojih življenjskih izkušenj in vedenj, 
ki niso navezana na šolsko in družin-
sko okolje. Pri ustvarjalnem delu so 
učenci uporabili veliko domišljije in 
likovnega znanja, ki so ju povezali v 
celoto v svojih zanimivih in estetskih 
likovnih izdelkih. Vabljeni k ogledu 
razstave, ki bo postavljena v Cankar-
jevi knjižnici Vrhnika od 1. decembra 
2023 do 31. januarja 2024.

Razstava Maksim Gaspari – Iz naroda 
za narod
Prijazno vabljeni na ogled razstave 
Maksim Gaspari: Iz naroda za narod, 
ki jo pripravlja Robert Kužnik.  Na 
ogled  razstave vas vabimo do konca 
decembra v Cankarjev salon in vitrine 
v sprejemnici. V četrtek, 14. 12. 2023, 
ob 17.00 bo predstavljena izjemna 
monografija z enak8im naslovom, 
ki je izšla leta 2022 pri Studiu Zibka. 

Zverinice ponovno v domači knjižnici
 Zdaj že znamenite vrhniške Zverini-
ce so ponovno na ogled v Cankarjevi 
knjižnici Vrhnika. Z njimi je avtor Igor 
Junak (Pavlovčič) daljše obdobje gosto-
val v Mestni knjižnici Ljubljana – enota 
Šiška. Razstava je bila sprva načrtovana 
od 10. maja do 10. junija, pa se je potem 
zaradi velikega zanimanja   podaljšala 
vse do 4. oktobra. Zdaj se vam v ne-
koliko posodobljeni različici ponovno 
predstavljajo v domačem kraju.

Vabljeni na naše prireditve 
v decembru 2023
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Selekcija U-8 se je udeležila 
ligaških turnirjev na Dobrovi 
in domačega turnirja na Vrhni-
ki. Kljub utrujenosti je vrhniški 
podmladek prikazal odlično 
igro in uspešno zaključil jesen-
ski del sezone. S svojimi pred-

stavami navdušuje selekcija 
U-10, ki je v oktobru deževne 
dni izkoristila za video anali-
ze svojih tekem. S pridnim in 
rednim obiskom treningov se 
lahko pohvalijo mlajši dečki (U-
13), ki so ravno tako zmagovito 
zaključili jesenski del prvenstva. 
Z novembrom so se treningi 
vseh mlajših ekip premaknili v 
dvorano, z začetkom aprila pa 
se mladi nogometaši vračajo na 
vrhniško zelenico. Mlajše selek-

cije se bodo v zimskih mesecih 
udeležile zimskih lig, ki jih  že 
vsi komaj čakamo!

V polnem pogonu so tudi 
starejši dečki (U-15) in kadeti 
(U-17). Po trinajstih krogih se 
selekciji na skupni lestvici uvr-
ščata na 8. mesto. Kadeti so na 
lestvici 2. SKL Zahod na 5. me-
stu in imajo za 4. in 3. mestom 
minimalen zaostanek. Mladinci 
se po dvanajstih krogih uvršča-
jo na 8. mesto ligaške lestvice, 
medtem ko članska ekipa poča-
si zaključuje z jesenskim delom. 
V desetem krogu so premagali 
doslej vodilni Šenčur in nato 

remizirali z Dobom. Očitno 
so nam jeseni favoriti bolj »po 
meri«.

Na klubski strani smo ob-
javili razpis za spomladanske 
priprave, ki se po nekaj letih 
vračajo v hrvaško mesto Novi-
grad. Odlična igrišča in hotel-
ska nastanitev bosta služila kot 
temelj priprav na spomladanski 
del sezone.

Upamo, da bomo deležni le-
pega spomladanskega vremena; 
Istra v tem letnem času lahko 
preseneti s skoraj poletnimi 
temperaturami.

NK Vrhnika

Vztrajnost in trud sta bila poplačana. 

To je dokazal vrhniški kolesar Borislav Skubic, 
član Kolesarskega društva TIM VITA z Vrh-
nike, ki je v letošnji sezoni osvojil skupno zma-
go v tekmovanju za amaterski pokal Slovenije. 
V kategoriji master H (moški od 65 do 70 let) 
je postal državni prvak v vseh treh disciplinah: 

cestni vožnji, kronometru in vzponu. V sede-
mindvajsetih nastopih je dosegel triindvajset 
zmag, od katerih mu je ena dražjih na maratonu 
Franja v močni mednarodni konkurenci. 

Naslednji njegov izziv je izboljšati osmo mes-
to v kronometru na svetovnem amaterskem 
prvenstvu, ki bo prihodnje leto v mestu Aalborg 
na Danskem. 

KD Tim Vita

Skubic zopet zmagovit

NK Vrhnika

U-13 zmagovito zaključila jesenski del 
prvenstva

Mlajše selekcije Nogometne šole NK Vrhnika 
so s koncem oktobra zaključile jesenski tek-
movalni del sezone. 
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Leto je naokoli in lanska smučarska 
oprema je že marsikomu premajhna. 
Lahko pa ste se jo je zgolj naveličali 
in si zaželeli novo. 

Zato bomo prvi vikend v decembru v Smu-
čarskem društvu Vrhnika za vas organizirali 
smučarski sejem rabljene opreme. Čakali vas 
bomo v športnem parku na Vrhniki v petek, 
1. 12. 2023, od 14.00 do 19.00 in soboto, 2. 12. 
2023, od 8.00 do 17.00. Opremo boste lahko 
oddali na sprejemu opreme, člani društva pa jo 
bodo v času sejma prodajali za vas. Dobrodošli, 
da »vržete uč« in si po ugodni ceni privoščite 
novo rabljeno opremo. Preglejte podstrešja in 
kleti, mi vas čakamo!

Za vse, ki že komaj čakate prvo smuko, pa 
bomo v soboto, 16. 12. 2023, organizirali smu-
čanje na Nassfeld, kjer bo vsak navdušenec našel 
progo zase. V nadaljevanju smučarske sezone, 

od januarja pa vse do konca marca, pa se bodo 
zvrstili še preostali izleti, prav tako v Avstrijo. 
Za osnovnošolske otroke bomo konec decem-
bra, med novoletnimi počitnicami, od torka, 26. 
12. 2023, do četrtka, 28. 12. 2023, organizirali 
smučarski tečaj na smučišču Krvavec. K prijavi 
vabimo vse otroke: od začetnikov do tistih z več 
znanja. Takoj, ko bodo snežne razmere dopu-
ščale, bomo za učitelje  smučanja v decembru 
organizirali seminar za pridobitev oziroma 
podaljšanje licence za tekočo sezono. Prav tako 
bo med sezono organiziran kadrovski tečaj za 
pridobitev naziva učitelj smučanja. Vabljeni vsi, 
ki bi želeli postati učitelji smučanja. 

Vse informacije, novosti in dogajanje v dru-
štvu pa lahko spremljate na strani Facebook in 
strani Instagram Smučarskega društva Vrhni-
ka ter    na naši spletni strani (sd-vrhnika.si). Se 
kmalu vidimo na belih strminah.

Anja Kužnik

Pilates je več kot le 
vadba – je pot do 
boljšega počutja, 

močnejšega telesa in 
notranjega ravnovesja. 

Deset  prepričljivih razlogov, 
zakaj bi morali pilates vključiti 
v svoje življenje.
1. Življenje brez bolečin v 

križu: redna vadba pilatesa 
krepi ključne mišice, odgo-
vorne za trden trup, ki je 
temelj za zdravo hrbtenico. 
Končajte z bolečinami v 
križu!

2. Pokončna in ravna drža: z 
vajami pilatesa boste odprli 
prsni koš, poravnali telo in 
se naučili pravilne drže, ki 
bo koristila v vsakem tre-

nutku dneva.
3. Izboljšano zavedanje tele-

sa: pilates pozitivno vpliva 
na vaše zavedanje lastnega 
telesa, kar pomaga pri hi-
trejšem opazovanju spre-
memb ali zaznavanju opo-
zorilnih znakov bolezni ali 
bolečin.

4. Večja samozavest telesa: 
redna vadba pilatesa vam 
bo pomagala vzpostaviti 
močno povezavo z lastnim 
telesom, kar pozitivno vpli-
va na vašo samopodobo in 
samozavest.

5. Oblikovanje telesa: pilates 
obsega vaje, ki bodo izvr-
stno oblikovale vaše telo, 
predvsem v predelu pasu.

6. Umirjenost telesa: z glo-
bokim dihanjem in redno 

vadbo pilatesa boste do-
segli notranjo umirjenost. 
Dihanje prečisti telo in de-
luje proti stresu, kar izbolj-
ša spanec in zmanjša stres.

7. Povečana gibljivost, koor-
dinacija in ravnotežje: pi-
lates je ključ do ohranjanja 
gibljivosti, koordinacije in 
ravnotežja v vsakem ži-
vljenjskem obdobju.

8. Preprečitev inkontinence: 
posebne vaje pilatesa kre-
pijo mišice medeničnega 
dna, kar preprečuje uhaja-
nje urina in omogoča brez-
skrbno življenje. Redna 
vadba lahko prinese več 
užitka med intimnostjo.

9. Rehabilitacija telesa: pilates 
je ena izmed najučinkovi-
tejših metod rehabilitacije 
v svetu fizioterapije.

10. Izboljša imunski sistem in 
vzpodbuja pozitiven po-
gled na svet.

Samo če vadite resnično re-
dno – najmanj dvakrat na te-
den – boste uresničili naštete 
izjemne koristi.
Pridružite se nam na vadbi – za 
vaše zdravje in dobro počutje – 
vsak torek in četrtek zvečer. 

Društvo Motivakcija
Tel.: 040 559 991

Križna Gora (Sv. Križ) 
nad Škofjo Loko
Prvi oktobrski pohod Veselih Triglavcev na sonč-
no soboto, 7. oktobra, se je začel v Škofji Loki, na-
tančneje v vasi Trnje, od koder smo štartali proti 
našemu cilju, Križni Gori. Sprehodili smo se skozi 
dolino ob Virloškem potoku, se bolj strmo vzpe-
njali skozi gozd do zaselka Cavrn in nadaljevali 
po markirani poti do lovske koče in cerkve sv. 
Križa na vrhu. Vmes se nam je pridružil naš po-
hodnik Lojze, ki je s svojim kolesom prikolesaril 
kar od doma, z Vrhnike. Ker je bil res prekrasen 

oktobrski dan, smo uživali v toplih sončnih žar-
kih in malici, nato pa smo krenili proti avtobusu 
v drugi smeri, v smeri Crngroba, razloženega na-
selja, ki ga z vseh strani obdajajo hribi in v ka-
terem stoji prelepa cerkev, likovno ena najzani-
mivejših cerkva na gorenjskem koncu. Večji del 
poti, ko smo se vračali, približno dveurne poti, je 
potekal po gozdu in kolovozu. Vmes smo srečali 
nekaj pohodnikov in z njimi na hitro poklepetali. 
Pri avtobusu nas je Dušan za minuli rojstni dan 
razveselil s sladkimi dobrotami, zato smo mu vsi 
skupaj zapeli, mu voščili vse najboljše in seveda 
zaželeli še veliko varnih korakov. 

Besedilo in fotografija: Branka Gutnik, 
Veseli Triglavci

Smučarski dogodki
v veselem decembru

P L A N I N S K I  K O T I Č E K

Odkrijte učinke vadbe pilates na Vrhniki
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AVTO MERLAK d.o.o.
└

*LIČARSTVO

031 643 597 info@avtomerlak.si

*SERVIS

*KLEPARSTVO

*VULKANIZERSTVO

Vsi lastniki vozil Citroën lahko pri nas koristite ugodnosti članstva v klubu

Vabljeni na Drenov Grič.

Avto Merlak je edini pooblaščeni serviser vozil Citroën na Notranjskem.

zvestobe My Citroën Plus, kjer se popusti večajo z leti.

Pogumnega in podjetnega navdušenca
tehnike, ki bo izkušeno vodil našo uspešno in
strokovno tehnično skupino.

VODJ0 TEHNIČNE
EKIPE - RAZVOJA

IŠČEMO

kadri@plevnik.si
01 256 11 50
www.plevnik.si

Prijavi se in zmaguj tudi ti! 

Zaposlimo tudi:
Proizvodnega
inženirja, brusilca,
varilca.

Plevnik d.o.o., Podsmreka, Dobrova 

M/Ž

V prvi slovenski ligi je za ekipami prva 
tretjina rednega dela tekmovanja, na 
vrhu pa sta skupaj Siliko in Dobovec. 

Po spodrsljaju v prvem krogu so 
Vrhničani nanizali šest zaporednih 

zmag, Dobovec pa je klonil v sedmem 
krogu, ko je bila s 6:4 boljša ekipa 

Silika. 

V pokalu Terme Olimia čakamo četrtfinale, 
kjer bo naši ekipi nasproti stal Futsal klub Do-
brepolje. V osmini pokala je naša ekipa gladko 
odpravila ekipo FC Mobi Arena Trzin s kar 13:2.  
Pestro je tudi v mladinskih tekmovanjih. Futsal 
klub Siliko namreč nastopa v vseh tekmovanjih 
pod okriljem NZS. (U13, U15, U17 in U19) Tre-
nutno najbolje kaže ekipi kadetov, med tem ko 
selekcija U13, še čaka na svoj prvi nastop.

Državna tekmovanja pa neprestano »moti« re-
prezentančni nogomet. Futsal reprezentanca U19 
se bo udeležila prijateljskega futsal turnirja v Črni 
gori, kjer bo v Tivatu odigrala tri srečanja. Uvo-
doma jo čaka tekma s Črno goro, potem še tekmi 
proti Turčiji in Franciji. To bodo prve tekme nove 
generacije U19. Selektor Tomislav Horvat je mi-
nuli vikend s svojim strokovnim štabom opravil 
priprave, potem pa razkril seznam igralcev, na ka-
tere računa v Črni gori. Tokrat na tem seznamu 
ni igralcev Silika.

Futsal reprezentanca do 21 let pa je s porazom 
proti Portugalski sklenila reprezentančno akcijo v 
novembru. Portugalci, svetovna futsal velesila, je 
dvakrat ugnala naše fante – v Ajdovščini je bilo 
1:4, na Škofijah 1:5. Edini gol za Slovenijo je dose-
gel Žiga Frank, ki je zabil svoj 8. gol za Slovenijo. 

Poleg Žige naš klub prispeva še Gašperja Trdina 
in Žana Janeža. Naj spomnimo, selektor repre-
zentance do 21 let je trener članske ekipe Silika, 
Milivoje Simeunović.

Slovenska ženska reprezentanca se je prav tako 
zbrala v novembru. Reprezentanca je trenirala v 
Podčetrtku, in se v Kidričevem dvakrat pomerila 
z Ukrajino. S tekmama proti Ukrajini je Sloveni-
ja odprla novo poglavje in pripravo na skorajšnje 
kvalifikacije za sploh prvo svetovno prvenstvo, 
ki bo leta 2025, na njem pa bo igralo 16 repre-
zentanc. Varovanke selektorja Adamiča bodo v 
decembru gostovale na Švedskem, kjer se bodo 
dvakrat pomerile z 10. reprezentanco Evrope. 
Tekmi bosta 7. 12. in 8. 12. Januarja 2024 pa našo 
reprezentanco čakata še preizkušnji s Portugal-
sko U21. S Portugalsko se bo igralo v gosteh, tek-
mi pa bosta 23. 1. in 24. 1., za tem pa bo 19. 2. in 
20. 2. 2024 v Sloveniji gostovala Francija.

In še naša prva ekipa. Decembra se bo sklenil 
elitni del kvalifikacij za 10. futsal svetovno pr-
venstvo. Slovenija je še vedno v igri za nastop na 
prvenstvu, ki bo prihodnje leto v Uzbekistanu. 
Po štirih odigranih tekmah v naši kvalifikacijski 
skupini vodi Španija (10 točk), sledijo ji Italija (7), 
Slovenija (4) in Češka (0). Pred varovanci selek-
torja Tomislava Horvata sta še dve tekmi – 15. 
12. Slovenija doma gosti Italijo, 20. 12. pa odha-
ja na Češko. Tekma proti Italiji bo odigrana v 
ljubljanski Hali Tivoli, kjer so gledalci na tekmi 
s Španijo pričarali izvrstno vzdušje in bili šesti 
igralec na tribuni ob veliki točki proti Španiji.  
Za več, predvsem pa za najbolj sveže informacije 
iz sveta futsala, vas tudi tokrat vabimo na naše 
spletne medije, ki jih najdete pod imenom Futsal 
Siliko.

BE, foto: RK

Futsal klub Siliko 
na vrhu
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Storitve 

Trajno vam odpravim 
depresijo, razne strahove, 
tesnobo, izgorelost, ljubosumje, 
anksioznost, nespečnost, stres, 
panične napade ... s terapijo 
EFT. Mojca NENDL, 051-780-
724, www.eft.si, mojca@eft.si.

Globinsko čiščenje sedežne 
garniture, cena 70 €. Tel.: 031 
648 877, Nina.

Nudim pomoč v gospodinj-
stvu – čiščenje. Tel.: 040 127 
345 (Maja). 

Nudim čiščenje stanovanj 
in lokalov. Tel.: 031 558 071.

Izkušen varilec nudim izdel-
ke iz železa in inoxa: pohištvo, 
ograje ... in storitve namestitve. 
Za vse informacije sem na 
voljo na telefonski številki 070 
999 985.

Nudimo čiščenje poslovnih 
prostorov, lokalov in stanovanj. 
Tel.: 051 718 313.

Frizerske storitve na dom. 
Tel.: 051 718 313. Julija, s. p.

Sporočamo vsem, ki po-
trebujejo podporo, pogovor, 
umirjenost in nasvet, da smo 
tisti, na katerega se lahko 
obrnejo. Pokličite 070 770 514. 
Srečamo se z vami in pomaga-
mo. Društvo s psihoterapevtko 

(Društvo Kneipp Vrhnika).

Se soočate z vprašanji, 
povezanimi z žalostjo, zasvo-
jenostjo, tesnobo ali večjimi 
življenjskimi spremembami? 
Se počutite preobremenjeni 
ali izolirani? Morda z vašimi 
bližnjimi težko govorite o tem, 
kaj čutite in kako se počutite? 
Psihoterapija in psihosocialno 
svetovanje, Ana Podlipnik, 
www.motivacijainsvetovanje.si, 
Tel.: 040 126 826.

Nudim pomoč starejšim na 
domu. Imam dolgoletne izku-
šnje. Telefon: 051 206 714.

Smo skupina prostovolj-
cev, ki bi občanom Vrhnike 
rada ponudila pomoč pri 
skrbi za zdravje. Poslužujemo 
se naravnih sredstev kot so 
hidroterapija, masaže in zelišča, 
svetujemo glede prehrane in 
predstavljamo zdrav način 
kuhanja. Če si želite obiska ali 
srečanja z nami, nas pokličite 
na telefonsko številko: 040 475 
703 (Jasmina). 

Pomagam družinam in 
starejsim osebam pri čiščenju v 
hiši in stanovanju (npr. sesanje, 
pomivanje oken itn.) Tel: 070 
219 044.

Šiviljske storitve, Ob progi 
8, 1360 Vrhnika, Tel.: 031 433 
163.

Nepremičnine, 
gradnja

Prodam peč za centralno 
ogrevanje Buderus, 11 kw 
rabljena, z gorilcem, in bojler, 
300 L, s toplotno črpalko. Tel.: 
041 613 944. 

 Objekt za skladiščenje 
oddam v najem. Lokacija: blizu 
Vrhnike. Velikost: 170 m2. Tel. 
040 250 473 ali 01 755 2294.

V najem oddam prostor za 
mirno obrt ali skladišče, 100 
m2. Prostor je ogrevan, urejene 
sanitarije in parkirišče. Telefon: 
041 626 892.

Parceli, 4424 m2 (št. 1207) 
in 3989 m2 (št. 1212 obe k. o. 
Zaklanec), skupaj površine 
8413 m2. Parceli sta v zazidal-
nem načrtu, vložena vloga za 
spremembo namembnosti, 
sončna lega med Podolnico in 
Zaklancem z lepim razgledom 
na večjo okolico, prodam. Cena 
po dogovoru. Tel. 031 819 330.
 
Delavnica – obnovljena 
kovačnica, 130 m2 delovne 
površine, 100 m2 skladišča nad 
delavnico, adaptirana l. 2000, 
vsa infrastruktura. Delavnica 
je ob glavni cesti Dobrova–
Horjul, vas Zaklanec, parcela 
230 m2. Stavba je vpisana kot 
stanovanjski objekt. Prodam. 
Tel. 031 819 330. 

Prodam dve parceli na barju, 
velikosti 30 in 37 arov. 031 255 
648

Prodamo dvosobno 
stanovanje v Horjulu, 55 m2. 
Stanovanje je v bloku in mu 
pripada še klet v velikosti  8 
m2 in drvarnica, 6 m2. Cena 
130.000 evrov. Tel.  040 547 
290.

Mlada družina kupi zazidlji-
vo parcelo za gradnjo monta-
žne hiše na območju Vrhnike 
in okolice. Želeli bi parcelo vsaj 
500m2 v mirni okolici. Veseli 
bomo vašega klica. GSM: 
040/333-331, Klemen 

Kmetijstvo

Drva kostanjeva, hrastova, 
smrekova, mešana prodam. 
Zagotovo so suha. Naprodaj 
tudi smrekovi krajniki in žama-
nje za spodkuriti. Vse razre-
zano. Tudi manjše količine. 
Lokacija Log pri Brezovici. Tel.: 
041 / 575 430. 

Suha bukova drva prodam. 
Mogoč razrez in dostava. Tel.: 
041 390 657. 

Suha drva, kvalitetna, pro-
dam. 051 872 404 ali 031 740 
792
 
Bukova in mešana drva, 
suha. Lahko vam jih tudi naža-
gam in dostavim. 041 388 442

Prodam kakovostna me-
šana suha drva. Možnost 
prevoza na dom. Tel.:  031 740 
792 ali 051 872. 404.

Ostalo

Prodam razne stole, mize. 
Telefon: 041 583 629.

Starinsko omaro, kuhinjsko 
kredenco, mizarsko mizo, skri-
njo, mizo, stole, klop ... kupim 
041 623 165.
 
Trobenta Dignatone, 
starejša, v kovčku, brezhibna, 
od gorenjskega trobentača, 
prodam. Tel.071 259 440.
 
Slika Marije z Jezusom in 
stenski križ. Ročno izdelano v 
tehniki intarzije v lesu. Tel. 040 
235 455.

Prodam bojler za kmečko 
peč. Telefon: 031 558 643.

Odkupim velike gramofon-
ske plošče džez in rok glasbe. 
Tel.: 064 185 331.

Štedilnik na trda goriva 
(drva), Kipperbush, temno rja-
ve barve, 54 š x 43 g, nerabljen, 
samo testiran. Telefon: 040 856 
975.

Prodam peč (Veto) za cen-
tralno ogrevanje za 2000 evrov. 
Prodam tudi cisterno za olje – 
za 100 evrov. 040 450 527

Prodam posteljo 200 x 120 
cm, Alples, zelo malo rabljena. 
Prodam tudi vzmetnico Dor-
meo, debeline 16 cm, in 5 cm 
nadvložka. Tel.: 031 685 783. 

Proučevanje Svetega pisma 
v majhni skupini na Vrhniki. 
Vabljeni vsi, ki ste iskrenega 
srca, ne glede na spol, sta-
rost ali izobrazbo. Skupina je 
brezplačna. Prijave na tel. 040 
475 703. 

Prodam ženske zimske 
škornje, št. 43, simbolična 
cena. Tel.:  040 784 718.

Prodam merilnik srčnega 
tlaka, microlife BP a2 basic, 
letnik 4. 10. 2022. Bil je samo 
testiran z elektropolnilnikom. 
Cena 50 evrov. Tel. 031 264 
138.

Diatonična Harmonika 
Zupan, velikost 33 cm, GFC, 
Slakov gumb, totter midi, lepe 
barve, v kovčku, prodam. Tel. 
031 819 330.

Slušni aparat Starkey, s pol-
nilcem, prodam. 031 255 648

Jogi, rabljen tri mesece, 190 
x 90 cm, prodam za 50 evrov. 
Tel.:  040 847 051.

Vino, kraški teran, prodam. 2,5 
evra za liter. Tel.:  041 823 163.

Tovorno prikolico Nep-
tun (homologirano) prodam. 
Notranje mere 199 x 117 cm, 
nova!! Tel.: 051 359 455.

Štiridelna omara, primerna 
za dnevno sobo; slovenski 
izdelek, prodam. Tel.: 070 670 
933.

Žensko kolo na prestave, 
novejše, zelo malo rabljeno, 
rdeče barve. Prodam. Tel.: 070 
670 933.

Ugodno prodam manjši malo 
rabljen samostoječ prenosni vr-
tni ogenj – posoda premera 40 
cm.  Cena 40 evrov. Pokličite 
na  št. 041 - 950 162.

Televizor Beko, 65 cm, 
dober, 50 evrov, prodam. Tel.: 
041494999.

Varilni aparat za avtogeno 
varjenje, kisik 200 barov, aciti-
len 8,5 kg, polne velike jeklenke 
na vozičku z manometri, dolge 
cevi, garniture gorilnikov, vse 
v kompletu prodam. Tel. 031 
819 330. 

Umetno kovane svečni-
ke, podstavke za steklenice, 
stropne luči, mrežo za vhodna 
vrata, stenski obešalnik, kljuko 
za vhodna vrata prodam. Tel. 
031 819 330. 

Sestavljiv regal iz nerjavnega 
jekla, 195 x 153 x 42 cm, s pe-
timi steklenimi policami, širine 
81 cm, in petimi steklenimi 
policami širine 71 cm. Tel. 031 
819 330. 

Sobni oljni radiator s termo-
statom, tajmerjem in regulator-

jem znamke SENTIK prodam. 
Tel. 031 819 330. 

Prodam močnejše železne 
regale, masivne, velikosti 1 m 
x 3 m. Primerne za težje obre-
menitve. Telefon: 041 626 892.

Prodam zimske gume, 
4 kom, znamke Semperit, 
195/55/16, nove. 50 % ceneje. 
031 255 648
 
200 litrski moder sod - 2 ko-
mada, oba s pokrovom. Cena 
soda 30 €. 040 847 051

Gojzarje - skoraj nove moške 
pohodne čevlje št. 43, sivo-
-črne, ugodno prodam. Imajo 
kakovostno vodoodbojno in 
zračno membrano Alpitex. So 
lahki in udobni. Čisti in nepo-
škodovani. Le 3x obuti (zaradi 
bolezni).051258004

Lestev, kovinsko, preklopno, 
114 cm višine, tri stopnice, 
nosilnost do 150 kg – ugodno 
prodam. Zgoraj ima še varno-
stni ročaj, je zelo stabilna. Tel. 
051 258 004.

Ugodno prodam igralno/
ležalno podlogo z obokom za 
dojenčka. Info: 031/350-076. 

Ortopedske copate – na-
tikače fly flot, temno modre, 
moške, št. 43, antishock, 
anatomic, znotraj mehko usnje, 
ugodno prodam. So čisti, le 
nekajkrat obuti, kot novi! Tel. 
051 258 004.

Oblikovalnik las – večna-
menski, s kodralniki, likalni-
kom, za petnajst pričesk, vse 
lepo spravljeno v potovalni 
torbici z žepki. Malo rabljeno, 
nepoškodovano ugodno pro-
dam. Tel. 051 258 004.

Tlačilko za kolo z manome-
trom prodam za simbolično 
ceno. Kupcu podarim še bidon 
Merida. Tel. 051 258 004.

Podarim dobro ohranjen 
jogi velikosti 120 x 200 cm in 
Planinske vestnike, letnike od 
1982-2000. 031 426 424

Ugodno prodam star šivalni 
stroj SINGER z originalnimi 
navodili za uporabo. Pokličite 
na tel. 031 426 424.

Tekaško stezo ABENA, 
model HK1689, malo rabljeno, 
prodam. Cena 150 eur. Tel. 041 
613671

Prodam kolo Pony, nera-
bljeno, odlično ohranjeno, za 
simbolično ceno 80 evrov oz. 
po dogovoru. Tel. 031 789978.

Prodam otroško leseno 
posteljo, narejeno iz ma-
sivnega lesa. Ni lakirana in je 
prijazna otroku. Mere: 120 x 
40 cm. Prodam tudi otroško 
zibko, visoko stoječo. Cena po 
dogovoru.  Info: 041 956 076.

Prodam peč na olje za 
centralno kurjavo. Cena  po 
dogovoru. Tel.: 040 450527. 
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Po MAZDO se gre v Interclass cars na Viču.
Velika zaloga bogato opremljenih MAZD na zalogi, 
pohitite in ujemite super UGODNOSTI.

Salon MAZDA – T: 01 2000 955 / M: 070-394-555 in 041-630-680
prodaja@interclasscars.si / www.interclasscars.si

POPUSTI DO 3.500,00 EUR
(višina navedenega popusta velja za modele MAZDA CX-60)
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Izkoristite 

10 % 

spomladansko

 akcijo! 

 

Slovenska proizvodnja
Čista smreka
Certifikat Gozdarskega
inštituta

 

 
 Prevzem:    

LESPAK, d.o.o. 
Verd 107 (nekdanji Liko)

1360 Vrhnika
 
 

Jože: 041 615 463
  Simon: 041 755 484

 
peleti.lespak@gmail.com

lespak.si
  

PROIZVODNJA IN PRODAJA PELETOV NA VRHNIKI

Krznen plašč iz nutrije, 
samo dvakrat oblečen, prodam 
za 100 evrov. Tel.: 070 670 933.

Volneno pregrinjalo za jogi, 
190 x 200 cm, novo, prodam. 
Tel: 070 670 933.
 

»Inštrukcije«

Inštrukcije kemije, telefon: 
031 352 124. Zelo uspešno, 
z dvajsetletnimi izkušnjami, 
inštruiram kemijo za gimna-
zije, druge SŠ, osnovno šolo in 
pripravljam za maturo. ATO-
KEM. Zlatko Šorn.  s. p., e-po-
šta: zlatko.sorn@siol.net

Nudim učno pomoč šo-
loobveznim otrokom. Po 
izobrazbi sem pedagoginja 
in imam veliko izkušenj ter 
zagotavljam odlične rezultate.                    
Več informacij: 051 346 179

Inštruiram matematiko za 
osnovno in srednjo šolo, tudi 
na vašem domu. Informacije 
na telefonsko številko: 031 
392-842.
 
Ponujam inštrukcije za 
angleščino za osnovnošolce, pa 
tudi za srednjo šolo. 040 524 
640.

Ponujam inštrukcije za 
angleščino, slovenščino in 
matematiko. Zagotavljam 
uspeh. Lepo povabljeni. GSM: 
041 878 661, Sabina Mivšek, 
Tičnica 24, Vrhnika.

Izkušena profesorica nudi 
instrukcije angleščine, vse 
stopnje, tudi konverzacija. Tel.:  
040 362 763, Vrhnika.

Nudim inštrukcije (ob 
celostnem pristopu glede na 
individualnost posameznika), 
OŠ in začetek SŠ. Matematika, 
biologija, slovenščina, potenci-
alno tudi še kateri drug naravo-
slovno-tehniški predmet. Tel.: 
040 127 345 (Maja).

Z veseljem nudim učno 
pomoč učencem do 6. razreda 
pri vseh predmetih. Sem prof. 
razrednega pouka, imam dolgo-
letne izkušnje. Zagotavljam tudi 
dobre rezultate. Če vaš otrok 
potrebuje pomoč, me lahko 
pokličete po telefonu, št. 041 
283 284, Barbara.

Angleščina za OŠ – umirje-
no in malo drugače. Inštrukcije 
na svojem domu na Vrhniki 
nudim učiteljica, prof. angl. 
E-naslov: 
zavedanje.si@gmail.com

Inštruiram angleščino, 
osnovna in srednja šola. Kliči! 
Mateja: 031 768 918

Starine

Odkupujem vse vrste 
starin: mizarske ponke, 
skrinje, orodja, kipe in drugo. 
Tel.: 051 258 936.

Kupim stare figurice PEZ. 031 
878351.

Lesena kolesa od velike 
kočije, premera 1,3 metra – za 
okras ali lestenec. Prodam. 
Telefon: 071 259 440.

Svečnike, kovane, odslužene, 
cerkvene, več modelov, delno 
peskane,  vsak po 30 evrov, 
naprodaj. Tel.: 041 494 999.

Prodam stare knjige. Tel.: 040 
847 051.

Stare knjige prodam oziroma 
oddam. Tel. 040 847 051.

Ona – on

Rad bi živel z žensko, staro 
do 53 let, ki ji ni bilo dano 
imeti otrok. Ni pomembno, kaj 
imate, od kje ste, pomembne so 
vrednote. Imam vse potrebno 
za prijetno skupno življenje, 
zato čakam na odziv. Tel. 041 
529 658. 
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Interclass cars d.o.o., Gorjupova 1, 1000 Ljubljana
Tel: 01 2000 955,   WWW.INTERCLASSCARS.SI

031/244 495 041/688 211
instalacije.bizjan@gmail .com

centralno ogrevanje · vodovodne
inštalaci je · adaptaci je · pl inske

inštalaci je · toplotne črpalke · kotl i na
drva, pelete, sekance · rekuperaci ja

IŠČEMO NOVEGA SODELAVCA. 
Inf.: 031 244 495.

Slikaj QR kodo in oddaj svojo prijavo. M
er

ca
to

r, 
 D

un
aj
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10
7,

 1
0

0
0

 L
ju

bl
ja
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zaposlujemo. takoj.  
za nedoločen čas.
V Polhovem Gradcu, Dobrovi, Horjulu, 
Vrhniki in Logatcu.

Vaše prijave pričakujemo na zaposlitev@mercator.si.

Smo največji zaposlovalec  
v Sloveniji, zaposlujemo skoraj   
8.000 sodelavk in sodelavcev.
  
Zagotavljamo vam varnost  
zaposlitve, saj zaposlujemo  
za nedoločen čas. 

Plačujemo dodatno kolektivno 
pokojninsko zavarovanje, nudimo pa  
vam tudi druge ugodne oblike 
zavarovanj. 

Ob vstopu v podjetje vam podarimo
500 pik na vašo Pika kartico.
 
Z Lumpi paketom obdarimo vse 
novorojenčke ter z darilom tudi vse 
prvošolčke ob vstopu v osnovno šolo.

Imamo preko 100 počitniških enot 
v katerih vsako letno letuje 1.600 
zaposlenih z družinami. 

Nudimo vam raznolike možnosti  
za delo v trgovini, od malih formatov  
do velikih.

Omogočamo dodatni dan dopusta 
staršem za uvajanje otroka v vrtec.

Ob koncu leta z darilom obdarimo  
vse zaposlene, najmlajši prejmejo  
darilo Božička.

Prepoznamo najboljše prodajalce in jih 
vzgajamo za prevzem ključnih vodstvenih 
mest v maloprodaji.
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Jan Sport, Trgovina, servis koles
Pod Hruševco 34B, 1360 Vrhnika
T: 070 430 250, www: jan-sport.si

ŽE OD               DALJE599€ 

NOVO
 V TRGOVINI JAN SPORT

Jan Sport, Trgovina, servis koles
Pod Hruševco 34B, 1360 Vrhnika
T: 070 430 250, info@jan-sport.si
www.jan.sport.si

Udobnost in Kvaliteta
Zraka - Naša Skrb, Vaše    

                        Dobro Počutje

Ste pripravljeni na popolno udobje
v vašem domu? Pustite, da naša strokovna 
ekipa poskrbi za vaše potrebe po klimatizaciji, 
toplotnih črpalkah in prezračevanju.

 

ZOR d.o.o.
PE: Pod Hruševco 34E, 1360 Vrhnika
Kontakt: 070 520 200
www.zor-team.si, info@zor-team.si

     ODLIČNA KVALITETA

SVINJSKE POLOVICE

SVEŽE
Prodaja mesa, Miha Medvešček s.p.

Podplešivica 1, Notranje gorice
          031-246-973

VLAK JE
ZA VSE
Najboljše poti so tiste, ki jih
skupaj ohranjamo zelene.

www.sz.si
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Imate en par oči. Skozi njih sprejmete prek 80 %
dražljajev iz okolice. Prav je, da zanje ustrezno
poskrbite. Tako kot poskrbite za svoj avto in ga
redno vozite na servis ali kot redno obiščete
frizerja, je prav, da tudi redno obiščete
strokovnjaka za oči. 

Strokovnjaki so si enotni, da je pregled vida
treba opraviti, kadar opažate težave, kot so:  
slabša ostrina vida, pekoče oči, občutek peska v
očeh, utrujene oči, glavoboli, neudobna vožnja
ali kadar roke postanejo prekratke, da bi
udobno brali. Vse to je znak, da je prav, da
obiščete strokovnjaka. Sicer pa velja splošno
pravilo - na pregled vida in oči na vsake dve leti.

Očesna Ordinacija in Optika Brezovica pod
eno streho združuje vse, kvalitetne in
strokovne preglede vaših oči in vida ter
očesno optiko z veliko ponudbo korekcijskih in
sončnih očal za vse generacije, vse okuse in vsak
žep. 

.
 

Pomembno je, da pregled vaših oči in vida
opravi strokovnjak. Pri nas imamo v ta
namen na voljo izkušene strokovnjake. 

Pregled vida in oči je veliko več kot le
izmera dioptrije. Pomeni tudi pregled
zdravstvenega stanja vaših oči.
Zagotavljamo, da je pregled pri nas vselej
strokoven in prijazen. Sodelujemo s
priznanim medicinskim centrom, ki že 30
let uspešno in z veseljem skrbi za očesno
zdravje nepregledne množice.

Ravno takšno sodelovanje nam omogoča,
da vam v najkrajšem možnem času
priskrbimo zdravljenje na sekundarnem
nivoju, v kolikor ugotovimo, da ga
potrebujete.

od 50 -150 € POPUSTA 

O Č E S N A  O R D I N A C I J A  I N  O P T I K A  B R E Z O V I C A

POSKRBITE ZA SVOJE OČI IN SVOJ  VID

Izkušnja v naši ordinaciji in v naši očesni
optiki bo vselej prijetna. Pri nas vsakega
posameznika obravnavamo individualno, ga
poslušamo in predvsem slišimo.  
Zagotavljamo vam, da boste pri nas prišli do
očal hitro in ugodno, da imamo očala za vse
okuse in potrebe, v vseh cenovnih razredih.
Prav vsem pa je skupno, da so kvalitetna in da
vam bodo dolgo služila.
Izkoristite naše ugodnosti, ne bo vam žal.

OČESNA ORDINACIJA IN OPTIKA BREZOVICA I   TRŽAŠKA CESTA 495  I   BREZOVICA   I   TEL.: 064-292-274  
INFO@OPTIKA-BREZOVICA.SI  I  WWW.OPTIKA-BREZOVICA.SI

BON
brezplačen pregled

brez čakalnih vrst 

(ob nakupu očal)

(pri nakupu novih očal)
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Mnoge na Smučišče Cerkno vežejo lepi 
spomini. Tam smo se naučili smuča-

ti, uživali smo z družino in preživljali 
zimske šolske počitnice. Novi lastnik 

smučišča družba Postojnska jama d. d. 
z direktorjem Marjanom 
Batageljem pa si v zadnjih letih 
vztrajno prizadeva, da bi smučarski 
center še izboljšali. Tako so takoj po 
končani zimski sezoni za več mesecev 
zaprli smučišče in v celoti obnovili 
žičniški sistem ter vgradi-
li najsodobnejši nadzorni 
sistem in krmiljenje v sode-
lovanju s tujimi strokovnjaki iz avstrij-
skega podjetja Doppelmayr, ki velja 

za enega vodilnih svetovnih proizva-
jalcev žičniških naprav in sistemov za 
transport in varnost na gorskih obmo-
čjih. Prav tako so nadgradili 
gostinsko ponudbo tako na 
smučišču kot tudi v Hotelu Cerkno.  

Super popusti
Četudi še ne diši po zimskih razmerah, 
so nam s SC Cerkno javili, da želijo v 
zahvalo domačim gostom, ki so naj-
bolj zvesti in najboljši ambasador 

smučišča, pred začetkom sezone po-
nuditi poseben do 15 % predprodajni 
popust. Izkoristite ga lahko na uradni 
spletni strani Hotela Cerkno, do kate-
re lahko dostopate prek priložene QR 
kode.

Skok v terme
Ob lepotah Cerkljanskega smučišča 
pa nikar ne pozabimo na edine terme 
ob vznožju Julijskih Alp, ki se nahajajo 
v Hotelu Cerkno. Obisk term je prije-
tna sprostitev in rekreacija za starše, 
za otroke pa nepozabna zabava v 
počitniških dneh. V Hotelu Cerkno so 
v decembru terme odprte vsak dan od 
PON-PET od 14. do 20. ure, ob viken-
dih pa od 10. do 20. ure.

Plačana objava

25. 30.  
DECEMBER

ŽIVE JASLICE
V POSTOJNSKI JAMI

Doživite največji božično-novoletni spektakel!
•	 najlepše	božične	melodije	z	izvrstnimi	 
			slovenskimi	glasbeniki	in	odličnimi	vokalisti	iz	Italije
•	 več	kot	100	nastopajočih
•	 18	svetopisemskih	prizorov
•	 vznemirljiva	vožnja	z	vlakcem
•	 ogled	predstave	vzdolž	cele	turistične	poti	Postojnske	jame
•	 veličastna	osvetlitev	in	graciozni	kostumi	

Nakup vstopnic: www.postojnska-jama.eu  
ali na blagajni Parka Postojnska jama
T:	+386	5	7000	100,	info@postojnska-jama.eu

Srečamo se na 
vašem najljubšem – na 
Smučišču Cerkno!
Vremenoslovci napovedujejo zasneženo zimo. 
Tega se še posebej veselijo na družinskem 
Smučišču Cerkno, ki je bilo že 8. leto zapored 
razglašeno za Naj smučišče v Sloveniji. Pred 
otvoritvijo nove sezone smučarjem podarjajo 
kar 15 % popust. Pohitite, saj lahko akcijo 
izkoristite samo še do 30. novembra.
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Nahajamo se na Verdu 159 na Vrhniki.
Za več informacij pokliči na 040 423 878 ali pa nas obišči na spletni strani www.hiperbaricna.si

Hiperbarična komora je posebna naprava, znotraj katere 
uporabnik pri povišanem tlaku preko maske prejema čisti kisik.
Zmerno povišan tlak precej poveča količino kisika, ki oskrbi vsa tkiva v telesu, 
celo dele, ki imajo omejen dotok krvi, zmanjšan pretok krvi ali celo blokade. 
Poškodovano tkivo prejme zaradi dihanja kisika pod pritiskom več kisika 
kot pri normalnem, kar privede do hitrejšega okrevanja.

• Boljši imunski sistem. 
• Hitrejša celična obnova.
• Uspešna metoda proti staranju in stresu. 
• Lepša koža. 
• Pomaga pri hujšanju in razstrupljanju 

telesa. 

Tretma traja do 60 minut pri konstantnem predpisanem tlaku, celoten čas, prebit v 
komori, pa znaša ca 90 minut. 

Tretma  je varen, enostaven, neinvaziven in neboleč.

KAJ JE KISIKOVA 
KOMORA?

UČINKI:

KOLIKO ČASA TRAJA?

HIPERBARIČNA 
KISIKOVA KOMORA

• Zmanjša bolečine, napetost in utrujenost 
v telesu. 

• Ugodno vpliva na počutje po operacijah 
in hitrejše celjenje.

• Izboljšuje spanec.
• Zbistri misli ter vpliva na umiritev telesa 

in duha.
• Koristi proti pomanjkanju energije.

DECEMBRSKA AKCIJA 3+1 GRATIS
 

V L.ASK proizvodnja pohištva d.o.o. imamo proizvodnjo 
stolov z dolgoletno tradicijo. Prodajamo jih na tuje tržišče.

Vabimo nove sodelavce za delo v proizvodnji - izkušene in 
začetnike.

Prosimo kontaktirajte nas po elektronski pošti info@lask.si ali 
telefonu 040 500 959.
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ZAHVALA
Tiho je zaspala naša draga mami, babi in prababi

JOŽI HRIBAR,
rojena Markovčič

(12. 3. 1940 – 31. 10. 2023)
Ob boleči izgubi naše mami se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 

prijateljem, sosedom in znancem za izrečeno sožalje, sveče, cvetje in darove. 
Posebna hvala g. župniku Janezu Šilarju, Pogrebni službi Pieta, pevcem, 

trobentaču ter zaposlenim v Domu upokojencev Vrhnika za prijaznost in dobro 
oskrbo. Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeno zadnjo pot. Ohranili jo bomo v 

dobrem in lepem spominu. 

Žalujoči: sin Matjaž, hči Mojca s Petrom, sin Toni z 
Justi, vnuk Primož z Renato, pravnuka Lana in Tilen

Za teboj ostalo je mnogo sledi
in mnogo lučk 

zavoljo tvojega dela gori.
V naših srcih spomin nate 

ne zbledi,
zato večna luč naj tebi sedaj 

in na veke gori.

LEOPOLD KUCLAR 
(Lanišarjev Polde)

(17. 9. 1940 – 12. 10. 2023)
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in sosedom za pomoč 

in podporo. Zahvala velja tudi PGD Dvor, PGD Polhov Gradec, GB Ljubljana, 
ekipi NMP Ljubljana, PP Vič, dr. Kušarju, župnikoma Bogdanu Oražmu in Miru 
Šlibarju, mrliški oglednici gospe Marjeti Kladnik, Pogrebni službi Lavanda ter 

Metodu Kozjeku (Jevcov) za zvonenje. Posebej pa se zahvaljujemo sosedu Francu 
Setničarju (Pišov), ki ga je našel na kraju nesreče.

Vsi njegovi 
Dolenja vas, oktober 2023

Pride čas, ko si izmučeno srce
želi le spati,

v sen večni potovati.
Ni več tvojega smehljaja,
le delo tvojih rok ostaja.

ZAHVALA

HINKO OSREDKAR
iz Velike Ligojne

(1. 4. 1939 – 25. 10. 2023)
V težkih trenutkih, ko smo se poslavljali od našega dragega moža, očeta in ata, 
želimo izraziti iskreno zahvalo vsem, ki ste nam stali ob strani. Vaša prisotnost 
in podpora sta nam veliko pomenili. Hvaležni smo za podarjene sveče, cvetje, 

denarno pomoč ter za vsak topel stisk rok in sočuten objem, ki ste nam jih nudili. 
Prav tako se zahvaljujemo tistim, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Posebna zahvala velja Pogrebni službi Vrhovec za izjemno organizacijo pogreba, 
gospodu župniku za lepo opravljen cerkveni obred ter gospe Marinki Kupec za 

ganljive besede slovesa.

Žalujoči: vsi njegovi
Velika Ligojna, 28. 10. 2023

Vsa toplina tvojega srca
in vsa tvoja ljubezen 

ostajata za vedno z nami.

ZAHVALA
V 89. letu se je od nas poslovila naša mama

TEREZIJA MRZLIKAR, 
po domače Lovretova mama

s Praproč 14 pri Polhovem Gradcu
(14. 10. 1934 – 11. 10. 2023)

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom in sovaščanom, prijateljem ter 
znancem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. Hvala za izrečeno sožalje, 
za darove za svete maše, cvetje in sveče. Hvala župniku Bogdanu Oražmu za 

lepo opravljeno poslovilno sveto mašo in Pogrebni službi Lavanda. Hvala tudi 
osebju Doma upokojencev Vrhnika za nego in skrb naše mame, hvala tudi njeni 
dolgoletni sostanovalki Ivanki Šprah. Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni 

zadnji poti in se je boste spomnili v molitvah. 

Žalujoči: vsi njeni

Vsi bomo enkrat zaspali,
v miru počivali vsi,

delo za vselej končali,
v hišo očetovo šli.
(A.M. Slomšek)

Za vedno je zaspala naša draga mama

JULIJANA FERJANČIČ,
Brnoševa mama

(1926–2023)
Hvaležni smo vsem, ki ste se od nje poslovili, poklonili cvetje in sveče ter darovali 
za maše in Hospic. Vsem, ki ste nam ustno in pisno izrekli besede sočutja. Darji, ki 
je spomnila na njeno dobroto in srčnost. Vsem, ki ste jo zadnja leta obiskovali in ji 
namenili prijazno besedo. Hvala njeni zdravnici in patronažni ter negovalni službi 
za vso izkazano podporo. Prav tako hvala pevcem, ki ste jo pospremili na zadnjo 

pot, in gospodu župniku za spoštljivo slovo.

Vsi njeni
Vrhnika, oktober 2023

Čas se ne ponavlja,
včerajšnje življenje ni današnje

in kar je bilo nekoč,
ne bo nikoli več.

Mnogo prezgodaj nas je zapustil

BORIS VADNJAL
Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem za 

izrečeno sožalje ter izkazano podporo. Hvala gasilcem, ekipi NMP ZD Vrhnika in 
osebju Nevrološke klinike v Ljubljani. Zahvaljujemo se tudi  Pogrebni službi Pieta 
za lepo  opravljen obred. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti 

in ga boste ohranili v lepem spominu.

Vsi njegovi

Čas bo celil rane
drugim nepoznane,

ker vsak po svoje ljubi,
ker vsak po svoje čuti,

ker vsak po svoje
pozabiti ne more ...

V SPOMIN NATE

LADO MLAKAR
10. 8. 1941 - 3. 11. 2023

Od njega smo se poslovili v družniskem krogu na ljubljanskih Žalah.
Ostal bo v naših srcih. Imeli smo ga radi.

Njegovi najbljižji

Ni te več na vrtu, ne v hiši.
Nič več se tvoj glas ne sliši.

Če lučko na grobu ugasnil bo vihar,
v naših srcih je ne bo nikdar.

ZAHVALA

VALENTIN SUHADOLNIK
23. 1. 1938 – 31. 10. 2023

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, sodelavcem, prijateljem in 
znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče. Posebna zahvala govornici 

sestrični Mirjam Suhadolnik. Iskrena hvala župniku za lepo opravljen pogrebni 
obred, Pogrebni službi Vrhovec, pevcem in vsem, ki ste našega atija pospremili na 

njegovi zadnji poti.

Žalujoči: hčerke Nada, Katarina, Mateja, vnuki Nina, 
Lado in Aleš z družino
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www.usluge-lavanda.si

PIETAPOGREBNA SLUŽBA

Franci Tršar s.p.

Gabrče 9, 1360 Vrhnika
e-pošta: franci.trsar@siol.net
pieta.trsar@gmail.com
www.pieta.si

24-urna dosegljivost

031 774 939 
051 371 177 
041 930 936

Delujemo na območju občin Vrhnika, 
Borovnica, Log-Dragomer in Brezovica.

EDINI POOBLAŠČENI 
IZVAJALEC POKOPALIŠKE 

DEJAVNOSTI NA 
POKOPALIŠČU VRHNIKA

W W W . V R H O V E C . E U
D O S E G L J I V I  2 4  U R

041  637  617
031  7 16  176

Celotne pogrebne, pokopališke in 
cvetličarske dejavnosti na območju 

občin Vrhnika, Dobrova-Polhov 
Gradec, Horjul, Log

VSE NA ENEM MESTU

DRENOV GRIČ 128, VRHNIKA

Ni te več na vrtu, ne v hiši.
Nič več glas se tvoj ne sliši.

Če lučko na grobu bo pihnil vihar,
v naših srcih je ne bo nikdar.

ZAHVALA
Zapustila nas je

FRANČIŠKA NOVAK
(2. 11. 1932 – 31. 10. 2023)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem in sosedom za 
izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče. Hvala vsem, ki ste jo pospremili na 

njeni zadnji poti.

Vsi njeni

Ko prebujalo se je jutro,
tiho si odšel,

pustil si le sledi svojih rok.
Zdaj naš dom ovit je v sivino,
žalost in neizprosno bolečino.

ZAHVALA
V 90. letu starosti nas je za vedno zapustil naš 

dragi

JANEZ GABROVŠEK 
(29. 6. 1934 – 31. 10. 2023) z Vrhnike

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za izrečeno 
sožalje, podarjeno cvetje in sveče. Iskreno zahvalo izrekamo tudi g. župniku, 

pevcem in Pogrebni službi Pieta za lepo opravljen obred. Hvala tudi vnukinji Neži 
Hočevar za pomoč pri zdravstveni oskrbi.

Vsi njegovi 
Vrhnika, 6. 11 . 2023

Ugasnila je luč življenja,
se prižgala luč spomina,

ko ostaja v srcu
tiha skrita bolečina.

Ob boleči izgubi moža, atija, tasta in dedija 

JANEZA NAGODETA
(23. 7. 1955 – 20. 10. 2023)

iz Podolnice
Zahvaljujemo se za ustne in pisne izraze sočutja, za cvetje, sveče in darove za 

maše. Posebna zahvala PGD Podolnica za svečano izvedbo pogreba in poslovilni 
govor ter vsem gasilcem iz sosednjih prostovoljnih gasilskih društev za udeležbo 

na pogrebu. Ravno tako iskrena zahvala Pogrebni službi Lavanda za vso 
organizacijo, župniku Janezu Smrekarju za lepo opravljen obred in pevcem za 

tenkočutno petje. Hvala vsem in vsakemu posebej, ki ste ga pospremili na njegovi 
zadnji poti. Prisrčna zahvala tudi patronažni sestri Barbari Gabrovšek za obiske na 

domu, nego in tople besede. Hvala tudi vsem sorodnikom, ki ste v času bolezni 
obiskovali našega atija in za vso pomoč ter podporo ob slovesu.

Žalujoči: vsi njegovi

Mirno in spokojno si zaspala,
v večni sen od nas odpotovala.
Naj bo srečno tvoje potovanje

in pogosto vračaj se nam v sanje.

ZAHVALA
Poslovila se je naša draga

MARTA JEREB,
rojena Lukančič s Stare Vrhnike

(21. 7. 1959 – 20. 10. 2023)
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za izrečeno 

sožalje, darovane sveče, vence in cvetje. Zahvaljujemo se tudi župniku za
poslovilni obred in Pogrebni službi Vrhovec. Hvala tudi vsem, ki ste našo drago 

mamo pospremili k večnemu počitku.

Žalujoči: vsi njeni

Mama,
ti nisi umrla.

Le ob koncu zgodbe,
življenjske, tvoje,

oči si zaprla.
Zaspala si, spiš,

a v zgodbah drugih, drugačnih
kot mama, tako tvoja kot moja,

boš živela, še vedno  živiš.
(Roman)

ZAHVALA 
po slovesu od mame, stare mame, prababice 

in tašče

MAJDE STARE,
rojene Marija Brilej,

(2. avgusta 1938 – 26. oktober 2023)

 Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem ter drugim 
za izrečeno sožalje in darovano ob zadnjem obisku – pozdravu v poslovilni 

vežici ali ob spremstvu h grobu. Prav tako se  lepo zahvaljujemo tudi: osebni 
zdravnici in osebju ambulante dr. Jasne Krmec, osebju NMP-ZD Vrhnika, IPP in 
Gastroenterološke klinike v UKC Ljubljana, osebju Doma upokojencev Vrhnika. 

Vsem tem za vso zdravstveno in drugo pomoč ter oskrbo. Seveda pa tudi:  gospe 
Marjeti za vsestransko pomoč in nasvete, pred pogrebno slovesnostjo, med 

njo in po njej, pa tudi njenim sodelavcem iz Pogrebnih storitev Monumentum, 
štirim pevcem Krizantema iz Okteta Raskovec za sočutno  zapete pesmi, gospodu 

župniku za cerkveni obred ter praporščaku Društva upokojencev Vrhnika za 
spremstvo ob poslovilnem obredu.

Sin Roman z Marijo, vnuk Matija z Matejo, vnukinja 
Helena z Rokom  in pravnuk Maksimiljan ter 

pravnukinja Sofija Ela

Spomini so kot iskre, 
ki pod pepelom tlijo,

a ko jih razgrneš,
vedno znova zažarijo. 

(J. W. Goethe)

Ob boleči izgubi naše drage mame, babice in 
prababice

FRANCKE KOPRIVEC
(2. 12. 1926 – 17. 10. 2023)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem 
za izraze sožalja, darove  za svete maše, cvetje in sveče. Še posebno hvala 

medicinskemu osebju ZD Vrhnika in oskrbovalkam na domu iz Doma upokojencev 
Vrhnika. Prisrčna hvala patronažnima sestrama Moniki Trček in Jeleni Despič za 

zdravstveno nego in strokovno pomoč. Zahvaljujemo se Pogrebni službi Vrhovec, 
gospodu župniku Mohorju Rihtaršiču za lepo opravljen pogrebni obred, pevcem, 
trobentaču in vnukinji Sonji za sočutno prebrane besede ob slovesu. Hvala vsem, 
ki ste jo imeli radi in ste jo v tako velikem številu pospremili na njeni zadnji poti.  

Draga mama, za vedno boš ostala v naših srcih. 

Vsi njeni

Smrt se izlila je v bledo obličje,
pogled je zaplaval v neznani pokoj,

ni več trpljenja, ne bolečine,
življenje je trudno končalo svoj boj.

(S. Gregorčič)

ZAHVALA

FRANČIŠEK LUŠINA
( 22. 2. 1932 — 12. 10. 2023)

Ob slovesu našega očeta se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem za izrečeno sožalje, sveče ter darove za svete maše. Hvala gospodu 
župniku Janezu Šilarju za lepo opravljen obred in besede, ki mu jih je namenil. 

Hvala Pogrebni službi Pieta in trobilcem za lepo izvedeno glasbo. Zahvaljujemo se 
tudi zaposlenim v DEOS-u v Cerknici za nego in skrb v jeseni njegovega življenja 

ter topel odnos, ki ga imajo do svojih stanovalcev.
Hčerki Božena in Tatjana z družinama

Borovnica, oktober 2023



R A Z V E D R I L O

NAS CASOPIS 520 /27. 11. 2023 C M Y K 79

27. november 2023 79
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si

79

Nagradna križanka S U D O K U

Navodila za igranje:  
Cilj igre sudoku je izpopolniti mrežo 
tako, da se v vsakem stolpcu, vrstici 
in malem kvadratu 3 x 3 le enkrat 
uporabi ena izmed danih rešitev. 
Nobena številka ali barva se torej v 
vrstici, stolpcu ali malem kvadratu 
ne sme pojaviti dvakrat. Za pomoč 
pri reševanju si lahko pomagate z 
zaznamki, ki jih vpišete v prazna 
polja.

J U N I O R

Nagradno geslo pretekle križanke, ki je potekala pod pokroviteljstvom Ecsobarja, pražarne vrhunskih kav, se je glasilo »Pražarna Escobar«. 
V uredništvo smo prejeli ogromno pisem z rešitvami. S hišno mešanico omamne kave se bodo posladkali: Iva Vrabec, Danica 
Oblak, Mojca Tesovnik, Anže Šubelj in Špela Činkelj. Rešitve (nagradno geslo) za tokratno križanko pošljite najkasneje do 6. decembra 
na naslov Naš časopis, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika (ali nascasopis@zavod-cankar.si), s pripisom »Nagradna križanka«. Pirotehnika.net bo petim 
nagrajencem podarila praktično nagrado v vrednosti 20 evrov. 

V primeru, da sem izžreban, dovoljujem da Naš časopis objavi moje osebne podatke.   

REŠI ME

PRIIMEK IN IME:

KONTAKTNI PODATKI:

Kontaktne podatke zbiramo za namene nagradne igre in bodo v 7 dneh po izidu časopisa uničeni. Vaših osebnih podatkov ne bomo posredovali, prodajali ali zamenjali z nobenim drugim podjetjem ali fizično osebo.



Izdajatelj: Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, katerega ustanoviteljica je Občina Vrhnika. Soizdajateljice: občine Borovnica, Horjul, Dobrova-Polhov Gradec in Log-Dragomer. Urednik: Peter Perše. Časopis izhaja praviloma vsak zadnji ponedeljek 
v mesecu. Brezplačno ga prejmejo vsa gospodinjstva v omenjenih občinah. Ponatis posameznih delov ali celote časopisa za objavo v drugih medijih je mogoč samo s pisnim dovoljenjem uredništva. Uredništvo si pridružuje pravico, da 

nenaročenih prispevkov ne objavi. Pisma bralcev morajo biti obvezno  opremljena s polnim naslovom s telefonsko številko. Naslov: Naš časopis, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika. Telefon uredništva: 041 336 277, telefon tajništva: 01 7506 630. elektronski naslov nasca-
sopis@zavod-cankar.si. Celostna grafična podoba Našega časopisa: Studio OKUSI - Vrhnika, oblikovalec Jani Govekar. Grafična realizacija: Tomograf, Tomo Cesar, s. p., naklada 14 060 izvodov; tisk Tiskarna Salomon. Cena zahvale: 68,72 evra. ISSN: 2536-4073

Vlak z zamudo
Janezek nekaj dni pred rojstnim dne-
vom reče očetu: »Očka, ali veš, kateri 
vlak ima največjo zamudo?«
»Kateri?«
»Tisti, ki si mi ga lani obljubil za rojstni 
dan!«

Oporoka
»Natakar, prinesite mi list papirja in 
kuli,« reče gost, ki že celo večnost čaka 
na naročeno kosilo.
»Takoj, gospod! Čemu vam bo?« vpraša 

natakar.
»No,« odvrne gost nejevoljno, »izgubil 
sem upanje, da bom dobil hrano, ki 
sem jo naročil, zato bi jo rad zapisal 
vsaj svojim dedičem!«

Besede, besede
Kmetica vpraša sina: »Kaj je rekel oče, 
ko je padel v gnojno jamo?«
»Ali naj izpustim vse grde besede, ki jih 
je izrekel?«
»Seveda.«
»Potem pa ni rekel nič!«

Nagrada
Policaj pride z bronasto medaljo v 
službo in požanje val navdušujočega 
odobravanja ter pohval. Pa ga kolega 
vpraša, kje je dobil medaljo.
»Na matematični olimpijadi za polica-
je,« mu odvrne. »Na vprašanje, koliko 
je 3 x 7, sem bil z 19 tretji!«

V smeti z njim!
»Janezek, zakaj si vrgel cedilo v smeti?« 
mama vpraša Janezka.
»Zato, ker je imelo luknje!« ji odgovori.

Pogodba
Domov pride Janezek in reče očetu: 
»Še eno leto sem podpisal pogodbo s 
petim razredom.«

Slepec
Gospa slepemu beraču na ulici: »Dobri 
mož, tukaj imate dvajset evrov.«
»Oprostite, to je bankovec za deset 
evrov!«
»Glej, no, glej, ali vidite?«
»Oprostite, jaz sem le namestnik bera-
ča. Pravi slepec je šel v kino!«

Najboljše?
»Kaj je najboljše pri Švici?«
»Ne vem, ampak zastava je velik plus!«

Preblizu šefa
Stevardesa potnikom na letalu ponudi 
kozarček viskija. Tam je tudi župnik, ki 
se obotavlja. Zato župnik vpraša: »Na 
kolikšni višini letimo?«
Stevardesa: »10 257 metrov.«
Župnik: »Ah, raje ne bom, sem preveč 
blizu šefa!«
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